
 

 



 

LYSEKILS STADSFULLMÄKTIGES 
HANDLINGAR 

1938. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1939. 

 



 

1938           Lysekils            N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i 
Lysekil sammanträde den 20 januari 1938. 

§ 1  
Det antecknades, att stadsfullmäk biges ledamöter äro följande, valda t. o. m. 

utgången av år 1938: 
1) Kontraktsprosten Fritz Lusch, vice ordförande under år 1938. 
2) Redaktören Axel Ljungberg. 
3) Gjutaren Karl Källén, ordförande under år 1938. 
4) Vaktmästaren Jakob Petterson. 
5) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
6) Redaktören Harald Foss. 
7) Musikdirektören Karl Sandström. 
8) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmkvist. 
9) Stenhuggaren Axel Olsson. 

10) Filaren Richard Magnusson. 
11) Fil. doktor Arvid R. Molander. 
12) Reparatören Frie Hansson. 
13) Montören Erik Carlsson. 
14) Disponenten John Möller. 
15) Juveleraren Gordon Wikström. 
16) Fabrikören Evald Luckey. 
17) Posttjänstemannen E. M. Appelgren. 
18) Försäljningschefen E. Andersson. 
19) Stenhuggaren Johan Svensson. 
20) Lokeldaren Einar Franzén. 
21) Traifikchefen John Swedenfelt. 
22) Kontoristen Gunnar Rosén. 
23) Tecknaren J. M. Lindblom. 
24) Bryggmästaren Carl O. Jacobsson. 
25) Disponenten Gunnar Flodin. 
26) Mätarteknikern Eugen Ahrenius. 
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§ & 
Upprop förrättades, varvid samtliga de i § 1 i här ovan nämnda stads-

fullmäktigeledamöterna voro närvarande utom herr Flodin, för vilken förfall anmälts 
utan angiven orsak. 

Herr kommunalhorgmästare Frans Orbell övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 3  
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 

§ 4  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Ljungberg och 

Foss, och kommer denna justering att äga rum onsdagen den 2 nästkommande februari 
kl. 6 e. m. å rådhuset. 

§ 5  
Från Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län förelåg i avskrift en så lydande 

skrivelse: 

”Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohuslän län 

Gör veterligt: att, sedan stadsfullmäktige i Lysekil den 10 december 1937 till 
kommunalborgmästare i Lysekil för tiden från och med den 1 januari 1938 valt 
biträdande stadsombudsmannen, juris kandidaten Frans Emil Orbell, finner 
länsstyrelsen, med stöd av 5 § i reglementet för kommunalborgmästaren i Lysekil den 22 
oktober 1937 skäligt förordna honom Orbell att vara kommunalborgmästare i Lysekil. 

Göteborg i landskansliet den 31 december 1937. 

MALTE JACOBSSON. 
NILS BJÖRKMAN. 

Rätt avskrivet betygar; 
På tjänstens vägnar: 
NILS BJÖRKMAN.” 

Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 
Sedan denna skrivelse lästs, yttrade herr ordföranden döljande; 
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”Herr Borgmästare! 
Då det i dag är första gången Ni, Herr Borgmästare, tager säte och stämma i 

stadsfullmäktige, så beder jag få erinra om att ett stort och ansvarsfullt arbete kommer 
att åvila Eder. Jag uttalar emellertid förhoppning om att Ni såsom 
kommunalborgmästareämbetets i staden förste innehavare skall komma att finna 
trevnad och den nödvändiga arbetsglädje i fulllförandet av Edra värv, som är 
oundgänglig för att lyckas i Edert samhällsgagnande verk. Stadsfullmäktige hava redan 
visat Eder sitt förtroende genom ett praktiskt taget enhälligt val till detta ämbete. I den 
förhoppningen, att Ni, Herr Borgmästare skall finna Eder väl till rätta med Edra 
arbeteuppgifter och även i övrigt trivas med förhållandena i samhället, hälsar jag Eder å 
mina egna och övriga stadsfullmäktigeledamöters vägnar hjärtligt välkommen till 
Lysekil och de uppgifter som möta Eder.” 

Såsom svar på denna välkomsthälsning yttrade herr borgmästaren Orbell följande:

”Herrar Ordförande, vice Ordförande och övriga Herrar Stadsfullmäktige-
ledamöter ! 

För de hjärtliga välkomstord Herr Ordföranden riktat till mig, beder jag få 
frambära mitt varmaste tack. Det gläder mig att få möta en sådan vänlighet som ger 
styrka och tillförsikt, då nya arbetsuppgifter förestå. Jag uttalar mitt tack till 
Stadsfullmäktige för det förtroende som visats mig genom 
kommunalborgmästarevalets utgång och lovar att icke svika detta förtroende. Det skall 
vara mig angeläget att vid uppfyllandet av mina åligganden hava stadens bästa som 
strävan och mål, och uttrycker jag förhoppning om att sam- arbetet mellan 
stadsfullmäktige och mig skall bliva gott och fruktbärande.” 

§ 6  
Drätselkammaren anmälde, att den omvalt herrar redaktören Axel Ljungberg och 

gjutaren Karl Källén till respektive ordförande och vice ordförande för innevarande år, 
vilken anmälan lades till handlingarna. 

§ 7  
Hälsovårdsnämnden anmälde, att den för innevarande år till ordförande omvalt 

herr doktor Axel Nilsson och till vice ordförande nyvalt handlanden herr Fritz G. 
Olsson, och lades denna anmälan till handlingarna. 
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§ 8  
Byggnadsnämnden anmälde, att den för detta år till ordförande omvalt herr 

kontraktsprosten Fritz Lusch och till vice ordförande nyvalt herr kom-
munalborgmästaren Frans Orbell. 

Anmälningen lades till handlingarna. 

§ 9  
Polisnämnden anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar byggmästaren 

Rob. G. Christenson och mekanikern Otto Olsson till respektive ordförande och vice 
ordförande samt till sekreterare herr rådman Gunnar Nyblom, vilken anmälan lades till 
handlingarna. 

§ 10  
Brandstyrelsen anmälde, att den för innevarande år omvalt byggmästaren herr Rob. 

G. Christenson till ordförande och nyvalt herr rådman Gunnar Nyblom till vice 
ordförande, samt att den sistnämnde omvalts till sekreterare. 

Anmälningen lades till handlingarna. 

§ 11  
Styrelsen över Lysekils stads vattenlednings- och avloppsverk anmälde, att den till 

respektive ordförande och vice ordförande för innevarande år omvalt herrar konsuln 
Alfr. Bovik och järnhandlaren Pontus Lundbom, och lades denna anmälan till 
handlingarna.  

§ 12  
Renhållningsstyrelsen anmälde, att den till respektive ordförande och vice 

ordförande för detta år nyvalt disponenten John Möller och omvalt järnhandlaren herr 
Joel Callert, vilken anmälan lades till handlingarna. 

§> 13. 
Fiskauktionsstyrelsen anmälde, att den för innevarande år till ordförande omvalt 

fabrikören herr Wiktor Lindbom och till vice ordförande disponenten herr James 
öhrnberg. 

Anmälningen lades till handlingarna. 
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§ 14  
Från Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län förelågo i avskrifter skrivelser, 

genom vilka meddelades, att Länsstyrelsen gjort följande förordnanden för Lysekils 
stads arbetslöshetskommitté tills vidare under 1938: 

ordförande: filaren herr Svante Johansson med stenhuggaren herr Gust. Verner 
Karlsson såsom suppleant; 

revisor för granskning av kommitténs räkenskaper och förvaltning: 
f. landstingsmannen herr Albert Borg, Kolleröd, Lyse, med herr extra 

landsfiskalen Ernst Geijer, Gravarne, såsom suppleant. 
Skrivelserna lästes och lades till handlingarna. 

§ 15  
Genom föreliggande skrivelse avsade sig direktören herr P. Grundell uppdraget 

såsom överförmyndare, vartill han är vald t. o. m. 1940 års utgång. 
Stadsfullmäktige beslöto att godkänna avsägelsen. 
På förslag av herr ordföranden beslöto fullmäktige uppdraga åt valkommittén att 

upprätta och till stadsfullmäktige inkomma med förslag å val av överförmyndare i herr 
Grundells ställe för ifrågavarande tid. 

§ 16  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 21 nästlidne december enligt § 

205 i protokollet att bordlägga frågan om sekreteraretjänsten i stadsfullmäktige. 
Drätselkammaren hade nämligen jämlikt utdrag av sitt protokoll för den 25 november 
1937 iförutsatt, att kommunalborgmästaren skulle övertaga nämnda sekreteraretjänst 
fr. o. m. år 1939. 

Stadsfullmäktige beslöto härvidlag enhälligt göra det uttalandet, att de intet hade 
att erinra mot drätselkammarens förmodan, att herr kommunalborgmästaren Orbell 
övertager sekreterareskapet i fråga f. o. m. den 1 januari 1939. 

Under behandlingen av detta ärende var undertecknad, sekreterare, ej närvarande, 
och protokollet för denna paragraf fördes av herr kommunalborgmästaren Orbell. 

§ 17  
Drätselkammaren hemställde jämlikt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 

30 nästlidne december, att stadsfullmäktige måtte hos Konungen i underdånighet söka 
förordnande för stadens kommunalborgmästare, juiis kandi- 
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daten Frans Orbell, att handhava den magistraten förut tillkommande befattningen med 
avstyckningsärendena i staden. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att hos Konungen i underdånighet söka sådant 
förordnande som i förenämnda skrivelse, omiförmäles. 

Denna paragraf skulle omedelbart efter detta sammanträdes slut justeras. 

§ 18  
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade berett stadsfullmäktige tillfälle att 

yttra sig över ”Betänkande med förslag rörande lån och bidrag av statsmedel till 
främjande av bostadsförsörjning för mindre bemedlade barnrika familjer i egna hem”, 
avgivet av Bostadssociala Utredningen. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren 
för avgivande av förslag till dylikt yttrande, och hade kammaren enligt föreliggande 
utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes avgivit sådant förslag, av vilket framgick, att 
kammaren ej haft något att huvudsakligen erinra mot förslaget i fråga. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt antaga drätselkammarens förenämnda förslag 
att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas till länsstyrelsen i Göteborgs 
och Bohus län. 

Drätselkammarens ovannämnda förslag återfinnes bland handlingarna tillhörande 
denna paragraf. 

§ 19  
Förelåg genom magistraten överlämnad skrivelse från Länsstyrelsen i Göteborgs 

och Bohus län med begäran om stadsfullmäktiges yttrande över styrelsens iör 
Systemaktiebolaget i Uddevalla ansökan om rätt för nämnda bolag att under tiden f. o. 
m. den 1 oktober 1938 t. o. m. den 30 september 1941 få idka årsutskänkning av 
rusdrycker i Lysekil jämlikt stadgandet i 3 kap. 9 § i förordningen den 18 juni 1937 
angående iförsäljning av rusdrycker. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykter-
hetsnämnden för dess yttrande, och hade nämnden enligt föreliggande utdrag av sitt 
protokoll för den 10 dennes enhälligt beslutit göra det uttalandet, att den inte hade att 
invända mot bifall till ifrågavarande ansökan. 

Herr kommunal borgmästaren Orbell yrkade jämlikt lagens bestämmelser ärendets 
remiss till drätselkammaren för beredning. 
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Sedan herrar vice ordföranden, Foss, Rosén och Molander yttrat sig i ärendet, 
beslöto stadsfullmäktige att bifalla remissyrkandet. 

§ 20  
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade lämnat stadsfullmäktige tillfälle att 

yttra sig över ”Betänkande med förslag till lag om semester”, avgivet av 1936 års 
Semestersakkunniga. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
avgivande av förslag till dylikt yttrande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag 
av sitt protokoll för den 18 dennes avgivit sådant förslag, av vilket framgick, att 
kammaren tillstyrkt de sakkunnigas förslag med framhållande av vissa erinringar. 

Herr Foss yrkade, att stadsfullmäktige måtte tillstyrka de sakkunnigas förslag med 
uteslutande av den av drätselkammaren föreslagna motiveringen. 

Herr Ljungberg hemställde om antagande av drätselkammarens ifrågavarande 
förslag oförändrat. 

Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till å ena sidan drätselkammarens föreliggande förslag och å andra 
till herr Foss’ yrkande förklarat den förstnämnda propositionen vara med övervägande 
ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 

”Den som vill bifalla drätselkammarens oförändrade förslag till dylikt yttrande 
röstar Ja; 

den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Foss’ yrkande i ärendet.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, 

Ljungberg, Lindbom, Sandström, Elmkvist, Olsson, Magnusson, Molander, Möller, 
Wikström, Luckey, Andersson, Swedenfelt, Jacobsson och ordföranden ja, men herrar 
Petterson, Foss, Hansson, Carlsson, Appelgren, Svensson, Franzén, Rosén, Lindblom 
och Ahrenius nej. 

Med 15 ja- mot 10 nej-iöstei hade stadsfullmäktige alltså beslutit antaga 
drätselkammarens ovannämnda förslag oförändrat att såsom stadsfullmäktiges eget 
yttrande i ärendet avgivas till Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län. 

Det förenämnda förslaget återfinnes bland handlingarna tillhörande denna 
paragraf. 
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§ 21  
Enligt föreliggande utdrag av protokollet, hållet vid konstituerande sammanträde 

med Föreningen Lysekils Idrottshall u. p. a. den 29 december 1937 hemställdes, att 
stadsfullmäktige även i fortsättningen måtte utse en ordinarie ledamot och en suppleant 
i föreningens styrelse. 

Denna framställning hade av herr Foss upptagits såsom egen motion. 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige remittera ärendet dels till 

drätselkammaren för yttrandes avgivande, dels till valkommittén för upprättande av 
förslag till dylikt val. 

§ 22  
Herr ordföranden meddelade, att han för yttrandens avgivande remitterat följande 

båda ärenden: 
herrar John Möllers och Joel Callerts motion om anläggande av fiskhamn innanför 

Grötö till hamnstyrelsen och drätselkammaren; 
förslag till nytt energileveranskontrakt mellan Kungl. Trollhätte Kraftverk och 

staden jämte elektricitetsverkets styrelses skrivelse till drätselkammaren. 

§ 23  
Från herr Möller förelåg en så lydande motion: 
”Till Lysekils Stadsfullmäktige. 
Under de senaste åren har genom utfyllning icke obetydliga områden kunnat 

utvinnas, huvudsakligast i Lysekils södra hamn mellan järnvägsbryggan och Slätteskär. 
Den utfyllnad som här pågått och alltjämt pågår kan icke fortsättas i någon större 

utsträckning då detta kan innebära att utfyllnaden kan menligt inverka på kommande 
kaj- och hamnbyggnader. 

Då det emellertid för Staden är av mycket stort värde att få ytterligare områden 
utfyllda för kommande behov av kaj- och industriområden bör lämpliga områden 
anvisas som tippningsplats för stenskrot, byggnadsavffall m. m. 

Staden äger ett stort och härför lämpligt område intill lokstallarna mellan tomten 
Clupea och Äkerbräckans kyrkdgårdsområde och om detta område som nu ligger till 
ingen nytta utfylles erhålles en mycket stor areal lämplig till industritomter. 
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För att inte försvåra anläggandet av hamnbyggnader i Grötösund bör genom 
anbringandet av en enkel pålrad eller på annat lämpligt sätt förhindras att utfyllnaden 
förskjuter sig ut mot en blivande kaj. 

Med anledning av vad härovan framhållits får jag härmed föreslå: 

att Stadsfullmäktige måtte låta undersöka på 
vilket sätt den föreslagna utfyllnaden bör ske 
samt därefter besluta att anvisa detta område 
till tippnings- plats och lämna föreskrifter 
hur härvid lämpligen bör förfaras. 

Lysekil den 20 januari 1938. 
JOHN MÖLLER.” 

Stadsfullmäktige beslöto upptaga motionen till behandling vid dagens 
sammanträde. 

Motionären föreslog densammas remiss till hamnstyrelsen och drätselkammaren 
för yttrandens avgivande, vilket förslag stadsfullmäktige biföllo. 

§ 24  
Från hälsovårdsnämnden förelåg skrivelse, i vilken bl. a. framhölls följande: 
Att den ende kände sökanden till köttbesiktningsveterinärtjänsten härstä- des, 

veterinären A. Th. Mattsson, Munkedal, endast har möjlighet att tjänstgöra å 
köttbesiktningsbyrån 6 timmar i veckan, nämligen tisdagar, torsdagar och fredagar 
från kl. 9—11 f. m. dessa dagar; 

att det vissa dagar alltså blir omöjligt att få kött besiktigat; 
att stadens kötthandlare och allmänheten fordra, att stadsfullmäktige o :h 

hälsovårdsnämnden skola råda bot på detta oefterrättlighetsförhållande genom att 
antingen stadsfullmäktige eller hälsovårdsnämnden annonsera efter en lämplig 
veterinär; 

att i samband med köttbesiktningsfrågan det skulle kunna påpekas, dels att en 
utvidgning av besiktningslokalerna ifrågasatts, dels att polisen anser sig behöva dessa 
lokaler, 

att ett lämpligt sätt att ordna köttbesiktningsfrågan vore, om staden ville medverka 
till byggandet av ett slakthus för en kostnad av cirka 50,000 kronor, 
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i vilket staden kunde få disponera köttbesiktningslokalerna, mot att staden bi- droge med 
3,000 kronor till avlöning av veterinären. 

Stadsfullmäktige beslöto upptaga ärendet till behandling vid dagens sammanträde. 
Efter en längre diskussion, varunder olika synpunkter i ärendet fram- kommo, 

beslöto stadsfullmäktige ena sig om att uppdraga åt hälsovårdsnämnden att hos 
Kungliga medicinalstyrelsen göra personlig uppvaktning i denna angelägenhet och 
därvid framhålla nödvändigheten av att köttbesiktningsbyrån hålles öppen minst fem av 
veckans helgfria dagar, däri lördag inberäknad. 

Kostnaden för dylik uppvaktning skulle utgå av posten oförutsedda utgifter i 
sundhetsvårdens utgiftsstat för innevarande år. 

Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 

Justerat: 
KARL KÄLLÉN. 

AXEL LJUNGBERG. 
HARALD FOSS. 

Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering 
offentligen uppläst å rådhuset onsdagen den 2 februari 1938 kl. 6 e. m. betygas 

KARL KÄLLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST. 

Ly«ekilRpowten» Tryckeri 1938. 



 

1938          Lysekils           N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i 
Lysekil sammanträde den 24 februari 1938.

§ 25  
Upprop förrättades, varvid herr Carlsson var frånvarande med anmält förfall på 

grund av bortresa. 
'Herr kommunalborgmästare Frans Orbell övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 26  
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 

§ 27  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Petterson och 

Sandström, och kommer denna justering att äga rum onsdagen den 9 nästkommande 
mars kl. 6 e. m. å rådhuset. 

§ 28  
Hamnstyrelsen anmälde, att den till respektive ordförande och vice ordförande för 

innevarande år omvalt herrar rådmannen Gunnar Nyblom och fabrikören Wiktor 
Lindbom, vilken anmälan lades till handlingarna. 

§ 29  
Handels- och sjöfartsnämnden anmälde att den för detta år omvalt till respektive 

ordförande, vice ordförande och sekreterare herrar fabrikörerna Wiktor Lindbom och 
Evald Luckey samt trafikchefen John Swedenfelt, och lades denna anmälan till 
handlingarna. 

§ 30  
T enlighet med ivalkommitténs föreliggande förslag jämlikt dess protokoll för den 

22 dennes valdes till överförmyndare för tiden t. o. m. 1940 års utgång 
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förvaltaren herr Ragnar Rosén med redaktören herr Axel Ljungterg såsom suppleant. 

§ 31  
Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 20 nästlidne januari förelåg från herr Foss 

motion om utseende av ledamot och suppleant i styrelsen för Föreningen Lysekils 
Idrottshall u. p. a. för åren 1938 och 1939, och beslöto stadsfullmäktige vid ovannämnda 
sammanträde att remittera ärendet dels till drätselkammaren för yttrandes avgivande, 
dels till valkommitttén för upprättande av förslag till dylikt val. 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 8 dennes hade drätselkammaren 
beslutit föreslå stadsfullmäktige att låta sig representeras i föreningen tills vidare genom 
att välja en ordinarie ledamot och en suppleant i föreningens styrelse. 

Valkommittén hade enligt sitt föreliggande protokoll för den 22 dennes beslutit hos 
stadsfullmäktige föreslå dels bifall till herr Foss’ motion om utseende av ledamot och 
suppleant för åren 1938 och 1939 i bemälda styrelse, dels att det föregående valet av den 
21 sistlidne december av herrar doktor Yngve Broman och montören Olof Söderman till 
respektive ledamot och suppleant i sagda styrelse för år 1938 måtte konfirmeras, samt att 
stadsfullmäktige måtte bestämma detta val att avse även år 1939. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen på sätt som av 
drätselkammaren och valkommittén föreslagits. 

§ 32  
Till behandling återupptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 10 

sistlidne decemlber enligt § 179 i protokollet bordlagda ärendet, hälsovårdsnämndens 
skrivelse med förslag om beviljande av pension till hälsovårdstillsy- ningsmaunen Aug. 
Ehnberg f. o. m. den 1 mars 1938 med 70 °/o å nu till honom utgående lön. 

Vid dagens sammanträde förelågo i övrigt samma handlingar i ärendet som vid 
ovannämnda sammanträde. 

Under debatten i denna fråga framkommo följande yrkanden: 
Herr Molander yrkade, att denna pension måtte bestämmas med 60 % å denne 

befattningshavares lön 3,450 kronor, alltså till 2,070 kronor per år och att utgå f. o. m. 
den 1 mars i år. 
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Herr Foss yrkade, att ifrågavarande befattningshavare tillerkändes en provisorisk 
pension på 1,600 kronor per år fr. o. m. 1 mars d. å. med rätt till retroaktiv utfyllnad av 
densamma med det belopp som den slutligt fastställda pensionen enligt pågående 
utredning kommer att innebära. 

Herr vice ordföranden yrkade pensionens bestämmande till 1,835 kronor från 
samma tidpunkt, och att den i likhet med vad herr Foss föreslagit måtte bliva 
provisorisk. 

Herr ordföranden yrkade för formens skull, då kvalificerad majoritet härvidlag 
vore erforderlig, avslag å beviljandet av dylik pension. 

Då överläggningen förklarats avslutad förelågo alltså följande fyra yrkanden i 
ärendet: 

N:o 1. Herr Molanders. N:o 2. Herr Foss’. N:o 3. Herr vice ordförandens. N:o 4. 
Herr ordförandens. 

Sedan herr ordföranden efter framställd proposition på bifall till vartdera av dessa 
fyra yrkanden förklarat yrkandet n:o 4 om avslag vara med övervägande ja besvarat, 
begärdes votering. 

Då herr ordföranden, efter att hava uppsatt yrkandet n:o 4 såsom jaförslag för 
huvudvoteringen, för utrönande av motförslag i densamma framställt proposition på 
bifall till vartdera av de trenne övriga yrkandena n:ris 1, 2 och 3 förklarat yrkandet n:o 2 
vara med övervägande ja besvarat, begärdes ånyo votering, som verkställdes enligt 
följande voteringsproposition, vilken godkändes: 

”Den som i nästa föreberedande votering vill hava yrkandet n:o 1 såsom mot-
förslag röstar Ja; 

den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att uppställa yrkandet n:o 3 såsom 

motförslag i nästa förberedande votering.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, Lindbom, 

Sandström, Molander, Möller, Wikström, Luckey, Andersson, Swe- denfelt, 
Jacobsson, Flodin och Ahrenius ja, men herrar vice ordföranden, Petterson, Foss, 
Elmkvist, Olsson, Magnusson, Hansson, Appelgren, Svensson, Franzén, Rosén, 
Lindblom och ordföranden nej. 

Med 13 nej- mot 12 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att i 
ifrågavarande votering uppställa yrkandet n:o 3 såsom motförslag. 

Härefter verkställdes den andra förberedande voteringen enligt följande 
voteringsproposition, vilken godkändes: 
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”Den som i huvudvoteringen vill hava yrkandet n:o 2 såsom motförslag röstar Ja; 
den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att i huvudvoteringen uppställa yrkandet n:o 3 

såsom motförslag.’- 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Petterson, Foss, Olsson, 

Magnusson, 'Hansson, Appelgren, Svensson, Franzén, Rosén, Lindblom och ordföranden ja, 
men herrar vice ordlföranden, Ljungberg, Lindbom, Sandström, Elmkvist, Molander, Möller, 
Wikström, Luckey, Andersson, Swedenfelt, Jacobsson, Flodin och Ahrenius nej. 

Med 14 nej- mot 11 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att i huvudvoteringen 
uppställa yrkandet n:o 3 såsom motförslag. 

Slutligen framställde herr ordföranden, med omkastande av propositionsordningen, 
följande voteringsproposition för huvudvoteringen, vilken proposition godkändes: 

”Den som vill bifalla yrkandet n:o 3, herr vice ordförandens, om beviljande av en årlig 
pension å 1,835 kronor fr. o. m. den 1 nästkommande mars för denne befattningshavare, 
vilken pension skall utgöra ett provisorium på sätt som i protokollet för denna paragraf 
angives röstar Ja; 

den det icke vill röstar Nej. 
Om vid denna votering ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av det avgivna 

antalet röster, hava stadsfullmäktige beslutit att härvidlag bevilja en årlig pension fr. o. m. 
den 1 nästkommande mars å 1,835 kronor och på nyssnämnda villkor.” 

Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, 
Ljungberg, Lindbom, Sandström, Elmkvist, Molander, Möller, Wikström, Luckey, 
Andersson, Swedenfelt, Jacobsson, Flodin och Ahrenius ja, men herrar Petterson, Foss, 
Olsson, Magnusson, Hansson, Appelgren, Svensson, Franzén, Rosén, Lindblom och 
ordföranden nej. 

Då 14 ja- mot 11 nej-röster avgivits hade alltså kvalificerad majoritet för ja-förslaget ej 
uppnåtts, vadan stadsfullmäktige beslutit att bifalla yrkandet n:o 4 om avslag å dylik pensions 
beviljande. 

§ 33  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 23 november 1933 enligt S 177 i 

protokollet att till hamnstyrelsen för dess yttrande remittera herr 
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Otto Olssons förslag om utlfyllande av piren i norra hamnen, och beslöto stadsfullmäktige 
likaledes vid sitt sammanträde den 16 maj 1935 enligt | 95 i protokollet beträffande 
arbetslöshetskommitténs skrivelse om utredning av frågan rörande anläggande av 
vågbrytare i samma hamn. 

Med anledning av dessa båda remisser hade hamnstyrelsen i enlighet med föreliggande 
utdrag av sitt protokoll för den 19 juni 1937 meddelat, att företagen utiedning givit vid 
handen, att en förlängning av piren efter samma grunder som förut tillämpats icke läte sig 
göra på grund av bottenförhållandena, varför styrelsen för närvarande icke ansåg sig kunna 
förorda arbetet i fråga. 

Hamnstyrelsens herr ordförande hade muntligen meddelat undertecknad, sekreterare, 
att detta yttrande avsåge de båda nämnda ärendena. 

I samband härmed meddelade herr Lindbom, att hamnstyrelsen gått i förlfattning om 
utredning av frågan rörande utläggande av kaj norr om norra hamnens pir. 

Stadsfullmäktige beslöto, att ifrågavarande tvenne ärenden icke skulle för närvarande 
föranleda någon stadsfullmäktiges åtgärd. 

§ 34  
Till återbehandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 20 nästlidne 

januari enligt § 19 i protokollet till drätselkammaren för dess yttrande remitterade ärendet, 
genom resolution av Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län genom magistraten infordrat 
yttrande från stadsfullmäktige jämlikt 3 kap. 9 § i Kungl. förordningen angående försäljning 
av rusdrycker den 18 juni 1937 över styrelsens för Systemaktiebolaget i Uddevalla ansökan 
om rätt för nämnda bolag att under tiden fr. o. m. den 1 oktober 1938 t. o. m. den 30 
september 1941 få idka årsutskänkning av rusdrycker i Lysekil å enligt ansökningen 
angivna sju ställen. 

Drätselkammaren hade avgivit yttrande i ärendet, vilket yttrande nu förelåg och var av 
följande lydelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 8 
februari 1938. 

§ 37. Sedan Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län genom resolution den 10 
december 1937 genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges yttran- 
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de jämlikt 3 kap. 9 § i Kungll förordningen angående försäljning av rusdrycker den 18 juni 
1937 över en av styrelsen för systemaktiebolaget i Uddevalla gjord ansökan om tillstånd till 
årsutskänkning av rusdrycker och vin inom Lysekils stad under tiden från och med den 1 
oktober 1938 till och med den 30 september 1941, så hade stadsfullmäktige genom beslut den 
20 sistlidne januari månad, § 19, för beredning remitterat ärendet till drätselkammai en. 

Från remisshandlingarna skulle här antecknas: 
att antalet sökta utskänkningsställen inom staden voro sju, nämligen ett för spritdrycker 

och vin att utövas i bolagets blivande fastighet i kvarteret Tärnan, fyra iför spritdrycker och 
vin att utövas i kvarteren Falken, Rosvik, Badhuset och Stadsparken, samt två för 
utskänkning av endast vin att utövas i kvarteren Stadsparken och Curman, 

att bolaget självt skulle utöva den rättighet, som vore avsedd att förläggas till bolagets 
blivande fastighet i kvarteret Tärnan, 

att de återstående sex rättigheterna voro avsedda att överlåtas, 
att, därest något utskänkningsställe med hänsyn till restaurantens allmänna 

beskaffenhet, varupris eller* kundkrets nu eller framdeles vore att betrakta såsom 
folkrestaurant eller det beträffande någon för överlåtelse avsedd rättighet till främjande av 
nykterhet eller ordning befunnes påkallat, att ut- skänkningen borde handhavas av bolaget, 
hade styrelsen för avsikt att, därest rättigheten ansåges böra tagas i bruk, låta bolaget självt 
utöva rättigheten, samt att nykterhetsnämnden i Lysekil vid sammanträde den 10 januari 
1938 avgivit det yttrande, att nämnden icke hade något att invända mot bifall till ansökningen 
ifråga. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren förklara sig icke hava något att 
erinra mot bilPall till systemaktiebolagets i Uddevalla av nykterhetsnämnden i Lysekil 
tillstyrkta ansökan om tillstånd till årsutskänkning av rusdrycker och vin under ovan angivna 
tid och å de utskänkningsställen inom staden, varom ansökts. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget betygas 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
Härjäme förelågo samtliga de handlingar som i ärendet föredragits vid 

stadsfullmäktiges sammanträde den 20 nästlidne januari. 
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Under den i ärendet förda diskussionen framhöll herr Rosén en dei missförhållanden 
beträffande restaurang Tärnans utskänkning. 

Herr Molander bemötte detta uttalande. 
Herr Foss ansåg det onödigt med någon spirituosautskänkning i stadsparkens 

restaurang, men hade dock intet särskilt yrkande därvidlag. 
Herrar Andersson och vice ordföranden yttrade sig även med anledning av det 

föreliggande ärendet. 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att i 

enlighet med nykterhetsnämndens och drätselkammarens föreliggande yttranden tillstyrka 
bifall hos Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län till den föreliggande ansökningen för 
ifrågavarande tid. 

§ 35  
Genom föreliggande utdrag av sitt protokoll iför den 8 dennes anhöll drätselkammaren 

om bemyndigande att få till gjutaren herr Karl Källén försälja tomten med adressnummer 
19 vid Stora Kyrkogatan för ett pris av en (1) kr. och 50 öre per kvm. samt på de villkor i 
övrigt drätselkammaren ägde fastställa; och skulle staden ikläda sig förpliktelse att med 
hänsyn till omkringliggande tomter framdraga ledningar för vatten och avlopp till tomten i 
fråga. 

Enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller denna tomt en areal av cirka 750 kvm. 
Då detta ärende företogs till behandling, avlägsnade sig herr ordföranden, och 

förhandlingarna för detta ärende leddes av herr vice ordföranden. 
Herr Lindbom yrkade ärendets bordläggning för utredning genom drätselkammaren av 

tomten berörande vatten- och avloppsledningsförhållanden. 
Herr Ljungberg yrkade ärendets avörande i dag och bifall till drätselkammarens 

föreliggande framställning. 
Herr Luckey understödde herr Ljungbergs yrkande. 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd 

proposition på bifall till å ena sidan yrkandet om ärendets avgörande i dag och i enlighet 
med drätselkammarens framställning samt å andra yrkandet om detsammas bordläggning 
för nämnd utredning genom drätselkammaren förklarat det förstnämnda yrkandet vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposi- tion: 



 

1938 den 24 februari. 

”Den som vill bifalla ärendets avgörande i dag och i enlighet med drätselkammarens 
framställning röstar Ja; 

den det icke vill röstar Nej; 
Om ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av det avgivna antalet röster, hava 

stadsfullmäktige beslutit dels att avgöra ärendet i dag, dels att lämna drätselkammaren 
sådant bemyndigande som ovan nämnts på de villkor som av densammas föreliggande 
skrivelse framgår.” 

Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga närvarande 
stadsfullmäktigeledamöter ja utom herr Lindbom, som röstade nej. 

23 ja-röster mot 1 nej-röst hade alltså avgivits, vadan stadsfullmäktige med 
kvalificerad majoritet beslutit dels att avgöra ärendet i dag, dels att lämna drätselkammaren 
bemyndigande att göra denna försäljning på de villkor som av kammarens föreliggande 
skrivelse framgå. 

§ 36  
Från drätselkammaren förelåg rörande upptagande av tillfälligt lån en så lydande 

skrivelse: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
8 februari 1938. 

§ 36 Genom skrivelse den 4 innevarande februari månad hade stadskam- reraren 
Axel Holmqvist till drätselkammaren anmält, att staden hade ett tillfälligt reverslån å 
20,000 kronor i Lysekils Sparbank per den 30 juni detta år, vilket lån utgjorde en 
fortsättning av ett äldre tillfälligt med Kungl. Maj:ts tillstånd upptaget 3-årigt 
amorteringslån å 90,000 kronor, varav sagda 20,000 kronor, som fått innestå för att 
komma till användning för vattenverkets utvidgning och samrealskolans renovering, 
borde nu genom stadsfullmäktiges beslut upptagas. 

Sedan ärendet föredragits beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige att hos 
nämnda bank upptaga ifrågavarande lån å 20,000 kronor. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bemyndiga drätselkammaren att upptaga 
ifrågavarande lån. 

S 37. 
Rörande tillsättande av en luftskyddsnämnd för staden förelåg från drät-

selkammaren utdrag av dess protokoll för den 8 dennes, av vilket framgick, att 
densamma beslutit, på förslag av herr kommunallwgmästaren, föreslå stadsfullmäktige 
att i enlighet med 6 $ i lag om luftskydd den 11 juni 1937 besluta tillsätta en dylik nämnd 
för staden, bestående av tre ledamöter jämte lika antal suppleanter. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt dels att bifalla den föreliggande fram-
ställningen, dels att på förslag av herr ordföranden uppdraga åt valkommittén att upprätta 
och till stadsfullmäktige inkomma med förslag till dylikt val. 

§ 38  
Från elektricitetsverkets styrelse förelåg skrivelse med hemställan om att 

stadsfullmäktige måtte dels godkänna bilagt förslag till kontrakt mellan Kungl. 
Vattenfallsstyrelsen och staden om leverans av elektrisk energi, dels bemyndiga bemälda 
styrelse att underteckna det blivande kontraktet härvidlag. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
dess yttrande, och hade kammaren avgivit följande, nu föreliggande yttrande i 
detsamma: 

”Utdrag av protokollet, hållet via 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 8 februari 1938. 

§ 28 Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätelkammaren för dess 
yttrande remitterat av styrelsen för Lysekils stads elektricitetsverk ö- verlämnat utdrag 
av dess protokoll för den 30 sistlidne november, § 29, jämte upprättat förslag till nytt 
kontrakt mellan staden och Kungl. Vattenfallsstyrelsen angående leverans av elektrisk 
energi. 

Det antecknades dels från kontraktsförslaget, att det nya kontraktet med tillägg 
n:ris 1 och 2 skulle med retroaktiv verkan gälla från och med den 1 januari 1936, att det 
nya kontraktet hade samma giltighetstid som det nu gällande kontraktet av den 16 och 29 
september 1933, nämligen till den 1 janu- 
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ari 1960, samt att sistnämnda kontrakt skulle upphöra att gälla den dag, det nya 
kontraktet trädde i kraft, dels ock från protokollsutdraget, att styrelsen för 
elektricitetsverket, som funnit, att bestämmelserna i det nya kontraktet vore 
fördelakigare än i det nu gällande, beslutat tillstyrka stadsfullmäktige att antaga det nya 
kontraktet samt anhållit om bemyndigande att underteckna detsamma. 

Efter anteckning härav och hållen överläggning beslöt drätselkammaren föreslå 
stadsfullmäktige besluta: 

att för sin del godkänna det av styrelsen för stadens elektricitetsverk framlagda 
förslaget till kontrakt mellan Kungl. Vattenfallsstyrelsen och staden rörande leverans av 
elektrisk energi 

samt att bemyndiga styrelsen för elektricitetsverket att underteckna samma 
kontrakt. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget betygar 
Ex ofificio: 

FRANS ORBELL.” 

Herr vice ordföranden meddelade, att ifrågavarande styrelse gjort allt för att 
härvidlag tillvarataga stadens intressen. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med vad drätselkammaren 
förordat dels godkänna det föreliggande kontraktsförslaget, dels bemyndiga 
elektricitetsverkets styrelse att underteckna det blivande kontraktet. 

§ 39  
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade anmodat stadsfullmäktige att till 

densamma inkomma med yttrande över skrivelse rörande stationsort för 
distriktsveterinären i Dingle distrikt. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren 
för yttrandes avgivande, och hade kammaren jämlikt föreliggande utdrag av sitt 
protokoll för den 17 dennes enhälligt beslutit föreslå stadsfullmäktige att avgiva följande 
yttrande i ärendet: 
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”Stadsfullmäktige anse, att båda de nämnda platserna ligga ogynnsamt till för 
Lysekil, som vore bäst betjänt med att i förening med sin omgivande landsbygd få bilda 
ett för staden och sagda bygd gemensamt veterinärdistrikt med stationsort för 
veterinären i Lysekil.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att till Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län 
härvidlag avgiva sådant yttrande som av drätselkammaren föreslagits. 

§ 40  
Revisionsberättelse över styrelsens för Lysekils skolor för yrkesundervisning 

räkenskaper och förvaltning för tiden f. o. m. den 1 juli 1936 t. o. m. den 30 juni 1937 
förelåg, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 

§ 41  
Från Lysekils Köpmansförening förelåg en så lydande skrivelse rörande 

kontrollslakteri, och hade herr Möll/r upptagit denna framställning såsom egen motion: 

”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 

På uppdrag av Lysekils Köpmansförenong har en kommitté verkställt en utredning 
om vad den nya lagen om köttbesiktnings- och slakthustivång kom- me att innebära för 
stadens affärsidkare, och få vi härmed översända kommitténs skrivelse av den 7 febr. 
1938 och under åberopande av samma få vi föreslå att Stadsfullmäktige måtte 

dels uppdraga åt en kommitté, förslagsvis bestående av 5 personer, att verkställa 
skyndsam utredning om byggandet av ett av Kungl. Medicinalstyrelsen godkänt 
offentligt kontrollslakteri samt att åt denna kommitté uppdraga att låta utföra ritningar 
och fullständiga kostnadsberäkningar för en sådan byggnad som även bör inrymma 
lokaler för stadens köttbesiktnings- byrå, för veterinären och andra för dessa 
verksamheter erforderliga utrymmen. 

dels att till kommitténs förfogande ställa ett belopp av kr. 1.200: — för täckandet 
av utrednings- och ritningskostnaderna; 
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dels besluta att, efter företagen utredning, uppföra ett offentligt kontrollslakteri i 
Lysekil; 

dels och att upplåta lämplig tomt för slakthusbyggnaden. 
Lysekil den 9 februari 1938. 

LYSEKILS KÖPM ANSFÖREN ING. 
John Möller. 

Upptages som egen motion av 
JOHN MÖLLER.” 

Härjämte förelåg skrivelse i ärendet från sagda kommitté till herr ordföranden i 
Lysekils Köpmansförening. 

Motionären yrkade ärendets remiss till hälsovårdsnämnden och drätselkammaren 
för yttrandens avgivande samt även till valkommittén med hänsyn till upprättande av 
förslag till val av ledamöter i dylik utredningskommitté, denna sistnämnda remiss under 
förutsättning av att drätselkammaren kommer att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall 
till motionen. 

Stadsfullmäktige beslöto att bifalla detta yrkande. 

§ 42  
En förteckning över vid 1937 års slut oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige förelåg 

enligt ----------------------- — ----------------- — — — ---------------- Bil. N:o 19, 1937, 
vilken bilaga före detta sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 

Stadsfullmäktige beslöto på förslag av herr Ljungberg och med instämmande av 
herr vice ordföranden att avskriva ärendet, herr kontraktsprosten Fritz Luschs skrivelse 
rörande förpliktelser med hänsyn till musiebyggnad m. m., vilket ärende återremitterats 
från stadsfullmäktige till drätselkammaren den 3 februari 1937 enligt § 28 i protokollet. 

1 övrigt föranledde förteckningen ej någon stadsfullmäktiges åtgärd, utan lades till 
handlingarna, sedan den genomgåtts punkt för punkt. 

§ 43  
Herr ordföranden anmälde, att han för yttrandens avgivande remitterat följande 

båda ärenden: 
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genom Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län begärt yttrande över ”Be-
tänkande med förslag till arbetstidslag för detaljhandeln och butiksstängnings- lag” till 
drätselkammaren; 

Lysekils pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags ansökan om utsträckt ut-
skänkningstid till drätselkammaren och nykterhetsnämnden. 

§ 44  
Herr tullförvaltaren Helge Fallqvist hade i föreliggande avskrifter till 

stadsfullmäktige överlämnat dels härvarande tullkammares skrivelse till Kungl. 
Generaltullstyrelsen med framställning beträffande tullmåls hållande vid tre-
mannating i Lysekil, dels bemälda styrelses svarsskrivelse, vilken var av följande 
lydelse: 

Avskrift. 
”Kungl. Generaltullstyrelsen. 

Till Tullkammaren i Lysekil. 
I skrivelse till Kungl. Generaltullstyrelsen den 4 januari 1938 har Ni, under 

erinran, att staden Lysekil numera blivit lagd under landsrätt, samt med åberopande av 
ett av stadsfullmäktige i staden fattat beslut, hemställt, att Styrelsen ville hos Kungl. 
Maj:t utverka förordnande därom, att tullmål fing? handläggas vid de särskilda 
tingssammanträden, som komme att hållas i staden. 

Vid föredragning av detta ärende har Styrelsen funnit förutsättningar för 
utverkande av det ifrågasatta förordnandet icke vara för handen, i följd varav den 
gjorda hemställan icke föranlett någon Styrelsens åtgärd. 

Detta meddelas Eder härigenom till kännedom samt för stadsfullmäktiges 
underrättande. 

Stockholm den 25 januari 1938. 

KUNGL. GENERALTULLSTYRELSEN. 
NILS WOHLIN. 

Kanslibyrån. /JACOB 'HÅKANSON. 

I anledning av framställning om handläggning av tullmål vid särskilda 
tingssammanträden i staden. D. nr. I 28/1938. 

Vidimeras ex officio. 
HELGE FALLQVIST.” 
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Stadsfullmäktige beslöto att upptaga ärendet till behandling vid dagens sammanträde. 
Sedan skrivelserna lästs, lades de till handlingarna. 

§ 45  
Från herrar Franzén och Olsson förelåg följande motion: 

”Till Stadsfullmäktige, Lysekil. 
Gatubelysning av utfurtsvägen är f. n. anordnad till Kunkells fastighet. Ett stort behov 

föreligger emellertid av att dylik belysning anordnas om icke helt till stadsgränsen så dock till 
avtagsvägen till Tronebacken sanit av nödig belysning för husen i Dalskogen. 

Det ar ganska betydande antal som är beroende härav. Större delen av det folk som är 
boende i de ovanför Kunkells liggande områdena, Dalskogen häri inbegripen, har nämligen 
sitt arbete i staden och måste således, under den mörka årstiden, minst två gånger dagligen, 
färdas större delen av vägen i mörker. Givetvis förekommer dessutom andra anledningar för 
besök i staden. Det obehag som det i o. f. sig innebär att färdas i mörker förvärras av den 
numera ganska omfattande biltrafiken. Det torde vara allmänt känt att s. k. avbländning icke 
förekommer annat än under färd å upplysta gator. Att gång på gång möta det starka 
strålkastareljuset försvårar väsentligt möjligheterna att ta sig fram på oupplyst väg. 

Det kan även erinras om att denna väg efter omläggningen frekventeras livligt av 
stadens promenadbitna befolkning. Då detta torde vara den lämpligaste vägen för detta 
ändamål så kommer här i frågasatt belysning att få en vidgad betydelse. Till de rent praktiska 
fördelarna av dylik belysning kan dessutom anföras att ifrågavarande område otvivelaktigt 
kom att förete en betydligt förbättrad bild av stadssamhälle. Under hänvisning till 
ovanstående ber vi därför få föreslå, 

att Stadsfullmäktige måtte besluta vidtaga 
åtgärder för framdragande av gatubelysningen 
å utfartsvägen till stadsgränsen eller ev. 
avtagsvägen till Tronebacken samt nödig 
belysning av själva Dalskogen. 

Lysekil den 22 Februari 1938. 

EINAR FRANZÉN. AXEL OLSSON.” 
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På förslag av herr ordföranden beslöto stads/Pullmäktige att remittera motionen till 
elektricitetsverkets styrelse och drätselkammaren för yttrandens avgivande. 

§ 46  
Frän Frälsningsarmén förelåg skrivelse med hemställan om bidrags beviljande med 

100 kronor till det nyplanerade hemmet för frigivna fångar, och hade herr ordföranden 
upptagit denna framställning såsom egen motion. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med herr ordförandens förslag att remittera ärendet 
till drätselkammaren för dess yttrande. 

§ 47  
Genom herr kommunalborgmästaren hade till stadsfullmäktige överlämnats en nu 

föreliggande skrivelse från f. fattigvårdsbillsyningsmannen Eric Lillie- felth om erhållande 
av en gratifikation å 700 kronor med avdrag av redan erhållet belopp å 225 kronor. 

På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
fattigvårdsstyrelsen och drätselkammaren för yttrandens avgivande. 

§ 48  
Från herrar Molander, Andersson och Foss förelåg en så lydande motion: 

”Till Stadsfullmäktige. 

Allmänhetens tillgång till varmbad har som bekant för vintersäsongerna under en följd 
av år lösts på så sätt, ati drätselkammaren mot en fast arrendeavgift förfogat över 
varmbadhuset vid Lysekils Havsbad. 

Det har emellertid försports klagomål över dessa lokaler och anordningar. Detta har 
speciellt gjorts gällande från målsmän till skolbarn, som på grund av det tillstånd lokalerna 
befinna sig i, ansett sig icke välja tillåta sina barn att deltaga i de anordnade skolbaden. 

I betraktande utav, att den arrendeavgift, som betalas, förefaller vara ganska väl 
tilltagen, kan det ifrågasättas, om det icke borde tagas under övervägande, att staden 
anordnade ett eget vannbadhus, då dels anmärkningsfria lokaler kunde erhållas, och dels 
kanske icke heller kostnaderna för staden skulle behöva bEva större. 
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I anslutning till ovanstående tillåta vi oss därför föreslå, att Stadsifull- mäktige 
behagade besluta 

att tillsätta en kommitté, förslagsvis 3 
personer, som erhåller i uppdrag att 
undersöka lämplig plats för ett stadens 
varmbadhus och uppgör beräkning över 
byggnadskostnaderna för ett sådant samt 
(beräknar den årliga kostnaden för sammas 
drivande. 

Lysekil den 23 februari 1938. 
ARVID R. MOLANDER. 

E. ANDERSSON. 
H. FOSS.” 

På förslag av herr ordföranden beslöto stadslFullmäktige att remittera motionen till 
drätselkammaren för dess yttrande samt till valkommittén för upprättande av förslag till 
dylikt val. 

§ 49  
Herr Molander hemställde om stadsfullmäktiges uttalande rörande huru 

insamlingen till H. Maj:t Konungens åttioårsdag bör organiseras. 
Herr Luckey ansåg, att de som mottagit listor för insamlingen i fråga borde 

sammankallas för sakens ordnande. 
Herr Lindblom fann, att stadsfullmäktige härvidlag icke borde göra något som helst 

uttalande, och att var och en som erhållit dylik lista måtte handla efter eget skön. 
Framställningen föranledde ej någon stadsfullmäktiges åtgärd. 

§ 50  
Från Föreningen Lysekils Idrottshall u. p. a. förelåg en så lydande skrivelse : 

”Till Stadsfullmäktige. 
Genom Stadsfullmäktiges välvilliga beslut vid sammanträde den 10 december 1937 

beslöts att till planerad förening för Idrottens hus i Lysekil tillhandahålla 



 

1938 den 24 februari. 

tomt, förslagsvis belägen å det genom utfyllningen av Lilla vattend am men ut vunna 
området, med rätt för staden att av föreningen erhålla andelar, motsvarande den 
uppskattade tomtens värde. 

Beslutet skedde under den förutsättningen att föreningen kom till stånd och när det 
visats, att genom bidrag av tipsmedel och genom kapitalanskaffning i övrigt Iföreningen 
blivit i stånd att finansiera ett dylikt byggnadsföretag. 

Vid sammanträde å Stora Rådhussalen i Lysekil den 29 december 1937, varvid 
Stadsfullmäktige representerades genom sitt valda omlbud Redaktör H. Foss, 
konstituerades Föreningen Lysekils Idrottshall u. p. a., varvid antogs stadgar och valdes 
styrelse. 

Stadgarna äro inlämnade till Länsstyrelsen för registrering. 
Andelstecknin^eni pågår och visar hittills gott resultat då 10,000: — kronor tecknats, 

och utsikterna äro goda för att få detta belopp väsentligt höjt. 
överenskommelse har träffats med Lysekils Sparbank om inteckningslån å Kr. 

60,000: —. 
Tiden för tipsmedels sökande är ännu icke inné, men alla handlingar, som äro 

euflorderliga, håller styrelsen på att anskaffa så att ansökan kan inlämnas i behörig tid, och 
har man all anledning förvänta, att de beviljande myndigheterna skola ställa sig särskilt 
välvilliga till vår anslagsansökan. 

Vi ha ansett oss vilja meddela ovanstående till Stadsfullmäktiges kännedom och detta 
med speciell tanke på önskvärdheten av, att igenfyllandet av Lilla vattendammen påbörjas 
ju förr dess hellre. 

Enligt det ovan relaterade stadsfullmäktigebeslutet, varav vi erhållit protokoll 
sutdrag, ha vi bibringats den uppfattningen, att utfyllningen skulle ske genom stadens 
försorg. Skulle denna tolkning av protokollet emellertid vara oriktig, så våga vi hemställa, 
att Stadsfullmäktige måtte besluta den erforderliga utfyllningen och planeringen av 
tomten för ändamålet i fråga. Anslag av tipsmedel utgår ej för sådant arbete, och för 
finansieringen torde det vara erforderligt, att tomten, som ställes till förfogande, är 
planerad. 

Vi ha velat bringa denna fråga på tal redan nu, för att den skall kunna bliva behandlad 
så snart som möjligt och arbetet må kunna utföras under period, då annat lämpligt arbete ej 
står till buds för hänvisande av arbetstill- 
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fälle för arbetslösa. Möjligen torde detta arbete kunna utföras under sådan regim, att 
hjälp därtill kan erhållas av statsmedel såsom kommunalt beredskapsarbete eller dylikt. 

Lysekil den 24 februari 1938. 

För FÖRENINGEN LYSEKILS IDROTTSHALL u. p. a. 
YNGVE BROMAN, 

ordf. 
IWAR JOHANSSON, 

sekr.” 
Denna skrivelse hade (försetts med följande påskrift: ”Upptages som eget yttrande.

E. ANDERSSON.” 

Herr ordföranden föreslog skrivelsens remiss till drätselkammaren för yttrandes 
avgivande, vilket förslag stadsfullmäktige biföllo. 

Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 

Justerat: 
KARL KÄLLÉN. 

JAKOB PETTERSON. 
KARL SANDSTRÖM. 

Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering 
offentligen uppläst å rådhuset onsdagen den 9 mars kl. 6 e. m. betygas 

KARL K ÄLDÉN. 

/AXEL HOLMQVIST. 

Lysekikposiens Tryckeri 1938. 
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Stadsfullmäktiges Handlingar, 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i 

Lysekil sammanträde den 17 mars 1938.

§ 51  
Upprop förrättades, varvid herrar Molander, Carlsson och Andersson voro 

frånvarande med anmälda förfall på grund av bortresa. 
Herr kommunalborgmästare Frans Orbell övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 52  
De vid uppropet anmälda (förfallen godkändes. 

& 53. 

Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Lindbom och 
Elmkvist, och kommer denna justering att äga rum onsdagen den 30 dennes kl. 6 e. m. å 
rådhuset. 

§ 54  
Till ledamöter och suppleanter i den av stadsfullmäktige den 24 nästlidne februari 

enligt § 37 i protokollet beslutade luftskyddsnämnden för staden valdes i enlighet med 
valkommitténs förslag jämlikt dess föreliggande protokoll för den 14 dennes: 

Ledamöter: herrar 1) gjutaren Karl Källén, sammankallande, 2) redaktören Axel 
Ljungberg, 3) fabrikören Evald Luckey. 

Suppleanter: herrar 1) stenhuggaren Axel Olsson, 2) nämndemannen F. J. 
lElmkvist, 3) disponenten Gunnar Flodin. 

Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här 
ovan angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
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§ 55  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 24 nästlidne februari enligt § 

41 i protokollet att till hälsovårdsnämnden och drätselkammaren för yttrandens 
avgivande samt till valkommittén för förslags upprättande till val av 
kommittéledamöter remittera herr Möllers motion rörande byggandet av 
kontrollslakteri och tillsättandet av en kommitté å fem personer att utreda frågan. 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 3 dennes hade hälso-
vårdsnämnden beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till motionen. 

Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 8 
dennes beslutit att på så sätt hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till motionen, att det 
tillsättes en kommitté, bestående av fem ledamöter, med uppdrag att verkställa en 
förutsättninglös utredning rörande det väckta förslaget samt till stadsfullmäktige 
inkomma med utlåtande däröver. 

Jämlikt sitt föreliggande protokoll för den 14 dennes hade valkommittén beslutit 
att hos stadsfullmäktige till ledamöter i dylik kommitté föreslå: 

herrar disponenten John Möller, samankallande, handlanden Fritz G. Olsson, 
verkmästaren Ernfrid Carlsson, lokföraren Olof Andersson och lokeldaren Einar 
Franzén. 

Herr Möller tackade för motionens välvilliga behandling såväl hos hälso-
vårdsnämnden som drätselkammaren. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla motionen i enlighet med vad 
drätselkammaren med hänsyn till densamma föreslagit. 

Valet av ledamöter i bemälda kommitté utföll i överensstämmelse med 
valkommitténs förenämnda förslag. 

§ 56  
Vid sitt sammanträde den 24 nästlidne februari enligt § 46 i protokollet beslöto 

stadsfullmäktige att till drätselkammaren för dess yttrande remittera Frälsningsarméns 
skrivelse med hemställan om bidrags beviljande med 100 kronor till det nyplanerade 
hemmet för frigivna fångar, vilken framställning herr ordföranden upptagit såsom egen 
motion. 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 1 dennes hade drät-
selkammaren beslutit hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen på så 
sätt, att ett engångsanslag å 100 kronor härvidlag måtte beviljas, 
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vilket anslag skulle utgå av anslag för oförutsedda utgifter enligt innevarande års 
utgifts- och inkomststat. 

Herr Lindblom yrkade avslag å motionen, då han ansåg, att detta anslag ej borde 
(beviljas, då det gällde privat företagsamhet. 

Efter av herr ordföranden framställd proposition på bifall till å ena sidan motionen 
i enlighet med drätselkammarens yttrande och å andra herr Lindbloms yrkande beslöto 
stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla den förstnämnda propositionen. 

Mot detta beslut reserverade sig herr Lindblom med hänvisning till sitt i ärendet 
gjorda yrkande och uttalande. 

§ 57  
Den 24 nästlidne februari beslöto stadsfullmäktige vid sitt sammanträde enligt § 

48 i protokollet att till drätselkammaren för yttrandes avgivande remittera motion av 
herrar Molander, Andersson och Foss om tillsättande av en kommitté å förslagsvis tre 
personer för utredning av varmbadhusfrågan. 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 1 dennes hade drät-
selkammaren beslutit hos stadsfullmäktige tillstyrka tillsättande av en kommitté på sätt 
motionärerna föreslagit. 

Valkommittén hade enligt sitt föreliggande protokoll för den 14 dennes beslutit att 
hos stadsfullmäkige till ledamöte i dena kommitté föreslå herrar fil. doktor Arvid R. 
Molander, sammankallande, försäljningschefen E. Andersson och montören Erik 
Carlsson. ’ 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen, och utföll valet i fråga i 
enlighet med valkommitténs förenämnda förslag. 

§ 58  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 24 nästlidne februari enligt § 

50 i protokollet att till drätselkammaren för dess yttrande remittera Föreningen 
Lysekils Idrottshalls u. p. a. skrivelse rörande planering av tomt för idrottshall, vilken 
skrivelse herr Andersson upptagit som eget yttrande. 

Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 8 
dennes avgivit yttrande i ärendet, vilket yttrande efter anförd, utförlig motivering 
utmynnade i följande förslag: 

Satt stadsfullmäktige måtte, med upphävande av sitt beslut av den 10 december 
1937, § 175, besluta, att, sedan Föreningen Lysekils Idrottshall 
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u. p. a. vunnit inregistrering, och när tillika visats, att föreningen i fråga av tipsmedel 
och av anskaffade medel i övrigt vore i stånd att finansiera det till- ämnade 
byggnadsföretaget, till föreningen tillhandahålla fri tomt för ändamålet, med rätt tillika 
för staden att av föreningen erhålla andelar, motsvarande den överlåtna tomtens 
uppskattade värde.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med drätselkammarens föreliggande 
förslag i ärendet. 

§ 59  
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade lämnat stadsfullmäktige tillfälle att 

före den 1 april d. å. till Länsstyrelsen inkomma med yttrande över ”Betänkande med 
förslag till arbetstidslag för detaljhandeln och butik- stängningslag”, avgivet av inom 
Kungl. Socialdepartementet tillkallade sakkunniga. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren 
för avgivande av förslag till dylikt yttrande, och hade kammaren avgivit följande 
förslag härvidlag, vilket nu förelåg: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde 

den 14 mars 1938.
§ 76 Till förnyad behandling upptogs det under § 67 i protokollet för den 8 

innevarande mars bordlagda ärendet, innefattande av stadsfullmäktiges herr 
ordförande remitterat, av länsstyrelsen i länet med skrivelse den 27 sist- lidne janauri 
överlämnat betänkande med förslag till arbetstidslag för detaljhandeln och 
butiksstängningslag. 

Efter ärendets (föredragning och hållen överläggning (beslöt drätselkammaren 
enhälligt att föreslå stadsfullmäktige avgiva yttrande av följande innehåll : 

”Med avseende på förslaget till lag om arbetstiden i detaljhandel och viss annan 
rörelse anse stadsfullmäktige detsamma vara rimligt i sin avvägning emellan olika 
synpunkter. Om å ena sidan kan anses, att den föreslagna arbetstidslagen kommer att 
besvära och betunga detaljhandeln och att gränsen nedåt för lagens tillämpning bort 
sättas högre än vad förslaget angiver, finnes å andra sidan de, som anse, att förslaget 
lämnar ett betydande antal företag utanför lagens bestämmelser, varigenom de företag, 
som innefattas 
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av lagen men ligga nära den undre gränsen, utsättas för en icke dbetydlig konkurrens. 
Uppenbart är ju dock att icke alla i detaljhandeln verksamma kunna innefattas i 
arbetstidslagen men att även de d handeln anställda måste anses berättigade till den 
förkortning i arbetstiden, som är genomgående för snart sagt alla yrken. 

Stadsfullmäktige kunna så mycket hellre ansluta sig till sistnämnda synpunkt som 
fullmäktige med avseende på förslaget till lag om tiden för idkande av detaljhandel och viss 
annan rörelse anse det riktigt, att bestämmelsen om tiden för butiks öppethållande gives en 
så vid omfattning, att möjligheten för allmänhetens betjänande ej eftersättes. Även om, som 
i Lysekil, kortare affärstid tillämpas än vad förslaget upptager, finna stadsfullmäktige den 
av förslaget angivna tiden lämplig såsom regel. En generell stängningstid kl. 18 skulle för 
Lysekils del omöjliggöra butikernas öppethållande till kl. 19 fredagar, cch behovet av 
möjlighet till senare inköp sagda dag såmedelst åsidosättas. Med hänsyn till angelägenheten 
av att handeln i möjligaste mån tillgodoser allmänheten i dess efterfrågan på varor liksom 
att den tjänar producenternas intresse av att produkterna vinna avsättning, bör 
butiksstängningslagen förutsätta att varu distribution en vad det gäller detaljhandeln 
spänner över en längre tid än vad som gäller för övrig verksamhet. Stadsfullmäktige vilja i 
detta sammanhang understryka de sakkunnigas motiv för att badinrättningar lämnas 
utanfför butiksstängningslagen. I fråga om de möjligheter förslaget anvisar för kommunala 
avvikelser från bestämmelserna om butiks öppethållande anse fullmäktige, att beslut härom 
enbart bör förbehållas den myndighet, som utövar kommunens beslutanderätt. Denna 
mening förutsätter, att fjärde stycket i § 6 utgår, och att nödig omredigering vidtagits i 
dithörande stycken.” 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ovan. 

FRANS OR BELL. 
Från protokollet rätt utdraget, betygar 

Ex officio: 
FRANS ORBELL.” 

Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: Herr Foss 
yrkade antagande av drätselkammarens föreliggande förslag att såsom stadfullmäktiges 
eget yttrande i ärendet avgivas, dock med iaktta- 
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gande av att sista punkten i förslaget utgår, då det icke kunde anses riktigt, att ett 
ensamt eller ett fåtal butiksföretag skulle kunna förhindra en av majoriteten beslutad 
tidigare stängningstid. 

Herr vice ordföranden framhöll, att man i många andra länder har butikerna öppna 
betydligt kortare tid än i Sverige, utan att några olägenheter därav uppstå. 

Herrar Möller och Wikström instämde i herr Foss’ yrkande. 
Herrar Ljungberg, Olsson, Svensson och Lindblom yrkade bifall till drät-

selkammarens föreliggande förslag i ärendet. 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd 

proposition på bifall till å ena sidan drätselkammarens förenämnda förslag i ärendet 
oförändrat och å andra herr Foss’ yrkande i detsamma förklarat den förstnämnda 
propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes 
enligt följande godkända voteringsproposition: 

”Den som vill att stadsfullmäktige skola avgiva yttrande i ärendet i enlighet med 
drätselkammarens ifrågavarande förslag oförändrat röstar Ja; 

den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att i ärendet avgiva sådant yttrande som 

av drätselkammaren föreslagits med iakttagande av den av herr Foss yrkade 
uteslutningen av sista punkten i detta förslag.” 

Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, 
Petterson, Elmkvist, Olsson, Magnusson, Hansson, Appelgren, Svensson, Franzén, 
Rosén, Lindblom, Jacobsson, Ahrenius och ordföranden ja, men herrar vice 
ordföranden, Lindbom, Foss, Sandström, Möller, Wikström, Luckey, Swedenfelt och 
Flodin nej. 

Med 14 ja- mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att hos 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län avgiva drätselkammarens föreliggande 
förslag oförändrat såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet. 

§ 60  
Genom föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 8 dennes anhöll 

drätselkammaren om bemyndigande att för ett pris av 7,000 kronor få från 
Aktiebolaget Atlas Diesel, Stockholm, inköpa en begagnad, men i gott skick varande, 
motordriven kompressor med tillbehör, vilken skulle användas föi gatuarbeten. 
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Tillika föreslogs, att beloppet för ändamålet skulle utgå med 3,000 kronor av 
anslag för oförutsedda utgifter enligt innevarande års utgifts- och inkomststat och med 
4,000 kronor i nästa års utgirfts- och inkoraststat för uttaxering. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt (bemyndigande, och skulle 
ifrågavarande medel utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 61  
Revisionsberättelse över parkstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1937 

förelåg, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att enligt revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 

§ 62  
Herr ordföranden anmälde, att han för yttrandens avgivande remitterat följande 

trenne ärenden: 
1) Hälsovårdsnämndens skrivelse rörande tillsättande av stadveterinär samt 

mikroskopist och kassörska å köttbesiktningsbyrån tillika med frågan om instruktion 
för den förstnämnde, till drätselkammaren. 

2) Hälsovårdsnämndens skrivelse med meddelande, att stadsvaktmästare Nils 
Alsterberg förordnats att fr. o. m. den 1 instundande april tjänstgöra som 
hälsovårdstillsyningsman, jämte förslag om att han beffrias från stadsvaktmäs-
taretjänsten fr. o. m. nämnda dag, till drätselkammaren. 

3) Genom brandstyrelsen överlämnad ansökan från skorstensfejaremästa- ren 
Albert Södeilberg om förbättrade löneförhållanden, jämte brandstyrelsens yttrande, till 
drätselkammaren. 

§ 63  
Från herr Foss förelåg en så lydande motion: 
”Till Stadsfullmäktige. 
Vid sitt sammanträde den 24 februari hade Stadsfullmäktige till behandling frågan 

om pension åt hälsovårdstillsyningsman Aug. Ehnberg, vilken på egen begäran erhållit 
avsked från sin befattning fr. o. m. den l:sta mars 1938. 

På grund av ärendets karaktär krävdes kvalificerad majoritet för ett positivt beslut 
och genom att enighet icke kunde uppnås om frågans ordnande ens provisoriskt föll 
hela förslaget. 
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På detta sätt skulle hans speciella ärende behöva vila intill dess den beslutade 
utredningen ang. ett gemensamt löne- och pensionsreglemente hunnit avgöras, vilket 
möjligen kan ske under sommaren eller hösten innev. år. Emellertid torde detta kunna 
anses obillngt och då det för att frågan skall kunna ordnas provisoriskt erfordras ett 
initiativ i form av motion i Stadsfullmäktige, får undertecknad härmed föreslå att 
Ehnberg provisoriskt tillerkännes ett belopp av kr. 1,600 pr år räknat samt att Ehnberg 
retroaktivt från dagen för befattningens frånträdande erhåller den ev. utfyllnad som ett 
definitivt beslut om löne- och pensionsreglemente kommer att innebära för hans del. 
Motionen innebär sålunda samma yrkande som framställdes i stadsfullmäktige av un-
dertecknad men som avslogs vid voteringen. 

Lysekil den 28 febr. 1938. 
HARALD FOSS.” 

Hälsovårdsnämnden hade för stadsfullmäktiges kännedom överlämnat en i 
avskrift nu föreliggande skrivelse från bemälde Ehnlberg, vilken skrivelse ha* de 
följande lydelse: 

”3X11 hälsovårdsnämnden i Lysekil. 
Enär jag som bekant förutsatte pension för att begära avsked från min tjänst som 

hälsovårdstillsyningsman i Lysekil, och då förslag om pension till mig av 
Stadsfullmäktige avslagits, får jag härmed för kännedom meddela, att jag anser, att 
villkoret för mitt avsked icke uppfyllts. Jag betraktar därför min avskedsansökan som 
återtagen, och anser mig sålunda fortfarande utöva min ordinarie tjänst. 

Lysekil den 15 mars 1938. 
AUG. EHNBERG.” 

Härjämte förelåg skrivelse från Sveriges Kommunaltjänstemannaförbunds avd. 
n:r 59 i Lysekil, genom vilken skrivelse framhölls, att den ovannämnda motionen enligt 
bemälda avdelnings uppfattning icke nu kan bifallas, enär den fråga som i motionen 
innefattas måste anses som ny och därför bör remitteras till hälsovårdsnämnden, där 
herr Ehnberg enligt stadsfullmäktiges beslut den 16 april 1936 under § 63 skall ha 
tillfälle att själv eller genom ombud yttra sig i frågan. 
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Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet téll drätselkam- 
maren för yttrandes avgivande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag 
av sitt protokoll för den 8 dennes enhälliigt beslutit att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka Ibifall till motionen med i densamma angivna villkor. 

På grund av herr Foss  yrkande bordlädes ärendet. 

§ 64  
Drätselkammaren anhöll jämlikt föreläggande utdrag av sitt protokoll för 

den 14 dennes om bemyndigande att för instundande sommarsäsong få uthyra 
restauranten i stadsparken för kaférörelse, dock utan skyldighet för blivande in- 
nehavare att därstädes hålla musik samt att, därest nämnda rörelse icke ginge 
att utarrendera, drätselkammaren erhölle tillstånd att låta riva byggnaden i 
fråga. 

Stadsfullmäktige ansågo sig icke böra upptaga ärendet till behandling vid 
dagens sammanträde, då ärendet ej var upptaget å föredragningslistan för da- 
gen. 

§ 65  
Från handels- och sjöfartsnämnden förelåg en så lydande skrivelse om 

framställning rörande sjöförklaringar och sjöförhör vid tremannating i Lyse- 
kil: 

”Utdrag ur protokoll, hållet vid sam- 
manträde med Handels- och sjöfarts- 
nämnden i Lysekil måndagen den 28 
februari 1938. 

§ 24. Kapten John Linding föreslog, att Handels- och Sjöfartsnämnden 
skulle anmoda Stadsfullmäktige att hos vederbörande myndigheter göra fram- 
ställning om att sjöförklaringar och sjöförhör måtte få 'behandlas vid tremans- 
tingen i Lysekil. 

Nämnden beslöt i enlighet härmed. 
Som ovan. 

Justeras: JOHN SWEDENFELT. 
WIKTOR LINDBOM. 

JOHN MÖLLER. 
Rätt utdraget, ‘betygar: 

JOHN SWEDENFELT.”
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Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
dess yttrande, och förelåg nu dylikt jämlikt utdrag av kammarens protokoll för den 14 
dennes. 

Då ärendet ej var upptaget å dagens föredragningslista, så ansågo stadsfullmäktige 
sig icke böra upptaga ärendet till behandling i dag. 

§ 66  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt extra sammanträde den 1 juli 1937 enligt § 117 i 

protokollet att till vattenstyrelsen och drätselkammaren för yttrandens avgivande 
remittera herr Lindboms motion om framdragande av vattenledning till 
fiskauktionslokalerna jämte uppsättande av vattenpost å kajen rid båthamneu intill 
järnvägen. 

De begärda yttrandena förelågo nu 
Stadsfullmäktige ansågo sig icke böra upptaga ärendet till behandling i dag, då det 

ej var upptaget å dagens föredragningslista. 

I 67. 
Från drätselkammaren förelåg skrivelse jämlikt utdrag av dess protokoll för den 

14 dennes med hemställan om att stadsfullmäktige måtte Ibefria Artur Karlsson, 
Strandvägen n:o 62, från erläggande av stadsutskylder för åren 1935/1936 och 
1936/1937 med kr. 39: 91, vilket belopp utgjorde skatt för kapital eller arbete, och 
utgjorde fastighetsskatten kr. 129 : 25, för vilken drätselkammaren ej ansett sig böra 
tillstyrka befrielse. 

Härjämte förelåg bemälde Karlssons ansökan till drätselkammaren. 
Emedan ärendet ej var upptaget å dagens föredragningslista, ansågo stads-

fullmäktige sig icke böra upptaga detsamma till behandling i dag. 

§ 68  
Från herr Lindbom förelåg en så lydande motion: 

”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Byggnadsverksamheten i staden är ganska ringa, varför det synes undertecknad 
riktigt att på allt sätt underlätta bebyggelsen. Ett led i denna strävan 
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vore att byggnads- och industritomter vore mera lättåtkomliga för eventuella 
spekulanter. 

Enligt nuvarande system går tomtspekulanten till Stadsingeniören, vilken visar 
kartor och lämnar upplysning om, vad, enligt hans åsikt, den omfrågade tomten bör 
kosta, vartill kommer en godtycklig summa för kostnader för vatten- och 
avloppledningar, om sådana ej finnas nedlagda i gatan, i många fall äro de sistnämnda 
kostnaderna ett avgörande hinder för tomtens försäljning. 

När en köpare bestämt sig för en tomt måste han uppvakta Drätselkammare- och 
Stadsfullmäktigeledamöter, och efter mycket besvär äro vederbörande eniga om priset 
på tomten, viket sedan slutgiltigt bekräftas av Stadsfullmäktige, utan att någon 
människa egentligen vet om skälig ersättning blivit er- lagd till staden för tomten i 
fråga. 

Undertecknad beder härmed få motionera om: 

att inventarium upprättas, upptagande stadens ej bebyggda byggnads- och 
industritomter; 

att undersöka kostnader för vatten- och avloppsledningars framdragande i de 
gator, varifrån de olika tomterna skola förses med vatten och avlopp; 

att med ledning av dessa kostnader bestämma priset för de olika tomterna, så att 
detta pris täcker kosnader för vatten och avlopp; 

att tomtpriserna införes i inventariet, så att detta kan framläggas för eventuella 
spekulanter, och då försäljningen är avslutad och betalningen er- lagd framdraga 
vatten- och avloppsledningar till ifrågavarande tomter. 

Lysekil den 7 mars 1938. 

WIKTOR LINDBOM.” 

Herr ordföranden föreslog motionens remiss till byggnadsnämnden och 
drätselkammaren för yttrandens avgivande. 

Herr Lindbom föreslog, att motionen jämväl måtte remitteras till vattenstyrelsen 
för dess yttrande. 
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Stadsfullmäktige beslöto bifalla dessa förslag, och skulle ifrågavarande remiss ske 
i följande ordning: byggnadsnämnden, vattenstyrelsen och drätselkammaren. 

Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 

Justerat: 
KARL KÄLLÉN. WIKTOR LINDBOM. JOHAN ELMKVIST. 

Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering 
offentligen uppläst å rådhuset onsdagen den 30 mars 1938 kl. 6 e. m. (betygas 

KARL KÄLLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST. 

Ly.ekil.po.ien. Tryckeri 1938.



 

1938       Lysekils         N:r 4 
Stadsfullmäktiges Handlingar, 

Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i 
Lysekil sammanträde den 21 apnil 1938.

§ 69  
Upprop förrättades, varvid herrar Carlsson och Andersson voro frånvarande med 

anmälda förfall på grund av bortresa. 
Herr kommunallborgmästaren Frans Orbell övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 70  
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 

§ 71  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Olsson och 

Möller, och kommer denna justering att äga rum tisdagen den 3 nästkommande maj kl. 
6 e. m. å rådhuset. 

§ 72  
Till förnyad behandling upptogs herr Foss’ vid stadsfullmäktiges sammanträde 

den 17 nästlidne mars enligt § 63 i protokollet bordlagda motion om beviljande av 
provisorisk årlig pension å 1,600 kr:r till hälsovårdstillsynings- mannen Aug. Ehnberg.

Härjämte förelågo samtliga i § 63 nämnda handlingar jämte skrivelse från 
hälsovårdsnämnden, av vilken skrivelse framgick, dels att bemälde Ehnberg förklarat 
sig nöjd med den lösning av hans pensionsfråga, som enligt ifrågavarande motion 
föreslagits och av drätselkammaren förordats, dels att hälsovårdsnämnden beviljat 
bemälde befattningshavare avsked fr. o. m. utgången av mars månad d. å. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen på £ den samma nämnda 
villkor. 

§ 73  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt extra sammanträde den 1 juli 1937 enligt § 117 i 

protokollet att till vattenstyrelsen och drätselkammaren för yttrandens avgivande 
remittera herr Lindboms motion om framdragande av vattenledning till 
fiskaukbionslokalerna jämte uppsättande av vattenpost å kajen vid båtbamnen intill 
järnvägen. 

Sådana yttranden förelågo nu, och hade vattenstyrelsen enligt utdrag av sitt 
protokoll för den 19 sislidne januari beslutit göra det uttalandet, att dylikt 
framdragande bör vara en fiskauktionsrörelsens egen angelägenhet, varför sådant 
arbetes utförande bör utföras av ifrågavarande rörelse och bekostas av dess medel samt 
ej åsamka staden några som helst kostnader. 

Drätselkammaren hade enligt utdrag av sitt protokoll för den 14 nästlid- ne mars 
enhälligt beslutit hos stadsfullmäktige hemställa om besluts fattande, att för 
framdragande av vattenledning till fiskauktionshallen i huvudsaklig överensstämmelse 
med ett av stadsdngenjören den 1 december 1937 upprättat förslag anslå ett belopp av 
1,500 kronor att utgå av oförutsedda utgifter i årets stat. 

Härjämte förelågo dels utdrag av fiskauktionsstyrelsens protokoll för den 4 
nästlidne mars med hemställan om att arbetet i fråga måtte utföras och bekostas av 
staden, dels stadsingenjörens förenämnda förslag jämte tidigare dylikt tillika med 
åtskilliga äldre handlingar i ärendet från vattenstyrelsen och drätselkammaren. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen i enlighet med vad 
drätselkammaren föreslagit, och skulle medel för ändamålet utgå såsom av 
drätselkammaren föreslagits. 

§ 74  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 10 december 1937 enligt § 

186 i protokollet att till polisnämnden för iförnyad prövning återremittera frågan om 
återbesättande av den efter poliskonstapeln J. A. Winge ordinarie tjänsten. 

Polisnämnden hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 25 
sistlidne februari beslutit hos stadsfullmäktige anföra, att den viidhölle sitt i 
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ärendet den 29 oktober 1936 fattade beslut, vilket innebar, att extra poliskonstapeln 
Axel Holmberg skulle tillerkännas ett personligt årligt lönetillägg å 400 kronor, att utgå 
fr. o. m. den 1 januari 1938, vadan polisnämnden ej tillstyrkt ifrågavarande tjänsts 
besättande med ordinarie innehavare. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren 
för yttrandes avgivande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt 
protokoll för den 4 dennes beslutit föreslå stadsfullmäktige att avslå framställningen om 
bemälda tjänsts återbesättande med ordinarie innehavare. Tillika framhölls i skrivelsen, 
att en omprövning av frågan om poliskårens numerär borde ske. 

Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
Herr kommunalborgmästaren Orbell redogjorde för ärendets gång och framhöll, 

att stadens merutgift för återbesättande av denna tjänst med ordinarie befattningshavare 
bleve synnerligen ringa samt yrkade, att tjänsten måtte snarast möjligt återbesättas med 
ordinarie befattningshavare. 

Herr Ljungberg påpekade, att ett bibehållande av den nuvarande ordningen för 
polisen ej innebure någon minskning av antalet polismän och anförde jämförelsesiffror 
för Sundbyibergs stad. 

Herr Franzén ansåg förhållandena vara sådana, att tjänstens besättande med 
ordinarie befattningshavare vore på sin plats och yrkade det tillägget till 
drätselkammarens förslag härvidlag, a tt den av densamma nämnda omprövningen 
snarast möjligt måtte verkställas. 

Herr Molander fann det även lämpligt, att dylik omprövning sker snarast, 
synnerligen med hänsyn till den senare på dagordningen förekommande frågan om 
tillsättande av en biträdande överkonstapel. 

Herrar Rosén, Luckey och Foss understödde herr kommunalborgmästaren Orbells 
yrkande, varvid herr Foss Framhöll, att polisnämnden redan bort hava verkställt den 
nämnda omprövningen. 

Herr Wiikström framhöll, att det ej innebure någon säkerhet för att polismännen 
kvarstanna i staden, därför att de befordras till ordinarie, då detta är en merit, som 
snarare gör, att de söka sig bort från staden. 

Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden erfter framställd 
proposition på bifall till vartdera av de i ärendet föreliggande yrkandena förklarat 
drätselkammarens yrkande med det av herr Franzén yrkade tillägget vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
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Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt drätselkammarens 
yrkande med det av herr Franzén yrkade tillägget såsom ja-proposition, framställde 
han för utrönande av motförslag i huvudvoteringen proposition på bifall till å ena sidan 
drätselkammarens yrkande i oförändrat skick och å andra herr 
kommunallborgmästaren Orbells yrkande, och då han förklarat den förstnämnda 
propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes å nyo votering, som 
verkställdes enligt följande voteringsproposition, som godkändes: 

”Den som vill hava drätselkammarens yrkande i oförändrat skick till 
kontraproposition i den blivande huvudvoteringen röstar Ja; 

den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att i den blivande huvudvoteringen 

uppställa herr kommunallborgmästaren Orbells yrkande såsom kontraproposition.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, Petterson, 

Olsson, Magnusson, Hansson,Wikström, Svensson, Franzén, Lindblom och 
ordföranden ja, men herrar vice ordiföranden, Lindbom, Foss, Sandström, Elmkvist, 
Molander, Möller, Luckey, Appelgren, Swedenfelt, Rosén, Jacobsson, Flodin och 
Ahrenius nej. 

Med 14 nej- mot 10 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att i den 
blivande huvudvoteringen uppställa herr kommunalborgmästaren Orbells yrkande 
såsom kontraproposition. 

Slutligen framställde herr ordföranden följande voteringsproposition för denna 
huvudvotering, vilken proposition godkändes: 

”Den som vall bifalla drätselkammarens yrkande med det av herr Franzén yrkade 
tillägget röstar Ja; 

den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr kommunalborgmästaren 

Orbells yrkande i ärendet.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, Petterson, 

Olsson, Magnusson, Hansson, Svensson, Franzén, Swedenfelt, Lindblom och 
ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Lindbom, Foss, Sandström. Elmkvist, 
Molander, Möller, Wikström, Luckey, Appelgren, Rosén, Jacobsson, Flodin och 
Ahrenius nej. 

Med 14 nej- mot 10 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla herr 
kommunalborgmästaren Onbells yrkande i ärendet om att snarast möjligt återbesätta 
ifrågavarande tjänst med ordinarie befattningshavare. 
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§ 75  
Drätselkammaren anhöll jämligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 14 

nästlidne mars om bemyndigande att för instundande sommarsäsong få uthyra 
restauranten i stadsparken för kaférörelse, dock utan skyldighet för blivande 
innehavare att därstädes hålla musik samt att, därest nämnda rörelse icke ginge att 
utarrendera, drätselkammaren erhölle tillstånd att låta riva byggnaden i fråga. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 

§ 76  
Från drätselkammaren förelåg skrivelse jämlikt utdrag av dess protokoll för den 

14 nästlidne mars med hemställan om att stadsfullmäktige måtte befria Artur 
Karlsson, Strandvägen n:o 62, tfrån erläggande av stadsutskylder för åren 1935/1936 
och 1936/1937 med kronor 39: 91 vilket belopp utgjorde skatt för kapital eller arlbete, 
och utgjorde fastighetsskatten kronor 129: 25, för vilken dräselkammaren ej ansett sig 
böra tillstyrka befrielse. 

Härjämte förelåg bemälde Karlssons ansökan till drätselkammaren. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att medgiva dylik befrielse i enlighet med vad 

drätselkammaren härvidlag föreslagit. 

§ 77  
Genom föreliggande skrivelse anhöll hälsovårdsnämnden, att stadsfullmäktige 

måtte anlå 5,500 kronor såsom årlig lön åt en blivande stadsveterinär. 
Härjämte förelåg skrivelse med resumé av vad som förekommit vid stadens 

deputations uppvaktning hos Kungl. Medicinalstyrelsen den 27 sistlidne januari. 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren 

för yttrandes avgivande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt 
protokoll för den 4 dennes yttrat följande i ärendet: 

”Såsom framginge av handlingarna i ärendet från hälsovårdsnämnden, hade i 
samband med frågan om anställande av en stadsveterinär förslag framkommit från 
jordbrukarna i Stångenäs härad samt å Skaf tö, att dessa orter i förening med staden 
Lysekil skulle sammanföras i ett nytt veterinärdistrikt med station för veterinären i 
Lysekil. Förslaget förutsatte således en uppdelning av respektive Varekils och Dingle 
veterinärdistrikt. Det hade utrönts, att kommunalfullmäktige i Bro kommun redan 
uttalat sig för en uppdelning 
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av Dingledistriktet, samt att intresset härför vore stort bland jordbrukarna i Brastad och 
Lyse. Vidare hade framgått, att bland berörda kretsar på Skaftö man likaledes förenat 
sig om anslutning till det föreslagna Lysekilsdistriktet. Förslaget förutsatte, att den nye 
distriktsveterinären anförtroddes befattningen som besiktningsman vid Lysekils stads 
köttbesiktningsbyrå, eventuellt också utövande av födoämneskontroll. 

På grund av vad sålunda anförts, och enär behovet av en ytterligare veterinär i 
orten är påtagligt, och staden måste vara angelägen om att snarast få befattningen som 
köttbesiktningsman nöjaktigt ordnad, beslöt drätselkammaren med anslutning till 
hälsovårdsnämndens framställning i berörda fråga föreslå stadsfullmäktige besluta 

att ingå till Konungen med underdånig 
framställning om inrättandet av ett nytt 
veterinärdistrikt, omfattande Stångenäs 
härad och Skaftö samt staden Lysekil, med 
station för veterinären i Lysekil, ävensom 
att Konungen måtte finna skäl föreligga för 
en skyndsam handläggning av här 
ifrågasatta åtgärd.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla drätselkammarens (förenämnda förslag 
i ärendet. 

§ 78  
Genom föreliggande skrivelse anhöll hälsovårdsnämnden om att stadsfullmäktige 

måtte anslå ett årligt belopp å 900 kronor såsom avlöning åt mikroskopist och 
kassörska å köttbesiktningsbyrån. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren 
för dess yttrande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av aitt protokoll för 
den 4 dennes beslutit hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till beviljande av 900 kronor 
såsom årligt arvode åt sådan befattningshavare, samt att anställningen bör gälla tills 
vadare och till dess stadsfullmäktige annorlunda besluta, och föreslogs tillika att 
erforderliga medel för ändamåluet för i år måtte utgå av tillgängliga medel i 
sundhetsvårdens utgiftsstat för sagda år. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen med iakttagande av 
vad drätselkammaren med hänsyn till densamma yttrat. 
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§ 79  
Från folkskolestyrelsen förelåg skrivelse med anhållan om stadsfullmäktiges godkännande 

av nedannämnda förslag till nyanläggnings-, ändrings- och reparationsarbeten: 
1) Förbättringar av avklädningsrum, sanitära anordningar och uppvärm- ningsförhållanden 

i gymnastikbyggnaden; 
2) Värme- och klosettanläggning samt ändringar av vaktmästarebostaden i södra skolan. 
Härjämte förelågo materialförteckningar, arbetsbeskrivningar och ritningar till dessa 

arbeten. 
De sammanlagda kostnaderna för ifrågavarande arbeten skulle uppgå till ett sammanlagt 

belopp av 20,500 kronor. 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 

yttrandes avgivande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 
dennes beslutit föreslå stadsfullmäktige besluta följande: 

1) att godkänna folkskolestyrelsens förslag till utförande av förbättringar av 
avklädningsrum, sanitära anordningar och uppvännningsförhållanden i gynnas tikbyggnaden 
samt värme- och vattenklosettanläggning ävensom ändring av vaktmästarebostaden i södra 
skolan för en kostnad av tillhopa 20,500 kronor, varav ett belopp av 2,425 kronor funnes
anslaget uti 1938 års stat; 

2) att för dessa ändamål anslå återstående beloppet, utgörande 18,075 kronor; 
3) att sistnämnda belopp skall anskaffas genom upptagande av ett lån å motsvarande 

summa att amorteras under tio år; 
4) att bemyndiga drätselkammaren dels att hos Kungl. Maj:t anhålla om tillstånd för staden 

att upptaga det under nästföregående punkt angivna lånet, dels ock att, därest så erfordrades, i 
avvaktan på dylikt tillstånd upptaga ett tillfälligt lån å 18,075 kronor att inlösas med 
amorteringslånet. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna de föreliggande förslagen till dylika 
arbeten och att bevilja det härvidlag erforderliga beloppet å 18,075 kronor, att anskaffas genom 
upptagande av ett 10-årigt amorteringslån, samt att bemyndiga drätselkammaren dels att hos 
Kungl. Maj:t i underdånighet ansöka om tillstånd för staden att få upptaga ett 10-årigt 
amorteringslån å 
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18,075 kronor för ifrågavarande ändamål, dels ock att, därest så erfordrades, i avvaktan på dylikt 
tillstånd upptaga ett tillfälligt lån å nämnt belopp att inlösas med amorteringslånet. 

§ 80  
Genom föreliggande skrivelse hemställde folkskolestyrelsen, att det på grund av bilagd, till 

styrelsen inkommen ansökan från skolvaktmästarna måtte tillerkännas Ernst Hasslöf 200, 
August Johansson 100 och Gustav Gun- narsson 100 kronor att såsom provisoriska årliga 
lönetillägg utgå 'fr. o. m. den 1 januari d. å. 

Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsifullmäktige remitterat ärendet, hade 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes beslutit hos stadsfullmäktige dels 
tillstyrka bifall till framställningen, dels föreslå, att dessa lönetillägg för innevarande år måtte 
utgå av tillgängliga medel i folkskolans utgifts- och inkomststat för i år. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt. att bifalla framställningen, och skulle medel härvidlag 
utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 81  
Till behandling förelågo följande polisärenden med anledning av landsfogdens och 

stadsfiskalens framställningar: 
a) om tidsenligare lokaler; 
b) om anskaffande av skrivmaskin;  
c) om anställande av biträdande överkonstapel; 
d) om anslag för semestervikarie. 
Dessa ärenden hade av herr polischefen jämte eget och polisnämndens yttranden över 

desamma överlämnats till stadsfullmäktige, och förelågo nu även dessa yttranden. 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat dessa ärenden till drätselkammaren för 

att denna måtte yttra sig över desamma, och -förelåg med anledning av denna remiss en så 
lydande skrivelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 4 april 
1938. 

§ 94. Sedan dels landsfogden i länet i skrivelse den 20 sistlidne januari gjort framställning 
om inrättande av rymligare och tidsenligare lokaler för 
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polispersonalens räkning, anskaffande av skrivmaskin till nämnda personal samt inrättande av 
en Ibiträdande överkonstapelsbefattning vid poliskåren här- städes och dels ntadsfiskalen genom 
skrivelse den 21 sistlidne februari framställt begäran om anslag å 1,000 kronor för .'bekostande 
av särskild semestervikarie vid poliskåren, så hade stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat 
de genom polischefen överlämnade ärendena till drätselkammaren för yttrande. 

Vid ärendets behandling föredrogos stadsfiskalens, polisnäanndens och polischefens 
yttranden rörande framställningarna, från vilka handlingar antecknades : 

att polisnämnden föreslagit, att frågan om bättre lokaler för polisväsendet skulle 
bordläggas, 

att nämnden hemställt, att en skrivmaskin skulle inköpas för polisens behov, 
att nämnden tillstyrkt, att en biträdande överkonstapelsbefattning anrättades samt att till 

denna Ibefattning förordnades en av de nuvarande ordinarie konstaplarna, vilken härför borde 
erhålla ett årligt lönetillägg av 500 kronor, samt 

att nämnden hemställt om avslag på framställningen om anslag till semestervikarier 
ävensom 

att polischefen föreslagit, att framställningen rörande bättre lokaler för närvarande icke 
skuBe föran1 eda till någon stadsfullmäktiges åtgärd, 

att han tillstyrkt anskaffande av en skrivmaskin för polispersonalens räkning, 
att han tillstyrkt, att en biträdande överkonstapelsbefattning inrättades samt, att häitför skulle 

anslås ett årligt belopp av 500 kronor, vilket skulle såsom arvode utgå till den ordinarie 
konstapel, som komme att förordnas till befattningen ifråga samt 

att han hemställt, att ett belopp å 200 kronor måtte anslås för anställande av vikarie vid 
sjukdomsfall bland polispersonalen under pågående semester. 

Beträffande dessa ärenden ville drätselkammaren framhålla följande: 
Angående lokaler: 
Då utredning påginge för närvarande angående åvägabringandet av egna lokaler för stadens 

behov samt en provisorisk lösning av närmast föreliggande lokalbehov för polisen möjligen 
kunde erbjudas genom att en del av de i 
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ytterst ringa grad använda cellutrymmena apterades till ytterligare ett rum, så ansåge 
drätselkammaren, att åtgärder för åvägabringandet av bättre lokaler borde anstå tillsvidare. 

Angående biträdande överkonstapel: 
Ehuru det möjligen kunde anses, att ett befäl på en polischef, en poliskommissarie och en 

biträdande överkonstapel för en övrig polispersonal på sex man är en något väl tilltagen 
befälstyrka samt att en komplettering av polisbefälet helst bort föregås av en omprövning av 
frågan om polisens organisation och tjänstgöring, och att en sådan omprövning möjligen ibort 
upptagas i anslutning till frågan om en förändring i åklagareväsendet och huru 
stadsfogdetjänsten borde ordnas, ville drätselkammaren likväl föreslå stadsfullmäktige att 
bifalla förslaget om inrättandet av en biträdande överkonstapelsbefattning, dock att denna 
bdfattning, måtte inrättas på sätt, som nedan framginge. 

Med anledning av vad sålunda anförts och på grund av vad polisnämnden och polischefen 
yttrat i ärendena beslöt drätselkammaren hemställa, att stadsfullmäktige måtte besluta: 

att låta anstå med åtgärder i och för inrättande av rymligare och tidsenligare lokaler för 
polispersonalens räkning, till dess resultatet av utredningen rörande åvägabringandet av egna 
lokaler för stadens behov föreligger, 

att ställa en skrivmaskin till polispersonalens förlfogande, 
att bifalla förslaget om inrättandet av en 'biträdande överkonstapelsbe- fattuing samt att 

härtill anslå ett årligt arvode av 500 kronor att utgå av för polisväsendet tillgängliga medel i årets 
stat, med förbehåll dock, att befattningen, som borde tillsättas fr. o. m. 1 nästkommande juli och 
besättas med en av de anställda ordinarie konstaplarna, endast inrättades tills vidare samt 

att i och för anställande av vikarie vid sjukdomslfall bland polispersonalen under pågående 
semester anslå ett belopp av 200 kronor att utgå av för polisväsendet tillgängliga medel i årets 
stat. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar

Ex offioio: 

FRANS ORBELL.” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt beträffande punktenia a, b, och d här ovan enligt 
drätselkammarens föreliggande förslag såväl i sakfrågorna som med hänsyn till 
medelsanskaffningen. 

Ärendet enligt punkten c här ovan beslöto stadsfullmäktige på yrkande av herr vice 
ordföranden att bordlägga. 

§ 82  
Från skorste.nsfejaremästaren Albert Söderberg förelåg genom brandstyrelsen överlämnad 

ansökan om förbättrade löneförhållanden, och hade brandstyrelsen jämlikt bilagt utdrag av sitt 
protokoll för den 2 nästlidne mars beslutit hos stadsfullmäktige föreslå, att framställningen icke 
skulle föranleda någon stadsfullmäktiges åtgärd, då sökanden icke förebragt någon utredning, 
som kunde föranleda ändring i tidigare beslut i saken. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren för dess 
yttrande, och hade kammaren enligt föiliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes beslutit 
hos stadsfullmäktige hemställa, att, enär tillräcklig erfarenhet ännu icke vunnits rörande 
tillämpningen av den nya sotningstaxan, och förty möjlighet att för närvarande fullt nöjaktigt 
uppskatta Söderbergs (inkomster icke förelåge, framställningen i fråga äcke skulle föranleda 
någon stadsfullmäktiges åtgärd. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med de båda förenämnda yttrandena, vadan 
ansökningen tillika med brandstyrelsens och drätselkammarens tillhörande skrivelser lades till 
handlingarna. 

§ 83  
Herr kommunalborgmästaren Frans Orbell hade med anledning av Kungl. 

Vetenskapsakademiens hemställan till Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län tiill 
stadsfullmäktige överlämnat en nu föreliggande skrivelse med hemställan om att 
stadsfullmäktige måtte godkänna ett i densamma intaget förslag till ordningsföreskrift av 
följande lydelse: 

”Ordningsföreskrift. 
Härmed förbjudes envar dels å det område, som utgöres av Kungl. Vetenskapsakademien 

tillhöriga stadsägorna n:ris 574—578 och 580—592 samt Lysekils stad tillhöriga stadsägan n:r 
579 och som begränsas av det mot Pinne- viksbadet uppförda staketet, Stångesund och i 
fortsättningen saltsjön runt St ån- 
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gehuvud, samt berget på nordvästra sidan av dalgången, den s. k. Munkeviks- mule, varigenom 
vägen till Stångehuvud går fram, samt slutligen idrottsplatsen Gullmarsvallen, kvarlämna 
papper och annat avlfall eller eljest åstadkomma osnygghet ävensom att med eller utan tältning 
slå läger (s. k. camping), och dels att under pågående tävlingar å Gullmarsvallen uppehålla sig å 
det väster om densamma belägna och ned emot denna plats sluttande bergspartiet, vilket ingår i 
ovannämnda stadsägoområde. 

Den, som bryter häremot, böte, såvida förseelsen icke är strafflbar enligt allmän lag, från 
och med två till och med etthundra kronor.” 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
yttrandes avgivande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 
dennes beslutit hemställa till stadslfullmäktige om godkännande av förenämnda förslag. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna förslaget i fråga. 

§ 84  
Den av stadsfullmäktige tillsatta kommittén hade till stadsfullmäktige överlämnat nu 

föreliggande utlåtande i stadshusbyggadsfrågan. 
Härjämte Iförelågo ritningar och övriga ärendet tillhörande handlingar. 
I skrivelsen hemstäldes dels om beviljande av ett anslag å 7,000 kronor till priser för 

arkitekttävlan med hänsyn till ritningar för dylik byggnad, dels att kommittén måtte befrias från 
sitt uppdrag, då den nu fullgjort detsamma. 

På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige remittera ärendet till 
byggnadsnämnden och drätselkammaren för yttrandens avgivande. 

§ 85  
Från handels- och sjöfartsnämnden förelåg skrivelse med hemtällan om att 

Stadsfullmäktige måtte hos vederbörande myndigheter göra framställning om att sjöförklaringar 
och sjöförhör måtte få behandlas vid tremannatingen i Lysekil. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren för dess 
yttrande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 14 nästlidne 
mars avgivit dylikt yttrande. 

I enlighet med jämlikt förenämnda protokollsutdrag gjord hemställan beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt under den av drätselkammaren framhållna 
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motiveringen att ingå till Konungen merl underdånig framställning, att Konungen måtte finna 
gott förordna 

att Sunnerrikens domsagas häradsrätt jämlikt 1 § i lagen den 4 juni 1937 om behörighet 
för häradsrätt att upptaga sjörättsmål skall äga behörighet att upptaga i nämnda lag avsedda 
sjörättsmål, för vilka rådhusrätten i Lysekil skolat vara rätt domstol, samt 

att samtliga till häradsrätten hänskjutna sjöförklaringar och sjöförhör städse skola 
upptagas här i staden vid urtima ting av häradsrätten med sammansättning, som omförmäles i 
2 § av ovannända lag. 

§ 86  
Genom i avskrift föreliggande skrivelse meddelade Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus 

län, att Kungl. Maj:t förordnat dels herr kommunalborgmästaren i Lysekil, juris kandidaten 
Frans Orbell att fr. o. m. den 1 januari 1938 vara överexekutor i staden, dels att då Orbell 
åtnjuter semester eller annan tjänstledighet, den som uppehåller hans tjänst såsom 
kommunalborgmästare skall vara överexekutor i Lysekil. 

Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 

§ 87  
Svenska Stadsförbundets styrelse inbjöd genom föreliggande skrivelse staden att låta 

representera sig rid av bemälda styrelse anordnad konferens i Stockholm för överläggning i 
frågor av särskilt intresse för mindre städer. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet dels till drätselkammaren för 
avgivande av yttrande, dels till valkommittén för upprättande av förslag med hänsyn till dylik 
representation. 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes hade drätselkammaren 
beslutit föreslå stadsfullmäktige att sända ett ombud till bemälda konferens samt anslå medel 
för reseersättning och dagtraktamenten efter grunder, som tidigare tillämpats. 

Valkommittén hade enligt sitt föreliggande protokoll för denna dag beslutit att hos 
stadsfullmäktige till dylik representant föreslå ordföranden herr Karl Källén med 
drätselkammarens ordförande redaktören herr Axel Ljungberg som suppleant. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att åta representera sig vrid konferensen i fråga med ett 
ombud, och utsågs till dylikt ombud och suppleant de av valkommittén föreslagna personerna. 

Beträffande ersättning härvidlag så skulle denna utgå enligt vad drätselkammaren 
föreslagit. 

Stadsfullmäktige beslöto dessutom på förslag av herr Luckey göra det uttalandet, att de 
intet hava att erinra mot att ytterligare tvenne representanter för staden närvara vid ifrågavarande 
konferens, dock under förutsättning av att de själva bestrida, kostaderna för resor m. m. 

§ 88  

Herr ordföranden anmälde, att han för yttrandens avgivande remitterat följande fyra 
ärenden: 

1) Genom herr kommunalborgmästaren från Länsstyrelsen begärt yttrande över 
vice konsul Alfr. Boriks ansökan om rätt att utskänka pilsnerdricka under tiden 1/10 1938—30/9 
1939, till nykterhetsnämnden och drätselkammaren. 

2) Fattigvårdsstyrelsens förslag till reglementet till drätselkammaren. 
3) Av länsstyrelsen begärt yttrande över ”Betänkande ii näringsfrågan”, till 

drätselkammaren. 
4) Likaledes begärt yttrande över ”Betänkande angående barnbeklädnads- bidrag 

m. m.”, till drätselkammaren. 

§ 89  

Från hälsovårdsnämnden förelåg skrivelse rörande fnågasatt belfrielse för extra 
hälsovårdstillsyningsmannen Nils Alsterberg från skyldigheten att tjänstgöra som 
stadsvaktmästare, och hade denna skrivelse av stadsfullmäktiges herr ordförande remitterats 
till drätselkammaren för yttrandes avgivande. 

Med anledning av denna remiss förelåg från drätselkammaren för stadsfullmäktiges 
kännedom tvenne skrivelser jämlikt utdrag av kammarens protokoll för respektive den 8 mars 
och 4 april d. å., av vilka skrivelser framgick följande: 

att drätselkammaren ville framhålla, att hälsovårdsnämndens uppdrag åt Alsterberg att efter 
Aug. Ehnbergs avgång från tjänsten som hälsovårdstillsyningsman under viss tid 
omhänderhava en del av nämnde tjänstemans befatt- 
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ning icke befriade Alsterberg från hans uppdrag såsom stadsvaktmästare, men att 
drätselkammaren ville medverka till, att Alsterbergs tjänstgöring såsom stadsvaktmästare 
under provisorietiden ej måtte bliva alltför Ibetungande. 

Skrivelserna lästes och lades till handlingarna. 

§ 90  
Från vice ordföranden herr kontraktsprosten Fritz Lusch förelåg en så ydande motion: 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Under instundande sommar den 23—25 juli kommer Kulturminnesrådet för fornvården i 

länet i förening med Vikarvet och Göteborgs och Bohus läns Hembygdsförbund att anordna en 
utställning härstädes i syfte att medan tid ännu är söka bevara det alltmer försvinnande 
båtbeståndet med traditioner från Vikingatiden och bereda åt dem av dessa båtar, som kunna 
överkommas från Bohusläns skärgård, museivård i Lysekil såsom centralorten för ett blivande 
skärgårdsmuseum. 

Utställningen av modeller, som till låns erhållas från sjöfartsmuseet i Göteborg, 
lantbruksstyrelsens å Frescati samt i någon mån från museet i Uddevalla, skall äga rum i 
Församlingshemmet, som för ändamålet utan kostnad upplåtes. Dessa modeller (betinga inga 
andra utgifter än för frakter. Därefter är det förenat med kostnader för ägare till dylika ännu 
befintliga båtar att utrusta dem, föra dem hit och sedan tillbaka och ersätta deras uppehåll samt 
kostnader i övrigt för resor och tryck, vilket allt faller på Vikarvet. I övertygelse, att en sådan 
utställning tjänar samhället såväl för tillfället som för framtiden som ett steg till museitankens 
förverkligande, vågar jag, då forn- minnessällskapet Vikarvets tillgångar äro ytterst 
begränsade, anhålla om ett stadens anslag å 300 kr. att ställas till förfogande för sagda ändamål 
och lyftas, när förberedelserna äro så långt framskridna, att ingen tvekan råder om, att 
utställningen på skisserat sätt kommer till stånd. 

Lysekil den 21 april 1938. 
FRITZ LUSCH.” 

På Iförslag av herr vice ordföranden beslöto stadsfullmäktige att remittera motionen till 
drätselkammaren för yttrandes avgivande. 
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§ 91  
Från herr Foss förelåg följande skrivelse: 
”Till Stadsfullmäktige. 
På gund av förestående övergång tiill annan verksamhet samt sedermera flyttning till 

annan ort hemställer jag härmed om att bliva befriad från samtliga kommunala uppdrag, 
innefattande ledamotskap i stadsfullmäktige och dess valkommitté, folkskolestyrelsen, 
industri- och kommunikationskimmittén, kommittén för Orustleden, suppleantskap i 
vägnämnden samt revisorsbefattnin- gen för samrealskolans byggnadsfond. 

Lysekil den 20 april 1938. 
HARALD FOSS.” 

Stadsfullmäktige beslöto dels att godkänna avsägelsen, dels hemställa till valnämnden 
att företaga ny sammanräkning för utseende av ny ledamot i stadsfullmäktige efter herr Foss 
samt uppdraga åt valkommittén att upprätta förslag till återbesättande av de övriga efter herr 
Foss ledigiblivna kommunala befattningarna. 

Herr ordföranden uttalade å stadsfullmäktiges vägnar ett tack för det intresserade och 
gedigna arbete som herr Foss under många år nedlagt såväl i stadsfullmäktige som styrelser 
och nämnder. 

Herr Foss tackade för de vänliga ord, som av her ordföranden riktats till honom och 
uttryckte sin tillfredsställelse över det goda samarbete han haft i stadsfullmäktige under de år 
han tillhört denna korporation. 

Herr Wikström interpellerade drätselkammarens ordförande herr Ljungberg och 
fiskauktionsstyrelsens ordförande herr Lindbom om respektive följande angelägenheter: 

§ 92  
Huruvida icke drätseelkammaren tänkt vidtaga åtgärder tför iståndsättande av 

Kungsgatans trottoarer efter arbetena med nedläggande av ledningar, och varför 
fiskauktionsstyrelsen framflyttat tiderna för fliskauktionerna från kl. 4,30 till 6 e. m. 

Herr Ljungberg meddelade, att drätselkammaren har för avsikt att så snart på grund av 
sättningsförhållanden låter sig göra ordna bristfällighötorna beträffande ifrågavarande 
trottoarer. 
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Herr Lindbom meddelade, att nämnda framflyttning av tiden för fiskauktionerna vore ett led 
i ökningen av fisk tillförseln till dessa auktioner. 

Herr Molander framhöll, att fiskarekåren uttryckt sin tillfredsställelse med bemälda ändring.

Som ovan.
AXEL HOLMQVIST.

Justerat:
KARL KÄLLÉN. 
AXEL OLSSON. 
JOHN MÖLLER. 

Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering Offentligen 
uppläst å rådhuset tisdagen den 3 maj 1938 kl. 6 e. m. betygas 

KARL KÄLLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST.

Ly.ekikposien« Trjck*** 1938. 



 

1938          Lysekils         N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i 
Lysekil sammanträde den 13 juni 1938. 

§ 93  
Från valnämnden förelåg utdrag av dess protokoll för den 12 nästlidne maj, av vilket 

framgick, att fru Annie Foss förklarats vald till stadsfullmäktig t. o. m. utgången av detta år 
elfter redaktören herr Harald Foss. 

Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 

§ 94  
Upprop förrättades, varvid herrar Möller, Svensson och Lindblom samt fru Foss voro 

frånvarande med anmälda förfall, herr Möller på grund av bortresa, herrar Svensson och 
Lindblom i följd av sjukdom samt fru Foss med anledning av pågående flyttning. 

Herr t. f. kommunalborgmästaren Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 

§ 95  
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 

§ 96  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Magnusson 

och Molander, och kommer denna justering att äga rum tisdagen den 28 dennes kl. 6 
e. m. å rådhuset. 

§ 97  
Elektricitetsverkets styrelse anmälde, att den till respektive ordförande och vice 

ordförande för innevarande år omvalt herrar kontraktsprosten Fritz Lusch och redaktören 
Axel Ljungberg, och lades denna anmälan till handlingarna. 
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§ 98  
Parkstyrelsen anmälde, att den för detta år omvalt Ibyggmästaren herr Rob. G. 

Christenson till ordförande och nyvalt järnsvarvaren herr Erik Andersson till vice 
ordförande, vilken anmälan lades till handlingarna. 

§ 99  
Följande val förrättades och utföllo i enlighet med valkommitténs förslag jämlikt 

dess föreliggande protokoll för den 10 dennes sålunda: 
Folkskolestyrelsen för tiden t. o. m. år 1939: Ledamöter: herrar snickaren Rudolf 

Johansson och kärnmakaren Paul Maunula. Suppleanter: fru Henny Olsson och 
konservaribetaren herr Harald Hedman. 

Industri- och kommunikationskommittén t. o. m. 1938 års slut: Ledamot: ifilaren herr 
Albin Tellman. 

Komitté för väg-, bro- och färjförbindelser Lysekil—Skaftö—Flatö—Orust för år 
1938: Ledamot: kontoristen herr Gunnar Rosén. 

Väguämnd för tiden t. o. m. år 1940: Suppleant: stationskarlen herr Alg^ot Hallberg. 
Revisorer för granskning av härvaiande samrealskolas räkenkaper och förvaltning: 

För tiden fr. o. m. den 1 juli 1937 t. o. m. den 30 juni 1938: servitören herr Gustav 
Engelbrektsson. Som sammankallande revisor för bemälda tid valdes nuvarande revisorn 
herr bankkamreren Eric Boustedt. För tiden fr. o. m. den 1 juli 1938 t. o. m. den 30 juni 
1939: herr bankkamreraren Eric Boustedt, sammankallande, och servitören herr Gustav 
Engelbrektsson. 

Styrelsen för Lysekils skolor f jr yrkesundervisning för tiden t. o. m. den 30 juni 
1940: Ledamot: gjutaren herr Gunnar Ingevaldsson. 

§ 100  
Till ledamot i valkommittén för återstoden av innevarande år valdes lok- eldaren herr 

Einar Franzén och till suppleant därsammastädes för sagda tid posttjänstemannen herr E. 
M. Appelgren. 

§ 101  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 10 december 1931 jämlikt § 187 i 

protokollet att till hamnstyrelsen för förnyad prövning och yttrandes avgivande 
återremittera dess iförslag om hamnkaptenstjänstens om- 
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organisation samt att till elektricitetsverkets styrelse för dess yttrande remittera ärendet. 
Sådana yttranden förelågo nu jämte skrivelse från hamnstyrelsen med hemställan om 

att för hamnkontoret |få använda lokal i tullhuset eller ock att annan lämplig lokal måtte för 
ändamålet anvisas. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendets nya handlingar till 
drätselkammaren för yttrandes avgivande, och förelåg nu dylikt innefattande såväl 
hamnstyrelsens senaste yttrande som elektricitetsverkets styrelses yttrande i detta ärende. 

Drätselkammarens yttrande var av följande lydelse: 
”Utdrag av’ protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 1
juni 1938. 

§ 161. Sedan hamnstyrelsen den 22 oktober 1937, § 2, beslutat föreslå, att 
hamnkassörs- och hamnkaptenstjänsterna måtte förenas, att ett skrivbiträde anställdes å 
hamnkontoret, att hamnkaptenens avlöning skulle bestämmas till 3,600 kronor per år jämte 
tre ålderstillägg å 300: — kr. efter 3, 6 och 9 års tjänstgöring, att till skrivbiträdet skulle utgå 
en avlöning å 1,200 kronor per år samt att efter sådan reglering all provision, som tidigare 
utgått till hamnkaptenen och hamnkassören, skulle bortfalla och drätselkammaren, dit 
ärendet remitterats, föreslagit, att hamnuppbörden överflyttades till elektricitetsverkets 
kontor, att redovisningen utan ändring i nuvarande löneförmåner anförtroddes åt å nämnda 
kontor anställde kontoristen Åke Lindström, samt att hamnkaptenen tillerkändes ett 
lönetillägg å 400 kronor per år att utgå fr. o. m. år 1938, så hade stadsfullmäktige vid 
sammanträde den 10 december 1937, under § 187, beslutat att återremittera ärendet till 
hamnstyrelsen samt remittera detsamma till elektricitetsverket i och för dessa styrelsers 
ställningstagande till drätselkammarens förslag i ärendet. 

Från befintliga handlingar anteckades: 
att magistraten i Lysekil den 31 december 1937 förordnat sysslomannen Carl Johan 

Wärnfors i Lysekil att tillsvidare intill dess annorlunda förordnades mot en ersättning av 
etthundra kronor per månad uppehålla hamnkas- sörstjästen härstädes, 

att elektricitetsverkets styrelse vid sammanträde den 3 sistlidne maj, § 10, beslutat att i 
ärendet göra det uttalandet, att styrelsen, bl. a. med åberopande av det sätt varpå uppbörden 
för närvarande bedrives, ej kunde finna den 
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ifrågasatta överflyttingen av hamnuppbörden på elverket tillfredsställande men att styrelen, 
i förlitande på sina befattningshavares villighet att göra sitt bästa, givetvis skulle medverka 
till en ändamålsenlig lösning av uppgiften, därest stadsfullmäktige skulle finna lämpligt att 
åt elverket anförtro densamma, samt 

att hamnstyrelsen vid sitt sammanträde den 24 sistlidne maj, § 1, beslutat att, enär den 
av drätselkammaren föreslagna anordningen enligt styrelsens åsikt vore otillfredsställande 
samt en dylik omorganisation förutsatte nya lokaler för hamnkontoret, vilken fråga för 
närvarande icke kunde lösas på ett tillfredsställande sätt, hemställa, att stadsfullmäktige 
måtte godkänna att den nuvarande provisoriska anordningen av hamnkassörstjänsten tills 
vidare finge fortsätta. 

Sedan ärendet föredragits beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige dels förorda 
hamnstyrelsens förslag, att hamnkassörstjänsten tills vidare, på sätt som fortgått sedan årets 
början, uppehälles av en tillfälligt förordnad person mot ett arvode av 100 kronor per månad 
och dels framhålla, att lokaler kunde beredas hamnkontoret i elverkets fastighet, därest 
verkets styrelse icke hade något att erinra därutinnan. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

JOSEF CENTERWALL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla hamnstyrelsens senaste, av 
drätselkammaren (förordade förslag i ärendet, och innefattade detta belut även eventuellt 
beredande av lokal för hamnkontoret i elektricitetsverkets fastighet. 

§ 102  
Vid sitt sammanträde den 10 december 1937 enligt § 201 i protokollet be- slöto 

stadsfullmäktige att till vat lenstyrelsen och drätselkammaren för yttrandens avgivande 
remittera herr Carlssons förslag om utredning av frågan rörande Stora vattendammens 
användning till skridskobana, och förelågo nv dylika yttranden. 
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Vattenstyrelsen hade hemställt till hälsovårdsnämnden att yttra sig i ärendet, och hade 
nämnden vid sitt sammanträde den 25 sistlidne januari beslutit att avstyrka användande av 
ifrågavarande damm till skridskobana, så länge dess vatten är knutet vid stadens vattenverk 
och kan behöva användas för stadens vattenförsörjning, och hade vattenstyrelsen jämlikt 
utdrag av sritt protokoll för den 5 nästlidne maj beslutit att hos stadsfullmäktige på av häl-
sovårdsnämnden anförda skäl avstyrka bifall till framställningen. 

Drätselkammaren hade enligt utdrag av sitt protokoll för den 18 nästlidne maj beslutit 
att, med hänsyn till vad hälsovårdsnämnden och vattenstyrelsen anfört i ärendet, föreslå 
stadsfullmäktige att avslå framställningen om sådan användning av bemälda damm, i varje 
fall för instundande vinter. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med förenämnda yttranden. 

§ 103  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 20 januari d. å. enligt § 23 i 

protokollet att till hamnstyrelsen och drätselkammaren för yttrandens avgivande remittera 
herr Möllers motion rörande undersökning på vad sätt en utfyllnad borde ske av området 
mellan kvarteret Clupea och Akerbräc- kans kyrkogårdsområde för utvinnande av lämpliga 
tomter för industriändamål ävensom att, därest en utfyllnad beslutades, anvisa området till 
avstjälpningsplats för stenskrot, byggnadsavfall m. m. samt lämna eiforderliga föreskrifter 
härför. 

Sådana yttranden förelågo nu, och hade hamnstyrelsen enligt utdrag av sitt protokoll 
för den 7 sistlidne mars beslutit göra följande uttalande i ärendet: 

Under framhållande av att ett förslag till användning av områdena kring Grötösundet, 
vani ifrågavarande område inginge, förelåge utarbetat och antaget av stadsfullmäktige den 
17 september 1936, ansåg sig styrelsen icke kunna ifrågasätta någon ny kostsam utredning i 
ärendet, i följd varav motionen icke borde föranleda till någon stadsfullmäktiges åtgärd. 

Drätselkammaren hade enligt utdrag av sitt protokoll för den 1 dennes beslutit föreslå 
stadsfullmäktige besluta, att, med hänsyn till vad hamnstyrelsen anfört i ärendet, avslå 
framställningen om verkställande av undersökning rörande dylik utfyllnad. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med förenämnda yttranden avslå 
motionen. 
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§ 104  
Vid sitt sammanträde den 21 nästlidne april enligt § 90 i protokollet beslöto 

stadsfullmäktige att till drätselkammaren för dess yttrande remittera vice ordförandens, herr 
kontraktsprosten Fritz Liischs, motion om beviljande av ett anslag å 300 kronor såsom bidrag 
till planerad utställning av fartygsmodeller från Bohusläns skärgård under tiden 23—25 juli 
d. å. 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 25 sistlidne april hade 
drätselkammaren beslutit föreslå stadsfullmäktige att bevilja det begärda anslaget å 300 
kronor att utgå ur oförutsedda utgifter i årets stat, så snart utställuingsförberedelserna 
framskridit så långt, att det vore uppenbart, att utställningen komme till stånd. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen på av drätselkammaren 
föreslagna villkor, och skulle medel för ändamålet utgå såsom av drätselkammaren 
föreslagits. 

§ 105  
Rörande befrielse från stadsutskylder förelågo från drätselkammaren nedannämnda 

tvenne skrivelser jämte de i desamma nämnda ansökningarna: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
25 april 1938. 

§ 110. Stenhuggaren Per Hansson i Slätten 35 här i staden hade i skrivelse den 21 
sistlidne mars, under framhållande av att han på grund av långvarig sjukdom vore urståndsatt 
att gälda resterande kommunalutskylder, hos, drätselkammaren anhållit om avkortning av 
1937 års kommunalutskylder. utgörande 85 kronor. 

Drätselkammaren hade remitterat ansökningen till stadsfogden för undersökning och 
yttrandes avgivande: och hade denne enligt å ansökningen tecknat yttrande dels meddelat, att 
sökanden häftade för följande kommunalutskylder: 34/35 II n:r 2699 kr. 62:— och 36/37 IV 
n:r 2637 kr. 23:— och dels, enär sökanden på grund av sjukdom syntes vara urståndsatt att 
betala sagda kommunalskatter, tillstyrkt bifall till ansökningen. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren med överlämnande av 
framställningen i fråga för sin del hos stadsfullmäktige tillstyrka, att sökan- 
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den befriades från erläggande av kronor 85: —  utgörande resterande kom- 
munalutskylder. 

Som ovan. 

FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 

Ex officdo: 

FRANS ORBELL.” 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
25 april 1938. 

§ 112. Erik Folke Gunnarsson i V. Kronbergsgatan 39 här i staden hade i skrivelse den 
30 sistlidne mars hos drätselkammaren ansökt om efterskänkande av dels honom påförda 
kommunalutskylder för år 1936 att utgå 1937 kr. 72: 70 och dels 1937 års beslutade 
kommunalutskylder att utgå 1938; och hade sökanden såsom skäl för ansökningen 
framhållit, att han sedan december 1936 icke haft mer än tre månaders arbete, att han, 
fastän han ansökt därom, icke kommit i åtnjutande av fattigvårdsunderstöd samt att han 
icke åtnjöte arbetslöshetsunderstöd. 

Sedan drätselkammaren remitterat ansökningen till stadsfogden för yttrande hade 
denne genom skrivelse den 14 innevarande april dels meddelat, att sökanden häftade för 
följande skatter: 1933/1934 n:r 5 kr. 48: 20 och 1936/ 1937 II n:r 5 kr. 54:— samt att, enär
restlängd för innevarande års kommunalutskylder icke kommit stadsfogden till handa, han 
icke kunde lämna upplysning om huruvida sökanden häftade för sistnämnda skatt, och dels 
avstyrkt bifall till ansökningen på den grund, att sökanden, som vore född är 1912, icke 
föreburit bärande skäl för ansökningen om befrielse från kommunalutskylder. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren med överlämnande av 
ansökningen i fråga för sin del hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till sö- 
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kandens framställning på den grund, att sökanden icke förebragt giltiga skäl för bifall till 
ansökningen. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med vad drätselkammaren beträffande 

dessa båda ansökningar föreslagit. 

§ 106  
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 

 ”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 18 
maj 1938. 

§ 127. Till förnyad handläggning upptogs det under § 17 i protokollet för den 12 
sistlidne januari antecknade ärendet rörande förflyttning av stadsin- genjörens kontor till den 
av staden uti rådhusfastigheten förhyrda tredje våningen, av vilken våning, som bestode av fyra 
rum och kök, tvenne rum disponerades för kommunalborgmästarens expedition och 
utrymmena i övrigt »eke begagnades av staden. 

Härvid väcktes förslag, att stadsexekutorsexpeditionen, som vore inrymd i den s. k. 
arkivsalen, skulle flyttas till det åt gården vettande rummet i tredje våningen. 

Efter ärendet föredragning beslöt drätselkammaren 
att, jämlikt träffad överenskommelse med stadsingenjören, denne för sin expedition 

skulle disponera ett åt gatan beläget rum samt köket jämte tillhörande utrymmen i tredje 
våningen, 

att stadsexekutorsexpeditionen skulle födflyttas till det åt gårdssidan belägna rummet i 
samma våning, 

att hemställan skulle göras till fastighetsägaren, byggmästaren Oscar Wallén i 
Göteborg, om utförande och bekostande av följande reparationer: i andra våningen 
anordnande av lavoarer i kassakontorets expeditionsrum och i 

I
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vittnesrummet samt inrättande av v. c. i sistnämnda rum; i tredje våningen: 
uppsättande av hyllor i det för stadsingenjören avsedda rummet jämte köket, 
iordningställande av ett arkivrum i det utrymme, som vore avsett till badrum, 
inklädande av köksspisen med masonit eller dylikt, borttagande av vissa skåp i köket, 
igensättande av skjutdörren mellan komniunaliborgmästa- reexpeditionen och 
stadsingenjörens blivande kontor och för övrigt verkställande av erforderlig 
tapetsering och målning, 

att dels för ett belopp av 1,500 kronor inköpa skåp m. fl. nödvändiga inventarier till 
stadsingenjörskontoret dels ock för en summa av 285 kronor anskaffa ett aktskåp till 
kommunalborgmästareexpeditionen samt 

att föreslå stadsfullmäktige besluta att anslå de för nämnda inventariein- köp 
erforderliga beloppen, tillhopa 1,785 kronor, att utgå ur tillgängliga medel för oförutsedda 
utgifter i årets stat. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 

Ex officio: 
FRANS ORBELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, och skalle medel 
härvidlag utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 107  
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse angående utdelning av understöd 'från 

ödmanska hjälpfonden: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 1 
juni 1938. 

§ 148 Upptogs åter till behandling det under § 130 i protokollet för den 18 
sistlidne maj antecknade ärendet, innefattande ansökningar om understöd ur 
ödmanska hjälpfonden. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren enhälligt 
dels föreslå stadsfullmäktige besluta att understöd ur ödmanska hjälpfonden för 

år 1938 måtte med 100 kronor tilldelas en var av följande personer. 
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nämligen: Johanna Hellman, Anna Bernhardina Sörensen i Södra Kvarngatan 9, Hulda 
Rutgersson i stadsägan n:r 534, Hilma Andersson, Pinnevik, Sofia Lycke, Rosviksgatan 14, 
Hilmer Hård, B. G. n:r 25, och Gerda Bengtsson, Fridhems vägen 3, 

och dels hemställa hos stadsfullmäktige att under innevaranade år få gottgöra fonden 
ränta å till staden utlånade medel med 3 % för att möjliggöra utdelning i samma utsträckning 
som under det föregående året. 

Som ovan. 
FRANS ORBIELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

JOSEF CENTERWALL.” 

Härjämte förelågo de till drätselkammaren inkomna ansökningarna härvidlag. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla det föreliggande förslaget till dylik utdelning 

samt att godkänna drätselkammarens framställning om att under innevarande år få gottgöra 
fonden ränta med 3 % å till staden utlånade medel. 

§ 108  
Rörande bidrag till Sunnervikens kommunalförbund förelåg från drätselkammaren en så 

lydande skrivelse: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 18 
maj 1938. 

§ 131 Sedan Sunnervikens kommunalförbund å sammanträde den 27 augusti 1937 i och 
för täckande av uppkommen förlust å driften för den av till nämnda kommunalförförbund 
anslutna kommunerna tillhöriga, i Gläborg belägna tuberkulossjukstugan (beslutat en 
uttaxering av kronor 5,250 att fördelas mellan Foss’, Svar-teborgs, Bro, Brastads och Lyse 
kommuner samt Lysekils stad sålunda, att för varje vårddag nämnda kommuner disponerat 
under år 1937 skulle utgå ett belopp av kr. 0,9546, så hade sysslomannen vid nämnda sjukstuga 
genom skrivelse i sistlidne april månad meddelat, att det belopp av 
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uttaxeringen, som fölle å Lysekils stads del beräknats till kr. 922: 14 efter 966 vårddagar. 
Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige 

besluta att, i och för gäldande av på Lysekils stad ankommande andel uti den för 
tulberkulossjukstugans drift uppkomna förlusten, kr. 922: 14, skulle utgå av 
tillgängliga medel i hälsovårdsnämndens stat. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Härjämte förelåg nämnda förbunds skrivelse i ärendet till drätselkammaren. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att gälda ifrågavarande belopp, och skulle medel för 

ändamålet utgå såsom av dräselkammaren föreslagits. 

§ 109  
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse rörande framdragande av vatten- och 

avloppsledningar i bigata till fastigheten n:o 43 vid Strandväg :n: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid 

'drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 18 maj 1938. 

§ 139. Sedan David Hansson här i staden hos styrelsen över stadens vatten-
lednings- och avloppsverk anhållit om framdragande av vatten- och avloppsledningar 
i Ibågatan till hans fastighet vid Strandvägen n:r 43, hade styrelsen i överlämnat 
utdrag av sitt protokoll för den 5 innevarande maj, § 32, hemställt, att 
drätselkammaren hos stadsfullmäktige måtte förorda dessa lednings- arbetens 
utförande på så sätt, att staden för en av stadsingenjören beräknad kostnad av 600 
kronor tillhandahölle rör samt utförde ledingsarbetena, men att sökanden själv finge 
bekosta upptagande och igenfyllande av erforderlig rörgrav. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige 
besluta 
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att på sätt styrelsen över stadens vattenlednings- och avloppsverk i sitt ovannämnda 
protokollsutdrag föreslagit bevilja framställningen om framdragande av vatten- och 
avloppsledningar i bigatan till nämnda fastighet n:r 43 vid Strandvägen samt 

att för bekostande av rör och utförande av ledningsarbeten för företaget i fråga anslå ett 
belopp av 600 kronor att utgå ur oförutsedda utgifter i årets stat. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Härjämte förelåg det i skrivelsen nämnda utdraget av bemälda styrelses protokoll. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande förslag, och 

skulle medel för ändamålet utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 110  
Angående aukt. revisorns rapport och stadskamrerarens framställning i frågan förelåg 

från drätelkammaren en så lydande skrivelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid  
drätselkammarens i Lysekil sammanträde 

den 1 juni 1938. 

§ 149 Vid Iföretagande till förnyad behandling av det under § 141 i protokollet för den 
18 sistlidne maj antecknade ärendet angående stadskamreraren Axel Holmqvists anhållan om 
vidtagande av åtgärder för åstadkommande av överensstämmelse mellan drätselkammarens 
samt styrelsers och nämnders bokföring, så förelåg nu jämväl rapport fiån auktoriserade 
revisorn Leo Bredberg i Göteborg över en av dennes assistent, revisorn Fredrik Olsson, 
verkställd granskning av 1937 års bokslut för staden. 
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Vid ärendets föredragning antecknades, att ifrågavarande revision omfattat 
drätselkammaren, elektricitetsverket, hamnen, fiskhamnen, fattigvårdsstyrel- sen, 
barnavårdsnämnden och folkskolestyrelsen. 

Efter handlingarnas föredragning beslöt drätselkammaren, med överlämnande av 
revisorns rapport och under framhållande ay dels att kammaren ville understryka 
revisorns i rapporten uttalade synpunkt, att åtgärder “borde vidtagas för en 
koncentrering av de olika verkens och styrelsernas kassatransaktioner till 
drätselkammarens kassakontor, och dels att det vore kammarens avsikt att så 
småningom tillämpa nya metoder för budgetsuppställningen, föreslå stadsfullmäktige 
anmoda respektive styrelser och nämnder att efterkomma revisorns och 
stadskamrerarens uttalade önskemål rörande åtgärders vidtagande i och för 
åstadkommande av överensstämmelse mellan drätselkammarens samt nämnders och 
styrelsers räkenskaper. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

JOSEF CENTERWALL”. 

Tillika förelågo de i skrivelsen nämnda handlingarna. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla dräselkammarens föreliggande 

framställning i saken. 

§ 111  
Genom föreliggande skrivelse föreslog drätselkammaren, att stadsfullmäktige 

måtte fatta beslut om att staden ingår såsom B-medlem i Svenska Brand-
skyddsföreningen i Stockholm mot en årlig avgift av 50 kronor per år, samt' att detta 
belopp för innevarande år måtte utgå av anslag för oförutsedda utgifter enligt 
innevarande års utgifts- och inkomststat. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning, och skulle 
erforderliga medel härvidlag föt i år utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 
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§ 112  
Rörande ordnande av det avsprängda området vid Drottninggatan förelåg från 

drätselkammaren en så lydande skrivelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 1 
juni 1938. 

§ 162 Föredrogs ett av stadsingenjören den 30 sistlidne maj uppgjort förslag samt 
kostnadsberäkning rörande planering och iordningställande av det avsprängda området i 
Drottninggatan. 

(Härvid antecknades, att kostnaden för den ifrågasatta- planeringen beräknats till 1,900 
kronor samt att i denna planering inginge ordnande av kör- och. gångbanan, gjutande av en 
betongkant längs bergväggen såsom stöd för jordfyllning och lämplig plantering, 
iordningställande av den vid sprängningen raserade trappan samt rännstenens ordnande, 
varjämte gatan i övrigt skulle hårdgöras. 

Drätselkammaren beslöt att med tillstyrkande av bifall till det av stadsingenjören 
framlagda förslaget ingå till stadsfullmäktige med hemställan, att stadsfullmäktige måtte 
besluta 

att i och för planering och iordningställande av det avsprängda området i Drottninggatan 
på sätt, stadsingenjören föreslagit, anslå ett belopp av 1,900 kronor, att upptagas till uttaxering 
i nästkommande års stat. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

JOSEF OENTERWALL”. 

Herr Olsson yrkade den ändringen i drätselkammarens iföreliggande förslag, att kanten 
längs (bergväggen måtte läggas med granit. 

Herr Petterson yrkade sådan ändring i nämnda förslag, att icke någon dylik kant måtte 
läggas. 
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Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd 
proposition på 'bifall till vartdera av de trenne föreliggande yrkandena i ärendet, 
drätselkammarens, herr Olssons och herr Pettersons, förklarat det förstnämnda yrkandet 
vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering. 

Sedan herr ordföranden härpå för huvudvoteringen uppställt dräselkam- marens 
yrkande såsom ja-förslag och för utrönande av nej-förslag i samma votering framställt 
proposition på bifall till vartdera av de båda övriga yrkandena i ärende och förklarat herr 
Pettersons yrkande vara med övervägande ja besvarat, begärdes ånyo votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 

”Den som vill hava herr Pettersons yrkande till nej-förslag i huvudvoteringen röstar Ja; 
den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att uppställa herr Olssons yrkande såsom 

nej-förslag i den blivande huvudvoteringen.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Andersson och 

ordföranden ja, men övriga 20 närvarande stadslfullmäktigeledamöter nej. 
Med 20 nej- mot 2 ja-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att i den Iblivande 

huvudvoteringen uppställa herr Olssons yrkande såom nej-förslag. 
Slutligen framtällde herr ordföranden följande voteringsproposition för ifrågavarande 

huvudvotering, vilken proposition godkändes: 
Den som vill bifalla drätselkammarens förslag i ärendet oförändrat röstar Ja; 
den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit bifalla herr Olssons yrkande i ärendet.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade hen ar, Ljungberg, Magnusson, 

Luckey, Andersson, Swedenfelt och ordföranden ja, men övriga 16 närvarande 
stadsfullmäktigeledamöter nej. 

Med 16 ja- mo 6 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit bifalla 
drätselkammarens förslag i ärendet med iakttagande av den av herr Olsson yrkade 
ändringen i detsamma. 

Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt, att medel för ändamålet skola utgå 
såsom av drätselkammaren föreslagits. 
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§ 113  
Fattigvårdsstyrelsen hemställde genom föreliggande skrivelse om att f. o. med den 1 

oktober d. å. få disponera halva övre våningen i tullhuset för expedition åt fattigvårds- och 
bamavårdssysslomannen. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
yttrandes avgivande, och hade kammaren jämlikt föreliggande utdrag av sitt protokoll Iför den 
1 dennes avgivit följande yttrande i ärendet: 

”Sedan ärendet föredragits, beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige besluta att 
— under förutsättning av Kungl. Generaltullstyrelsens godkännande — till expedition åt fattig- 
och bamavårdssysslomannen tills vidare i avvaktan på realiserandet av planerna på uppförande 
av ett stadshus upplåta i befintligt skick de två rum i tullhusets övre våning, som voro belägna 
i söder mot Rosvikstorg, på villkor, att fattigvårdsstyrelsen för lokalerna erlade en hyra av 600 
kronor per år samt själv bekostade värme, lyse och städning.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla framställningen på av drätselkammaren 
föreslagnia villkor. 

§ 114  
Genom föreliggande skrivelse begärde fattigvårdsstyrelsen bemyndigande att få försälja 

fattigvården tillhöriga f. d. Carolina Carlssons stuga, Bansviksga- tan 18 A, till herr Sven 
Kjellberg för ett pris av 1,500 kronor. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remiterat ärendet till drätselkammaren för dess 
yttrande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 1 dennes 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka Ibesluts fattande om att lämna fattigvårdsstyrelsen 
dylikt bemyndigande, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt i enlighet härmed. 

§ 115  
Till stadsfullmäktige hade från stauens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils 

Jämvägsktiebolag under detta år, gjutaren herr Karl Källén, skrivelse inkommit med 
hemställan om att stadsfullmäktige måtte delgiva honom de önskemål stadsfullmäktige vilja 
hava framförda vid den ordinarie bolagsstämman med järnvägsbolaget den 15 dennes. 
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Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren 
och valkommittén för respektive yttrandes och förslags till val avgivande. 

Drätselkammaren hade avgivit följande nu föreliggande yttrande i ärendet: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 18 
maj 1938. 

§ 126. Vid företagande till förnyad behandling av det under § 113 i protokollet för den 
25 sistlidne april antecknade ärendet angående överlåtande till staten av Lysekils 
Järnvägsaktiebolag tillhöriga järnväg jämte alla övriga tillgångar tillika med skulderna, så 
förelåg nu jämväl för yttrande dels från stadsfullmäktiges herr ordförande remitterad 
skrivelse från stadens omlbud vid bolagsstämmor m. m. under året med Lysekils 
järnvägsaktiebolag, herr Karl Källén, med hemställan om att få del av de önskemål, 
stadsfullmäktige ville hava framförda vid den stundande ordinarie bolagsstämman med 
järnvägsbolaget den 15 instundande juni, dels ock förvaltnings- och revisionsberättelser för 
år 1937 rörande bolaget ii fråga samt föredragningslista för bolagets ovannämnda stämma, 
upptagande frågor rörande fastställande av balansräkningen, beviljande av ansvarsfrihet åt 
styrelsen samt fastställande av balansräkningen, beviljande av ansvarsfrihet åt styrelsen 
samt fastställande för år 1939 av arvode till styrelseledamöterna och suppleanterna i 
sfyrelsen samt revisorerna m. fl. ärenden. 

Sedan förenämnda handlingar föredragits beslöt drätselkammaren att behandla 
föreliggande ärenden i ett sammanhang. 

Det skulle här antecknas: 
att stadsfullmäktige vid sammanträde den 23 september 1937, § 139, behandlat frågan 

rörande överlåtande till staten av Lysekils järnväg samt därvid beslutat, under förordande av 
bifall till bolagsstyrelsens förslag om fortsatta förhandlingar angående villkoren för 
järnvägens överlämnande till staten, hemställa dels att statens järnvägar gencm överflyttning 
till Lysekil av verkstäder eller andra företag kompenserade den minskning i skatteunderlaget 
för stale i, som en överflyttning till andta orter av befattningshavare vid Lysekils järnväg 
medförde, dels att som ett erkännande åt den uppoffring stadens skattedra- gare påtagit sig 
för järnvägens tillkomst Lysekils stad tillerkändes ett belopp på minst 200,000 kronor, att av 
staden användas för minskning av stadens skuld, dels att staten vid eventuell överlåtelse 
skulle vara skyldig övertaga 
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järnvägens hela personal, alltså även den extra, och dels att järnvägen efter sådan överlåtelse 
komme att drivas såsom statsbana, 

att kontraktsprosten Fritz Lusch å Lysekils järnvägs kommitterades vägnar i skrivelse 
den 25 oktober 1937 till Riksgäldäfulimäktige angående ett eventuellt förstatligande av 
samma järnväg och det i sammanhang därmed framkomna anspråket på ett kontant vederlag 
å kr. 200,000 för företagets överlåtande motiverat detta anspråk bl. a. med att bolaget den 31 
aug. 1937 ägde tillgångar utöver skulderna till ett belopp av kr. 826,411: 21, att, sedan bola-
get under de senare åren inköpt en dieselelektrisk motorvagn och ett antal om- nibussar för 
landsvägstrafik, statens järnvägar vid ett förstatligande av järnvägen komme att utan 
särskild ersättning få övertaga denna värdefulla materiel jämte en upparbetad och 
inkomstgivande bilbusstrafik, för vilka rättigheters övertagande från enskilda Statens 
järnvägar hittills fått (betala avsevärda summor, att järnvägen vore väl underhållen i fråga 
om såväl bana och byggnader som inventarier och rullande materiel, att tillförsel av ny trafik 
kunde beräknas av den redan beslutade gasmaskfabriken intill järnvägen i Lökebacken och 
den planerade textilfabriken i Brodalen, att de likvida medlen uppgingo till ett belopp, varå 
anspråk gjordes, samt att av stadens aktieteckning i järnvägen åter- stode oguldna 365,500 
kronor, utgörande ett fast amoreringslån efter 3 1/2 % samt 

att riksgäldsfullmäktige såsom svar å de framställda anspråken å ovannämnda 
kontanta vederlag i skrivelse den 11 november 1937 till kommitterade meddelat, att, ehuru 
fullmäktige icke ville bestrida de av kommitterade framförda motiven, fullmäktige icke 
kunde anse de anförda omständigheterna utgöra tillräckligt skäl Iför ibifall till 
framställningen om ett dylikt vederlag samt att fullmäktige icke kunde förorda bifall till 
densamma. 

Det antecknades vidare, att ovannämnda fasta amorteringslån förräntades efter 3 1/4 
% och icke 3 1/2, såsom ovan angivits. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren enhälligt föreslå 
»tadsifullmäktige besluta att uppdraga åt stadens ombud: 

att vid bolagsstämman med Lysekils Järnvägsaktiebolag den 15 instundande juni 
rösta dels för fastställande av balansräkningen i enlighet med bolagsstyrelsens förslag och 
revisorernas hemställan, dels för tillstyrkan av ansvarsfrihet åt styrelsen i enlighet med 
revisorernas förslag och dels för fastställande för år 1939 av arvode till styrelseledamöterna 
och suppleanterna i styrelsen samt revisorerna i enlighet med sistföfflutna års beslut, 
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att i frågorna under mom. 1—4 samt 5 c i föredragningslistan för stämman rösta efter 
eget gottfinnande, 

att biträda förslaget om att ibolaget utan ersättning till staten överlåter Lysekils 
järnvägsaktiebolags järnväg jämte alla övriga tillgångar och skulder samt 

att föreslå stämman att till beslutet om överlåtande foga en hemställan, innefattande 
följande önskemål: 

att järnvägen efter överlåtelsen drives såsom 
statsbana och att trafiken å såväl järnvägen som 
bolagets omnibuss- hnjer utvidgas och 
förbättras efter ortens behov och med hänsyn 
till den utveckling av trafikmöjlighel erna. en 
genomförd elektrifiering av Bohusbauan kan 
medföra, 

att staten övertager järnvägsbolagets hela 
ordinarie och extra personal utan minskning i 
dess nu utgående löne- och andra förmåner, 
samt 

att någon verksamhet, såsom omni-
bussreparationer eller dylikt, förlägges till 
järnvägsbolagets nuvarande repara-
tionsverkstad i Lysekil. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
 Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Valkommittén hade enligt sitt föreliggande protokoll för den 10 dennes beslutit hos 
stadsfullmäktige avgiva följande förslag till val vid bemälda bolagsstämma: 

Revisor för år 1939: herr disponenten James öhrnberg. 
Revisorsuppleant för samma år: hcr disponenten Ivar Hansson. 
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Beträffande andra platsen .såsom levisor och dennes suppleant hade valkommittén ej 
velat avgiva förslag, då den ansett, att, i likhet med vad som skett under en lång följd av år, 
båda dessa uppdrag borde överlämnas till pei- soner från landsibygden, och att det äänför 
vore lämpligt, att ombud från densamma vid ifrågavarande bolagsstämma komme med 
dylikt förslag. 

Härjämte förelågo övriga ärendet tillhörande handlingar. 
Herr Andersson yrkade avslag med hänsyn till drätselkammarens uttalande om att 

överlämna järnvägen till Statens järnvägar, då han ej ansåg någon fara föreligga genom att 
fortfarande driva järnvägen såsom nu, vilket på grund av bolagets ställning mycket väl läte 
sig göra, samt yrkade, att ombudet måtte få i uppdrag att vid denna bolagsstämma rösta emot 
förslaget om dylik överlåtelse. 

Sedan åtsklliga andra talare yttrat sig i ärendet, iflertalet för bifall till förslaget om 
nämnda överlåtelse, och överläggningen förklarats avslutad framställde herr ordföranden 
proposition på bifall till å ena sidan att lämna ombudet i uppdrag att vid berörda stämma 
rösta i enlighet med drätselkammarens och valkommitténs förslag i oförändrat skick och å 
andra att lämna ombudet i uppdrag att rösta på samma sätt med iakttagande av den av herr 
Andersson yrkade ändringen, och då han förklarat den förstnämnda propositionen vara med 
övervägande ja (besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 

”Den som vill bifalla drätselkammarens och valkommitténs förslag i oförändrat skick 
röstar Ja; 

den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Anderssons yrkande i 

ärendet.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Swedenfelt ej deltog, röstade 

20 av de övriga närvarande stadsfullmäktigeledamöterna ja, medan herr Andersson röstade 
nej.  

Med 20 ja-röster mot 1 nej-röst hade stadsfullmäktige alltså beslutit bifalla 
drätselkammarens och valkommitténs föreliggande förslag i ärendet i oförändrat skick. 

Till suppleant för bemälda ombuds suppleant disponenten herr John Möller valdes 
fabrikören herr Evald Luckey för den händelse varken herrar Källén eller Möller kunde vid 
ifrågavarande bolagsstämma närvara. 
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§ 116  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 24 sistlidne februari enligt § 47 i 

protokollet att till fattigvårdsstyrelsen och drätselkammaren för yttrandens avgivande 
remittera f. fattigvårdstillsyningsmannen Eric Lillie- felths ansökan om ytterligare 
gratifikation med 700 kronor med avdrag av tidigare erhållen gratifikation å 225 kronor. 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 28 sistlidne mars hade 
fattigvårdsstyrelsen beslutit att hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till ansökningen på 
grund av den tidigare till sökanden utbetalade gratifikationen å 225 kronor. 

Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 25 
sistlidne april beslutit instämma i förenämnda yttrande. 

Stadsfullmäktge beslöto enhälligt att avslå ansökningen. 

§ 117  
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade berett stadsfullmäktige tillfälle att före 

den 15 nästkommande juli inkomma med yttrande över ”Betänkande i näringsfrågan”, 
avgivet av Befolkningskommissionen. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till handhava- ren av 
läkarvården i stadens folkskolor, herr doktor Yngve Broman, och drätselkammaren för 
yttrandens avgivande.  

Sådana yttranden förelågo nu, och återfinnes det förstnämnda bland handlingarna 
tillhörande denna paragraf och det sistnämnda bland drätselkammarens handlingar för 
innevarande år under § 159 i dess protokoll. 

Stadsfullmäktige 'beslöto enhälligt antaga drätselkammarens föreliggande förslag att 
såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas till Länsstyrelsen i Göteborgs och 
Bohus län. 

§ 118  
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade berett stadsfullmäktige tillfälle at före 

den 15 juli d. å. inkomma med yttrande över ”Betänkande angående barnbeklädnadsbidrag 
m. m.”, avgivet av Befolkningskomiuissionm. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till handha- varen av 
läkarvården i stadens folkskolor, herr doktor Yngve Broman, och drätselkammaren för 
yttrandens avgivande, och förelågo nu sådana yttranden. 
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Det förstnämnda åtenPinnes bland handlingarna tillhörande § 117 här ovan och. är 
gemensamt för 117 och 118 i dagens protokoll, samt det sistnämnda bland 
drätselkammarens handlingar för detta år under § 158 i dess protokoll. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt antaga drätselkammarens föreliggande förslag att 
såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas till Länsstyrelsen i Göteborgs och 
Bohus län. 

§ 119  
Länsstyrelsen i Götdborgs och Bohus län hade enligt föreliggande skrivelse anmodat 

herr kommunalborgmästaren att efter drätselkammarens och stadsfullmäktiges hörande 
inkomma med förslag angående storleken av hyresersätt- ning till härvarande 
samrealskolas rektor, och hade herr kommunalborgmästaren begärt stadsfullmäktiges 
yttrande i ärendet. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
yttrandes avgivande, och hade kammaren jämlikt föreliggande utdrag av sitt protokoll för 
den 18 nästlidne maj avgivit följande yttrande i detsamma: 

”Det skulle här antecknas, att Kungl. Maj:t i utslag den 3 juni 1936 fastställt 
hyresersättning till rektor för hyresåret 1934/1935 till 1,650 kronor, samt att detta belopp 
utgått jämväl under åren 1936 och 1937. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige besluta 
att såsom yttrande uti ärendet framhålla, att hyresersättningen till rektor vid stadens 
samrealskola borde för år 1938 bestämmas att i likhet med de sista åren utgå med 1,650 
kronor.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med detta yttrande. 

§ 120  
Genom föreliggande skrivelse ansökte Lysekils Pilsnerdricksutskänknings- aktiebolag 

om utsträckt utskänkningstid å lördagar och dag före helgdag till kl. 5 e. m. 
Härjämte förelåg ansökan från herr vice konsul Allfr. Bovik om dels tillstånd att 

utskänka pilsnerdricka under tiden fr. o. m. den 1 oktdber 1938 t. o. ro. den 30 september 
1939 i fastigheterna n:ris 7 och 36 vid Kungsgatan här i staden och dels utsträckning av 
utskäukningstiden å lördagar och dag före helgdag till kl. 17 samt bibehållande av den 
nuvarande utskänkningstiden å övriga vardagar till kl. 19. 
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över sistnämnda ansökan hade Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län genom herr 
kommunalborgmästaien infordrat stadsfullmäktiges yttrande. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat de båda ansökningarna till 
nykterhetsnämnden och drätselkamaren för yttrandens avgivande. 

Med hänsyn till Lysekils Pilsnerdricksaktiebolags ansökan om utsträckt 
utskänkningstid lördagar och dag före helgdag så hade nykterhetsnämnden enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 14 sistlidne mars beslutit att hos 
stadsfullmäktige avstyrka bifall till dylik utsträckning av utskänk- ningstiden. 

Beträffande herr vice konsul Alfr. Boviks ansökan så hade nämnden i enlighet med 
sin föreliggande skrivelse ej haft något att erinra mot bifall till ansökningen i vad den 
gäller utskänkn ingen, men däremot bestämt avstyrkt framställningen om utsträckt 
utskänkningstid. 

Drätselkammaren, som behandlat båda dessa ansökningar i ett sammanhang, då det 
gällde samma utskänkningsställen, hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för 
den 25 sistlidne april beslutit föreslå stadsfullmäktige att härvidlag besluta följande: 

”Att under åberopande av att ifrågavarande utskänkningsställen voro behövliga och 
sökanden lämplig att omhänderhava rörelsen tillstyrka bifall till v. konsuln Alfr. Boviks 
ansökan om utskänkning av pilsnerdricka under den tidsperiod varom ansökts, samt 

att under framhållande av att det icke vore lämpligt att utskänkningeu finge äga rum 
efter kl. 15 å dagar före sön- och helgdagar eller efter kl. 19 å övriga söckendagar, 
avstyrka bifall till sökandens framställning om utsträckt utskänkningstid å lördagar och 
dag före helgdag till kl. 17.” 

I likhet med drätselkammaren behandlade stadsfullmäktige båda dessa ansökningar i 
ett sammanhang. 

Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
Herr vice ordföranden yrkade, att stadsfullmäktige måtte hos Länsstyrelsen i 

Göteborgs och Bohus län tillstyrka bifall till herr vice konsul Alfr. Boviks ansökan i 
oförändrat skick, alltså även den utsträckta utskänkningsti- den till kl. 17 å lördagar och 
dag före helgdag. 

Herr Molander yrkade bifall i enlighet med nykterhetsnämndens och drät-
selkammarens föreliggande yttranden. 

Herrar Lindbom och Andersson understödde herr vice ordförandens yrkande. 
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Herr Rosén instämde i herr Molanders yrkande. 
Herr Ljungberg redogjorde för drätselkammarens inställning till frågan och ansåg 

det olämpligt att bereda allmänheten rikligare tillgång till pilsner- dricksförtäring samt 
anslöt sig till herr Molanders yrkande. 

Då överläggningen (förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till dels att hos Länsstyrelsen tillstyrka bifall till herr vice konsul 
Alfr. Boviks ansökan i oförändrat skick med den av honom begärda utsträckta 
utskänkningstiden, dels att därsammastädes tillstyrka bifall till samma ansökan med de 
utskänkningstider som av nykterhetsnämnden och drätselkammaren enligt deras 
föreliggande yttranden föreslagits förklarat den sistnämnda propostionen vara med 
övervägande ja besvarad, 'begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 

”Den som vill, att stadsfullmäktige skola hos Länsstyrelsen tillstyrka bifall till 
ifrågavarande ansökan med de utskänkningstider som av nykterhetsnämnden och 
drätselkammaren föreslagits röstar Ja; 

den det icke vill röstar Nej; 
rinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att hos Länsstyrelsen tillstyrka bifall till 

bemälda ansökan i oförändrat skick med den i densamma begärda utsträckta 
utskänkningstiden.” 

Vid härefter företaget upprop till omröstning, i vilken herr Swedenfelt ej deltog, 
röstade herrar Ljungberg, Petterson, Sandström, Elmkvist, Olsson, Magnusson, 
Molander, Hansson, Carlsson, Appelgren, Franzén, Rosén, Ahrenius och ordföranden ja, 
men herrar vice ordföranden, Lindbom, Wikström, Luckey, Andersson, Jacobsson och 
Flodin nej. 

Med 14 ja- mot 7 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså ibeslutit att hos 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län tillstyrka bifall tilll den föreliggande 
ansökningen från herr vic© konsul Alfr. Bovik med de utskänkningstider som av 
nykterhetsnämnden och drätselkammaren föreslagits, alltså till kl. 15 å lördagar och dag 
före helgdag samt till kl. 19 å övriga söckendagar. 

Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att dessa utskänknings- ställen 
äro av behovet påkallade och sökanden lämplig att omhänderhava dylik servering. 

§ 121  
Berättelse över Barnavårdsnämndens räkenskaper, förvaltning och verksamhet för 

år 1937 förelåg jämte revisorernas berättelse över dessa räken-  
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per enligt ---------------------------------------------------------------- Bil. N :o 2, 1938, 
vilken bilaga förelåg i tryck och före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges 
ledamöter. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 

$ 122. 
Sammandrag av fattigvårdsstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1937 

förelåg jämte revisorernas berättelse däröver enligt — Bil. N:o 3, 1938, vilken bilaga 
förelåg i tryck och före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktigeledamöterna. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 

5 123. 
Drätselkammarens redogörelse över stadens räkenskaper och förvaltning för år 

1937 förelåg jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper. 
Dessa handlingar förelågo i tryck enligt — -------------------- Bil. N:o 4, 1938, 

vilken bilaga före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan 

bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 

$ 124. 
Folkskolestyrelsens redogörelse för år 1937 över folkskolans, dess biblioteks, 

fortsättningsskolans, Petrelius’ understödäfonds och Johan Johanssons donationsfonds 
räkenskaper och förvaltning jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper 
förelågo enligt — — — — — — — — — Bil. N:o 5, 1938, och hade dessa handlingar, 
vilka förelågo i tryck, före dagens sammanträde utdelats till 
stadsfullmäktigeledamöterna. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan 
bevilja vedeilbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omifattade. 

$ 125. 
Från Lysekils stads elektricitetsverks styrelse förelåg berättelse över dess 

räkenskaper och förvaltning för år 1937 jämte revisorernas berättelse ö- ver dessa 
räkenskaper enligt — — ----------------------- — — — — — Bil. N:o 6, 1938, 
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vilken bilaga förelåg i tryck och före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges 
ledamöter. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet Iför den tid revisionen omfattade. 

5 126. 
Hamnstyrelsens berättelse över dess räkenskaper och förvaltning för år 1937 

förelåg jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper. 
Handlingarna förelågo i tryck enligt ------------------------------ Bil. N:o 7, 1938, 

vilken bilaga före detta sammanträde utdelats till ledamöterna i stadsfullmäktige. 
På förslag av herr Andersson beslöto stadsfullmäktige fästa styrelsens 

uppmärksamhet på att i redogöelsen posten ”Diverse utgifter” uppgår till kr. 7,067: 66 
mot i motsvarande utgifts- och inkomststat kr. 925: —. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 

$ 127. 
För Lysekils skolor för yrkesundervisning förelåg årsberättelse för läsåret 

1937/1938, vilken berättelse föredrogs och med godkännande lades till handlingarna. 

§ 128  
Förvaltnings- och revisionsberättelser över Systemaktiebolagets i Lysekil 

räkenskaper och iförvaltning för år 1937 förelågo i tryck, och hade stadsfullmäktige 
intet att erinra emot ifrågavarande bolags förvaltning och verksamhet under sagda tid. 

Berättelserna lades till handlingarna. 

§ 129  
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse jämte de i densamma nämnda 

handlingarna: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde
den 18 maj 1938. 

§ 132. Efter föredragning av till drätselkammaren inkomna handlingar, nämligen 
dels Sunnervikens tingshusstyrelses inkomst- och utgiftsförslag dm 
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31 mars 1938 för tingshuskassan åren 1939—1940, i vilket förslag inkonnt--r och utgifter 
balanserats å vardera 2,000 kronor, dels ock revisionsberättelser för åren 1936 och 1937 
över nämnda styrelses räkenskaper ifråga var and? år, från vilka sistnämnda handlingar 
antecknades, att revisorerna funnit räkenskaperna förda med god ordning samt i 
överensstämmelse med behöriga verifikationer, i följd varav de tillstyrkt ansvarsfrihet iför 
den tidrymd revisionen omfattat, beslöt drätselkammaren att överlämna handlingarna till 
stadsfullmäktige för kännedom. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Skrivelsen med ibilagda förslag och berättelser föredrogos och lades till handlingarna. 
I samband med föredragningen av förenämnda handlingar föreslog herr Ljungberg att 

till domhavanden i Sunnervikens domsaga avlåta skrivelse med förfrågan huruvida ej 
staden bort hava anmodats utse ombud att deltaga i de tingshusbyggnadsskyldiges 
sammanträde den 1 dennes och om anledningen ull att kallelse ej skett, i det fall staden varit 
behörig att deltaga i angivna sammanträde, samt huruvida staden har att emotse anmodan 
att utse dylika ombud. 

Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 

§ 130  
Genom föreliggande skrivelse anhöll fru Annie Foss om att på grund av avflyttning 

från staden ibliva befriad från ledamotskap i stadsfullmäktige, vilken anhållan bifölls, och 
beslöto stadsfullmäktige tillika hemställa till valnämnden att företaga ny sammanräkning 
för utseende av ledamot i stadsfullmäktige efter fru Foss. 

$ 131. 
Herr ordföranden anmälde, att han för yttrandens avgivande remitterat följande trenne 

ärenden: 
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1) Av Länsstyrelsen begärt yttrande över ”Betänkande rörande byggnadsindustrien i 
Sverige”, remiss byggnadsnämnden och drätselkammaren. 

2) Likaledes begärt yttrande över styrelsens för Systemaktiebolaget i Uddevalla 
ansökan om utsträckta tider för spirituosautskänkningsrestaurangerna i staden, remiss 
nykterhetsnämnden och drätselkammaren. 

3) Systemaktiebolagets i Uddevalla skrivelse om förlängd utskänknings- tid för 
särskilt tillfälle, remiss nykterhetsnämnden och drätselkammaren. 

§ 132  
Genom föreliggande skrivelse avsade sig heiT Johan Svensson på grund av sjukdom 

ledamotskap i stadsfullmäktige och suppleantskap i drätselkammaren, och beslöto 
stadslfullmäktige dels att godkänna avsägelsen, dels hemställa till valnämnden att företaga 
ny sammanräkning för utseende av ledamot i stadsfullmäktige efter herr Svensson så ock 
uppdraga åt valkommittén att upprätta och till stadsfullmäktige inkomma med förslag å 
suppleant i drätselkammaren efter herr Svensson. 

Herr ordföranden uttalade å stadsfullmäktiges vägnar ett hjärtligt tack till herr 
Svensson för den tid denne tillhört stadsfullmäktige och andra kommunala korporationer 
och för det härvidlag visade stora intresset. 

§ 133  
Från redaktören herr Harald Foss förelåg skrivelse rörande konferens i Strömstad den 

2 nästkommande juli med ombud från stendistriktets kommuner, vid vilken skall ibehandlas 
frågan om den tidigare vid uppvaktningen inför vissa myndigheter föreslagna 
företagarföreningen, som skulle bildas i enlighet med normerna för en liknande förening i 
Västernorrlands län. 

Drätselkammaren bemyndigades att utse ombud till konferensen, om kammaren vid 
ärendets behandling finner detta lämpligt. 

§ 134  
En så lydande motion förelåg: 

”Till Stadsfullmäktige. 
Som bekant har under sistlidna vinter här i staden varit anordnad navigationsskola, 

varigenom undervisning meddelats för undergående av skeppareexamen av l:a klass. Vid 
avslutningen i denna skola avlades sådan examen av 19 elever. 
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På grund av nu gällande förordningar är efterfrågan å skeppare av l:a klass mycket 
stor och det är ett allmänt önskemål, att denna skola må kunna fortsätta även under 
kommande vinter och enligt vad vi erfarit, har Lysekils Sjömanshusdirektion för avsikt att 
ingå till vederbörande myndigheter med begäran därom. Kostnaderna för skolan kunna 
väntas bliva bestridda av statsverket för kommande år liksom i år med undantag av medel 
för hyra. Dessa medel hopsamlades för den i vinter hållna kursen genom frivilliga bidrag. 
Det torde emellertid vara svårigheter att även kommande vinter erhålla dessa medel på 
friviillighetens väg. Lysekils Sjömanshusdirektion torde ha för avsikt att lämna Ibidrag 
men kan icke åtaga s:g hela beloppet. 

Vi tillåta oss därför hemställa 

att Stadsfullmäktige behagade besluta lör 
en sådan skola bidraga med hyra till ett belopp 
av Kr. 200: —, vilket belopp vi föreslå 
upptages å 1939 års utgifts- stat. 

Lysekil den 13 juni 1938. 

E. ANDERSSON. 
ARVID R. MOLANDER. 

WIKTOR LINDBOM. 
ERIK CARLSSON. 
CARL .JACOBSSON. 

På förslag av herr ordföranden remitterades motionen till drätselkamma 
ren iför yttrandes avgivande. 

§ 135. 
Följande motion Iförelåg:

”Till Stadsfullmäktige.

Då restantierna för stadens kommunala skattedebitering uppgå till avsevärt belopp, 
ett förhållande, som tidigare påtalats även i Stadsfullmäktige och som numera i årets 
revisionsberättelse speciellt framhållits av såväl auktoriserade revisorn som de av 
Stadsfullmäktige utsedda revisorerna och det bör vara angeläget att bringa klarhet i, 
huruvida något försummats eller vad som kan 
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göras för att indrivningen må lämna mera tillfredsställande resultat, så tillåta vi oss 
härmed föreslå, att Stadsfullmäktige behagade besluta 

att uppdraga åt en kommitté, bestående 
av förslagsvis tre personer, att företaga 
utredning i detta ärende och uppdraga åt 
kommittén att därefter till Stadsfullmäktige 
inkomma med yttrande. 

Lysekil den 13 juni 1938. 

E. ANDERSSON. ARVID R. MOLANDER. KARL SANDSTRÖM.” 

Stadsfullmäktige beslöto på förslag av herr ordföranden dels att remittera 
motionen till drätselkammaren för dess yttrande, dels att överlämna till valkommittén 
upprättandet av förslag till val av förslagsvis 3 ledamöter i dylik kommitté. 

Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 

J usterat: 
KARL KÄLLÉN. 
R. MAGNUSSON. 

ARVID R. MOLANDER. 

Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering 
offentligen uppläst å rådhuset tisdagen den 28 juni 1938 kl. 6 e. m. betygas 

KARL K ÄLLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Tryck*r‘ 1938. 



 

1938       Lysekils        N:r 6 
Stadsfullmäktiges Handlingar, 

Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i 
Lysekil sammanträde den 18 augusti 1938.

§ 136  
Från valnämnden förelåg utdrag av dess protokoll för den 10 dennes, av vilket 

framgick, att herrar stenhuggaren D. R. Stålblad och järnarbetaren Torsten Hafström 
förklarats valda itill stadsfullmäktige t. o. m. utgången av detta år efter respektive fru 
Annie Foss och herr Johan Svensson. 

Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 

§ 137  
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Magnusson, Sweden- felt, 

Stålblad och Hafström voro frånvarande med anmälda förfall, herrar vice ordföranden och 
Swedenfelt på grund av bortresa, herrar Magnusson och Stål- blad på grund av sjukdom 
samt herr Hafström på grund av avflyttning från staden. 

Herr kommunalborgmästaren Frans Orbell övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 138  
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 

§ 139  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Hansson och 

Wikström, och kommer denna justering att äga rum onsdagen den 31 dennes kl. 6 e. m. å 
rådhuset. 

§ 140  
Till suppleant i drätselkammaren t. o. m. detta års slut efter stenhuggaren herr Johan 

Svensson, som avsagt sig uppdraget, valdes enhälligt i. enlighet 
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med valkommitténs förslag jämlikt dess föreliggande protokoll för den 15 dennes 
stenhuggaren herr Gust. V. Carlsson. 

§ 141  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 24 sistlidne februari enligt § 45 i 

protokollet att till elektricitetsverkets styrelse och drätselkammaren för yttrandens 
avgivande remittera herrar Franzéns och Olssons motion cm förbättrande av 
gatubelysningen å utfartsvÄgen till stadsgränsen eller eventuellt avtagsvägen till 
Tronebacken ävensom nödig belysning av Dalskogen i övrigt. 

Sådana yttraden förelågo nu. 
Elektricitetsverkets styrelse hade jämlikt utdrag av sitt protokoll för den 17 sistlidne 

juni beslutit föreslå stadsfullmäktige, att sammanlagt 49 st. gatu- belysningslampor 
uppsättas dels vid själva utfartsvägen, dels vid vägen norrut förbi Charlotltenberg samt 
vägen från utfartsvägen till Dalsvik, och skulle kostnaderna för denna 
gatubelysningsanläggning beräknas till 2,500 kronor och kunna bestridas av 
elektricitetsverkets egna medel. 

Jämlikt utdrag av sitt protokoll för den 9 dennes hade drätselkammaren beslutit föreslå 
stadsfullmäktige besluta att låta utföra gatubelysning i stadsdelen Dalskogen med bemälda 
styrelses ovannämnda förslag och kostnadsberäkning samt att för sådant ändamål anslå ett 
belopp av 2,500 kronor att utgå ur för elektricitetsverket tillgängliga medel. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen i enlighet med dessa yttranden, 
och skulle medel för ändamålet utgå såsom i desamma föreslagits. 

§ 142  
Vid sitt sammanträde den 17 sistlidne mars enligt § 68 i protokollet beslöto 

stadsfullmäktige att till vattenstyrelsen, byggnadsnämnden och drätselkammaren för 
yttrandens avgivande remittera herr Lindboans motion dels om upprättande av ett 
inventarium över stadens ej bebyggda byggnads- och industritomter, dels undersöknings 
verkställande rörande kostnaderna för vatten- och avloppsledningars framdragande i de 
gator, varifrån de olika tomterna skulle förses med vatten och avlopp. 

Sådana yttranden förelågo nu. 
Drätselkammarens yttrande, vilket även innefattade vattenstyrelsens och 

byggnadsnämndens yttranden, var av följande lydelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 9 augusti 1938. 

§ 200. Sedan herr Wiktor Lindbom i skrivelse den 7 sistlidne mars hos 
stadsfullmäktige gjort framställning därom, att ett inventarium, upptagande stadens ej 
bebyggda byggnads- och industritomter, upprättades, att undersökning verkställdes 
rörande kostnaderna för vatten- och avloppsledningars framdragande i de gator, varifrån 
de olika tomterna skulle förses med vatten och avlopp, att med ledning av dessa kostnader 
priset för de olika tomterna bestämdes på så sätt, att detta pris täckte kostnaderna för vatten 
och avlopp, samt att de sålunda erhållna tomtpriserna infördes i inventariet, vilket skulle 
tillhandahållas eventuella spekulanter, så hade stadsfullmäktige vid sitt sammanträde den 
17 sistlidne mars remitterat ärendet till byggnadsnämnden, vattenstyrelsen och 
drätselkammaren för yttrande. 

Härvid föredrogos: 
dels utdrag av styrelsens över Lysekils stads vattenlednings- och avloppsverk 

protokoll den 5 maj 1938, § 31, utvisande, att styrelsen enhälligt beslutat avstyrka bifall till 
ifrågavarande motion på den grund, att ett bifall härtill komme att medföra kostnader samt 
att svårigheter skulle uppstå att effektivt förverkliga de i motionen framförda 
synpunkterna, 

dels ock utdrag av byggnadsnämndens i Lysekil protokoll den 6 innevarande augusti, 
§ 58, från vilket antecknades, att byggnadsnämnden, under framhållande av att övriga i 
motionen angivna utredningar synas alltför omfattande för att kunua komma till utförande, 
beslutat tillstyrka motionens antagande i så måtto, att ett inventarium, upptagande staden 
tillhöriga ej bebyggda byggnads- och industritomter, upprättades. 

Efter föredragning av ärendet beslöt drätselkammaren att föreslå stadsfullmäktige 
besluta 

att med hänsyn till vad byggnadsnämnden anfört i ärendet bifalla framställningen 
sålunda, att ett inventarium, upptagande staden tillhöriga, ej bebyggda byggnads- och 
industritomter, skall upprättas samt 

att bemyndiga drätselkammaren låta upprätta dylikt inventarium. 
Som ovan. 

FRANS ORBELL. 
Från protokollet rätt utdraget, betygar 

Ex officio: 
FRANS ORBELL.” 
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Herr Lindbom yrkade bifall till motionen. 
•Herr Ljungberg, som ansåg, att motionen ej berörde själva kärnan i saken, yrkade 

bilfall till byggnadsnämndens av drätselkammaren förordade förslag i ärendet. 
Herr Luckey fann, att ett bifall till motionen skulle komma att underlätta 

tomtförsäljningarna, men hade dock intet särskilt yrkande. 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att ibifalla byggnadsnämndens av 

drätselkammaren förordade förslag i ärendet. 

§ 143  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 13 sistlidne juni jämlikt § 134 i 

protokollet att till drätselkammaren för dess yttrande remittera motion av herrar Andersson, 
Carlsson, Molander och Jacobsson om beviljande av ett hyresbidrag å 200 kronor för 
anordnande av navigationskurs här i staden under kommande vinter för avläggande av 
skepp ar examen av l:sta klass. 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes hade drätselkammaren 
beslutit föreslå stadsfullmäktige att för ändamålet bevilja ett belopp av 200 kronor att utgå 
ur anslag för oförutsedda utgifter enligt innevarande års utgifts- och inkomststat. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen, och skulle medel för 
ändamålet utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 144  
Vid sitt sammanträde den 13 sistlidne juni enligt § 135 i protokollet beslöto 

stadsfullmäktige att till drätselkammaren för dess yttrande och till valkommittén för 
preliminärt förslag till val upprättande remittera motion av herrar Andersson, Molander och 
Sandström om att uppdraga åt en kommitté å förslagsvis tre personer att företaga utredning 
rörande skatteindrivningen i staden. 

Drätselkammaren hade avgivit följande, nu föreliggande yttrande i ärendet: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 4 augusti 1938. 

S 188. Från stadsfullmäktige hade vid dess sammanträde den 13 sistlidne juni 
remitterats en av herrar E. Andersson, Molander och Karl Sandström undertecknad motion, 
vari, med hänvisning till revisorernas utlåtande beträffan- 
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de utestående skatte res t anti er, påyrkades tillsättande av en kommitté med uppgift att 
genom utredning bringa klarhet uti, huruvida något försummats med avseende på 
indrivningen och vad som kunde göras för att indrivningen måtte lämna mera 
tillfredsställande resultat. 

Drätselkammaren ville i anledning av vad sålunda förekommit anföra, att kammaren 
ej haft tillfälle att avgiva förklaring över av revisorerna gjord erinran. Vad revisorerna 
anfört blev ej känt för t. ex. drätselkammarens ledamöter, förrän den tryckta berättelsen 
dagarna inpå fullmäktiges sammanträde blivit dem tillställd per post. Som bekant 
föranledde berättelsen ej någon erinran i stadsfullmäktige, och ansvarsfrihet beviljades i 
vanlig ordning. I stället för en diskussion i anslutning till revisiondberäbtelsen, där den 
bort förekomma, följde, sedan dagordningen genomgåtts, en överläggning rörande 
skatterestantierna i anslutning till hr Anderssons m. fl. motion, vars existens torde ha varit 
obekant för (flertalet av stadsfullmäktige, till dess den föredragits av ordföranden. 

Drätselkammaren ville vidare framhålla, att, även om revisorerna, till vilkas 
utlåtande motionen anknyter, ansett sig ha skäl för den anförda meningen, 
att de utestående restantierna voro ”alldeles för höga”, denna mening rättvis- 
ligen bort kompletteras med en upplysning om att en betydande förbättring i 
kristidens pålfrestning även låtit sig påvisas med avseende på restantierna, be- 
träffande vilka någon erinran ej blivit gjord av revisorerna sedan 1933. Genom 
sin ordförande har kammaren år för år antecknat följande angående restlängder 
och restredovisning, vilket torde belysa, hur förhållandena utvecklats: 

Restlängd. Restredovisning. 
År 1931 kr. 103,300: — kr. 31,371: — 
„ 1932 „ 128,800: — „ 36,105: — 
„ 1933 „ 144,817: — „ 58,481: — 
„ 1934 „ 124,249: — „ 72,377: — 
„ 1935 „ 115,367: — „ 117,506: — 
„ 1936 „ 105,850: — „ 98,064: — 
„ 1937  „ 60,542: — 

Summa kr. 722,383: — Summa kr. 474,446: — 

av äldre längder (hela 
indrivningen 73,693 kr.)

„ 137,548 :— Utestående balans den 31/12 
1937 av restlängder för tiden 1928—36.

kr. 611,994: — 
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Skillnaden emellan summan av de angivna restlängderna samt summan av redovisning och 
balanserad fordran, kr. 110,389, torde i huvudsak utgöra av- kortningar, varjämte ytterligare 
redovisning för äldre restlängder är att emotse. Skäl för avkortningar i större grad ha förelegat och 
om så förfarits hade den angivna Ibalansen varit lägre. Stadsfogden har emellertid ansett riktigare att 
i åtskilliga fall låta fordran kvarstå i avvaktan på vad en eventuell förbättring i konjunkturläget 
kunde medföra. Av stadsfogden har vidare inhämtats, att dennes restbalaus nedbringats från kr. 
411,666 år 1934 till omkring 210,000 kronor år 1937. 

Ytterligare ville drätselkammaren erinra därom, att kammaren, som under krisens första år 
leddes av föresatsen att vid en inträdande ljusning påfordra en intensivare restindrivning, i anledning 
av ett P. M. från 1933 års revisorer, vilka anfört, att indrivning å 1933 års restantier ej syntes ha 
avsatt något resultat vid tiden för revisionsberättelsens avgivande 1934, genom beslut den 6 aug. 
1934 fäste magistratens uppmärksamhet på vikten av en ordnad indrivning, samt att på förslag av 
magistraten stadsfullmäktige den 27 mars 1935 anvisade medel för en extra exekutor, vilken var i 
funktion fr. o. m. den 1 maj samma år t. o. m. 1936 års utgång. Under denna tid avverkades enligt 
vad drätselkammaren av stadsfogden inhämtat ett större antal restlängder, något som också framgår 
av vad ovan anförts. 

Till belysning av förbättringen i skatteläget skulle vidare anföras, att storleken av resp, års 
restlängder efter l:sta uppbörden utgjorde: år 1935 kr. 103,785, år 1936 kr. 94,065, år 1937 kr. 
90,373 och år 1938 kr. 79,153. Av sisit- nämnda restsumma från uppbörden den 15 och 16 sistl. 
mars och beträiffande vilket belopp restlängd kom exekutorn tillhanda den 22 april, var, enligt vad 
exekutorn meddelat i skrivelse av den 8 juli, ett belopp på kr. 44,703: 50 under införsel, varjämte 
handräckningar till annan ort sökts till ett belopp av kr. 15,747: 29, en sammanlagd summa således 
på kr. 60,450: 79 utav det angivna restbeloppet på 79,153:—. 

Slutligen beslört drätselkammaren framhålla, att kammaren sökt ordna så, att exekutorn ej 
skall hindras i sitt arbete genom tillfälliga uppdrag samt att länsstyrelsen efter inventering i början av 
innevarade år efterhört vederböran- des mening med avseende på för indrivningen tillgänglig 
arbetskraft. Såsom svar på denna föiifrågan hat stadsfogden i yttrande av den 3 juni 1938 förkla- iat 
sig anse, att någon åtgärd för effektivisering av indrivningen för närvarande icke är erforderlig, och 
åberopade han såsom skäl för denna sin mening bl. a., 
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att på grund av avflyttningen arbetet med restindrivningen minskats och än ytterligare 
kommer att minskas, varjämte åtskilliga äldre restlängder komme att slutredovisas inom 
närmaste tiden. Drätselkammaren har också i en rådgivande överläggning för 
kommunalborginästaren givit uttryck åt den meningen, att någon ytterligare arbetskraft 
för restindrivning ej för närvarande borde ifrågakomma. Då länsstyrelsen fr. o. m. 
innevarande år med avseende på restindrivningen trätt i magistratens ställe såsom 
ansvarig myndighet, bör enligt drätselkammarens mening utgången av denna myndighets 
omprövning av frågan avvaktas. Därjämte torde redan i höst komma att föreligga förslag 
till ändrad organisation för och indelning av åklagare- och indrivningsdistrikten. 
Drätselkammaren har varit i tillfälle att taga del av ett preliminärt förslag härvidlag och 
förutsätter detta, att Lysekils stad förenas med Stångenäs med en landsfiskal som åklagare 
och utmätningsman och varvid krono- och kom- munalutskylder bliva föremål för 
gemensam debitering, uppbörd och indrivning. 

Av det anförda torde framgå, att åtgärder vidtagits, så snart någon ljusning i den 
rådande krisen kunde skönjas, för ett tillvaratagande i möjligaste mån av utestående 
skatterestantier, att genom dessa åtgärder balansen nedbringats till omkring hälften mot 
1934 och att denna balans nu är mindre än hälften av under ett år uttaxerat belopp, ett 
resultat, som av sakkunnig anses vara utan anmärkning, samt att anledning till erinran nu 
mindre än tidigare förelegat, enär även beträffande enskilda resterande en pågående 
förbättring i indrivningen konstaterats. Med åberopande vidare att ärendet för närvarande 
undergår omprövning i länsstyrelsen, att redan tillgänglig arbetskraft torde vara medveten 
om nödvändigheten av en fortgående, ständigt verksam indrivning, samt att förslag om 
ändrad organisation med avseende på uppbörd och indrivning väntas föreläggas nästa 
riksdag beslöt kammaren föreslå 

att förevarande motion ej måtte föranleda 
någon stadsfullmäktiges åtgärd. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar 

FRANS ORBELL.” 

Enligt sitt föreliggande protokoll för den 15 dennes hade valkommittén till ledamöter 
i dylik kommitté preliminärt föreslagit herrar fil. doktor Arvi l 
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R. Molander, sammankallande, försäljningschefen E. Andersson och yrkesskole- läraren Otto Olsson.
 < 

Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
Herr Andersson bemötte drätselkammarens yttrande i ärendet och yrkade bifall till motionen. 
Herr Molander kritiserade drätselkammarens yttrande härvidlag och instämde i herr Anderssons 

yrkande. 
Herr Ljungberg bemötte i sin egenskap av drätselkammarens ordförande herrar Anderssons och 

Molanders yttranden samt hemställde om bifall i enlighet med drätselkammarens föreliggande förslag.
Herr kommunalborgmästaren Orbell framhöll, aitt det är Länsstyrelsen som utövar kpntroll över 

skatteindrivningen, varför det kunde anses mindre lämpligt att tillsätta en kommitté med den 
töreslagna uppgiften att i denna sak sätta sig till doms över Länsstyrelsen. 

Herr stadsfogden Atterfelt meddelade på grund av yttranden av herrar Andersson och Elmkvist, 
dels att man måste skilja på begreppen skatteavkort- ning och skatteavskrivning, dels att vid indrivning 
av krono- och kommunalutskylder tillämpas det sättet, att de utskylder som först lämnats för indriv-
ning äga företräde med hänsyn till indrivningen, oavsett utskyldernas art, dock med undantag för 
Ifasltighetsutskylder till kronan, vilka alltid i främsta rummet indrivas, då de ej kunna bliva föremål för 
avkortning. 

Herr Lindblom sade sig vara övertygad om att skatteindrivningen är effektiv, då det gäller de små 
inkomsttagarna och tillstyrkte utredning, eHer att stadsfullmäktige åtminstone måtte göra ett uttalande 
i föreliggande angelägenhet. 

Herr Luckey förklarade sig icke kunna förstå den uppfattningen, att staden icke skulle äga rätt 
granska sina egna fordringar och se huru inkasseringen av desamma verkställes. 

Herr Rosén hade intet emot att en utredning härvidlag komme till stånd och trodde ej, att 
Länsstyrelsen skulle hava atlt erinra något däremot, samt yrkade ärendets bordläggning. 

Herr kommunalborgmästaren Orbell yrkade, att motionen icke måtte någon stadsfullmäktiges 
åtgärd föranleda, men att det måtte uppdragas åt drätselkammaren att verkställa utredning för att få 
utrönt huruvida tillgänglig arbetskraft vid indrivningsväsendert här i staden är tillräcklig. 

Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden framställt proposition på bifall till 
dels ärendets avgörande i dag, dels detsammas bordlägg- 
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ning, beslöto stadsfullmäktige att avgöra ärendet i dag, vilket med klubbslag befästes. 
Härefter framställde herr ordföranden proposition på bifall till vartdera av de trenne övriga 

yrkandena i ärendet, och då han förklarat drätselkammarens yrkande vara med övervägande ja 
besvarat, begärdes votering. 

Efter att herr ordföranden uppställt drätselkammarens yrkande såsom jaförslag för den blivande 
huvudpropositionen, framställde han för utrönande av nej-förslag i samma votering fråga om bifall till 
å ena sidan motionen och å andra herr kommunalborgmästaren Orbells yrkande och förklarade därvid 
den förstnämnda av dessa propositioner vara med övervägande ja besvarad, vilket med klubbslag 
befästes. 

Slutligen framställde herr ordföranden för den blivande huvudvoteringen följande 
voteringsproposition, vilken godkändes: 

”Den som vill bifalla drätselkammarens yrkande i ärendet röstar Ja; 
den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla den föreliggande motionen.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg. Petterson, Elmkvist, 

Olsson, Hansson, Carlsson, Wikström, Luckey, Appel- gren, Franzén, Rosén, Ahrenius och 
ordföranden ja, men hedrar Lindbom, Sandström, Molander, Möller, Andersson, Lindblom, Jacobsson 
och Flodin nej. 

Med 13 ja- mot 8 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla drätselkammarens 
yrkande i ärendet, vadan motionen i fråga ej skulle föranleda någon stadsfullmäktiges åtgärd. 

§ 145  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 23 september 1937 enligt § 133 i 

protokollet att till byggnadsnämnden i och för granskning remittera ”Normalförslag till 
taxa å avgifter till byggnadssakkunnig för granskning av ritningar i och för byggnadslov 
m. m.” 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 9 sistlidne maj hade 
byggnadsnämnden beslutit hos stadsfullmäktige tillstyrka antagande av taxeförslaget, i 
vad det anginge granskning av byggnadsärenden. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
dess förnyade yttrande, och hade kammaren avgivit nu föreliggande. så lydande yttrande i 
ärendet: 



 

1938 den 18 augusti. 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 4
augusti 1938. 

§ 199.  .................................................................................  ..   ...................................  

Sedan ärendet föredragits, beslöt drätselkammaren hemställa, att stadsfullmäktige måtte 
besluta 

a:tt antaga och hos länsstyrelsen i länet söka iflastställelse å följande 
”Taxa å avgifter till byggnadssakkunnig för granskning av ritningar i och för byggnadslov:
1. Ritningsgranskning, föranledd av byggnadsföretag. 
För den granskning av ritningar, som företages på grund av ansökan om byggnadslov, skall 

av sökanden erläggas avgift, beräknad på sätt här nedan sägs. 
1. För helt ny byggnad utgår avgift efter 2 kr. 50 öre per rum. I Ifråga om byggnad av 

sådan beskaffenhet, att avgiften ej lämpligen kan beräknas såsom för vanligt boningshus, utgår 
avgiften med 3 öre pei’ kbm av byggnadens volym. 

2. För på- eller tillbyggnad utgår avgift enligit motsvarande grunder som för ny byggnad i 
fråga om den byggnadsdel, som tillkommer. 

3. För ombyggnad av mera genomgripande beskaffenhet utgår, beträffande byggnad eller 
byggnadsdel som ombygges, avgift med 70 °/o av den avgift,, som skulle hava utgått för ny 
byggnad. 

4. För ombyggnad av mindre omfattning eller därmed jämförlig reparation utgår avgift 
med 50 °/o av avgiften för ny byggnad. 

5. Minsta avgift för granskning av ritning i och för byggnadslov utgör 10 kr., oavsett 
byggnadsföretagets omfatltning. 

6. För granskning av ritning till ändring i byggnadsföretag, vartill lov redan meddelats, 
erlägges ingen avgift, såvida ändringen ej medför ökning i antalet rum eller eljest är av 
beskaffenhet, att byggnadsföretaget enligt ovan angivna grunder betingar högre avgift än den 
föruit beräknade, i vilket fall avgift skall erläggas med det överskjutande beloppet. 

II. Ritningsgranskning, föranledd av annat än byggnadsföretag. 
För den ritningsgranskning, som företagits i anledning av ansökan rörande ändrad 

användning av byggnad eller lokal, fastighets inhägnande, rivning av byggnad, schaktnings-, 
sprängnings- eller uftiyllningsarbete, anordnande av virkes- eller annat varuupplag eller 
materialgård, anläggande eller ändring av ledning för vatten, avlopp, elektricitet och liknande 
ändamål, utbyte av tak- 
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beläggningsmateråal, omfärgning, skyltning eller plantering, skall av sökanden erläggas 
5 kronor. Kan frågan avgöras utan ritningsgranskning, erlägges ingen avgift. 

III. Allmänna bestämmelser. 
1. Vid beräknande av avgift enligt denna taxa skola såsom rum betraktas såväl 

vanliga /boningsrum och kök som ock arbetslokaler av motsvarande storlek, dock ej 
pannrum, tvättstugor och dylika ekonomiutrymmen i boningshus. 

2. Byggnads volym avser vid tillämpning av denna taxa volymen mellan 
bottenvåningens golv och vindsgolvet eller, där sådant ej finnes, annat närmast 
motsvarande plan. Därtill lägges volymen av inredda lokaler i källare och vind. 

3. Avgift för ritningsgranskning erlägges vid ansökningens ingivande. 
4. Erlagd avgift återbetalas icke i händelse ansökningen av byggnadsnämnden 

avslås eller meddelat byggnadslov ej fullföljes. Därest ny ansökan i väsentligen samma 
form bifalles, må dock sålunda erlagd avgift avdragas vid avgiftens bestämmande.” 

Denna § förklarades genast justerad. 
Som ovan. 

FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt antaga och hos Länsstyrelsen i Göteborgs och 
Bohus län söka fastställelse å den föreliggande, av drätselkammaren föreslagna taxan å 
dylika avgifter. 

§ 146  
Kungl. Maj:ts och Rikets Göta hovrätt hade genom stadsfullmäktiges herr 

ordförande infordrat stadsfullmäktiges yttrande med anledning av vad häradsrätten i 
Sunnervikens domsaga anfört rörande stadsfullmäktiges framställo ng om behörighet för 
häradsrätten att i viss angiven ordning upptaga sjörätt&mål. 

Herr ordlföranden i sibadsfullmäktige hade remitkerat ärendet till drätselkammaren 
för avgivande av förslag till yttrande i detsamma, och hade kamma- 
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ren jämlikt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes avgivit dylikt förslag. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt antaga nämnda förslag att såsom stadsfullmäktiges eget 

yttrande i ärendet avgivas till Kungl. Maj ris och Rikets Göta Hovrätt. 
Drätselkammarens förslag återfinnes bland kammarens handlingar* för innevarande år 

enligt $ 201 i protokollet för den 4 augusti. 

§ 147  
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade begärt stadsfullmäktiges yttrande över 

”1934 års Byggnadsindustrisakkunnigas utredning och betänkande rörande byggnadsindustrien 
i Sverige.” 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren och 
byggnadsnämnden för avgivande av förslag till dylikt yttrande. 

Sådana förslag förelågo nu jämlikt utdrag av drätselkammarens och byggnadsnämndens 
protokoll för respektive den 4 och 6 dennes. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt antaga drätselkammarens förslag att såsom 
stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas till Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län, 
och skulle byggnadsnämndens skrivelse i ärendet bifogas dess övriga handlingar vid 
överlämnande till Länsstyrelsen. 

Dessa båda förslag återfinnas bland drätselkammarens och byggnadsnämndens protokoll 
för detta år under respektive H 191 och 57 för 4 och 6 augusti. 

§ 148  
Rörande anordnande av trafikdagar förelåg följande skrivelse från drätselkammaren : 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 4 
augusti 1938. 

§ 190. Sedan Nationalföreningen för trafiksäkerhetens främjande i skrivelse den 25 
sistlidne juli dels riktat en framställning till kammaren angående medverkan i föreningens 
upplysningsverksamhet för trafikolyckornas motarbetande på sådant sätt, att kammaren skulle 
tillsätta en trafikkommitté — lämpligen bestående av en eller flera kommunala förtroendemlän
samt representanter för polismyndigheten, skolmyndigheterna ävensom förekommande 
organisa- 
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tioner och sammanslutningar på trafikens område — med uppdrag för denna kommitté att 
tillsammans med föreningen å lämplig tidpunkt anordna s. k. trafikdagar inom staden samt anvisa 
kommittén ett anslag, beräknat efter 3 —5 öre per stadsinnevånare, för sådana kostnader, som 
kunde uppstå i samband med trafikdagarnas genomförande, dels ock meddelat, att föreningen 
komme att anordna dylika propagandadagar inom landskommunerna i Lysekils närhet under andra 
veckan i oktober, varvid ett lämpligt tillfälle då skulle erbjuda sig att anordna trafikdagar även i 
Lysekil, så beslöt drätselkammaren, sedan ärenddt föredragits, föreslå stadsfullmäktige att i och för 
anordnandet av trafikdagar i Lysekil instundande höst på sätt Nationalföreningen för Trafik-
säkerhetens främjande föreslagit besluta bemyndiga drätselkammaren 

dels att utse en trafikkommitté, med befogenhet och sammansättning, som ovan 
relaterats 

dels ock att i och för bestridande av uppkomna kostnader i samband med 
genomförande av trafikdagar här i staden utanordna ett Ibelopp av 200 kronor att utgå ur 
oförutsedda utgifter i årets stat. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna drätselkammaren sådant bemyndigande 
som enligt skrivelsen omförmäles, och skulle medel för ändamålet utgå såsom av 
drätselkamaren föreslagits. 

I samband med detta ärende meddelade herr Andersson, att det i Kvistrum m. fl. 
platser saknas vägvisare till Lysekil och föreslog med anledning här&v, att det måtte 
uppdragas åt industri- och kommunikationskommittén att undersöka möjligheten av att få 
dylika vägvisare uppsatta. 

Herr Ljungberg meddelade emellertid, att drätselkammaren vore villig åtaga sig 
ifrågavarande undersökning. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna drätselkammaren sådant uppdrag. 
§ 149  

För Lysekils föreläsningsförenings och dess folkbiblioteks räkenskaper och förvaltning för 
tiden f. o. m. den 1 juli 1937 t. o. m. den 30 juni 1938 förelågo 
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redogörelser och revisionsberättelser, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att för sin 
del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattade. 

§ 150  
Undertecknad, sekreterare, hade till stadsfullmäktige överlämnat följande, nu föreliggande 

skrivelse, som utgjorde svar på av stadsfullmäktige beslutad framställning den 13 juni d. å. 
jämlikt $ 129 i protokollet: 

”Till Herr Sekreteraren i Lysekils Stadsfullmäktige. 
På grund av denna Eder skrivelse får jag härmed meddela Eder, atlt enligt protokollet för 

ifrågavarande sammanträde på grund av förbiseende anmodan, om utseende av ombud icke 
tillställts kommunalborgmästaren i Lysekil. 

Uddevalla i Sunnervikens domsagas kansli den 15 juli 1938. 
På domarämlbetets vägnar: 

AXEL SANDBERG.” 
Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 

§ 151  
Genom föreliggande skrivelser anhöllo herrar stenhuggaren D. R. Stål- blad och 

järnarbetaren Torsten Hafström om att ibiliva befriade från ledamot- skap i stadsfullmäktige, 
den förstnämnde på grund av sjukdom och den sistnämnde på grund av avflyttning från staden. 

Stadsfullmäktige beslöto dels a<tt godkänna dessa avisägelser, dels hemställa till 
valnämnden att föreitaga sammanräkning för utseende av ledamöter i stadsfullmäktige i de 
avgångnas ställe. 

§ 152  
Genom föreliggande skrivelse jämlikt sitt protokoll för den 22 sistlidne juni meddelade 

stipendienämnden för G. A. Engbergs donaltonsfond, att nämnden utsett nedannämnda sökande 
för erhållande av stipendier ur hemlälda donationsfond för innevarande år med sammanlagt 
2,000 kronor: 

1) Torsten Henry Arsenius, 2) Lars Gustav Yngve Larsson, 3) Olof Harald Rosén, 4) Evald 
David Lennart Fransson, vardera med 400 kronor, samt 5) Sven Axel Evert Lundin och 6) Stig 
Helge östen Andersson, vardera med 200 kronor. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt godkänna den således av nämnden beslutade 
utdelningen ur denna donationsfond. 

§ 153  
Från herr vice ordföranden förelåg en så lydande motion: 

”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Aitt stadens vackra och välvårdade park så litet utnyttjas av våra egna, att den icke alldeles 

ultan fog kan liknas vid en grönskande öken, särdeles denna sommar, torde vara en rätt allmän 
och beklämmande iakttagelse. Hur skall det då kunna bli annorlunda och bättre i sagda 
avseende? Planer ha ryktats att slopa den nuvarande restauranbbyggnaden antingen i outtalat 
syfte att med en eller annan anordning i byggnadens ställe och genom plantering i övrigt 
införliva platsen med parken eller i avsikt att där uppföra en byggnad för folkbildningsändamål. 
Huruvida parken därmed, vare sig i det ena eller det andra valdes, skulle komma till en flitigare 
användning och bliva en kärare tillflyktsort torde ej blcxtt kunna ifrågasättas utan och å priori 
bestridas. Erfter nogsamt begrundande såväl i den ena som andra riktningen synes mig det enda 
förståndiga vara aitt taga lärdom av vad som har varit under de år parken mer än nu var en 
anEtad tiUflyktsort och följaktligen där inrätta en fullständig restaurantrörelse enligt följande 
Enjer: 

Byggnaden sättes för ändamålet i försvarligt skick för en kostnad, som ej behöver 
avskräcka, sedan dessförinnan drätselkammaren efter uppdrag av stadsfullmäktige underhandlat 
med Sys t em aktieboi aget resp. Västra Sveriges 
Restaurangaiktielbolag, även kallat VARA, som lär skola övertaga Tärnan. Samma kan då 
antingen stängas för sommaren eller dess rörelse jämsides bedrivas. I en sådan anordning synes 
mig ligga all tänkbar garanti för, att rörelsen ej missbrukas i profitsyfte. Jag har tänkt mig en 
hyresfri upplåtelse men med förpliktelse för innehavaren att hålla god daglig kapellmusik, vilket 
är ett villkor för fölktrevnaden. Man invänder härvid måhända, att byggnaden kommer afat 
ådraga staden kostnad utan en motsvarande inkomst? Men härtill kan svaras, att folkets trivsel i 
parken och densammas utnyttjande — med eller utan kostnad för den enskilde alltefter vars och 
ens fria behag afat besöka res- tauranten eller icke — torde vara värda detta utlägg. Någon 
särskild hänsyn till nuvarande badresitaurant torde knappast vara på sin plats. 

Jag hemställer alltså, att innan något annan beslutas ifråga om nuvarande parkrestaurants 
vara eller icke vara stadsfullmäktige uppdraga åt drätsel- 
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kammaren abt i angivet syfte inleda förhandlingar med Systemaktiebolaget, resp. VARA. 
Lysekil den 13 augusti 1938. 

FRITZ LUSCH.” 

Stadsfullmäktige beslöto att i enlighet med motionen remittera densamma till 
drätselkammaren för yttrandes avgivande. 

§ 154  
Herr ordföranden anmälde, att han för yttrandens avgivande remitterat ne- dannämnda 

tvenne ärenden: 
Erik Anderssons, Skottegatan n:o 18,' ansökan om befrielse från stadsut- skylder, 

remiss drätselkammaren. 

Herr Ljungbergs motion om uppdrag åt byggnadsnämnden att utarib'eta oob till 
stadsfullmäktige inkomma med förslag till stadsplan för området väster om Turisthotellet 
och Havsfiskelaboratoriet samt även innefattande Lassamy- ren och området kring denna; 
samt vid bifall härtill hos Kungl. Maj:t:s Be- fallningshavande göra framställning om förbud 
att verkställa nybyggnad inom de således berörda områdena, remiss byggnadsnämnden och 
drätselkammaren. 

§ 155  
Från styrelsen för stadens yrkesskolor förelåg skrivelse med hemställan, om att 

stadsfullmäktige måtte bevilja ett anslag å kr. 468:25 för diverse repa- tioner av skolornas 
lokaler i Fridhem. 

På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
drätselkammaren för dess yttrande. 

§ 156  
Styrelsen för stadens yrkesskolor hemställde genom föreliggande skrivelse om anslags 

beviljande dels för framdragande av yttre vatten- och avloppsledningar till skolornas 
lokaler i Fridhem, dels för utförande av sanitära anläggningar i dessa lokaler. 

Kostnaderna skulle enligt bilagda kostnadsförslag ställa sig på följande sätt: 
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Yttre vattenledning 3,600, yttre avloppsledning: alt. I 663, alt. II 833; sanitära anläggningar 
1,255 och vattenklosetter 236 kronor, alltså sammanlagt respektive 5,754 och 5,924 kronor, i 
förstnämnda belopp beräknat alt. I för yttre avloppsledning och i sistnämnda alt. II för samma 
ändamål. 

Härjämte förelågo ritningar å dessa anläggningar. 
Stadsfullmäktige beslöto på herr ordförandens förslag att remittera ärendet till 

vattenstyrelsen och drätselkammaren för yttrandens avgivande. 

§ 157  
Herrar G. Sundström, J. S. Berndtsson och J. Am. Johansson ansökte genom föreliggande 

skrivelse, vilken överlämnats till stadsfullmäktige för behandling genom herr 
kommunalborgmästaren, om att staden måtte iordningställa Stengatan från Färgaregatan till 
huset n:o 34 vid förstnämnda gata. 

Stadsfullmäktige beslöto på förslag av herr ordföranden att till drätselkammaren för dess 
yttrande remittera ärendet. 

Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 

Justerat: 
KARL KÄLLÉN. 
ERIC HANSSON. 

GORDON WIKSTRÖM. 

Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen 
uppläst å rådhuset onsdagen den 31 augusti 1938 kl. 6 e. m. betygas 

KARL K ÄLLÉN. 
/AXEL HOLMQVIST. 

Lytekilepoetens Tryckeri 1939* 



 

Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 22 september 1938. 

§ 158  
Från valnämnden förelåg utdrag av dess protokoll för den 9 dennes, av vilkeft, framgick, att 

herrar konservarbe tarna Folke Nilsson och Harald Hedman förklarats valda till stadsfullmäktige t. 
o. m. utgången av detta år efter respektive herrar sitenhuggaren D. R. Stålblad och järnarbetaren 
Torsten Hafsitröm. 

Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 
Herr ordföranden hälsade dessa båda nya stadsfullmäktigeledamöter välkomna i fullmäktiges 

krets, och uttalade förhoppning om att de skulle finna sig väl där under gemensamt arbete till 
stadens fromma. 

§ 159  
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Magnusson, Molander, Andersson och 

Franzén voro frånvarande med anmälda förfall, herrar vice ordföranden, Molander och Andersson 
på grund av bortresa, herr Magnusson på grund av sjukdom och herr Franzén på grund av 
tjänstgöring. 

Herr kommunalborgmästaren Frans Orbell övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 160  
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 

§ 161  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Luckey och 

Appelgren, och kommer denua justering att äga rum onsdagen den 5 nästkommande 
oktober kl. 6 e. m. å rådhuset. 

1938      Lysekils       N:r 7 
Stadsfullmäktiges Handlingar, 
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§ 162  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 19 september 1935 jämlikt § 156 i 

protokollet att till byggnadsnämnden och drätselkammaren för yttrandens avgivande 
remittera herr Anderssons motion om bestämmande av vissa villkor vid av Staden gjorda 
tomt försäljningar. 

Sådana yttranden förelågo nu. 
Byggnadsnämndens yttrande var av följande lydelse: 

”Utdrag av protokollet, hålleit vid 
byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde 

den 6 augusti 1938.
Närvarande: kon t raksprost Fritz Lusch, ordförande, kommunalborgmästare Frans 

Oilbell, vice ordförande, handlande Axel Johansson, byggmästare C. A. Tobiasson, fru 
Henny Johansson, brandchef G. A. Löfgren och stadsingenjör »Sven H. Lundgren, 
sekreterare. 

§ 65. Åiterupptogs Edmund Anderssons motion i stadsfullmäktige om antagande av 
sådana bestämmelser vid försäljning av staden tillhöriga tomter att garanti vinnes att 
tomten bliver inom riss xtid bebyggd. 

Efter noga tagen del av införskaffade uppgifter beslöt nämnden avgiva följande yttrande 
i 'ärendet. 

Ehuru visserligen ett icke ringa antal städer, från vilka yttranden inhämtats, rid sina 
tomtförsäljningar fästa klausuler, liknande de motionären här vill tillämpa, anser sig 
byggnadsnämnden icke kunna lämna sin medverkan till en dylik åtgärd på grund därav 

att det av motionären föreslagna villkoret om återgång av köpet såsom påföljd av 
underlåtenheit. att fullgöra byggnadsskyldigheten strider mot jordabalkens 1 kap. 2 § 2 
stycket, samt 

att, därest köpelbrev skulle utfärdas och nödiga åtkomsthandlingar för lagfart skulle 
överlämnas först då tomten blivit bebyggd, deltta skulle förhindra köparen att erhålla 
inteckning och i följd därav vanlig byggnadskredit. 

Visserligen skulle föreskrifter i det av motionären avsedda syftet kunna intagas i 
köpehandlingarna, så t. ex. att köparen skulle vara skyldig att inom riss tid hava bebyggt 
tomten vid äventyr av förhöjd köpeskilling, till Säkerhet för vilken staden kunde 
förbehålla sig rätt till inteckning i tomten såsom för ogulden köpeskilling eller fordra 
annan säkerhet, t. ex. i form av borgen. Emellertid skulle det ställa sig ganska svånt för 
staden att, i och för sökande av dylik inteckning inom den i lag föreskrivna tiden, tre 
månader från lagfartens beviljande, kontrollera när lagfart erhållits, och eitt dylikt 
intecknings- 
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förfarande skulle i någon mån jämväl försvåra krediten för köparen. Beträffande annan 
säkerhet såsom iborgen torde det i många fall komma att uppstå svårighet för köparen att 
ställa dylik. 

Eitit förhållande, som bör beaktas härvidlag är, att en stor del av de i stadens ägo 
befintliga tomter har en för planering och bebyggelse svårartad terräng, vilket snarare borde 
leda till markförsäljning utan villkor än med villkor, enär staden själv ej kan ekonomiskt 
tillgodogöra sig dessa tomter. 

Byggnadsnämnden vill därjämte framhålla, att då ett sitadsfullmäktigebe- slut i enlighet 
med motionen givetvis endast kommer att avse stadens tomtmark, den konsekvensen är 
tänkbar, att vid framtida bebyggelse mark, tillhörig enskilda ägare, komme att föredragas 
framför stadens. Då dylika privata markområden företrädesvis är att finna i det 
nyinkorporerade området, skulle därigenom den spridda och för staden ekonomiskt kännbara 
bebyggelsen främjas på bekostnad av den önskvärdare centrala. 

Med hänsyn till vad sålunda anförts samt jämväl till den omständigheten att inga 
kännbara och allvarliga olägenheter hittills har försports med den praxis, som nu tillämpas, 
vilket utgör en erfarenhet, som tydligen även gjorts i andra städer, t. ex. Uddevalla och 
Falkenberg, där inga dylika villkor införas i köpehandlingarna, så hemställer 
byggnadsnämnden — med allt erkännande av motionärens goda syfte — att motionen icke 
måtte föranleda till någon stadsfullmäktiges åtgärd. 

Byggnadsnämnden vill därjämte framhålla, att även i det fall, att såsom ovan föreslagits, 
moltionen kommer att avslås, stadsfullmäktige vid framtida tomtförsäljningar, där 
spekulationsköp misstänkes föreligga, dock ha en obetagen rätt att i köpehandlingarna införa 
villkor rörande byggnadsplikt med sådan påföljd, som nämnden ovan skisserat. 

Som ovan. 
SVEN H. LUNDGREN. 

Rätt utdraget, betygar 
SVEN Hl LUNDGREN.” 

Drätselkammaren hade avgivit ett så lydande yttrande: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 2 september 1938. 

§ 232. Återupptogs till behandling det under § 203 i protokollet för den 9 sistlidne 
augusti bordlagda ärendet, innefattande av stadsfullmäktige remitte- 
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rad såsom mation av herr Edmund Andersson gjord framställning om antagande av sådana 
villikor vid stadens försäljningar av till byggnadsändamål avsedd mark, att köparen 
därigenom skulle förpliktas att inom två år från köpekontraktets utfärdande å inköpta 
tomten ha uppfört byggnad enligt av byggnadsnämnden godkända ritningar vid äventyr, att 
drätselkammaren ägde rätt att återkalla försäljningen och få utfärdad köpehandling 
förklarad ogiltig, därvid en fjärdedel av överenskomna köpeskillingen skulle vara förverkad 
till stadskassan, ävensom att köpebrev skulle utfärdas och nödiga åltkomsihand- lingar för 
lagfarts rinnande överlämnas först, dä tomt blivit sålunda bebyggd. 

Härvid föredrogs utdrag av byggnadsnämndens protokoll den 6 sistlidne augusti, § 65, 
utvisande att nämnden dä efter ärendets remiss till denna beslutat föreslå stadsfullmäktige, 
att motionen icke måtte föranleda till någon stadsfullmäktiges åtgärd, enär deit av 
motionären föreslagna villkoret om återgång av köpet såsom påföljd av underlåtenhet a bt 
fullgöra byggnadsskyldigheten strede mot jordabalkens 1 kap. 2 § 2 stycket samt den 
omständigheten att köpebrev skulle utfärdas och nödiga handlingar' för lagfarts rinnande 
överlämnas först, då tomten blivit bebyggd, skulle förhindra köparen att erhålla lagfart och 
inteckning och i följd därav vanlig ibyggnadskredit. 

Byggnadsnämnden hade i ärendeit vidare anfört, att föreskrilfter i det av motionären 
avsedda syftet visserligen skulle kunna intagas i köpehandlingarna, men på grund av vissa 
därmed förknippade olägenheter samt då inga kännbara och allvarliga olägenheter hittills 
hade försports med den praxis, som nu tillämpades, ansåge sig nämnden icke böra komma 
med något förslag här- utinnan utan framhålla, att stadsfullmäktige rid framtida 
tomtlförsäljningar, där spekulationsköp misstänkes föreligga, dock hade en obetagen rätt att 
i köpehandlingarna införa villkor rörande b yggnadsplikt med viss påföljd. . 

Sedan från andra städer införskaffade uppgifter i denna fråga jämväl föredragits, varav 
inhämtades, att i flertalet städer antagits besltämmelser i berörda avseende, beslöt 
drätselkammaren, som med hänsyn till vad byggnadsnämnden anfört icke ansåge sig kunna 
biträda det av motionären föreslagna sättet för frågans lösning men dock funne det vara 
angeläget, att tomter ej undandroges ibebyggelse, föreslå stadsfullmäktige besluta 

dels att vid försäljningar av stadens tomtmark för bostadsändamål i köpehandlingar 
därom intaga följande bestämmelse: 

”Köparen åtager sig att ansvara för aitt försålda området är med boningshus bebyggt 
inom två år från tillträdesdagen samt förbinder sig att, därest området icke blivit sålunda 
bebyggt, till drätselkammaren vid anfordran er- 
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lägga utöver den betingade köpeskillingen ett belopp av tåo procent å densamma ävensom 
att för varje följande år, som förflyter utan att byggnadsskyldigheten blivit fullgjord, till 
drätselkammaren likaledes vid anfordran inbetala ett belopp av samma storlek; skolande å 
beloppen, allt efter som de förfalla till betalning, ränta beräknas efter fem procent om året 
tills likvid sker och berättigas drätselkammaren till säkerhet, för utbekommande av de 
sålunda uppkomna beloppen med ränta erhålla i fastigheten såsom för ogulden köpeskilling 
på köparens bekostnad beviljad inteckning å  ...........................................  kronor eller 
följande av drätselkammaren godkända säkerhet:  ............................  

dels att bemyndiga drätselkammaren 
att med hänsyn till den betingade köpeskillingens storlek bestämma den säkerhet, som 

skall ställas för ifrågavarande byggnadsskyldighets fullgörande, vilken säkerhet skall utgöra 
minst 500 kronor samt 

att i betraktande av tomtmarkens beskaffenhet eller andra anförda giltiga skäl, såsom 
strejk, lockout eller annan omständighet, som det ej stått i köparens makt att avvärja, 
medgiva förlängning av den sålunda stipulerade tiden för försålt områdes bebyggande, 

dels ock uppdraga åt drätselkammaren att vid fråga om försäljning av område för 
industriändamål i varje särskilt fall pröva och föreslå stadsfullmäktige de villkor, som böra 
intagas i köpeavtal därom. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.’’ 

Härjämte förelågo övriga ärendet tillhörande handlingar. 
Herr Ljungberg hemställde om ärendets bordläggning, då varkeu motionären, herr 

Andersson, eller byggnadsnämndens ordförande, herr Lusch, voro närvarande, och då 
byggnadsnämndens och drätselkammarens yttranden gåvo uttryck för olika meningar. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna hemställan. 

§ 163. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
2 september 1938. 

§ 222 Efter det att stadsfullmäktige under § 148 i protokollet för den 18 sistlidne 
augusti lämnat drätselkammaren uppdrag att företaga en av herr Edmund Andersson 
ifrågasatt undersökning rörande möjligheten att vid Kvistrum m. fl. platser få anbragta 
visartavlor, upptagande stadens namn, så beslöt drätselkammaren nu att meddela 
sitadsfullmäktige följande: 

Bestämmelser om vägmärken äro angivna i lagen om allmänna vägar den 7 juni 1934, 
i Kungl. vägtralfikstadgan den 23 oktober 1936 samt genom Kungl. Majris kungörelse 
angående den 22 januari 1937. Dylika märken bekostas av stad eller vägdistrikt inom 
respektive områden och anbringas på landet av vägstyrelse i samråd med vägingenjören. 
Ovannämnda kungl. kungörelse stadgar i 2 § 'bland annat: ”Ä visartavla, som avser väg av 
betydelse för ge- nomgångstrafiken, skall angivas namnet å stad eller annat sitörre samhälle, 
dit vägen leder. Å särskild visartavla, anbragt under den förstnämnda, må angivas namnet å 
för trafiken viktig ort på närmare avstånd än på den övre visartavlan angivna”. Hittills 
uppsatta vägmärken torde mötsvara, vad som avses i styckets första del, och vilka det 
åligger vägstyrelse att anbringa. Kungörelsen medgiver ju dock möjlighet att å särskild 
visartavla angiva namnet å för trafiken viktig ort på närmare avstånd än den för vägens 
slutpunkt angivna. Efter vad drätselkammaren inhämtat torde hänvändelse till länsstyrelsen 
vara erforderlig för vinnande av bifall till det av herr’ Edmund Andersson framförda 
önskemålet, till vilket drätselkammaren för sin del vill ansluta sig. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 

Ex officio: 
FRANS ORBELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att hos Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län 
göra vördsam hemställan om att det genom respektive vägstyrelsers försorg måtte vidtagas 
följande åtgärdei: 
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att på vägvisartavlorna å vägsträckan Uddevalla—Munkedal, å vilka är 
angivet Strömstad—Svinesund, det även måtte angivas Lysekil; 

att på vägvisartavlorna å vägsträckorna Strömstad—Munkedal och Vass-
botten—iHiällevadsholm, å vilka det är angivet Uddevalla och Göåeborg, det även måtte 
angivas Lysekil; 

att det å vägvisartavlan vid väger intill Torps kyrka även Lysekil måtte angivas; samt 
att undersökning beträffande å samtliga vägvisartavlor utsatta Våglängder måtte göras, 

då åtminstone våglängden Uddevalla—Lysekil synes vara felaktigt angiven å vägvisartavlan 
i Uddevalla. 

§ 164. 
Genom föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 2 dennes hemställde 

drätselkammaren om beviljande av eitt anslag å 900 kronor av oförutsedda utgifter enligt 
innevarande års utgifts- och inkomstStat i och för framdragande av vatten- och 
avloppsledningar i allmänna gränden från Gamla Strandgatan till fastigheterna n:ris 25 och 
27 vid Bansviksgaitan för dessa fastigheters anknytning till ledningsnätet. 

Härjämte förelågo herr Carl Johanssons skrivelse med framställning till 
drätselkammaren rörande dessa arbeten och stadsingenjörens kostnadsförslag •för desamma.

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, och skulle medel för 
ändamålet utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

S 165. 
Rörande försäljning av tomtområde föielåg från drätselkammaren en sä lydande 

skrivelse: 
”Uitdrag av protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 2 
september 1938. 

§ 230. Sedan drätselkammaren under § 153 i protokollet för den 1 sistlidne juni i 
anledning av en från fabrikören Folke Ekstedt här i staden gjord förfrågan angående priset 
för ett område av c:a 150 kv. meter av stadsägan n:r 150, som denne hade för avsikt att 
förvärva för att sammanläggas med den honom tillhöriga stadsägan n:r 151, meddelat, att 
kammaren beräknade priset fö-“ 
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området efter en kronor per kv. meter samt att, därest Eiksltedt önskade träffa uppgörelse 
med staden angående markområdets förvärvande, kammaren först ville emotse besked om 
överenskommelse träffats mellan denne och ägaren till boningshuset n:r 24 vid Stengatan 
rörande ordnandet av ett nämnda fastighet tillhörande, å det för försäljning ifrågasatta 
området beläget uthus, hade Ekstedt i skrivelse den 2 i denua månad till stadsfullmäktige, 
vilken skrivelse remitterats av dess herr ordföl ande till drätselkammaren för yttrande, dels 
anhållit ätt för ett pris av en krona per kv. meter få inköpa ifrågavarande område dels ock 
meddelat, att överenskommelse träffats med ägaren till förenämn- da boningshus F. A. 
Blomqvist; varande vid skrivelsen fogalt ett mellan E(k- stedt och Blomqvist träffat avtal 
härom. 

Efter föredragning härav beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige anhålla om 
bemyndigande att till fabrikören Folke Ekstedt få försälja ett område av stadsägan n:o 150, 
vilket enligt en av av stadsingenjören Sven H. Lundgren i april 1938 upprättad kartskiss 
inuehölle c:a 150 kv. meter, mot ett pris, beräknat efter en krona per kv. meter, samt de 
villkor i övrigt, drätselkammaren ägde fastställa. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Frän det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRA|NS ORBELL.” 
Stadsfullmäktige (beslöto enhälligt att lämna drätselkammaren dylikt bemyndigande 

på de villkor drätselkammaren ägde fastställa. 

§ 166. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
12 september 1938. 

§ 237. I cirkulärskrivelse, daterad i september 1938, hade Svenska Stadsförbundet fäst 
drätselkammarens uppmärksamhet på ett beramat inslag, som be- styrelsen för Sveriges 
deltagande i New Yorksutställniugen 1939 velat intressera bland andra landets samtliga 
städer. Uppslaget ginge ut på att täcka det 
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kringbyggda gårdsutrymmet på utställningens svenska avdelning med svensk kalksten, i vars 
yta ungefär var fjärde stenplatta i låg relief eller gravyr skulle bära ram, märken eller korta 
texter vill erinran om svenska institutioner, företag eller föreningar. En dylik sten, som 
beträffande sltäderna skulle dekoreras med stadens vapen och namn, skulle hava en yta av 
60X60 cm. samt betinga ett pris av 250 kronor. Det planerade kalkstensgolvet skulle bära 
namnet ”Sweden Square”. 

Sedan ärendet föredragits beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige besluta 
att deltaga uti det av bestyrelsen för Sveriges deltagande i New Yorkut- ställningen 1939 

planerade utförandet av ”Sweden Square” genom abonnemang å en med stadens vapen och 
namn graverad sten samt 

att för ändamålet anslå ett belopp av tvåhundra/femtio kronor att utgå ur oförutsedda 
utgifter i årets stat. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, och skulle
medel för ändamålet utgå såsom av drätselkammaren föreslagits.

§ 167  
Svenska Stadsförbundet hade genom till drätselkammaren ställd skrivelse meddelat, att 

medlemsavgiften till förbundet för år 1939 skall, i likhet med vad fallet är för innevarande år, 
utgå med kr. 6: 50 för varje fullt hundratal invånare, vadan denna utgift för staden skulle 
uppgå till kr. 357: 50 under nästa år. 

Enligt föreliggande skrivelse av den 12 dennes hade drätselkammaren be- slutit hos 
stadstfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år måtte vara medlem av ifrågavarande 
förbund, och att beloppet för ändamålet måtte upptagas i 1939 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med denna tillstyrkan. 
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§ 168  
Svenska Stadsförbundet hade till drälhselkammaren hemställt, att staden även för år 

1939 måtte prenumerera på 26 ex. av förbundets tidskrift. 
Prenumerationspriset iför nästa år är detsamma som i år eller 12 kronor vid kommunal 

prenumeration å minst så stort antal ex., som motsvarar stadsfullmäktiges antal, vadan 
stadens utgift för dylik prenumeration under nästa år skulle utgöra 312 kronor. 

Drätselkammaren hade enligt föreliggande skrivelse av den 12 dennes beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillsyrka sådan prenumeration med samma antal ex. som i år, saant att 
beloppet för ändamålet måtte upptagas i 1939 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet härmed. 

§ 169  
Genom föreligande skrivelse erbjöd Föreningen Gullmarsfjorden u. p. a. staden att på 

vissa i skrivelsen angivna villkor köpa föreningens varmbadhus i Lysekil med tillhörande 
tomt för et.t pris av 30,000 kronor, vilket pris vid de förhandlingar kommitterade i 
badortsfrågan fört med bemälda förening nedsatts till 25.000 kronor. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade för yttrandens avgivande remitterat ärendet 
.till ovannämnda kommitterade och drätselkammaren, och förelågo nu dylika yttranden. 

Enligt skrivelse av den 9 dennes hade dessa kommitterade föreslagit stadsfullmäktige 
besluta 

att avböja föreningens erbjudande om köp av varmbadhuset med bomt; 
att ej för innevarande vintersäsong förhyra föreningens varmbadhus: 
att uppdraga åt kommittén för utredning om anskaffandet av ett badhus för stadens 

behov aitt snarast inkomma med förslag till sådant badhus; 
samt att bemyndiga drätselkammaren att av tillgängliga medel tillhandahålla 

erforderligt belopp för utredningens verkställande. 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den J2 dennes 

enhälligå beslutit föreslå stadsfullmäktige besluta i enlighet med kommitterades 
(föreläggande förslag. 

Stadsfullmäktige beslöto härvidlag enhälligt i enlighet med kommitterades av 
drätselkammaren förordade förslag i ärendet. 
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§ 170  
Från Centralförbundet för nykterhetsundervisning och dess kursbestyrelse i Lysekil 

förelåg skrivelse med anhållan cm att stadsfullmäktige måtte bevilja ett anslag å 250 kronor 
såsom bidrag till anordnande av en av förbundet under år 1939 planerad upplysningskurs här 
i staden. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ansökningen till drätselkammaren för 
yttrandes avgivande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 2 
dennes beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen samt föreslagit 
beloppets upptagande i 1939 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bevilja ifrågavarande anslag att utgå såsom av 
drätselkammaren föreslagits. 

§ 171. 
Från Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län förelåg i bestyrkt avskrift skrivelse av den 

27 nästlidne augusti innehållande tillståndsbevis för utskänk- ning av rasdrycker i Lysekil för 
tiden fr. o. m. den 1 oktober 1938 t. o. m. den 30 september 1941. 

Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 

§ 172  
Genom i bestyrkt avskrift föreliggande skrivelse av den 30 nästlidne augusti meddelade 

Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län, att den tills vidare under innevarande år förordnat 
kassören Åke Lindström att vara suppleant för den av Länsstyrelsen förordnade revisorn för 
granskning av Lysekils stads m. fl. kommuners arlbetslöshetskommlit teers räkenskaper och 
förvaltning för år 1938. 

Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 
§ 173  

För år 1937 förelågo styrelse- och revisionsberättelser över Sunnervikens 
kommunalförbunds bygdesauatoriums räkenskaper och förvaltning, och beslöto 
stadsfullmäktige för sin del att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisonen omfattade. 
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§ 174  
Rörande befrielse från stadsutskylder förelågo från drätselkammaren ne- dannämnda 

tvenne skrivelser jämte de i de nämnda ansökningarna: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens- i Lysekil sammanträde den 
2 september 1938. 

§ 212. Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätselkammaren för yttrandes 
avgivande remitterat en av Erik Andersson i Skottegatan 18 här i staden i skrivelse den 17 
sistlidne juni gjord anhållan om ibelfrielse från erläggande av resterande belopp å 1936 års 
kommunalutskylder, ugörande kronor 118: 43, därvid han som skäl för sin framställning 
framhållit, att han dels genom åsamkade skulder vid ingående av äktenskap och dels 
därigenom, att han, som numera arbetade i Göteborg, vore nödsakad att en tid framåt hålla 
hushåll å tvenne platser, icke vore i stånd att erlägga de båda senaste årens ut- skylder. 

Drätselkammaren hade remitterat ansökningen till stadsfogden för utredning och 
yttrande; och hade denne genom å ansölkan tecknat yttrande meddelat dels att sökanden 
häftade för följande kommunalutskylder: år 1936/37 kr. 118: 43 och år 1937/38 kr. 51: 27 
dels ock att sökanden, som frivilligt slubat sin anställning här i staden samt innevarade år 
deklarerat en inkomst å kronor 2.060: — och endast hade hustru och ett barn att försörja, 
icke anfört bärande skäl för ett bifall till sin framställning. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren hos stadsfullmäktige avstyrka 
bifall till sökandens framställning på den grund, att sökanden icke förebragt giltiga skäl för 
befrielse från erläggande av utskylderna ifråga. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRA1N1S ORBELL.” 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
2 september 1938. 

§ 214. Herman Julius Gunnarsson i Västra Kronbergsgatan 8 härstädes hade i 
skrivelse den 22 sistlidne augusti hos drätselkammaren ansökt om efter- 
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skänkande av tredje och fjärde terminernas kommunalutskylder för år 1936/37, utgörande 68 
kronor, därvid han som motivering inför sin anhållan anfört, att han i följd av iråkad sjukdom 
och därav åsamkade omkostnader samt mistad arbetsförtjänst blivit urståndsatt att erlägga 
utskylderna ävensom att det med hans nuvarande maximerade inkomst å 35 kronor per vecka 
icke vore honom möjligt att gälda desamma. 

Sedan drätselkammaren för yttrande remitterat ansökningen till stadsfogden, hade denne 
genom å ansökan tecknat yttrande déls meddelat, att sökanden häftade för 1936/37 års 
kommunalutskylder till ett belopp av kronor 68: —, och dels tillstyrkt bifall till ansökan på 
den grund, att sökanden för innevarande år deklarerat en inkomst av endast 1,070 kronor och 
drabbats av sjukdom samt visat god vilja att betala sina utskylder. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren med överlämnande av 
framställningen i fråga för sin del hos stadsfullmäktige tillstyrka, att sökanden befriades från 
erläggande av resterande belopp å 1936/37 års kommunalutskylder, utgörande 68 kronor. 

Som ovan. 
FRANS OR BELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRA1NS ORBELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med vad drätselkammaren i 
överensstämmelse med herr stadsfogdens yttrande föreslagit beträffande dessa båda 
ansökningar. 

§ 175  
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade begärt stadsfullmäktiges yttrande över en 

från styrelsen för systemaktiebolaget i Uddevalla hos Länsstyrelsen gjord ansökan den 2 juni 
1938, att Länsstyrelsen jämlikt 5 kap. 4 § 1 mom. i Kungl. förordningen den 18 juni 1937 
angående försäljning av rusdrycker måtte medgiva, att utskänkningen tills vidare och tills 
Länsstyrelsen annorlunda förordnade å inom Lysekils stad belägna utskänkningsställena för 
rusdrycker, nämligen Stadshotellet, Stadsparken (sommarrestaurant), Grand Hotell, Bad-
restauranten (sommarrestaurant) och systemaktiebolagsrestauranten Tärnans bättre avdelning 
måtte få fortgå till klockan 24. 
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Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden och 
drätselkammaren för yttrandens avgivande, och förelågo nu dylika yttranden. 

Enligt sin skrivelse av den 12 dennes hade nykterhetsnämnden ej haft något att erinra 
mot bifall till ansökningen i Ifråga. 

Drätselkammaren hade enligt utdrag- av sitt protokoll för den 21 dennes beslutit hos 
stadsfullmäktige föreslå att hos Länsstyrelsen tillstyrka bifall till den föreliggande 
ansökningen om utsträckning av utskänkningstiden av rusdrycker å ovannämnda här i 
staden belägna utskänkningsställen till klockan 24. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att hos Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län 
tillstyrka bifall till bemälda ansökan i enlighet med förenämnda yttranden. 

§ 176  
Från Systemaktiebolaget i Uddevalla liörelåg till stadsfullmäktige ställd' ansökan om 

att stadsfullmäktige måtte bestämma grunderna för utskänknings- tidens utsträckande vid 
särskilda tillfällen, då behov därav förelåge. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden 
och drätselkammaren för yttrandens avgivande, och förelågo nu sådana yttranden. 

Enligt sin skrivelse av den 12 dennes hade nykterhetsnämnden ej haft något att 
invända mot bilfall till ifrågavarande ansökan. 

Drätselkammaren hade enligt utdrag av sitt protokoll för den 21 dennes- beslutit
föreslå stadsfullmäktige besluta 

att för utskänkningen av jusdrycker inom staden vid särskilda tillfällen, då behov av 
utsträckning av utskänkningstiden föreligger, fastställa följande grunder: Till 
Länsstyrelsen ingiven ansökan om förlängd utskänkningstid för särskilt tillfälle jämlikt 5 
kap. 4 § 1 mom. förordningen den 18 juni 1937 angående försäljning av rusdrycker må av 
kommunalborgmästaren tillstyrkas i och för festligt samkväm eller liknande tillfälle, dock 
icke längre än till kl. 1, såvida icke särskilda skäl äro, då utskänkningstiden längst må 
utsträckas til] klockan 2. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med drätselkammarens förenämnda 
förslag. 
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§ 177  
Herr ordföranden anmälde, att han för yttrandens avgivande remitterat nedannämnda 

trenne ärenden: 
1) Lysekils Ungdomsunions skrivelse med begäran om anslag till lokal folkhögskola 

i staden under nov.—dec. d. å., remiss drätselkammaren. 
2) Herr Anders F. H. Bothéns skrivelse med förslag om att utreda frågan om startande 

av turistbyrå i Lysekil, remiss drätselkammaren. 
3) Barnavårdsnämndens ansökan om tilläggsanslag för innevarande år, remiss 

drätselkammaren. 

§ 178  
Genom föreliggande skrivelse, vilken av herr ordföranden upptagits såsom egen 

motion, inbjöd Hyresgästernas Riksförbund att från staden sända ombud till allmän svensk 
bostadskongress i Stockholm den 18 och 19 november d. å. 

På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet dels till 
drätselkammaren för yttrandes avgivande, dels till valkommittén för upprättande av förslag 
å ombud vid eventuell dylik representation. 

Som ovan. 
/AXEL HOLMQVIST. 

J usterat: 
KARL KÄLLÉN. 

EWALD LUCKEY. 
E. M. APPELGREN. 

Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen 
uppläst å rådhuset onsdagen den o oktober 1938 kl. 6 e. m. betygas 

KARL K&LLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1939- 



 

1938           Lysekils           N:r8 
Stadsfullmäktiges Handlingar, 

Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i 
Lysekil sammanträde den 20 oktober 1938. 

§ 179  
Upprop förrättades, varvid herrar Magnusson, Franzén och Swedenfelt voro 

frånvarande med anmälda förfall, herr Magusson på grund av sjukdom, herrar Franzén och 
Swedenfelt på grund av bortresa. 

"Herr kommunalborgmästaren Frans Orbell övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 180  
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 

§ 181  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Carlsson och 

Jacobsson, och kommer denna justering att äga rum onsdagen den 2 nästkommande 
november kl. 6 e. m. å rådhuset. 

§ 182  
Från valnämnden förelåg följande skrivelse rörande val av stadsfullmäktigeledamöter:

”Transumt av protokoll vid samman- i åkning 
av de vid stadsfullmäktigeval i Lysekils valkrets 
den 18 september 1938 avgivna röster, hållet 
inför valnämnden i Lysekil å rådhuset i Lysekil 
den 21 september 1938. 

Jömlikt valnämndens kungörelse den 18 augusti 1938 skulle sammanräkning av de 
röster, som avgivits vid den 18 september 1938 inom Lysekils stads 
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valkrets förrättat val för utseende av tjugusex stadsifullmäktige för en tid av fyra år, 
räknade från och med den 1 januari nästkommande år, äga rum här- städes med början den 
21 september 193S klockan 10 f. m., och företogs nu å sålunda utsatt tid inför öppna 
dörrar denna förrättning. 

Efter det sålunda ordning bestämts mellan kandidaterna inom varje A- grupp, 
fördelades de 26 stadsfullmäktigeplatserna mellan de olika A-grupperna enligt bilaga H 
vid detta protokoll. 

Platserna tillföllo alltså: 
den första: Gjutaren Karl Källén, den andra: Doktor Arvid R. Molander, den tredje: 
Posttjänstemannen E. M. Appelgren, den fjärde: Disponenten Ewald Luckey, den femte: 
Montören Erik Carlsson, den sjätte: Lokeldaren Einar Franzén, den sjunde: Disponenten 
John Möller, den åttonde: Mätarteknikern Eugen Ahrenius, den nionde: Redaktören Axel 
Ljungberg: den tionde: Stenhuggaren Axel Olsson, den elfte: Falbriksarbetaren Cyrus 
Johansson, den tolfte: Kontoristen Gunnar Rosén, 

den trettonde: Fabrikören Viktor Lindbom, 
den fjortonde: Gjutaren Paul Maunula, 
den femtonde: Musikdirektören Karl Sandström, 
den sextonde: Konservarbetaren Harald Hedman, 
den sjuttonde: Packmästaren Folke Nilsson, 
den adertonde: Fru Gunhild Krok, 
den nittonde: Konduktören A. W. Johnson, 
den tjugonde: Försäljningschefen Edmund Andersson 
den tjugoförsta : Järnarbetaren Folke Johansson, 
den tjugoandra: Metallarbetaren Osvald Bergman, 
den tjugotredje : Landsfiskalen Gunnar Nyblom, 
den tjugofjärde : Fru Hienny Olsson, 
den tjugofemte : Fiskauktionsbiträdet Folke Olsson, 
den tjugosjätte Järnhandlaren Joel Callert. 
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Samtliga valsedlar inlades, de godkända och underkända var för sig, i ett omslag, vilka 
försågos med två sigill, framlämnade det ena av stadskamreraren Axel Holmqvist och det 
andra av konto rsbiträdet Judith Brohed. 

Slutligen upplästes detta protokoll. 
Som ovan. 

FRANS ORBELL. 
JOSEF CENTER WALL. 

GUNNAR NYBLOM. 

I transumerade delar rätt avskrivet, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 

§ 183  
I enlighet med valkommitténs föreliggande förslag jämlikt dess protokoll för den 17 

dennes valdes till ledamöter i budgetsberedningen för granskning dels av drätselkammarens 
förslag till utgifts- och inkomststat för staden under år 1939, dels av hamn styrel sens förslag 
till utgifts- och inkomststat för stadens hamninrättning under samma år herrar gjutaren Karl 
Källén, kontraktsprosten Fritz Lusch, redaktören Axel Ljungberg, vaktmästaren Jakob 
Petterson och fil. doktor Arvid R. Molander samt till deras suppleanter herrar fabrikören 
Evald Luckey och posttjänstemannen E. M. Appelgren. 

§ 184  
Till komimunalombud för staden vid årets mantalsskrivningsförrättning valdes enligt 

valkommitténs föreliggande förslag jämlikt dess protokoll för den 17 dennes herrar 
sysslomannen Carl Högberg, kontoristen Ake Lindström, stenhuggaren Gustav Bengtsson 
och kontoristen Per Sandell samt till deras suppleanter herrar poliskonstapeln Sigfrid 
Johansson och brandmästaren A. J. Nordmark. 

I enlighet med vad valkommittén föreslagit, bestämdes ombudens arvoden till 5 kronor 
per dag och ombud, vadan dessa arvoden, då mantalsskrivningen kommer att pågå under tio 
dagar, skulle uppgå till 200 kronor, och beslöto 
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stadsfullmäktige, att detta belopp skall i enlighet med valkommitténs iförslag utgå av 
årets anslag under rubriken uppbördsverket, arvoden till mantalsskriv- ningsombud m. m.

§ 185. 
Till förnyad behandling upptogs herr Anderssons vid stadsfullmäktiges 

sammanträde den 22 nästlidne september enligt § 162 i protokollet bordlagda motion om 
bestämmande av vissa villkor vid av staden gjorda 'tomtförsäljningar. 

Följande talare yttrade sig under ilen i ärendet uppkomna diskussionen: 
‘Herr Andersson: Att ehuru drätselkammarens utlåtande icke i allt överensstämmer 

med motionen, så ville han dock instämma i detsamma, då det i huvudsak motsvarade 
motionens syfte, nämligen förhindrandet av spekulationsköp. 

Herrar vice ordföranden, Lindbom och kommunalborgmästaren Orbell talade för 
bifall till byggnadsnämndens förslag härvidlag. 

Herr Ljungberg förordade bifall till drätselkammarens ifrågavarande förslag. 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd 

proposition på bifall till vartdera av de båda föreliggande förslagen i ärendet, 
byggnadsnämndens och drätselkammarens, förklarade han den sistnämnda propositionen 
vara med övervägande ja besvarad, vilket med klubbslag befästes. 

§ 186. 
Med anledning av stadsfullmäktiges remiss den 21 april d. å jämlikt § 84 i 

protokollet av kommitterades utlåtande i stadshusbyggnadsfrågan förelågo nu yttranden 
från byggnadsnämnden och drätselkammaren. 

Drätselkammarens yttrande, i vilket kommitterades utlåtande och bygg-
nadsnämndens yttrande innefattas, var av följande lydelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde 

den 4 oktober 1938.

§ 257. Upptogs till förnyad behandling det under § 180 i protokollet för den 4 
sistlidne augusti senast antecknade, från stadsfullmäktige remitterade ären- 
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det angående stadshuskommitténs i dess protokoll den 2 mars 1938, § 6, innefattande förslag 
till uppförande av ett stadshus här i staden; varande vid protokollet fogat utlåtande från olika 
myndigheter samt preliminära ritningar till ett stadshus. 

Från kommitténs protokoll antecknades, att kommittén, som ausåge sitt uppdrag med 
föriberedande arbete för uppförande av ett stadshus fullgjort, hos stadsfullmäktige hemställt, 
att en pristävlan måtte utlysas i och för erhållande av förslag till uppförande av ett stadshus ä 
stadsägan n:r 272 (tullträdgården), att polisens lokaler, om så av utrymmesskäl visade sig 
erforderligt, bibehölles i sina nuvarande lokaler, att en prissumma å kronor 7,000: — ställdes 
till förfogande för tre pris om respektive 3,000:—, 2,000:— och 1,000:— samt tvenne inköp 
om kronor 500:— vartdera, att till arkitekten Olsson utbetalades 500 kronor såsom ersättning 
för utfört arbete och iför av honom havda kostnader samt att kommittén entledigades från sitt 
uppdrag. 

Det antecknades vidare, att byggnadsnämnden, som jämväl erhållit ärendet på remiss för 
yttrande, rid sammanträde den 26 april 1938, § 22, beslutat instämma i kommitténs förslag om 
utlysande av en arkitekttävlan, varvid alla på frågan inverkande faktorer komme under 
sakkunnig prövning. 

Efter tagen del av handlingarna i ärendet ville drätselkammaren framhålla, att 
kommitterades förslag till nytt stadshus enligt kammarens mening utgjorde en god grund för 
frågans vidare omprövning. Av genom kommitterade redan inhämtade utlåtanden över 
förslaget framginge emellertid, att den på försök ifrågasatta lösningen av såväl tullens som 
polisens lokalfrågor ej ansetts tillfredställande. Av de gjorda skisserna framginge vidare, att 
arkitekten, som för exteriören delvis funnit en tilltalande lösning med avseende på dispositio-
nen av byggnadens inre, utgått ifrån de lokalbehov, som rådde rid tiden före stadens judiciella 
förening med domsagan, med komplettering sedermera av för ett tingsställe erforderliga 
lokaler, önskvärt torde vara att genom närmare undersökning söka vinna klarhet om vad som 
ifråga om lokaler för rättsvården kunde vara erforderligt. Med avseende på polisens 
lokalbehov kunde frågan därom i riss mån komma att beröras av hur åklagareväsendet komme 
att ordnas. Stadsfogdetjänstens eventuella fortvaro eller förenande med annan befattning vore 
en öppen fråga med betydelse också för det blivade lokalbehovet. Slutligen hade i den rent 
kommunala förvaltningen inletts en koncentration av socialvården, varjämte ett 
sammanförande av kassarörelsen bringats på tal. 

Av det anförda torde framgå, att rätt stor osäkerhet råder ifråga om de uppgifter, som med 
de nya lokalerna skola tillgodoses. Enligt Drätselkamma- 
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rens mening bör genom den fortsatta behandlingen av dessa frågor, större klarhet om 
lokalbehovet uppnås, innan den ifrågasatta pristävlingen äger rum, då på frågans 
nuvarande stadium något resultat ej torde vara att ernå genom en sådan tävlan. 

På grund av det anförda beslöt drätselkammaren föreslå 
att stadsfullmäktige måtte med framhållande av sitt erkännande åt kommittén och 

arkitekt Olsson för det utförda arbetet, förklara kommitténs arbete i dess nu tilländalupna 
del slutfört och att som ersättning åt arkitekt Olsson låta utbetala begärda kr. 500:— att 
utgå av anslaget för oförutsedda utgifter i årets stat, samt 

att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt kommittén att i anslutning till vad som under 
närmaste tiden kan komma att framgå vid behandlingen av berörda frågor ävensom med 
beaktande av redan gjorda, erinringar emot det föreliggande förslaget inkomma med nytt 
utlåtande i ärendet. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBIELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla drätselkammarens föreliggande förslag i 
ärendet, och skulle bemälda ersättning till arkitekt Olsson utgå på sätt drätselkammaren 
föreslagit. 

Herr Lusch avsade sig ledamotskap i förenämnda kommitté i och med utgången av 
detta år, vilken avsägelse stadsfullmäktige godkände. 

§ 187  
Vid sitt sammanträde den 18 sistlidne augusti enligt § 155 i protokollet beslöto 

stadsfullmäktige att till drätselkammaren för dess yttrande remittera styrelsens för stadens 
yrkesskolor skrivelse tmed begäran om anslags beviljande med kr. 468: 25 för diverse 
reparationer av skolornas lokaler i Fridhem. 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 21 nästlidne september hade 
drätselkammaren avgivit följande yttrande i ärendet: 

”Efter ärendets föredragning och sedan det antecknats, att styrelsen för Lysekils stads 
verkstadsskolor numera nedsatt sitt anspråk på anslag för arbetets 
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uförande till 235 kronor, beslöt drätselkammaren iföreslå stadsfullmäktige besluta 
att i och för utförande av putsning med kalkbruk samt yttre målningsarbe- ten å 

verkstadsskolan vid Fridhem i enlighet med en av styrelsen för skolorna ingiven, numera 
reducerad kostnadsberäkning anslå ett belopp av 235 kronor, att utgå ur anslaget för 
oförutsedda utgifter i årets stat.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med detta förslag, och skulle medel för 
ändamålet utgå såsom av drässelkammaren föreslagits. 

§ 188  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 18 sistlidne augusti enligt § 156 i 

protokollet att till vattenstyrelsen och drätselkammaren för yttrandens avgivande remittera 
styrelsens för stadens yrkesskolor skrivelse om anslags beviljande dels för framdragande av 
yttre vatten- och avloppsledningar till skolornas lokaler i Fridhem, dels för utförande av 
sanitära anläggningar i dessa lokaler. 

Sådana yttranden förelågo nu. 
Enligt utdrag av sitt protokoll för den 16 nästlidne sepemiber hade vattenstyrelsen beslutit 

att hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till framställningen. 
Tillika hade vattenstyrelsen gjort följande uttalande: 
”Att för den händelse stadsfullmäktige komma att för ifrågavarande ändamål bevilja 

anslag, arbetena med yttre vatten- och avloppsledningar då måtte utföras enligt det av 
stadsingenjören Sven H. Lundgren den 25 november 1937 upprättade kostnadsförslaget, 
utvisande ett belopp å 7,300 kronor: vattenledning enligt alt. I 5,300 och avloppsledning 2,000 
kronor.” 

Drätselkammaren hade enligt utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes yttrat följande: 
”Efter ärendets Iföredragning beslöt drätselkammaren med hänsyn till att stoi’ ovisshet 

råder om yrkesskolornas framtida bestånd här i staden hos stadsfullmäktige hemställa, att 
stadsfullmäktige måtte i enlighet med vattenstyrelsens förslag besluta avslå framställningen.”

Herr vice ordföranden yrkade på i drätselkammarens förenämnda skrivelse anförda skäl 
ärendets bordläggning, och beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla detta yrkande. 

§ 189  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 22 nästlidne september enligt § 178 i 

protokollet att till drätselkammaren för yttrandes avgivande och 
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till valkommittén för upprättande av förslag till val av ombud remittera herr ordförandens 
motion med anledning av Hyresgästernas Riksförbunds inbjudan att från staden sända 
ombud till allmän svensk bostadskongrenss i Stockholm den 18 och 19 nästkommande 
november. 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll iför den 4 dennes hade drätselkammaren 
beslutit föreslå stadsfullmäktige besluta 

att till Hyresgästernas Riksförbunds allmänna svenska 'bostadskongress i Stockholm 
den 18 och 19 instundande november sända ett ombud samt 

att för ändamålet anslå ett belopp av kr. 156: 55, utgörande kongressavgiften 10 
kronor, 3 dagtraktamenten till omibudet a 25 kronor samt andra klass biljett 
Lysekil—Stockholm, vilket belopp skulle utgå ur oförutsedda utgifter i årets stat. 

Valkommittén hade enligt sitt föreliggande protokoll för den 17 dennes beslutit att hos 
stadsfullmäktige till dylikt ombud föreslå stadsfullmäktiges ordförande herr Karl Källén 
med drätselkammarens ordförande herr Axel Ljungberg såsom suppleant. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt alt bifalla motionen och att för ändamålet anslå 
medel i enlighet med vad av drätselkammaren föreslagits, och skulle dessa medel utgå 
såsom av drätselkammaren föreslagits. 

Ombud och suppleant för detsamma valdes enhälligt i enlighet med valkommitténs 
förslag. 

§ 190  
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
10 oktober 1938. 

§ 277. Vid företagande till förnyad behandling av det under § 268 i protokollet lör den 
4 innevarande oktober bordlagda ärendet angående ersättning dels åt valnämndens 
deputerade och biträden vid valförrättningar dels ock åt valnämnden och dess biträden vid 
röstsammanräkningar lämnade herr vice ordföranden och sekreteraren jämlikt erhållna 
uppdrag redo-görelse för de i ett antal andra städer samt vissa landskommuner Iför samma 
uppdrag utgående ersättningar. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige besluta, 
att en ersättning av 10 kronor per dag skulle utgå åt samtliga här- 
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ovan vid valförrättningar och röstsammanräkningar nämnda medverkande personer med 
undantag av kommunalborgmästaren. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla förslaget, och skulle medel för 

ifrågavarande ändamål under innevarande år utgå av oförutsedda utgifter enligt detta års 
utgifts- och inkomststat. 

§ 191  
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om att staden även för år 1939 

måtte få för stadsfiskalskontorets räkning prenumerera på 1 ex. av Post- och Inrikes 
Tidningar, kommunal upplagan B. 

Prenumerationspriset för denna upplaga av tidningen har under detta år utgjort kr. 3: 
65. 

Framställningen bifölls enhälligt av stadsfullmäktige, och skulle beloppet för 
ändamålet upptagas bland polisväsendets utgifter under nästa år för uttaxering. 

§ 192  
Från herr kommunalborgmästaren Frans Orbell förelåg en så lydande skrivelse : 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Under åberopande av bifogade kostnadsförslag från brandchetfen i Lysekil rörande 

anskaffande av övningsmateriel för luftskyddskurser, så får jag härmed hemställa, att 
stadsfullmäktige måtte för sagda ändamål bevilja ett anslag å 600 kronor att ställas till 
lulftskyddsnämndens förfogande. 

Lysekil i kommunalborgmästarexpeditionen den 9 oktober 1938. 
FRANS ORBELL.” 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren för 
dess yttrande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 10 
dennes enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen, och 
att beloppet för ändamålet måtte utgå 
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ur anslaget för oförutsedda utgifter enligt innevarande års utgifts- och inkomststat. 
Enligt föreliggande skrivelse hade jämväl luftskyddsnämnden beslutit att hos 

stadsfullmäktige tillstyrka 'bilfall till ifrågavarande anslags beviljande. 
Härjämte förelågo övriga ärendet tillhörande handlingar. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja anslaget i fråga att utgå såsom av 

drätselkammaren föreslagits. 

§ 193  
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil samman- träde den 

10 oktober 1938.

§ 279. Återupptogs till behandling det under § 226 i protokollet för den 2 sistlidne 
september antecknade ärendet angående bostadsförsörjning åt mindre bemedlade, barnrika 
familjer, varom närmare stadgas i Kungl. kungörelsen den 27 maj 1938. 

Härvid lämnade herr Olsson och stadsingenjören en redogörelse för den undersökning, 
som de jämlikt erhållet uppdrag företagit angående bostads- försörjningsbehovet i staden 
ävensom rörande lämplig tomtmark för ändamålet, av vilken redogörelse framginge, att 
omkring ett 10-tal barnrika familjer vore intresserade av att i enlighet med sagda 
kungörelse söika bidrag av statsmedel för lösande av deras bostadsfråga. 

Jämlikt ifrågavarande kungörelse kan åt sådana familjer lämnas bostads-
anskalffningslån och familjebidrag av statsmedel för beredande av bostäder i egna hem, 
vilka lån beviljas för nybyggnad och förbättringar av bostadshus med högst 90 °/o av det 
belopp, vartill kostnaderna för byggnadsföretaget eller för förbättringsarbetet uppgår. 

Denna bostadsförsörjning förutsätter medverkan av vederbörande kommun, vilken 
medverkan omlfattar i huvudsak följande åtaganden: 

att utan kostnad för statsverket eller låntagaren omhänderhava förmedling av 
låneverksamhet, uppbörd, redovisning och teknisk kontroll under byggnadstiden, 

att ersätta kostnad för besiktningar och värderingar, 
att — i händelse låntagaren icke genom tillskott av kapital eller genom insats av egen 

eller annan kostnadsfri arbetskraft kan bidraga med den del av 
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byggnadskostnaderna, vilka icke täckas av bostadsanskaffningslån — tillhandahålla 
låntagaren det erforderliga beloppet, 

att gentemot staten ansvara jämlikt 8 § 1 st. nämnda kungörelse för den förlust, som kan 
uppkomma å lånet i följd av att egna hemmet genom vanvård sjunker i värde eller att 
låntagaren underlåter att erlägga föreskrivet ränte- eller annuitetsbelopp samt 

att — där statens byggnadslånetbyrå det beslutar i fråga om staden — ställa tomtmark 
eller däremot svarande kapitalbelopp till förfogande. 

Kommunens åtagande att gentemot staten ansvara för nämnda förlust måste städse 
underställas Kungl. Maj:t för att vinna giltighet. 

Drätselkammaren, som tillstyrker stadens medverkan för berörda ändamål, förutsätter 
därvid, att låntagarna i möjligaste mån skola genom insats av egen eller annan kostnadsfri 
arbetskraft eller genom tillskott av kapital svara för den del av kostnaderna för 
byggnadsföretaget, som överskrider statslånet, samt uttrycker den förhoppningen, att 
bygguadslånebyrån skall kunna finna möjlighet medgiva, att anskaffningen av tomtmark skall 
för Lysekils del få inbegripas i kostnaden för Ibyggnadsföretaget enligt 4 § första stycket. 

Därest stadsfullmäktige så besluta, är drätselkammaren villig tjänstgöra såsom 
fönmedlingsorgan. 

På grund av det anförda beslöt drätselkammaren föreslår stadsfullmäktige besluta 
att anordna sådan i Kungl. kungörelsen av den 27 maj 1938 om lån och bidrag av 

statsmedel iör beredande av bostäder i egna hem åt mindre bemedlade, Ibarnrika 
familjer avsedd bostadsförsörjning, att staden genom drätselkammaren utan 
kostnader för statsverket eller låntagaren skall omhänderhava förmedlingen av i 
samma kungörelse omnämnda lån och bidrag, samt 

att uppdraga åt drätselkammaren att närmare pröva vilken tomtmark, som 
lämpligen kan ifrågakomma för den iföreslagna byggnadsverksamheten. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
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Härjämte förelågo övriga ärendet tillhörande handlingar. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med vad drätselkammaren i ärendet 

föreslagit. 

§ 194. 

Rörande befrielse från stadsutskylder förelåg från drätselkammaren följande skrivelse 
jämte den i densamma nämnda ansökningen: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 

4 oktober 1938. 

§ 272. Johan Johansson Mellkvist i Höjden 12 härstädes hade i skrivelse hos 
drätselkammaren ansökt om avkortning av 1934 års kommunalskatt under framhållande av 
att han på grund av sjukdom under flera år haft små inkomster. 

Sedan drätselkammaren för yttrande remitterat ansökningen till stadsfogden, hade 
denne enligt å ansökan tecknat yttrande dels meddelat, att sökanden, som vore född 1877, 
häftade för rest å 1934/1935 års kommunalutskylder, kronor 97:75 samt 1937/1938 års 
utskylder, kronor 9:50, att sökanden, som för år 1937 deklarerat en inkomst å kronor 1,160: 
—, ägde byggnad å ofri grund, taxeringsvärderad till 2,000 kronor, samt att sökanden år 
1935 belfriats från 1933/1934 års kommunalutskylder, kronor 61: 35, dels ock med hänsyn 
till sökandens sjukdom och ringa ailbietsinkomst tillstyrkt bifall till framställningen. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren med överlämnande av 
framställningen ifråga för sin del hos stadsfullmäktige tillstyrka, att sökanden befriades från 
erläggande av 1934/1935 års kommunalutskylder, utgörande kronor 97: 75. 

Som ovan. 
FRAINS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 

Ex officio: 
FRANS ORBELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med vad herr stadsfogden och 
drätselkammaren förordat i ärendet. 
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8 195. 
Med anledning av förestående extra bolagsstämma med Lysekils Järnvägsaktiebolag den 

5 instundande november förelåg från drätselkammaren en så lydande skrivelse: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 18 
oktober 1938. 

§ 287. Upptogs till behandling fråga om befullmäktigande av stadens ombud vid 
bolagsstämmor m. m., herr Karl Källén, med anledning av förestående extra bolagsstämma 
med Lysekils Järnvägsaktiebolag, vilken stämma bl. a. hade att bekräfta ordinarie 
bolagsstämmans den 15 sistlidne juni fattade beslut, att bolaget utan ersättning till staten 
skulle överlåta den bolaget tillhöriga järnvägen jämte alla övriga tillgångar och skulder. 

Härvid lämnade herr Swedenfelt i egenskap av trafikchef för järnvägen en redogörelse 
för de av staten stipulerade villkoren för övertagande av järnvägen samt meddelade, att rid 
ifrågavarande extra bolagsstämma, som skulle avhållas den 5 instundande november, 
förekomme bl. a. ärenden jämväl framställande av förslag om bolagets trädande i likvidation.

Efter föredragning härav beslöt drätselkammaren enhälligt föreslå stadsfullmäktige 
besluta uppdraga åt stadens ombud 

att rid extra bolagsstämma med Lysekils järnvägsaktiebolag den 5 november 1938 
dels biträda förslaget att bekräfta ordinarie bolagsstämmans den 15 juni 1938 fattade 

beslut om överlåtande utan ersättning till staten av bolaget tillhöriga järnvägen jämte alla 
övriga tillgångar och skulder, 

dels biträda förslaget om att bolaget träder i likvidation, 
dels odk i andra rid stämman förekommande frågor rösta efter eget gott- finnande. 
Denna § förklarades genast justerad. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt befullmäktiga ombudet i fråga på sätt som i 
drätselkammarens föreliggande skrivelse föreslagits. 

§ 196  

Genom föreliggande skrivelse hemställde hamnstyrelsen, att staden måtte bereda 
plats för hamnkontor i någon av stadens byggnader vid hamnen, eventuellt i den lokal som 
hittills använts av stadsingenjören. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till elektricitetsverkets 
styrelse och drätselkammaren för yttrandens avgivande, och förelågo nu sådana yttranden.

Bemälda styrelse hade enligt utdrag av sitt protokoll för den 5 dennes meddelat, att 
den vore villig att såsom ett provisorium tills vidare ställa stadsin- genjörskontorets förra 
lokal till hamnstyrelsens förlfogande för en årlig hyra av 750 kronor inkl, värme och 
belysning. 

Enligt utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes hade drätselkammaren ej haft något att 
erinra mot sagda lokals upplåtande till hamnstyrelsen. 

Herr Ljungberg föreslog följande i ärendet: 
Att stadsfullmäktige i anslutning till elektricitetsverkets styrelses yttrande måtte 

besluta att tills vidare upplåta till hamnkontor de lokaler i elektricitetsverkets byggnad, 
vilka disponerats av stadsingenjören, samt att hamn- styrelsen för den tid dessa lokaler 
disponerats skall till elekricitetsverket erlägga hyra samt ersättning för lyse, värme och 
städning med sammanlagt 750 kronor per år räknat. 

Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 

§ 197  

Genom föreliggande skrivelse av den 20 nästlidne september begärde bar-
navårdsnämnden beviljande av ett tilläggsanslag å 5,500 kronor för innevarande år. 

Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet 
för yttrandes avgivande, hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes 
beslutit hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen, och att beloppet för 
ändamålet måtte utgå av tillgängliga medel under detta år. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ansökningen, och skulle medel för detta 
tilläggsanslag utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

. § 198. 

Arbetarnas bildningsförbunds härvarande lokalavdelning n:o 116 ansökte genom 
föreliggande skrivelse om beviljande av ett anslag å 300 kronor under År 1939 för studie-, 
biblioteks- och föreläsningsverksamheten. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat, ansökningen till drätselkammaren 
för yttrandes avgivande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för 
den 10 dennes beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen och föreslagit 
beloppets upptagande i 1939 års utgifts- och inkomst-stat för uttaxering. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bevilja dylikt anslag med begärt belopp, vilket skulle 
utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 199. 

I avskrift förelåg Länsstyrelsens i Göteborgs och Bohus län resolution angående 
utsträckt tid för utskänkning av rusdrycker i Lysekil under tiden f. o. m. den 1 oktober 1938 t. 
o. m. den 30 september 1941. 

Resolutionen lästes och lades till handlingarna. 

5 200. 

Från herr Anders F. H. Bothén förelåg genom herr kommunalborgmästa- Ten till 
stadsfullmäktige överlämnad skrivelse med förslag om att utreda frågan rörande startande av 
turistbyrå i Lysekil. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren för 
dess yttrande, och hade kammaren jämlikt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 
dennes beslutit föreslå stadsfullmäktige besluta, att en utredning verkställes i ärendet, samt 
att en kommitté bestående av tre personer tillsättes för ändamålet. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 



 

1938 den 20 oktober. 

På herr ordförandens förslag beslöto stadsfullmäktige tillika hemställa till 
valkommittén att upprätta och till stadsfullmäktige inkomma med förslag å ledamöter i 
dylik kommitté. 

8 201. 
T avskrift förelåg skrivelse innehållande fastställd utgifts- och inkomststat för 

Sunnervikens kommunalförbunds bygdesanatorium för år 1939. 
Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 

§ 202  
Herr ordföranden anmälde, att han för yttrandens avgivande remitterat föl~ jande 

ärende till hälsovårdsnämnden och drätselkammaren. 

Genom Kungl. Medicinalstyrelsen begärt yttrande över Svenska Bam-
morskefönbundets framställning till Konungen om ersättning för förlorade inkomster till 
följd av omreglering av förlossningsvården. 

§ 203  
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 18 dennes anmälde 

drätselkammaren, att följande ledamöter och suppleanter äro i tur att avgår ur 
drätselkammaren med detta års slut: 

Ledamöter: herrar redaktören Axel Ljunglberg, stenhuggaren Axel Olsson och 
disponenten Evald Luckey. 

Suppleanter: herrar järnhandlaren Pontus Lundbom, stenhuggaren Gust.' V. Carlsson 
och disponenten John Möller. 

Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 

§ 204  
Herr Ljungberg överlämnade en nv honom m. fl. undertecknad motion rörande 

verkstadsskoldfrågan för staden, och vilken motion var av följande lydelse: 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Verkstadsskoleutredningen ifrågasätter i sitt betänkande, att Lysekils stad skulle 

överväga frågan, huruvida icke i samband med den nuvarande arbets- 
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löshetsskolans nedläggande, staden borde inrätta och driva en med statsbidrag såsom till 
lokala anstalter för yrkesundervisning understödd verkstadsskola i anslutning till 
båtibyggeri, motorskötsel m. m. Enligt de sakkunnigas uppfattning är det av betydelse, 
att yrkesskickligheten på nämnda områden främjas så mycket som möjligt i dessa av 
havet beroende trakter. Även annan yrkesutbildning i anslutning till sjömans- och 
fiskareyrkena tänka sig de sakkunniga förlagd till Lysekil. De sakkunniga anse sannolikt, 
att en dylik skola i stor utsträckning skulle rekryteras jämväl från andra än skolans 
hemkommun, varför staden möjigen torde kunna påräkna även andra bidrag till skolans 
upprätthållande än dem staten lämnar. 

Uppenbart är emellertid, att med bifall till de sakkunnigas förslag i fråga om skolans 
omläggning till en kommuual verkstadsskola, den av de sakkunniga så varmt förordade 
yrkesubildningen för de i Bohuslän så betydande sjömans- och fiskareyrkena jämte 
båtbyggeri och motorskötsel skulle ställas i en betydligt sämre ställning i fråga om 
statsbidrag än yrkesutbildningen genom de centrala verkstadsskolorna. De sakkunniga 
visa genom tabell på sidan 166 i betänkandet vilken avsevärd skillnad det har rör sig om 
och på sidan 158 förklara de sakkunniga, att det avgörande hindret för 
verkstadsskoletankens genombrott synes hava varit att de med verkstadsskolornas 
upprättande och drift förenade kostnaderna enligt 1921 års beslut äro betydande. De 
sakkunniga konstatera också, att de förväntningar, som knötos till detta beslut, i stort sett 
icke infriats. 

Den genom verkstadsskoleutredningen uppkomna situationen, vilken ingalunda 
varit oförutsedd, synes böra påkalla ett omedelbart övervägande från stadens sida. Det 
kan tänkas en framställning till Konungen i samband med en uppvaktning för 
ecklesiastikministern med hemställan, att Kungl. Maj:t måtte i proposition till riksdagen 
upptaga förslag om att en till Lysekil förlagd skola för de tidigare berörda speciella 
yrkena skall likställas ifråga om statsbidrag med de föreslagna centrala 
verkstadsskolorna. Och vidare måste ju, därest någon framkomlig väg i angivna syfte ej 
förefinnes, frågan om övergång till en kommunal verkstadsskola ägnas en grundlig 
utredning, varvid även frågan om uppförandet av en ny byggnad genom de nuvarande 
eleverna borde prövas. 

På grund av det det anförda hemställes: 
att stadsfullmäktige måtte snarast tillsätta en kommitté på förslagsvis 5 
personer att pröva och till fullmäktige inkomma med förslag i berörda frågor; 
samt att stadsfullmäktige måtte bemyndiga drkn. att 
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tillhandahålla medel av oförutsedda utgifter för en av högst två personer företagen 
uppvaktning i ärendet. 

Lysekil den 20 oktober 1938. 

AXEL LJUNGBERG. 
KARL KÄLLÉN. FRITZ LUSCH. 

ARVED R. MOLANDER. WIKTOR LINDBOM. 
JOHN MÖLLER. CARL JACOBSSON. 

På herr ordförandens förslag beslöto stadsfullmäktige att remittera motionen dels till 
drätselkammaren för yttrandes avgivande, dels till valkommittén för upprättande av förslag 
till val av ledamöter i dylik kommitté. 

Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 

Justerat: 
KARL KÄLLÉN. 
ERIK CARLSSON. 
CARL JACOBSSON. 

Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen 
uppläst å rådhuset onsdagen den 2 november 1938 kl. 6 e. m. betygas 

KARL KÄLLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST. 

Lyw>kil.po.ten» Tryckeri 1939.



 

1938          Lysekils           N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i 
Lysekil sammanträde den 24 november 1938. 

§ 205  
Upprop förrättades, varvid herrar Magnusson, Luckey, Lindblom och Nilsson voro 

frånvarande med anmälda förfall, herr Magnusson på grund av sjukdom, herrar Luckey 
och Lindblom på grund av bortresa samt herr Nilsson på grund av arbete. 

Herr kommunalborgmästaren Frans Orbell övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 206  
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 

§ 207  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Swe- denfelt och 

Rosén, och kommer denna justering att- äga rum onsdagen den 7 nästkommande december kl. 
6 e. m. å rådhuset. 

§ 208  
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 20 nästlidne oktober enligt § 200 i 

protokollet uppdraga åt valkommittén att upprätta och till stadsfullmäktige inkomma med 
förslag å 3 ledamöter i komimitté för utredning av frågan om startande av turistbyrå i Lysekil, 
och hade valkommittén enligt sitt föreliggande protokoll för den 21 dennes beslutit hos 
stadsfullmäktige såsom dylika ledamöter föreslå herrar trafikchefen John Swedenfelt, sam-
mankallande, redaktören Ernest öhman och mätarteknikern Eugen Ahrenius, och utföll detta 
val i enlighet med nämnda förslag. 
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§ 209  
Från hamnstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 

”Utdrag av protokoll, hållet vid 
sammanträde med hamnstyrelsen den 27/10 
1938. 

Närvarande: herrar Viktor Lindbom, Jakob Petterson, Axel Olsson, Erik Carlsson 
och undertecknad, Nyblom. 

§ 3. Den 8 juli 1938 hade hamnstyrelsen beslutat att hos Kungl. Väg- och 
Vattenbyggnadsstyrelsen göra framställning om att insidan av vågbryta- ren vid Släggö 
skulle ordnas så, att tilläggsplatser för småbåtar kunde erhållas vid densamma. 

Med anledning härav hade ingenjören Ström i Gravarne upprättat två alternativa 
förslag i ärendet. 

Alternativ I avsåg att på insidan av våglbrytaren göra kaj av murad sten med 1,7 m. 
djupt vatten närmast kajkanten, samt kajplanet satt med smågat- sten i cementbruk. 

Detta alternativ skulle draga en tilläggskostnad av kr. 12,000: —. 
Alternativ II avsåg kaj av järnbalkar och trädäck på stenpelare. 
Detta alternativ skulle draga en tilläggskostnad av kr. 6,500: —. 
Det antecknades att i den mån anslaget för småbåtshamnen skulle komma att lämna 

överskott, detta överskott i första hand skulle komma att få anlitas till täckandet av 
kostnaden för ovannämnda arbete varjämte även antecknades att arbetet med 
småbåtshamnen hittills förluipit synnerligen gynnsamt och skäligen kunde påräknas 
lämna ett icke oväsentligt överskott. 

Under föreliggande förhållanden ansågs det ofrånkomligt att begagna tillfället att få 
ordnat vågbryitaren vid Släggö, så att småbåtar kunde få tilläggsplatser där. Enligt 
förslaget skulle goda tilläggsplatser erhållas på en sträcka av 50 meter. 

Vid granskningen av de olika alternativen framhölls beträffande alternativ II att 
såväl träet som järnet i konstruktionen skulle i framtiden komma att draga icke 
obetydliga underhållskostnader, varför hamnstyrelsen ansåg sig icke kunna tillstyrka 
detta förslag. 

Alternativ 1 med kaj av kilad 3ten ansågs innebära betydande fördelar, i det att ert 
dylikt arbete skulle i framtiden vara nära nog fritt från underhålls- 



 

1938 den 24 november. 

kostnader. De ökade arbetsdagarne vid detta alternativ ansågos även vara ett vägande skäl 
till förmån för detsamma. 

H amnsityrelsen beslöt därför enhälligt förorda alternativ I. 
Då det nu icke kunde bedömas, huruvida ifrågavarande arbete kunde inrymmas i 

kostnaden för småbåtshamnen, måste framställning göras hos Kungl. Väg- och 
Vattenlbyggnadsstyrelsen om arbetets utförande, och måste därvid kositnaden garanteras. 

Med anledning härav beslöt hamnstyrelsen att hos stadsfullmäktige hemställa 
att fullmäktige måtte besluta ingå till Kungl. Väg- och Vatten byggnadsstyrelsen med 

hemställan, att insidan av vågbrytaren vid Släggö måtte ordnas enligt ingenjör Ströms 
förslag alternativ I för en kostnad av kr. 12,000: — 

samt atit fullmäktige jämväl måtte besluta, att, därest nämnda kostnad icke kunde 
inrymmas i kositnaden för småbåtshamnen, staden skulle ansvara för beloppets erläggande.

Som ovan. 
GUNNAR NYBLOM. 

Justerat: 
JAKOB PETTERSON. 

AXEL OLSSON. 
Rätt uitdraget betygar: 

GUNNAR NYBLOM.” 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
dess yttrande, och hade kammaren avgivit följande, nu föreliggande yttrande i detsamma: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 14 
november 1938. 

312. Sedan stadsfullmäktiges herr ordförande till drätselkammaren för yttrande 
översänt av hamnstyrelsen i protokollsutdrag den 27 sistlidne oktober, § 3, gjord 
framställning, att fullmäktige måtte besluta dels ingå till Kungl. Väg- och 
Vattenbyggnadsstyrelsen med hemställan, att insidan å våg- 
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brytare vid Släggö måtte för en kostnad av 12,000 kronor ordnas i enlighet med ett av 
ingenjören Sltröm i Gravarne den 10 oktober 1938 upprättat förslag, betecknat alternativ 
I, och dels därest nämnda kostnad icke kunde inrymmas i kostnaden för småbåtshamnen, 
staden skulle ansvara för beloppets erläggande, upptog drätselkammaren nu detta ärende 
till behandling. 

Härvid föredrogs berörda protokollsutdrag, varjämte de utdraget bifogade av 
ovannämnde ingenjör Sltrötm upprättade skisserna granskades; och skulle från utdraget 
här antecknas följande: 

att hamnstyrelsen den 8 juli 1938 beslutaJt att hos Kungl. Väg- och Vat-
tenbyggnadsstyrelsen göra framställning om att insidan av vågbrytaren vid Släggö skulle 
ordnas så, att tilläggsplats för småbåtar kunde erhållas vid densamma, 

att ovannämnde ingenjör Ström upprättat två alternativa förslag i ärendet, därav 
alternativ I, som skulle draga en tilläggskostnad av kronor 12,000: —, avsåge att på 
insidan av vågbrytaren anordna kaj av murad sten med 1,7 m. djupt vatten närmast 
kajkanten, därvid kajplanet skulle sättas med smågatsten i cementbruk, samt alternativ II, 
som beräknats draga en tilläggskostnad av kronor 6,500: —, avsåge utförande av kaj av 
järnbalkar och trädäck på stenpelare, 

att aiibetets utförande enligit alternativ I skulle innebära, att anläggningen i 
framtiden praktiskt taget komme att bliva fri från underhållskostnader, 

att ett vägande skäl för arbetets utförande enligt detta alternativ jämväl vore de 
ökade arbetsdagarna, 

att i den mån anslaget för småbåtshamnen skulle komma att lämna överskott, vilket 
kunde påräknas, detta överskoitt i första hand skulle komma att anlitas för täckandet av 
kostnaden för ovannämnda arbete samt 

aitt då det nu sålunda icke kunde bedömas, huruvida ifrågavarande arbete kunde 
inrymmas i kostnaden för småbåtshamnen, framställning borde göras hos Kungl. Väg-
och Vattenbyggnadsstyrelsen om arbetets utförande, därvid kostnaden måste garanteras. 

Efter handlingarnas föredragning beslöt drätselkammaren hemställa, att 
stadsfullmäktige måtte besluta 

att ingå till Kungl. Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsen med hemställan att insidan av 
vågbrytaren vid Släggö måtte för en kostnad av 12,000 kronor 
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ordnas i enlighet med ett av ingenjören Ström den 10 oktober 1938 upprättat förslag, 
betecknat alternativ I, 

att, därest nämnda belopp, 12,000 kronor icke kunde inrymmas i kostnaden för den 
under aitberte varande småbåtshamnen, staden skulle ansvara för detta belopps erläggande 
samt 

att den eventuella kostnad, som kunde komma på stadens del, måtte anvisas att utgå av
för hamninrättningen tillgängliga medel. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
Härjämte förelågo tvenne ärendet tillhörande ritningar. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt artt medelst översändande av detta protokollsutdrag 

hos Kungl. Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsen göra dylik vördsam hemställan som av 
hamnstyrelsen föreslagits och av drätselkammaren förordats, och skulle medel för 
ändamålet i fråga utgå såsom av hamnstyrelsen föreslagits och av drätselkammaren 
tillstyrkts. 

§ 210  
Från Svenska Stadsförbundet förelåg cirkulärskrivelse av september 1938 rörande 

anlitande av den kommunala revisionsbyrån och kostnad därför. 
Herr ordföraden i stadsfullmäktigs hade remiäterat ärendet till drätselkammaren för 

dess yttrande, och förelåg nu dylikt yttrande, vilket var av följande lydelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
14 november 1938. 

S 301. Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätselkammaren för yttrande 
remitterat Svenska Stadsförbundets cirkulärskrivelse av september 1938, innefattande dels 
hemställan att staden vid den kommande statsbehand- lingen måtte taga ställning till frågan 
om anlitande av den kommunala revi- 
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sionsbyran, dels ock ineddelande av prisuppgifter å kostnaderna för anlitande av byråns 
revisionsbiträden. 

I samband med behandlingen av förestående hemställan antecknades, att 
drätselkammaren vid sammanträde den 29 juni 1937, § 102,- antagit revisorn Leo 
Bredbergs anbud den 8 samma juni att för ett av stadsfullmäktige anvisat arvode av 700 
kronor, däri inginge ersättning för resor, fyra gånger årligen vid besök härstädes revidera 
och siffergranska drätselkammarens, elektricitetsverket, hamnens, folkskolornas,
fattigvårdens, barnavårdsnämndens och några andra smärre räkenskaper. 

Drätselkammaren, som ansåge, att staden för närvarande icke skulle använda sig av 
den kommunala revisionsbyrån, beslöt återställa ärendet till stadsfullmäktige med 
hemställan atit stadsfullmäktige måtte besluta 

att för anlitande vid nästkommande års revision rörande stadens räkenskaper och 
förvaltning av auktoriserade revisorn Leo Bredberg i Göteborg bevilja ett anslag å 700 
kronor att upptagas i nästa års stalt till uttaxering. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med drätselkammarens förenämnda 

yttrande. 

§ 211  
Med anledning av stadsfullmäktiges remisser den 20 nästlidne oktober jämlikt S 204 

i protokollet förelågo skrivelser från drätselkammaren och valkommittén. 
Drätselkammarens skrivelse var av följande lydelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträden 
den 14 novemlber 1938. 

§ 306. Vid sitt sammanträde den 20 sistlidne oktober hade stadsfullmäktige för 
yttrande remitterat en av herrar Axel Ljungberg, Karl Källén m. fl. 
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väckt motion angående tillsättande av en kommitté i och för prövning av frågor i samband med en 
av verkstadsskoleutredningen ifrågasatt omläggning av nuvarande yrkesskolan till kommunal 
verkstadsskola. 

I motionen framhålles verksstadsskoleuitredningens synpunkter med avseende på den 
nuvarande verkstadsskolans eventuella omläggning till *n kommunal verkstadsskola samt påvisas 
med siiöd av vad de sakkunniga själva anfört, i vilket ogynnsamt läge skolan vid en sådan 
omläggning skulle komma, jämfört med de villkor, som enligt förslaget skulle gälla för de 
censrala verkstadsskolorna. Motionärerna ha ansett, att den genom utredningen uppkomna 
situationen påkallat ett omedelbart övervägande från stadens sida samt ifrågasätta en 
framställning till Konungen med hemställan, att i den i frågan väntade propositionen till riksdagen 
måtte upptagas förslag om att en till Lysekil förlagd skola för de i utredningen berörda, speciella 
yrkena likställes ifråga om statsbidrag med de föreslagna, centrala verkstadsskolorna. I andra 
hand måste, framhålla motionärerna, frågan om övergång till en kommunal verkstadsskola ägnas 
en grundlig utredning. 

I anslutning till vad i motionen anförts beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige 
att utse en kommitté på fem personer med uppdrag att genom en delegation uppvakta 

statsrådet och chefen för ecklesiastikdepartementet i ärendet samt att för stadsfullmäktige 
framlägga resultatet av denna uppvaktning och vad kommittén i anledning därav kan ha att föreslå 
samt 

att bemyndiga drätselkammaren att av medel för oförutsedda utgifter bestrida kostnaden för 
uppvaktningen. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Enligt sitt protokoll för den 21 dennes hade valkommittén till ledamöter i dylik kommitté 
beslutit hos stadsfullmäktige föreslå herrar gjutaren Karl Källén, sammankallande, järnsvarvaren 
Herbert Andersson, sjömanshusombudsmannen Fritiof Hjelmvik, försäljningschefen E. 
Andersson och musikdi- rekören Karl Sandström. 
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Herr ordföranden undanbad sig ledamotskap i kommittén och föreslog i stället 
konservarbetaren herr Harald Hedman samt till sammankallande järnsvarvaren herr 
Herbert Andersson. 

Stadsfullmäktige beslöto godkänna avsägelsen. 
Härefter beslöto stadsfullmäktige dels att bifalla motionen på sätt drätselkammaren 

föreslagit, dels att med iakttagande av bemälda ändring utse dé av valkommittén 
föreslagna personerna till ledamöter i ifrågavarande kommitté. 

Tillika beslöto stadsfullmäktige, att medel för ändamålet skola utgå såsom av 
drätselkammaren föreslagits. 

§ 212  
Från herr Möller förelåg följande motion. 
”Till Stadsfullmäktige. 
Sedan den nybildade Bohusläns Företagareförening konstituerats samt valt styrelse, 

vars ordförande är Landshövding Malte Jacobsson, får undertecknad som medlem av 
denna styrelse föreslå: 

att Stadsfullmäktige måtte besluta, att Lysekils Stad ingår som medlem i föreningen 
och i samma tecknar förslagsvis 30 andelar å kronor 10: —. 

Lysekil den 8 november 1938. 
JOHN MÖLLER.” 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat motionen till drätselkammaren för 
yttrandes avgivande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för 
den 14 dennes beslutit föreslå stadsfullmäktige besluta 

att staden ingår såsom medlem i Bohusläns Företagareförening samt därvid tecknar 
30 andelar å kronor 10: — samt 

att för ändamålet anslå ett belopp å 300 kronor att utgå ur oförutsedda utgifter i årets 
stat. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen, och skulle medel för 
ändamålet utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 213  
Från herrar Franzén och Hedman förelåg motion om att stadsfullmäktigs måtte anslå 

ett belopp av 800 kronor att till stundande julhögtid utdelas på sed- 
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vanligt sätt och under av stadsfullmäktige vid föregående liknande tillfällen beslutad kontroll.
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat motionen .till drätselkammaren för 

dess yttrande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 14 
dennes beslutit föreslå stadsfullmäktige besluta 

att till den av styrelserna för Lysekils Fackliga Centralorganisation och Lysekils 
Arbetarekommun till instundande julhelg planerade insamlingen till stadens arbetslösa anslå 
ett belopp av 800 kronor, att utgå av medel anslagna för arbetslöshetsverksamheten enligt 
innevarande års utgifts- och inkomststat. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla motionen, och skulle medel för ändamålet utgå 
såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 214  
Från styrelsen för Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktietbolag förelåg skrivelse med 

förslag till användning av bolagets vinstmedel för innevarande år. 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren för 

dess yttrande, vilket nu förelåg och var av följande lydelse: 

"Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 14 

november 1938.

§ 324. Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätselkammaren för yttrandes 
avgivande remitterat styrelsens för Lysekils Pilsnerdricksutskänk- ningsaktiebolag i 
protokollsutdrag den 5 innevarande november, § 1, uppgjort förslag till användning av 
bolagets vinstmedel för innevarande år, enligt vilket förslag fördelning skulle ske sålunda: 

Till arbetslöshetens lindrande  ..................................................  
Dispensärens barnkoloni  .........................................................  
Diakoniverksamheten  ..............................................................  

kr. 3,000: — 
„ 500:— 
„ 500:— 

Summa kronor 4,000: —
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Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka bifall till det sålunda uppgjorda förslaget till vinstmedlens fördelning. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rältt utdraget, betygar 

Ex officin: 
FRANS ORBELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med drätselkammarens tillstyrkan 
biträda det frän förenäinnda styrelse föreliggande förslaget till dylik 
vinstmedelsfördelning. 

§ 215  
Lysekils föreläsningsförenings styrelse ansökte genom föreliggande skrivelse om 

beviljande av ett anslag för år 1939 till föreläsnings- och folkbiblioteksverksamheten med 
sammanlagt 2,000 kronor. 

Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet för 
yttrandes avgivande, hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 14 dennes 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka det sålunda begärda anslagets beviljande för 
upptagande i 1939 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ansökningen, och skulle medel för 
ändamålet utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 216  
Styrelsen för Lysekils skolor för yrkesundervisning ansökte genom föreliggande 

skrivelse om anslags beviljande till dessa skolor under år 1939 med 700 kronor. 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ansökningen till drätselkammaren 

för yttrandes avgivande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll 
för den 14 dennes beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen, och att 
beloppet för ändamålet måtte upptagas i 1939 års utgifts- och inkomststat för uttaxering 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja detta anslag att ugä såsom av 
drätselkammaren föreslagits. 

§ 217  
Från styrelsen för Lysekils stads erkända sjukkassa förelåg skrivelse med hemställan om 

beviljande- av årligt anslag från staden till kassan. 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren för dess 

yttrande och hade kammaren avgivit följande, nu föreliggande yttrande i detsamma: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 14 
november 1938. 

§ 296. Återupptogs till behandling det under § 284 i protokollet för den 10 sistlidne 
oktober antecknade ärendet angående styrelsens för Lysekils stads erkända sjukkassa 
hemställan i skrivelse den 8 sistlidne oktober om anslag för år 1939 till sjukkassan med 1 krona 
per medlem, räknat efter medlemsantalet den 31 december 1939. 

Från skrivelsen antecknades, att styrelsen såsom skäl för sin framställning bland annat 
anfört: att till kassan, när denna den 1 decem/ber 1937 övertog sjukkassan F. O. F :s 
verksamhet, överfördes en stor del äldre medlemmar, för vilka genomsnittsåldern visat sig vara 
omkring 48 år, att en större del yngre medlemmar i kassan avflyttat från staden, att Lysekil är 
den enda av Bohusläns städer, som ej lämnade något årligt anslag till platsens erkända 
sjukkassa, att en stor del landskommuner med mycket hög skattekrona ävenledes lämnade 
årliga bidrag, att lokalkassan under de första tre kvartalen 1938 i sjukhjälp m. m. utbetalat 
tillhopa kr. 25,637: 22, att under samma tid i medlemsavgifter till lolkalkassan influtit kr. 
21,381:95 samt att för centralkassan dessutom utbetalats för sjukdagar kr. 5,898:50, i 
sjukhusvård kr. 328: — samt i moderskapshjälp till medlemmar kr. 2,147: —. 

Medlemsantalet den 30 september 1938 utgjorde 1543. 
Vid ärendets föredragning anförde herr ordföranden, att drätselkammaren, som med 

hänsyn till stadens ekonomi tidigare måst avråda från ifrågasatta bidrag till 
sjukkasseverksamheten, icke heller nu kunde tillstyrka anslag för ändamålet. För denna sin 
ståndpunkt ville han erinra därom att upprepale kriser ej minst för stadskassans del vållat sådan 
belastning i form av lån och 
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direkta utgifter, att det måste anses alltför hårt att i nuvarande situation gå in för årligen 
återkommande, ingalunda obetydliga bidrag till en icke förut understödd verksamhetsgren 
på det sociala området, huru betydelsefull denna än måste anses vara. Herr ordföranden 
ville därtill påpeka, att den minskning i fattigvårdskostnaden, som blivit möjlig att räkna 
med för instundande år, mer än väl motväges av ökningen i stadens andel för 
folkpensioner, barnbidrag och bidragsförskott. Slutligen ville han såsom ett ytterligare 
skäl för sin mening att man tills vidare borde se tiden an i denna fråga framhålla, att 
socialministern i dagarna utsett sex sakkunniga, vilka skola stå till socialvårdskommit-
téns förfogande för en ny utredning om sjukkasseverksamheten. 

Härefter uppstod överläggning, varunder yrkades av: 
herr Källén bifall till sjukkassans hemställan 
herr Luckey, att drätselkammaren måtte avslå ifrågavarande hemställan med den av 

herr ordföranden härovan anförda motiveringen. 
Sedan diskussionen förklarats avslutad och propositioner på bifall till de olika 

yrkandena framställts, biföll drätselkammaren utan votering herr Luckeys yrkande, rid 
vilket förhållande drätselkammares beslutat: 

atf föreslå stadsfullmäktige att på anförda grunder avslå Lysekils stads erkända 
sjukkassas berörda framställning om anslag för år 1939. 

Herrar Källén, Olsson och Appelgren anmälde från beslutet avvikande mening i 
enlighet med herr Källéns härovan gjorda yrkande. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Herrar Carlsson och Rosén talade för bifall till framställningen. 
Herr Ljungberg hemställde om avslag å densamma. 
Efter slutad överläggning framställde herr ordföranden proposition på bifall dels till 

att bevilja framställningen, dels att avslå densamma, och då han förklarat den sistnämnda 
propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering. 

Med omkastande av propositionsordningen framställde herr ordföranden, härefter 
följande godkända voterigsproposition: 
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”Den som vill bifalla den iöreliggande framställningen röstar Ja; 
den det icke vill röstar Nej; 
samlar nej-rösterna mera än en tredjedel av det avgivna antalet röster, så hava 

stadsfullmäktige beslutit att avslå framställningen.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Petterson, Elmikvist, 

Olsson, Hansson, Carlsson, Appelgren, Franzén, Rosén, Ahrenius, Hedman och 
ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Ljungberg, Lindbom, Sandström, Molander, 
Möller, Wikström, Andersson, Swedenfelt, Jacobsson och Flodin nej. 

Då 11 ja- mot 11 nej-röster härvidlag avgivits, hade stadsfullmäktige alltså beslutit att 
avslå den föreliggande framställningen. 

§ 218  
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
14 november 1938. 

§ 304. I en till drätselkammaren ställd skrivelse den 5 sistlidne oktober hade styrelsen 
för Göteborgs och Bohus läns polistekniska förening u. p. a. hemställt, att staden måtte 
lämna föreningen ett årligt bidrag, motsvarande ett öre per mantalsskriven invånare inom 
staden, dock högst 50 kronor. 

Det skulle här antecknas, att nämnda förenings ändamål vore att öka 
föreningsmedlemmarnas kunskaper, .insikter och färdigheter med avseende å 
polisverksamheten samt att stärka samarbetet mellan länets polismän ävensom i övrigt 
verka för höjande av effektiviteten av polisväsendet i länet. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige besluta 
att bevilja Göteborgs och Bohus läns polistekniska förening u. p. a. etc anslag för år 

1939 å 50 kronor att utgå av för polisväsendet tillgängliga medel. 
Som ovan. 

FRANS OR BELL. 
Från det justerade protokollet räitt utdraget, betygar 

Ex officio: 
FRANS OR BELL.” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla framställningen, och skulle medel för 
ändamålet utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 219  

För prövning förelågo genom renhållningsstyrelsen överlämnade nedan- nämuda 
tvenne kontrakt jämte skrivelse från bemälda styrelse: 

Gaturenhållningen: Herr A. Johansson, V. Kronbergsgatan 7, Lysekil, med en 
entreprenadsumma av Kronor 1,800 per år. 

Hämtning av latrin och sopor: Herr D. R. Stålblad. Pinnevik 2, Lysekil» med en 
entreprenadsumma av kronor 9,000 per år. 

Styrelsen hemställde om stadsfullmäktiges godkännande av dessa kontrakt för år 
1939. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
dess yttrande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för deu 14 
dennes beslutit, att, då det icke funnes något att mot dessa kontrakt erinra, hos 
stadsfullmäktige hemställa om godkännande av ifrågavarande kontrakt. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna dessa kontrakt. 

§ 220  

Följande genom herr kommunalborgmästaren till stadsfullmäktige för behandling 
överlämnad skrivelse förelåg: 

”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Med hänsyn till att den med anledning av väckt motion i stadsfullmäktige pågående 
utredningen om anställnings-, avlönings- och pensionsförhållandena för samtliga 
befattningshavare synes draga långt ut på tiden så att frågan troligen ej kan vinna 
tillämpning under nästa år och då vi förutsätta, atit utredningen måste resultera i en 
löneökning med hänsyn till de allt mera stegrade levnadskostnaderna, få undertecknade 
organisationer för medlemmarnas räkning härmed anhålla, att förhandlingar om 
löneökning måtte snarast upptagas, så att ev. ökning kan tillämpas från och med den 1 
nästa januari. Vi vilja redan nu föreslå, att lönerna, i avbidan på resultatet av den pågående
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utredningen, måtte ökas med 10 %  samt 
svar. 

Lysekil den 12 november 1938. 

SVENSKA POLISFÖRBUNDETS 
AVD. I LYSEKIL. 

C. I. ALEX ANDERSSON, 
ordf. 

P. A. MATTSSON, 
v. ordförande. 

J. BERNDTSSON, 
sekr. 

å nu utgående löner. Vi emotse skynd-

FÖR SVERIGES KOMMUNALTJÄN 
STEMAiNNAFÖRBUNDS AVDELNING 

N:R 59 I LYSEKIL. 
ERIK ATTERFELT, 

ordf. 
CARL HELLBY, 

v. ordförande. 
ÄKE LINDSTRÖM, 

sekr. 

På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige att remittera ä- rendet till 
drätselkammaren för dess yttrande. 

§ 221  
Kungl. Medicinalstyrelsen hade begärt stadsfullmäktiges yttrande över i avskrift 

föreliggande skrivelse med framställning till Konungen från Svenska Barnmörskeförbundet. 
Herr ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till hälsovårdsnämnden och 

drätselkammaren för upprättande av förslag till dylikt yttrande. 
Sådana förslag förelågo nu jämlikt utdrag av hälsovårdsnämndens protokoll för den 21 

nästlidne oktober och drätselkammarens för den 14 dennes, och återfinnas dessa förslag bland 
hälsovårdsnämndens och drätselkammarens respektive protokoll för ovannämnda dagar. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga drätselkammarens föreliggande förslag i 
ärendet att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i detsamma avgivas till Kungl. 
Miedicinalstyrelsen. 

§ 222  
Styrelse- och revisionsberättelser över Lysekils stads fiskauktionsstyrelses räkenskaper 

och förvaltning för år 1937 förelågo, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med 
revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
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§ 223  
Rörande befrielse från stadsutskylder förelåg från drätselkammaren följande 

skrivelse jämte den i densamma nämnda ansökningen: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 14 november 1938. 

§ 323. I skrivelse den 19 oktober innevarande år hade Pei’ Olof Persson, 
Bergsstigen 12, Göteborg, förut boende här i staden, anhållit om befrielse från skyldighet 
att betala honom påförda kommunalutskylder i Lysekil för år 1936. 

Såsom skäl för sin ansökan hade Persson anfört, att han under större delen av 1937 
varit arbetslös, men under februari månad innevarande år erhållit arbete hos åkeriägaren 
Johan Johansson i Göteborg, att hans inkomist numera upp- ginge i medeltal till cirka 60 
kronor per vecka, att hans hustru enligt ansökningen bifogat läkareintyg sedan den 21 
sistlidne oktober vore intagen å Göteborgs Barnbördshus för en tid av 1—2 veckor samt 
att under den tid, han haft arbete i Göteborg, genom införsel uttagits c:a 200 kronor å på 
honom i. Lysekil påförda kommunal- och kronoutskylder. 

Sedan kammaren remitterat ansökningen till stadsfogden för undersökning och 
yttrandes avgivande, hade denne genom å ansökningen tecknat yttrande dels meddelat, 
att sökanden häftade för kommunalutskylder för år 1936/1937 kronor 178:75 och år. 
1937/1938 kronor 141:95 samt kronoutskylder för år 1936 kr. 96: 01, och dels avstyrkt 
bifall till ansökningen på den grund, att sökanden hade relativt stor veckoinkomst samt 
ringa försörjningsplikt ävensom att de utskylder, för vilka Persson sökt befrielse, enligt 
dennes uppgift redan syntes vara dragna. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren med överlämnande av 
framställningen ifråga hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till densamma. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med vad herr stadsfogden och 
drätselkammaren i ärendet föreslagit. 
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Från herr Ljungberg förelåg följande motion:

”Till Stadsfullmäktige.

Redan då idrottsplatsen anlades, uttalades av riksantikvarien Sigurd Cur- man 
önskan om att staden om möjligt måtte ordna så att någon bebyggelse ej komme att 
utföras på sluttningen öster om idrottsplasen. Genom den ej minst ur stadens synpunkt 
erkännansvärda Curmanska stiftelsen bevaras det egenartade bergmassivet väster om 
idrottsplatsen såsom ett ståtligt naturreservat, och allmänt torde man väl ha räknat med 
att området kring Pinneviken och Torne- viken samt klippartiet från sistnämnda vik till 
Havsfiskelaboratoriet skulle förbliva fritt från bebyggelse och tillgängligt för 
allmänheten, liksom att området kring tennisbanorna skulle bibehållas huvudsakligen i 
sin nuvarande gestaltning. Den bebyggelse, som sedan länge består på norra sidan av 
Strandvägen, har ju i dess västligaste del fri sikt åt söder. Planer ha förelegat för 
bebyggelse vid gatudelens södra sida, ävensom att ev. lägga in en del småstugor på det 
vackra bergområdet emellan Strandvägen och Widablick. Endera av dessa planer kunna 
tänkas utförda utan större men för områdets utseende, liksom inläggandet av en 
idrottshall i nära anslutning till tennisbanorna bör vara möjlig. Skäl kunna dock anföras 
för att, frånsett idrottshallen, bibehålla det angivna området orört i anslutning till 
Vikarvsom rådet. Det av sagda sällskap planerade skärgårdsmuséet torde kunna inpassas 
på lämplig plats å sällskapets mark. 

Den säkraste utvägen att tillgodose anförda naturskyddssynpunkter torde vara 
upprättandet av stadsplan för sagda områden. Alla skäl tala för en sådan ågärd, och jag 
vågar förutsätta, att stadsfullmäktige dela denna min uppfattning. Då fråga väckts om 
antagande av stadsplan för risst område äger K. B. på framställning av staden meddela 
förbud att verkställa nybyggnad inom området utan tillstånd av K. B. Sådant förbud 
gäller intill dess stadsfullmäktige beslutat i frågan, dock ej längre än ett år. Denna tid kan 
emellertid förlängas, ehuru beslut därom skall underställas Konungens prövning. Därest 
uppdrag lämnas till byggnadsnämnden att inkomma med förslag till stadsplan för ovan 
angivna områden och framställning i anslutning därtill göres om förbud mot nybyggnad 
inom desamma, föreligger likväl möjlighet för dispens från förbu- 

§ 224.
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det, därest giltiga skäl föreligga och har K. B. att i dispensärenden höra bygg-
nadsnämnden. 

På grund av det anförda för jag hemställa att stadsfullmäktige måtte besluta 

att uppdraga åt. byggnadsnämnden att låta 
utarbeta och till fullmäktige inkomma med 
förslag till stadsplan för området väster om 
Turisthotellet och Havsfiskelaboratoriet 
samt även innefattande Lassamyren och 
området kring denna; samt vid bifall härtill 

hos Konungens Befallningshavande göra 
framställning om förbud att verkställa 
nybyggnad inom de således berörda 
områdena. 

Lysekil den 30 juli 1938.  

AXEL LJUNGBERG.” 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat motionen till byggnadsnämnden 
och drätselkammaren för yttrandens avgivande, och förelågo nu dylika yttranden. 

Byggnadsnämnden hade enligt utdrag av sitt protokoll för den 21 nästlidne oktober 
beslutit tillstyrka förslaget om stadsplans upprättande. Däremot hade nämnden ansett, att 
det f. n. ej vore nödvändigt hos Konungens Befallningshavande göra framställning om 
förbud att verkställa nybyggnad inom de angivna områdena. 

Enligt utdrag av sitt protokoll för den 21 dennes hade drätselkammaren beslutit 
föreslå stadsfullmäktige: 

att uppdraga åt byggnadsnämnden att låta utarbeta och till fullmäktige inkomma med 
förslag till stadsplan för området väster om Turisthotellet och Havsfiskelaboratoriet jämte 
Lassamyren och områdena omkring denna samt 

att hos Konungens Befallningshavande göra framställning om förbud att verkställa 
nybyggnad inom de sålunda berörda områdena. 

Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att bifalla motionen på sätt som av 
drätselkammaren förordats. 
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§ 225. 
Från herr kommunalborgmästaren Frans Orbell förelåg följande skrivelse med 

hemställan om lönereglering: 

”Till Stadsfullmäktige. 

Undertecknad får härmed anhålla, att Stadsfullmäktige ville antaga sådan ändring av 7 
och 14 i reglementet för kommunalborgmästaren i Lysekil, att grundlönen höjes till 8,500 
kronor och att detta belopp anmäles till Sveriges Kommunalanställdas Pensionskassa såsom 
grund för beräkningen av pensions- underlaget eller, därest Stadsfullmäktige icke vilja 
företaga denna reglements- ändring, tillerkänna mig ett mot sagda grundlönshöjning och 
stadens andel i den högre pensionsavgiften svarande personligt lönetillägg att utgå från och 
med 1939 efter de i reglemente rörande avlöningen stadgade grunder. 

Till en början må framhållas, att juris kandidatexamen är kompetensvillkor för 
erhållande av befattningen. Dispens hade visserligen kunnat meddelas, men stadsfullmäktige 
ha utgått därifrån, att dispens icke borde ifnågakomma och som. tjänsten nu är organiserad 
lämnas icke dispens. Efter studentexamen tager det i genomsnitt en tid av 5—6 åi att avlägga 
juris kandidatexamen och kostnaden härför uppgår i regel till lägst 10,000 å 12,000 kronor. 
Efter denna examens avläggande följa några delvis oavlönade delvis mycket kleut betalda 
utbildningsår å domsaga samt i centrala verk eller å advokatbyrå. (Under åren 1933—1936 
tjänstgjorde jag sålunda sammanlagt 1 år och 6 månader utan lön och mitt fall torde icke vara 
särskilt ogynnsamt). En slutpost, som icke är förenad med högre lön än 6,500:— kronor och 
högre slutlön än 7,700 måste därför sägas icke giva rimlig kompensation för utbildningskost-
naderna. Det tidigare starkt framträdande överflödet å juridiskt utbildad ar- jetskraft har 
visserligen medgivit en lägre lönenivå för åtskilliga jurist.befatt- ningar, än som kan anses 
skäligt, men förändrade förhållanden ha dock numera medfört en stegring av lönerna för 
jurister över huvud taget och då även för kommunaltborgmästarna. Rörande dessas löner 
beder jag få hänvisa till en redogörelse, intagen i Svenska Stadsförbundets Tidskrift 1938 
häfte 5, sid. 272. Beträffande kommunalborgmästaren i Mjölby vill jag nämna, att denne 
enligt uppgift i sagda tidskrift år 1937 sid. 356 erhållit ett personligt lönetillägg av 1,000 
kronor samt ett årligt bidrag av 300 kronor för med tjänsten förenade utgifter. Dessutom har 
han medgivits att redan fr. o. m. detta år uppbära samtliga med tjänsten förenade ålders 
tillägg. För en ytterligare jämförelse 
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bilägges härjämte uppgifter rörande de ined de nyinrättade komimunalborgmäs-
taretjänsterna i Arboga och Skänninge förenade löneförmånerna. 

Vidare må anföras, att åtskilliga kommunalborgmästarereglementen väl innehålla 
lika många och skilda uppdrag som reglementet rörande denna tjänst, men mig veterligen 
åvilar icke någon annan kommualborgmästare än mig så många och kvalificerade uppdrag 
eller bisysslor, varav jag vill nämna befattningarna såsom överexekutor, notarius 
pulblicus, valnämndens ordförande, polischef samt det icke minst betungande uppdraget, 
som luftskyddschef, varjämte det åligger mig att fastställa avstyckningsförrättningarna här 
i staden. Beträffande överexekutors- och notarii publicii tjänsterna beder jag få framhålla, 
att med handläggningen av härtill hörande ärenden följer ett' ekonomiskt ansvar, som kan 
ådraga vederbörande skadeståndsskyldiget. Den ämbetsman, som i vanliga fall 
handlägger dessa ärenden, åtnjuter så stora inkomster av lön, sportler samt 
auktionsprovision, att han utan svårighet kan gälda ett eventuellt skadeståndsbelopp, men 
att jag med mina nuvarande löneförmåner skall stå ett. dylikt ansvar, synes mig väl hårt. 

Slutligen vill jag framhålla, att ekonomiskt oberoende är en viktig förutsättning för 
att en kommunalborgmästare skall kunna hävda sin uppfattning i olika frågor och 
avgöranden utan hänsynstagande åt något håll. 

Jag hemställer alltså, att stadsfullmäktige måtte beakta min framställning. 
Lysekil den 22 november 1938. 

FRANS ORBELL.” 

På herr kommunalborgmästaren Frans Orbells förslag remitterades ärendet till 
drätselkammaren för yttrandes avgivande. 

§ 226  
Från undertecknad, sekreterare, förelåg en så lydande skrivelse, vilken av herr 

Molander upptagits såsom egen motion: 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Vid Stadsfullmäktiges sammanträde den 21 december 1937 förelåg skrivelse från 

Drätselkammaren, i vilken bl. a. föreslogs, att Herr Kommunalborg- mästaren förutsattes 
övertaga sekreterareskapet i Stadsfullmäktige f. o. m. år 1939, och bordlädes vid 
ifrågavarande sammanträde denna fråga. 
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Stadsfullmäktige förklarade sig vid sitt sammanträde den 20 januari d. å. intet hava 
att erinra mot Drätselkammarens förmodan, att Herr Kommunalborgmästaren Orbell 
övertager sekreterarebefattningen i fråga f. o. m. den 1 januari 1930. 

Då Drätselkammaren i sitt förslag till utgifts- och inkomststat för staden föi’ år 
1939 icke upptagit något belopp för nämnda tjänst, så är det ju tydligt meningen, att jag 
ej skulle få någon som helst ersättning för förlorad inkomst av denna tjänst, som jag utan 
anmärkning innehaft i nära tjugofem år. 

Ett sådant fall torde vara enastående i de svenska städernas förvaltning. 
Jag vill erinra om att en härvarande arvodestagare för jämförelsevis kort tid sedan 

erhöll pension (benämnt understöd) för såväl arvode som provision. 
Det vore därför skäligt, att även jag tillerkändes någon kompensation för förlorad 

inkomst härvidlag, och beder jag få föreslå 600 kr. per år, alltså relativt mindre än vad 
nämnde arvodestagare erhållit. 

Vidare vill jag påpeka, att då mina nuvarande löneinkomster från stadc-n reglerades 
den 18 novemiber 1920, så undandrogs mig det arvode å 500 kr., som jag som 
skolkassor åtnjöt. 

På detta sätt skulle jag hädanefter, då inkomsten av förenämnda sekrete- raretjänst 
fråntagits mig, åtminstone delvis sköta skolkassörstjänsten utan särskild ersättning, en 
sak som givetvis ej varit Stadsfullmäktiges mening. 

Jag begär endast rättvisa och likst ällighet, intet annat, varför jag vördsamt 
hemställer, att Stadsfullmäktige måtte bevilja min förestående hemställan, helst som ett 
avslag i detta fall ej kan medverka till att rädda stadens ekonomiska belägenhet. 

Lysekil den 24 november 1938. 
Vördsammast 

AXEL HOLMQVIST. 
Stadsfullm. sekr. 

I enlighet med herr ordförandens förslag remitterades ärendet till drätselkammaren 
för dess yttrande. 

§ 227  
Från herr Möller förelåg följande motion: 
”Till Stadsfullmäktige. 
Sedan Direktör Hjalmar Nyländer i Borås till Stadsfullmäktige gjort härmed 

närslutna erbjudande om försäljning till Staden av Föreningen Gullmars- 
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fjordens alla andelar vilket i realiteten innehar att Dir. Nyländer till Staden erbjuder 
Lysekils Havsbads markområden, fastigheter och inventarier med vissa i erbjudandet 
gjorda undantag enl. tvenne alternativ för resp. 97,000: — och 117,000: — kr., ooh då det 
helt säkert skulle vara av största värde för Lysekils Stad att äga denna egendom får jag 
härmed föreslå att Stadsfullmäktige måtte besluta: 

att förvärva den erbjudna egendomen antingen enl. alt. 1 eller enl. alt. 2 samt 
att utse en kommitté på förslagsvis 5 personer som skulle erhålla i uppdrag att 

slutföra köpet och ävenså snarast inkomma till Stadsfullmäktige med förslag till 
ordnandet av driften vid badorten under tiden t. o. m. nästkommande säsong. 

Lysekil den 24 Novemlber 1938. 
JOHN MÖLLER.” 

Enligt å motionen gjord antecknin g hade herr vice ordföranden förenai sig i 
densammas syfte. 

Stadsfullmäktige beslöto på förslag av herr ordföranden att remittera motionen till 
drätselkammaren för yttrandes avgivande. 

Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 

Justerat: 
KARL KÄLLÉN. 

GUNNAR ROSÉN. 
JOHN SWEDENFELT. 

Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering 
offentligen uppläst å rådhuset onsdagen den 7 december 1938 kl. 6,30 e. m. betygas 

KARL KÄLLÉN. 
/AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1939. 



 

Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i 
Lysekil sammanträde den 15 december 1938. 

§ 228  
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande. 
Herr kommunalborgmästaren Frans Orbell övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 229  
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Flodin och 

Ahrenius, och kommer denna justering att äga rum å rådhuset fredagen den 30 dennes kl. 
6 e. m. 

§ 230  
Val förelågo till de kommunala befattningar som vid årets slut bleve lediga eller 

eljest skulle besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
Valkommittén hade enligt sitt föreliggande protokoll för den 7 dennes avgivit 

förslag till de förestående valen. 
Dessa val utföllo i huvudsaklig överensstämmelse med valkommitténs föreliggande 

förslag sålunda: 

Drätselkammaren för tiden 1939 t. o. m. 1942. 
Ledamöter: 1) Redaktören Axel Ljungbrg. 2) Stenhuggaren Axel Olsson. 3) 

Fabrikören Evald Luckey. 
Suppleanter: 1) Montören Erik Carlsson. 2) Vakans t. v. 3) Disponenten John 

Möller. 

Fattigvårdsstyrelsen för tiden 1939 t. o. m. 1942. 
Ledamöter: 

Handlanden Evald Andersson. 

1938        Lysekils       N:r 10 
Stadsfullmäktiges Handlingar, 
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Stenhuggaren H. 0. Carlsson. 
Fröken Svea Hallén. 
Kärnmakaren Paul Maunula. 
Församlingsdiakonissan Märta Mattiasson. 

Suppleanter: 
Nämndemannen Andreas Åkesson Holinkvist. 
Fabrikören Birger Mattsson. 
Snickaren Gustav Olssou. 
Fru Henny Olsson. 
Fabrikören Ragnar Englund. 

Nykterhetsnämnden för tiden 1939 t. o. m. 1942. 

Ledamöter: 
Sysslomannen Carl Högberg, ordförande. 
Gjutareu Einar Johansson, vice ordförande. 
Vakans t. v. 

Suppleant: 
Fru Sofia Isaksson. 

Hamnstyrelsen för åren 1939 och 1940. 

Ledamöter: Falbrikören Wiktor Lindbom och Montören Erik Carlsson. 
Suppleanter: Stenhuggaren Gustav Carlsson och Järnhandlaren Joel Callert. 

Hälsovårdsnämnden. 

Ledamot: Bryggeriarbetaren A. Vilh. Johansson för tiden 1939 t. o. m. 1941. 
Suppleant: Järnsvarvaren Folke Johansson för år 1939. 

Samrealskolans lokalstyrelse för tiden 1/7 1939 t. o. m. 30/0 1943. 

Ledamöter: 1) Verkstadsskolelärararen Otto Olsson. 2) Disponenten James  
Öhrnberg. 

Suppleanter: 1) Kärnmakaren Paul Maunula. 2) Bryggmästaren Carl O.         
Jacobsson. 

Lysekils stads elektricitetsverks styrelse för tiden 1939 t. o. m. 1942. 

Ledamöter: Elektrikern Gustav. Johansson och Filaren Svante Johansson. 
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Suppleanter: Igenjören Holger Hermansson, Filaren Richard Magnusson och 
Handlanden Joel Callert. 

Parkstyrelsen för tiden 1939 t. o. m. 1942. 

Ledamöter: 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck. 
Järnsvarvaren Erik Andersson. 
Källarmästaren Gust. Johansson. 
Filaren Axel G. Johansson. 
Gjutaren Einar Johansson. 

Suppleanter: 
Trädgårdsarbetaren Bror Petterson. 
Fru Ingrid Hyllengren. 

Handels- och Sjöfartsnämnden för åren 1939 och 1940. 

Ledamöter: 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Skeppsmäklaren Axel Olsson. 
Trafikchefen John Swedenfelt. 
Fabrikören Evald Luckey. 
Disponenten John Moller. 
Lotsförmannen John Linding. 
Kontoristen Gunnar Rosén. 
Posttjänstemannen E. M. Appelgren. 

Taxeringsnämnderna för år 1939. 

Första distriktet. 
Ledamöter: 

1) Handlanden Axel Johansson. 
2) Järnsvarvaren Erik Borg. 
3) Försäljningschefen E. Andersson. 
4) Handlanden Evald Andersson. 
5) Disponenten Gunnar Flodin. 

Suppleanter: 
1) Handlanden Erik Callert. 
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2) Järnsvarvaren John V. Johansson. 
3) Kontoristen Åke Lindström. 
4) Nämndemannen Andreas Åkesson Holmkvist. 
5) Fabrikören Folke Ekstedt. 

Andra distriktet. 
Ledamöter: 

1) Trädgårdsmästaren Karl V. Olsson. 
2) Folkskolläraren John öhrby. 
3) Reparatören Eric Hansson. 
4) Snickaren Anders Frykman. 
5) Stenhuggaren Axel Olsson. 

Suppleanter: 
1) Fabrikören Axel Carlsson. 
2) Handlanden Ivar Bengtsson. 
3) Handlanden Verner Falk. 
4) Fabrikören Birger Mattsson. 
5) Stenhuggaren Ludvig Olsson. 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här 

ovan angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 

Brandförsäkringskommittén för år 1939. 

Ledamöter: Stadsingenjören Sven H. Lundgren och Snickaren Gustav Olsson. 
Suppleanter: Byggmästaren Nils Hansson och Fiskauktionsbiträdet Folke Olsson. 

Brandstyrelsen för tiden 1939 t. o. m. 1942.

Ledamöter: 
Olsson. 

Reparatören Eric Hansson och Verkstadsskoleläraren Otto

Suppleanter: 
Johansson. 

Sysslomannen Carl Högberg och Järnsvarvaren Folke

Lysekils Föreläsningsförenings styrelse för år 1939. 

Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. Suppleant: Servitören Gustav 
Engelbrektsson. 
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Huvudmän i Lysekils Sparbank för tiden 1939 t. o. m. 1942. 

Redaktören Axel Ljungberg och förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 

Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag under 
år 1939. 

Ombud: Gjutaren Karl Källén. 
Suppleant: Disponenten John Möller. 

Arbetslöshetskommittén tills vidare. 

Ledamöter: Järnarbetaren Gunnar Pettersson och konservarbetaren Volgast 
Forsberg. 

Suppleant: Gjutaren Gunnar Ingevaldsson. 

Lysekils idrottsplatsförening för år 1939. 

Stadens ledamot i föreningens styrelse: 
Fabrikören Ragnar Englund med Posttjänstemannen E. M. Appelgren          som 

suppleant. 
Stadens ombud vid föreningens sammanträden: 

Kontoristen Gunnar Rosén. 

Industri- och kommunikationskommittén. 
För år 1939. 

Järnhandlaren Joel Callert. 
Lokföraren Einar Franzén. 
Filaren Albin Tellman. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, sammankallande. 
Disponenten James öhrnberg. 

Föreningen Lysekils Idrottshall u. p. a. för år 1939. 

Ledamot i styrelsen: Doktor Yngve Broman med montören Olof Söder       man som 
suppleant. 

Kommittén för utredning om byggandet av stadshus. 

Ledamot: Landsfiskalen Gunnar Nyblom, tills vidare, sammankallande. 
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REVISORER OCH DERAS SUPPLEANTER FÖR GRANSKNING AV NE. DANNÄMNDA 
RÄKENSKAPER FÖR ÄR 1939. 

Drätselkammaren och Folkskolestyrelsen. 

Revisorer: Filaren John Johansson, sammankallande, Bankkamreraren Eric        
Hallgren, Disponenten Ivar Hansson, Järnvägstjänstemannen Nils Kylén och         
Banktjänstemannen Sven Brunell. 

Suppleanter: 1) Järnsvarvaren John V. Johansson, 2) Järnhandlaren Hakon 
Lundbom, 3) Järnsvarvaren Erik Borg. 

Hamnstyrelsen. 

Revisorer: Kontoristen Åke Lindström, sammankallande, Filaren Axel G. Johansson 
och kontoristen Carl E. Josefsson. 

Suppleanter: 1) Handlanden Erik Callert. 2) Stenhuggeriförmannen Anders Edberg. 

Fattigvårdsstyrelsen, Nykterhetsnämnden och Barnavårdsnämnden. 

Revisorer: Järnsvarvaren Hjalmar Westergren, sammankallande, Järnsvarvaren John 
V. Johansson och Disponenten Gösta Jonsson. 

Suppleanter: 1) Bankkamreraren Erik Boustedt. 2) Filaren Axel G. Johansson. 

Lysekils Föreläsning&förenings styrelse. 

Revisor: Gjutaren Gunnar Ingevaldsson. 
Suppleant: Järnhandlaren Joel Callert. 

Styrelsen för Lysekils skolor för yrkesundervisning och Styrelsen för Lysekils Stads 
verkstadsskolor. 

Revisorer: Kamreraren Ivar Hyllengren, sammankallande, och Kontoristen  Carl E. 
Josefsson. 

Suppleant: Servitören Gustav Engelbrektsson. 

Arbetarnas bildningsförbunds lokalavdelning. 

Revisor: Bokhandlaren Alf "Wallin. 
Suppleant: Kontoristen Carl E. Josefsson. 
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Studiecirkelbiblioteket i logen Fast Vänskap av I. O. G. T. 

Revisor: Servitören Gustav Engelbrektsson. 

Parkstyrelsen. 

Revisorer: Filaren John Johansson, sammankallande, och Folkskolläraren         
Harald Carlsson. 

Suppleant: Konservarbetaren Evald Johansson. 

Lysekils Stads Elektricitetsverks styrelse. 

Revisorer: Stationsskrivaren Eiik Abrahamsson, sammankallande, Hand landen Per 
Jonsson och Bokhandlaren Alf Wallin. 

Suppleanter: 1) Kontoristen Gunnar Rosén, 2) Järnsvarvaren Gunnar Pet        
tersson. 

Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelse. 

Revisor: Kamreraren Ivar Hyllengren. 
        Suppleant: Kontoristen Gunnar Rosén. 

Fiskauktionsstyrelsen. 

Revisorer: Handlanden Erik Callert, sammankallande, och Handlanden Ragnar 
Larson. 

Suppleant: Gjutaren Oskar Rosendahl. 

Lysekils idrottsplatsförenings u. p. a. styrelse. 

Revisor: Banktjänstemannen Thore Andersson. 
Suppleant: Fräsaren Yngve Backlund. 

Arbetslöshetskommittén. 

Revisorer: Bankkamreraren Erik Boustedt, sammankallande, och Bokhållaren Carl 
Gustafsson. 

Suppleanter: 1) Banktjänstemannen Sixten Rosendahl. 2) Folkskolläraren Thor 
Johansson. 

Samrealskolans byggnadsfond för tiden 1/7 1939—30/6 1940. 

Revisorer: Bankkamreraren Erik Boustedt, sammankallande, och Servitören Gustav 
Engelbrektsson. 
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Förenämnda val företogos med acklamation utom för elektricitetsverkets styrelse 
och handels- och sjöfartsnämnden beräffande 1 ledamot i vardera, vilka val företogos 
med slutna sedlar 

Vid valet till elektricitetsverkets styrelse erhöll 1 ilaren Svante Johansson 13 och 
brandchefen Gust. A. Löfgren 12 röster, medan 1 blank sedel avgavs. 

Vid valet till hpndels- och sjöfartsnämnden erhöll lotsförmannen John Linding 14 
och handlanden Gösta Carlsson 11 röster, medan 1 blank sedel avgavs. 

Herr Lusch avsade sig med anledning av valets utfall till elektricitetsverkets styrelse 
ledamotskap i densamma, vilken avsägelse godkändes. 

Tillika beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt den nya valkommittén att på grund av 
skedda avsägelser upprätta och till stadsfullmäktige inkomma med förslag till 
återbesättande av följande kommunala befattningar: 

Drätselkammaren för tiden 1939 t. o. m. 1942: 1 suppleant. 
Nykterhetsnämnden för tiden 1939 t. o. m. 1942: 1 ledamot. 
Elektricitetsverkets styrelse för åren 1939 och 1940: 1 ledamot. 
Lysekils Pilsnerdricksutskänknings-aktiebolags styrelse för tiden från den ordinarie 

bolagsstämman i februari 1939 t. o. m. ordinarie ibolagsstämman i februari 1940: 3 
ledamöter och 3 suppleanter, av vilka 1 ledamot och 1 suppleant från 
nykterhetsnämnden. 

Kommitté föi' väg-, bro- och färjförbindelser Lysekil—Skaftö—Flatö— 
Orust för tiden 1939 t. o. m. 1942: 2 ledamöter, av vilka 1 sammankallande. 

§ 231  
Från Lysekils Simsällskap förelåg genom herr kommunalborgimästaren 

överlämnad skrivelse med hemställan om beviljande av ett anslag å 150 kronor. 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 

dess yttrande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 21 
nästlidne november beslutit hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen, och att 
beloppet för ändamålet måtte utgå av anslag för oförutsedda utgifter i årets stat. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med 
dätselkammarens yttrande. 

§ 232  
Från urmakaren herr Carl J. Lycke förelåg genom herr kommunalborg- roästaren 

överlämnad skrivelse om att få använda stadens vapen dels såsom de- 
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kor å föremål, utförda i guld, äkta silver eller metall, dels ock i tryck på re- klametuier 
och askar. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren 
för yttrandes avgivande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll 
för den 21 nästlidne november beslutit föreslå stadsfullmäktige att avslå 
framställningen; vilket och blev stadsfullmäktiges enhälliga beslut. 

§ 233  
Från hamnstyrelsen förelåg skrivelse rörande indragning av hamnlotsbe- fattningen 

i staden f. o. m. 1939 års utgång. 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärende* till drätselkammaren för 

dess yttrande, och hade kammaren avgivit följande, nu föreliggande yttrande i 
detsamma: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 21 november 1938. 

§ 343. Sedan Kungl. Maj:t genom kungörelse den 4 juni 1937, n:r 332, förordnat, att 
bestämmelse om biträde av lots inom hamn icke måtte utan medgivande av Kungl. Maj:t 
intagas i hamnordning eller annan till främjande av ordning i hamn meddelad föreskrift 
och att de bestämmelser, som för närvarande funnes intagna i fastställd hamnordning 
eller annan föreskrift, ej utan Kungl. Maj:ts medgivande vore gällande efter utgången av 
år 1939, samt hamn- styrelsen med anledning av nämnda kungörelse vid sammanträde 
den 7 mars 1938, § 2, beslutat, efer det att lotgföi mannens yttrande i ärendet inhämtats, 
hos stadsfullmäktige tillstyrka, att hamuloräbefattningen indrages med utgången av år 
1939, samt därvid framhålla, att hamnlotsen möjligen skulle hunna beredas någon 
kompensation genom annat, arbete, så hade stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat 
äiendet till drätselkammaren för yttrande. 

Från företedd handling antecknades, att lotsförmannen John Linding här i staden i 
skrivelse den 3 juni 1938 meddelat dels att, för den händelse hamnlotsibefattningen i 
Lysekil komme att indragas, hamnlotsningen automatiskt överflyttades på 
kronolotsarna, dels ock att han icke ansåge, att ett eventuellt indragande av nämnda 
befattning vore till förfång för sjöfarten på Lysekils hamnar. 



 

1938 den 15 december. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren, med instämmande uti 
hamnstyrelsens förslag, återställa ärendet till stadsfullmäktige samt därvid hemställa, att 
fullmäktige måtte besluta 

att indraga hamnlotsbefattningen här i staden från och med utgången av åi 1939. 
Som ovan. 

FRANS ORBELL. 
Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 

Ex officio: 
FRANS ORBELL.” 

Härjämte förelågo övriga ärendet tillhörande handlingar. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med hamnstyrelsens av 

drätselkammaren förordade förslag i ärendet indraga ifrågavarande befattning f. o. m. 
utgången 'av år 1939. 

§ 234  
Genom föreliggande skrivelse anhöll brandstyrelsen om beviljande av ett anslag för 

år 1939 å 2,000 kronor i och för inköp av 600 met. slang samt anordnande av 10 par 
kopplingar. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
dess yttrantde, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 21 
nästlidne november beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka detta anslags beviljande för 
upptagande i 1939 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen, och skulle medel för 
ändamålet utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 235  
Med anledning av stadsfullmäktiges remiss den 24 nästlidne november enligt § 227 i 

protokollet förelåg från drätselkammaren följande skrivelse: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 1 december 1938.

§ 370. Sedan direktören Hjalmar Nyländer i Borås i skrivelse den 21 sistlidne 
november till staden utbjudit samtliga andelar i Föreningen Gull- 



 

1938 den 15 december. 

marsfjorden u. p. a. här i staden jämte föreningen tillhörig viss egendom enligt tvenne 
följande alternativ: 

l:o) all den fasta och lösa egendom, som föreningen ägde ovannämnda dag, med 
undantag dels för kontanta medel och utestående fordringar dels ock för Turisthotellet 
med tillhörande tomt samt Strandhotellen I och II jämte den mark vid sistnämnda båda 
hotell, som låge innanför det befintliga staketet, ooh i dessa hotell nu befintliga 
inventarier, allt för ett pris av 97,000 kronor, 2:o) för ett pris av 117,000 kronor all fast 
och lös egendom vartill föreningen vore ägare den 21 sistlidne november, med undantag 
för kontanta medel och utestående fordringar samt Turisthotellet med tommark och i 
detta hotell befintliga inventarier, 

samt herr John Möller, med instämmande av herr Fritz Liisch, som motion upptagit 
ifrågavarafide erbjudande under hemställan, att stadsfullmäktige måtte besluta dels att 
förvärva den erbjudna egendomen enligt någotdera av de båda alternativen och dels att 
utse en komimitté på förslagsvis fem personer, som skulle erhålla i uppdrag att slutföra 
köpet samt inkomma till stadsfullmäktige med förslag till ordnande av driften vid 
badorten under tiden t. o. m. nästkommande säsong, 

så hade stadsfullmäktige vid sammanträde den 24 sistlidne november beslutat att 
remittera ärendet till drätselkammaren för yttrande. 

Vid ärendets föredragning antecknades, att erbjudandet icke avsåge något 
övertagande av skulder eller åtaganden utöver de lån mot inteckningar i fastigheterna, 
som funnes och som finge avräknas å köpeskillingen, samt att i den till försäljning 
föreslagna egendomen ej inginge de likvider, som direktör Nyländer ägde uppbära för 
försålda fastigheter och tomtmark till Idrottsplatsen, Vikarvet, drätseldirektör Elmér, 
disponenten Gunnar Flodin och godsägaren Curman. 

Efter handlingarnas föredragning uppstod överläggning, varunder yrkades av: 
herr Swedenfelt, att drätselkammaren måtte tifstyrka stadsfullmäktige bi- sluta att 

icke reflektera å det erbjudande, som nu förelåge beträffande överlåtande på staden av en 
del av Lysekils havsbads egendom, men att stadsfullmäktige, därest ett antagligt anbud 
inkomme å all egendomen, skulle tillsätta en kommitté för underhandling med 
föreningen, 

herr Källén, att kammaren måtte, enär de nu gjorda erbjudandena ifråga om pris 
icke väsentligt skilde sig från föreningens tidigare, av stadsfullmäktige icke accepterade 
anbud i saken samt stadsfullmäktige tidigare flera gån- 
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ger intagit- den ständpunkten, att staden, därest ett förvärv av föreningens egendom skulle 
ifrågakomma, detta borde omfatta egendomen i sin helhet, föreslå stadsfullmäktige 
besluta att avstyrka den genom herr Möllers motion gjorda framställningen i frågan. 

Sedan diskussionen förklarats avslutad och propositioner’ på bifall till de olika 
yrkandena framställts, biföll drätselkammaren utan votering herr Källéns yrkande, vid 
vilket förhållande drätselkammaren beslutat föreslå stadsfullmäktige besluta 

att avstyrka den genom herr Möllers motion gjorda framställningen om att staden 
skulle förvärva viss del av Föreningen Gullmarsfjorden u. p. a. tillhöriga här i staden 
belägna fasta och lösa egendom. 

Som ovan. 
FRANS ORBiELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Under den i ärendet uppkomna diskussionen, yttrade sig följande talare: 
Herr Möller yrkade dels bifall till motionen, dels att stadsfullmäktige måtte 

ajournera sammanträdet för att de olika partigrupperna måtte bliva i tillfälle att enskilt 
överlägga i frågan och att drätselkammaren under ajourne- ringstiden kunde ytterligare 
pröva densamma. 

Herrar Rosén, Franzén och Nilsson understödde detta yrkande. 
Herr Ljungberg yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet. 
Herr Swedenfelt yrkade bifall i enlighet med sitt i drätselkammaren avgivna yrkande 

i ärendet. 
Herr Kommunalborgmästaren Orbell ansåg ärendet ej tillräckligt berett, och att det 

vore riktigare att köpa fastigheterna gravationsfria än att förvärva föreningens andelar i 
företaget. 

Herr ordföranden hemställde, att någon måtte föreslå det härvidlag erforderliga 
beloppet för låns upptagande med Kungl. Maj ris tillstånd. 

Herr Rosén föreslog detta belopp till 135,000 kronor. 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att avgöra ärendet 

utan föregående ajournering. 
Sedan detta beslut fattats, framställde herr ordföranden proposition på bifall till de 

återstående trenne yrkandena i ärendet, och då han förklarat 
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drätselkammarens yrkande vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
Sedan herr ordföranden härpå för huvudvoteringen uppställt drätselkammarens

yrkande såsom ja-förslag, framställde han för utrönande av motförslag i samma votering 
proposition på •bufall till vartdera av de båda yrkandena, herr Möllers om bifall till 
motionen samt herr Swedenfelts, och då han förklarat den förstnämnda propositionen 
vara med övervägande ja besvarad, begärdes å uyo votering, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringspropo.s’tion: 

”Den som vill hava herr Möllers yrkande om bifall till motionen såsom motförslag i 
huvudvoteringen röstar Ja; 

den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej hava stadsfullmäktige beslutit att i huvudvoteringen uppställa herr 

Swedenfelts yrkande såsom motförslag.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Elmkvist, Olsson, 

Magnusson, Hansson, Möller, Wikström, Luckey, Franzén, Rosén, Lindblom, Flodin, 
Ahrenius, Nilsson och Hedman ja, men herrar vice ordföranden, Ljungberg, Petterson, 
Lindbom, Sandström, Molander, Carlsson, Appelgren, Andersson, Swedenfelt, 
Jacobsson och ordföranden nej. 

Med 14 ja- mot 12 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att i 
huvudvoteringen uppställa herr Möllers yrkande om bifall till motionen såsom 
motförslag. 

Slutligen framställde herr ordföranden följande voteringsproposition för 
huvudvoteringen, vilken proposition godkändes: 

”Den som vill bifalla drätselkammarens yrkande röstar Ja; 
den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej, och nej-rösterna utgöra minst två tredjedelar av det angivna antalet 

röster, så hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Möllers yrkande om bifall till 
motionen tillika med det av herr Rosén avgivna förslaget om att med Kungl. Majits 
tillstånd upptaga ett lån å 135,000 kronor för ifråga- varande ändamål. 

Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, Petterson, 
Olsson, Magnusson, Molander, Hansson, Carlsson, Luckey, Andersson, Swedenfelt, 
Jacobsson, fledmau och ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Lindbom, 
Sandström, Elmkvist, Möller, Wikström, Appelgren, Franzén, Rosén, Lindblom, Flodin. 
Ahreuius och Nilsson nej. 

13 ja- mot 13 nej-röster hade alliså avgivits, vadan stadsfullmäktige beslutit att med 
bifall till drätselkammarens yrkande i ärendet avslå motionen. 
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§ 236  
Genom föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 21 nästlidne november 

hemställde drätselkammaren om anslags beviljande med 40,950 kronor för utförande av 
allmänna arbeten under år 1939 samt för diverse andra utgifter 
under sagda år enligt nedanstående tablå: Bosviksgatans breddning jämte 

avloppsledningar  ..................................................................................  13,000 
Drottninggatan, kompletteringsarbeten  .................................................  6,300 
Vatten- och avloppsledningars framdragande till kyrkplanen .. 3,300 Södra 
Kronbergsgatan, vatten- och avloppsledningar  ......................................  4,500 
Betongrännsten i Verkstadsgatan  .................................................... ... 800 
Inköp av filtersand  ................................................................................  1,800 
Utredning rörande påbyggnad av högreservoaren .....................................  900 
Inköp av sandningsmaskin  ........................................................................  350 
För gäldande av kostnader för Tröte- och Rotemyrarnas för- 

dämningsmurar  ............................................................................  10,000 
Kronor 40,950 

I sin skrivelse föreslog kammaren, att ifrågavarande belopp måtte upptagas i 1939 
års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 

'Härjämte förelågo dels det av stadsingenjören upprättade förslaget till dylika 
arbeten, dels vattenstyrelsens yttrande till drätselkammaren med hänsyn till vatten- och 
avloppsledningsarbeten enligt nätmnda plan. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande 
framställning, och skulle medel för ändamålet i fråga utgå såsom av drätselkammaren 
föreslagits. 

§ 237  
Med anledning av stadsfullmäktiges remiss den 24 nästlidne november enligt § 220 

i protokollet förelåg från drätselkammaren en så lydande skrivelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 1 december 1938. 

§ 263. Stadsfullmäktige hade vid sitt sammanträde den 24 sistHdne november till 
drätselkammaren för yttrande remitterat Sveriges Kommunaltjänstemannaförbunds 
avdelnings n:r 59 och Svenska Polisförbundets avdelnings härstädes i skrivelse den 12 
samma november gjord hemställan, att dess med- 
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lemmar i avvaktan på resultatet av den pågående utredningen om anställnings-, 
avlönings- och pensionsförhållandena för samtliga befattningshavare måtte från och 
med den 1 instundande januari bliva tillerkända en ökning av 10 °/o å nu utgående 
lönerna samt att förhandlingar rörande denna begäran snarast måtte upptagas. 

Sedan drätselkammaren meddelat berörda förbundsavdelningar, att de genom 
ombud ägde tillstädeskomma vid detta sammanträde i och för överläggningar i ärendet 
med drätselkammaren, så infunno sig nu på grund av vederbörligen utfärdade fullmakter 
för kommunaltjänstemännen stadsfogden Erik Atterfelt och brandchefen G. A. Löfgren 
samt för polismännen poliskonstapeln C. I. Alexandersson härstädes och 
polisöver.konstapeln Birger Gustavsson i Uddevalla. 

Härvid anförde brandchefen Löfgren med intämmande av överkonstapeln 
Gustavsson, att levnadskostnaderna under den senaste tiden alltmera stegrats samt att 
reglering av lönerna, som i anledning därav påginge litet varstädes i landet, vore av 
behovet påkallad även här i staden samt anhöll, att drätselkammaren ville hos 
stadsfullmäktige tillstyrka den begärda löneökningen i avbi- dan på slutlig reglering. 

Herr ordföranden meddelade härefter, att kammaren uppdragit åt en kommitté, 
bestående av trenne kammarledamöter, att verkställa den av stadsfullmäktige beelutade 
utredningen angående stadens befattningshavares löne- och anställningsvillkor samt 
pensionering, att denna kommitté, som nu avslutat sitt utredningsarbete, inom den 
närmaste tiden komme att till kammaren avlämna förslag till såväl tjänste- som 
pensionsreglemente samt att kammaren efter granskning av förslagen komme att 
överlämna desamma till stadsfullmäktige, som därefter komme att giva såväl 
kommunala styrelser och nämnder som befattningshavare tillfälle att avgiva yttrande 
däröver. 

I anslutning härtill hemställde herr Gustavsson, att drätselkammaren icke måtte 
fatta något beslut i det av herr ordföranden berörda ärendet eller överlämna detsamma 
till stadsfullmäktige, förrän befattningshavarna beretts tillfälle att taga del av förslagen 
samt förhandla om de däri innefattade villkoren. 

Beträffande denna hemställan framhöll herr ordföranden, att drätselkammaren av 
stadsfullmäktige ju erhållit uppdraget att verkställa ovannämnda utredning, vadan 
kammaren rätteligen hade att till stadsfullmäktige inkomma med dylik utredning samt 
de förslag, som densamma kunde föranleda, men att kammaren ville taga i övervägande, 
huruvida den gjorda anhållan kunde bifallas. 
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Då ombuden sade sig icke hava något ytterligare att anföra, förklarades 
överläggningarna avslutade, sedan herr ordföranden meddelat, att drätselkammaren, 
innan den åtskildes, komme att fatta beslut i saken. 

Sedan ärendet härefter företogs till avgörande beslöt drätselkammaren framhålla, att 
kammaren saknade annan möjlighet än att påfordra ytterligare skattestegring, därest 
budgeten för nästkommande år skulle belastas med den ifrågasatta löneökningen, men att 
kammaren för sin del vore villig att undei* år 1939, sedan förslag till tjänste- och 
pensionsreglementen- behandlats av stadsfullmäktige, ånyo överväga vilka möjligheter 
till en lönereglering, som då kunde föreligga, vilket torde kunna ske i början av nämnda 
år. 

Drätselkammaren ville alltså hemställa, att stadsfullmäktige måtte besluta: att 
ifrågavarande framställning om en provisorisk löneökning icke måtte föranleda till någon 
stadsfullmäktiges åtgärd. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att bifalla drätselkammarens föreliggande 

förslag i ärendet. 

§ 238. 
Från herr brandchefen Gust. A. Löfgren förelåg skrivelse med hemställan om 

höjning av hans lön från nuvarande 700 till 1,200 kronor samt beklädnads- ersättning från 
100 till 150 kronor. 

Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till brandstyrelsen och 
drätselkammaren för yttrandens avgivande, och förelågo nu dylika yttranden. 

Drätselkammarens yttrande, i vilket även brandstyrelsens yttrande innefattas, var av 
följande lydelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil 
sammanträ-  de den 1 december 1938.

§ 364. Återupptogs till behandling det under § 347 i protokollet för den 21 sistlidne 
november antecknades av stadsfullmäktiges ordförande till drätsel- 
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kammaren för yttrande remitterade ärendet rörande brandchefen G. A. Löfgrens i 
skrivelse den 9 samma november gjorda hemställan, att den till honom utgående lönen å 
700 kronor måtte höjas till 1,200 kronor samt ersättningen för beklädnad från 100 
kronor till 150 kronor; och hade brandchefen Löfgren som motivering för sin anhållan 
anfört att brandchefsbefattningen under en lång följd av år varit underbetald samt att de 
anbefallda åtgärderna rörande luftskyddet medfört ökad arbetsbörda för brandchefen. 

Härvid föredrogs utdrag av brandstyrelsens protokoll den 12 sistlidne november, § 
3, varav framginge, att brandstyrelsen i betraktande av den ökade arbetsbördan ansåge 
den utgående ersättningen till brandchefen alltför ringa, men att styrelsen med hänsyn 
till stadens ekonomi och uppkomna frågan om en eventuell omreglering av 
brandväsendet dock icke ville föreslå höjning av arvodet till mera än 1,000 kronor. 
Beklädnadsersättningen ansågs böra utgå med oförändrat belopp eller 100 kronor per år.

Vid ärendets föredragning uppstod överläggning, varunder yrkades av: 
herr Appelgren med instämmande av herr Luckey, att drätselkammaren måtte hos 

stadsfullmäktige tillstyrka framställningen på sätt, brandstyrelsen föreslagit, 
herr ordföranden, att kammaren ville förklara, att frågan om en reglering av 

brandchefens arvode skulle upptagas i samband med behandlingen av förslaget till 
tjänste- och pensionsreglementen för stadens befattningshavare och alltså föreslå 
stadsfullmäktige att för närvarande icke fatta något beslut i frågan. 

Sedan diskussionen förklarats avslutad och propositioner på bifall till vart och ett 
av de gjorda yrkandena framställts, biföll drätselkammaren utan votering herr 
ordförandens yrkande, vid vilket förhållande drätselkammaren beslutat föreslå 
stadsfullmäktige 

att på anförda skäl för närvarande icke fatta något beslut i ärendet. 
Mot detta beslut anmälde herrar Appelgren, Luckey och Swedenfelt reservation. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
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Herr Appelgren yrkade bifall till framställningen i enlighet med brand- styrelsens 
yttrande. 

Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden framställt proposition 
till å ena sidan ärendets avgörande i dag och å andra till dess bordläggning, förklarade han 
den sistnämnda propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition : 

”Den som vill bordlägga ärendet röstar Ja; 
den det icke vill röstar Nej; 
Om nejrösterna utgöra mera än två tredjedelar av det avgivna antalet röster, hava 

stadsfullmäktige beslutit att avgöra ärendet i dag. 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Hansson ej deltog, röstade 

herrar Ljungberg, Petterson, Olsson, Magnusson, Carlsson, Franzén, Rosén, Lindblom, 
Nilsson, Hedman och ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Lindbom, Sandström, 
Elmkvist, Molander, Möller, Wikström, Luckey, Appelgren, Andersson, Swedenfelt, 
Jacobsson, Flodin och Ahrenius nej. 

Då 11 ja- mot 14 nej-röster avgivits, så hade stadsfullmäktige alltså be- slutit att 
bordlägga ärendet. 

Till behandling förelåg jämväl skrivelse från herr vice brandchefen Gillis Eriksson 
med begäran om öking av hans lön från nuvarande 100 till 400 kronor. 

Denna skrivelse hade remitterats på samma sätt som brandchefens före- nämnda 
skrivelse, och förelågo nu yttranden i detta ärende. 

Drätselkammarens yttrande, i vilket ock brandstyrelsens yttrande innefattas, var av 
följande lydelse: 

”Utdrag a.v protokollet, hållet vid
1 drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 1 december 1938. 

8 365. Upptogs ånyo till behandling det under § 348 i protokollet för den 21 sistlidne 
november antecknade från stadsfullmäktiges herr ordförande till drätselkammaren för 
yttrande remitterade ärendet, innefattande herr Gillis Erikssons anhållan om höjning av 
den honom i egenskap av vice brandchef tillkommande lönen å 100 kronor till 400 kronor, 
därvid denne i och för jämförelse, framhållit, att brandmans lön utgjorde 250 kronor. 

Härvid föredrogs utdrag av brandstyrelsens protokoll den 12 sistlidne november, 8 
4, utvisande att styrelsen då vid behandling av framställningen be- 
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slutat föreslå stadsfullmäktige, att det till vice brandchefen utgående arvodet måtte höjas 
till 200 kronor samt att ersättningen för beklädnad skulle utgå med oförändrat belopp 
eller 100 kronor. 

Härefter uppstod överläggning, varunder yrkades av: 
hen* Appelgren med instämmande av herr Luckey, att drätselkammaren måtte hos 

stadsfullmäktige tillstyrka framställningen på sätt, brandstyrelsen föreslagit, 
herr ordföranden, att kammaren ville förklara, att frågan om en reglering av v. 

brandchefens arvode skulle upptagas i samband med behandlingen av förslaget till 
tjänste- och pensionsreglementen för stadens befattningshavare och alltså föreslå 
stadsfullmäktige att för närvarande icke fatta något beslut i frågan. 

Sedan diskussionen förklarats avslutad och propositioner på bifall till vart och ett av 
de gjorda yrkandena framställts, biföll drätselkammaren utan votering herr ordförandens 
yrkande, vid vilket förhållande drätselkammaren beslutat föreslå stadsfullmäktige 

att på anförda skäl för närvarande icke fatta något beslut i ärendet. 
Mot detta beslut anmälde herrar Appelgren, Luckey och Swedenfelt reservation. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRA1NS ORBELL.” 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt på förslag av herr ordföranden att likaledes 

bordlägga detta ärende. 

§ 239. 
På grund av stadsfullmäktiges remiss den 24 nästlidne november enligt § 226 i 

protokollet förelåg från drätselkammaren följande skrivelse: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid 

drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 1 december 1938. 

§ 366. Stadsfullmäktige hade vid sitt sammanträde den 24 sistlidne november till 
drätselkammaren för yttrande remitterat en av herr Arvid R. Molander som motion 
upptagen framställning från stadskamreraren Axel Holm- 



 

1938 den 15 december. 

qvist, att stadsfullmäktige måtte tillerkänna honom ett årligt belopp & 600 kronor, 
utgörande en av honom ansedd skälig kompensation för den inkomst å 1,200 kronor, 
som han åtnjutit i arvode för fullgörande av uppdraget såsom stadsfullmäktiges 
sekreterare, men som han genom sekreterareuppdragets över- gående å annan 
befattningshavare från och med år 1939 komme att gå för- lust ig om. 

Det skulle här antecknas, att stadskamreraren Holmqvist på förfrågan av 
sekreteraren meddelat, att han icke önskade närvara vid sammanträdet i och för 
överläggningar med kammaren rörande framställningen. 

Efter ärendets föredragning uppstod överläggning, varunder yrkades av: 
herr Luckey, att drätselkammaren måtte föreslå stadsfullmäktige bevilja 

stadskamreraren begärda beloppet å 600 kronor att utgå årligen såsom ersättning för den
mistade arvodesinkomsten, 

herr Källén, att drätselkammaren skulle förklara sig icke kunna tillstyrka 
framställningen med hänsyn till dels att stadskamreraren blivit bibehållen vid 
oförändrade löneförmåner i trots av att han från och med 1938 års ingång vunnit 
befrielse från den krävande uppgiften som drätselkammarens sekreterare och dels att 
han, som visserligen genom sekreterareskapets hos stadsfullmäktige övergående å 
annan befattningshavare erhölle en minskad inkomst, dock helt befriades från de med 
ifrågavarande uppdrag förenade uppgifterna. 

Sedan diskussionen förklarats avslutad och projjositioner på bifall till ett vart av de 
gjorda yrkandena framställts, biföll drätselkammaren utan votering herr Källéns 
yrkande, vid vilket förhållande drätselkammaren beslutat föreslå stadsfullmäktige 

att på ovan anförda skäl avslå stadskamrerarens ifrågavarande framställning.  
Som ovan. 

FRANS ORBELL. 
Från det justerade protokollet rätt utdraget, betygar 

Ex officio: 
FRANS ORBELL.” 

Herr Molander yrkade, att stadsfullmäktige måtte besluta höjning av den åt 
stadskamrer Holmqvist utgående lönen med 600 kronor. 

Herr Sandström understödde detta yrkande. 
Herr Ljungberg yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet. 
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Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden framställt proposition 
på bifall till vardera av de båda föreliggande yrkandena, drätselkammarens och herr 
Molanders, förklarade han den förstnämnda propositionen vara med övervägande ja 
besvarad, varefter votering begärdes, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 

”Den som vill bifalla drätselkammarens förslag härvidlag röstar Ja; 
den det icke vill röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Molanders yrkande i 

ärendet.” 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Ljungberg, Petterson, 

Elmkvist, Olsson, Magnusson, Hansson, Carlsson, Appelgren, Andersson, Franzén, 
Rosén, Lindblom, Ahrenius, Nilsson, Hedman och ordföranden ja, men herrar vice 
ordföranden. Lindbom, Sandström, Molander, Möller. Wikström, Luckey, Swedenfelt. 
Jacobsson och Flodin nej. 

Med 16 ja- mot 10 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla 
drätselkammarens yrkande i ärendet, vadan herr Molanders yrkande i detsamma 
avslagits. 

Vid behandlingen av detta ärende var undertecknad, sekreterare ej närvarande, och 
protokollet för denna paragraf fördes av herr kommunalborgmästare Orbell. 

§ 240  
Enligt föreliggande skrivelse hemställde byggnadsnämnden, att det i årets stat 

upptagna arkitektarvodet uppföres under huvudtiteln ”Byggnadsnämnden”, samt att det 
till nämndens förfogande måtte ställas ett anslag av 300 kronor för mötande av 
oförutsedda behov. 

Drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat ärendet 
för yttrandes avgivande, hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 1 
dennes beslutit föreslå stadsfullmäktige besluta, att framställningen för närvarande icke 
skulle föranleda någon stadsfullmäktiges åtgärd, vilket ock blev stadsfullmäktiges 
enhälliga beslut. 

§ 241  
Genom föreliggande skrivelse ansökte arbetslöshetskommittén om att 

stadsfullmäktige måtte bevilja ett anslag för år 1939 å 4,500 kronor att utgå som 
kommunalt bidrag till elever från staden, vilka bevista de statliga yrkes- 
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skolorna i länet, och föreslogs i skrivelsen, att dylikt bidrag skulle utgå med 15 kronor 
per elev och månad för de elever, som bevista sådana skolor i Mölndal och Uddevalla, 
och med 10 kronor pei elev och månad för de elever, som bevista sådana skolor i 
Lysekil. I det föreslagna anslaget skulle även ingå kostnader för fria hem- och återresor 
vid påsk-, midsommar- och julhögtiderna för elever vid de båda förstnämnda skolorna. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
dess yttrande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för deu 1 
dennes beslutit föreslå stadsfullmäktige besluta 

att i och för lämnande av kommunalt bidrag under elva månader av året med 15 
kronor per elev och månad till elever från staden, som bevista de statliga yrkesskolorna 
i Mölndal och Uddevalla, samt 10 kronor per elev och månad till elever från staden vid 
härvarande statliga yrkesskolor anslå ett belopp av 4,500 kronor, att utgå ur anslaget för 
arbetslöshetens lindrande, därest icke beloppet kan ersättas av skatteutjämuingsmedel, 
samt 

att samtliga ovannämnda elever böra komma i åtnjutande av bidraget, med 
uudautag dock för de fall, där vederbörandes ekonomiska ställning är sådan, att bidrag 
från staden icke kan anses vara av behovet påkallat. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i ärendet i enlighet 
med vad drätselkammaren i detsamma yttrat, och skulle medel för ändamålet utgå 
såsom av drätselkammaren föreslagits. 

§ 242  
Geuom föreliggande skrivelse anhöll arbetslöshetskommittén om tilläggsanslags 

beviljande för fortsättande av arbetena med Tröte- och Rotemyrarnas 
fördämuingsmurar. 

Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
dess yttrande, och hade kammaren enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 1 
dennes beslutit föreslå stadsfullmäktige 

att för arbetet med på- och tillbyggnad av Tröte- och Rotemyrarna bevilja ett 
tilläggsanslag å kronor 12,405, att ingå i ett tillfälligt lån på kronor 30,480 för sagda 
arbeten, samt 

att stadsfullmäktige måtte bemyudiga drätselkammaren att träffa avtal med 
bankinrättning om upptagaude av ett sådant lån, eventuellt om utökning av redan 
befintligt tillfälligt lån. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla den föreliggande framställningen, och 
skulle medel för ändamålet anskaffas såsom av drätselkammaren föreslagits. 

Tillika beslöto stadsfullmäktige, likaledes enhälligt, att lämna drätselkammaren 
sådant bemyndigande som i drätselkammarens förenämnda yttrande omför- mäles. 

§ 243  
Från kommitterade i slakthusfrågan förelåg skrivelse, som utmynnade i följande 

förslag och hemställan: 
att bemyndiga drätselkammaren att tillhandahålla medel för utförande av 

fullständiga ritningar, kostnadsberäkningar och driftskalkyler för uppförande av ett 
slakthus i Lysekil samt 

att giva kommittén rätt att verkställa dessa utredningar och underhandla och 
ävenså träffa preliminära överenskommelser för driften vid ett blivande slakthus i 
Lysekil. 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till hälsovår Is- nämnden 

och drätselkammaren för yttrandens avgivande, och förelågo nu dylika yttranden. 
Drätselkammarens yttrande, vari även innefattas hälsovårdsnämndens yttrande, var 

av följande lydelse: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 13 december 1938. 

§ 395. Sedan stadsfullmäktige vid sammanträde den 17 mars 1938, § 55, beslutat att 
tillsätta en kommitté, bestående av fem ledamöter, med uppdrag att verkställa en 
förutsättningslös utredning rörande väckt förslag om byggandet av ett av Kungl. 
Medicinalstyrelsen godkänt offentligt kontrollslakteri, så hade förenämnda kommitté till 
stadsfullmäktige inkommit med i skrivelse den 7 innevarande december innefattat 
utlåtande i ärendet, vilken skrivelse stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat till 
drätselkammaren för yttrande. 

Vid ärendets föredragning antecknades från föreliggande handlingar: 
dels att kommittén företagit undersökning om förhållandena rörande slakthus på 

andra platser, att underhandlingar rörande överlåtande av driften av ett blivande slakthus 
förts med representanter för styrelsen i Västra Sve- 
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riges slaktdjursförsäljningsförening i Uddevalla samt med privatpersoner, villiga att 
driva slakerirörelsen härstädes, att städer och ‘ samhällen i ganska stor omfattning gått 
in för byggandet av kontrollslakteri, att det vore av stor vikt att till staden få förlagt ett 
dylikt slakteri, som kunde fournera Lysekil och de betydande samhällena i stadens 
närhet, att, innan vidare underhandlingar kunde företagas i frågan, ritningar, kostnads-
beräkningar och upprättande av fullständiga driftskalkyler måste uppgöras med 
sakkunnig hjälp samt att kommittén föreslagit stadsfullmäktige bemyndiga 
drätselkammaren tillhandahålla medel för utförande av ovannämnda ritningar m. m. 
ävensom giva kommittén rätt att verkställa dessa utredningar samt underhandla och 
träffa preliminära överenskommelser för driften rid ett blivande slakthus i Lysekil, 

dels ock att hälsovårdsnämnden vid sammanträde den 12 innevarande december, § 
105, avgivit yttrande i ärendet, varav framginge, att hälsovårdsnämnden tillstyrkt 
kommitterades hemställan och förslag i frågan. 

Efter ärendets föredragning beslöt drätselkammaren föreslå stadsfullmäktige 
besluta 

att bemyndiga drätselkammaren att tillhandahålla medel, dock högst 500 kronor, 
för utförande av fullständiga ritningar, kostnadsberäkningar och driftskalkyler för 
uppförande av ett slakthus i Lysekil, vilket belopp skulle utgå ur oförutsedda utgifter i 
nästkommande års stat, 

att uppdraga åt kommittén för slakthusfrågans utredning att ombesörja ritningars 
upprättande och uppgöra förenämnda 'beräkningar samt 

att anmoda kommittén, sedan det sålunda givna uppdraget fullgjorts, lämna 
stadsfullmäktige tillfälle att erhålla närmare kännedom om frågan. 

Denna § förklarades genast justerad. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla framställningen i fråga på sätt 
drätselkammaren föreslagit, och skulle medel för ändamålet utgå i enlighet med 
drätselkammarens förslag. 
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§ 244  
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat fattigvårdsstyrel- sens 

förslag till utgifts- och inkomststat för fattigvården under år 1939, och utvisade detta 
förslag i utgifter 136,091 kronor, varav för uttaxering på bevillning 76,091 kronor. 

Enligt bilagt utdrag av sitt protokoll för den 14 nästlidne november hade 
drätselkammaren beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka förslagets antagande. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget. 
Den sålunda av stadsfullmäktige nu antagna utgifts- och inkomststaten innefattas i 

denna  .....................................................................................  Bil. N:o 9, 1938. 

§ 245  
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat folkskolestyrel- .sens 

förslag till utgifts- och inkomststater för folkskolan och fortsättnings- .skolan under år 
1939, och utvisade dessa förslag i utgifter: det förstnämnda 161,094 kronor, varav för 
uttaxering på bevillning 66,072 kronor, och det sistnämnda 5,657 kronor, varav för 
uttaxering på bevillning 3,475 kronor. 

Drätselkammaren hade över dessa förslag avgivit följande bilagda yttrande: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
21 november 1938. 

§ 352. Upptogs till granskning ett av folkskolestyrelsen vid sammanträde den 1 
innevarande november upprättat samt i protokollsutdrag framlagt förslag till utgifts- och 
inkomststat för år 1939. 

Vid granskning av förslaget antecknades, att folkskolans stat utvisade i utgifter 
kronor 161,094: —, verkliga inkomster kronor 95,022: — och beräknad uttaxering på 
bevillning kronor 66,072: —, samt att fortsättningsskolans s‘.at upptoge i utgifter kronor 
5,657:—, samt såsom inkomster: statsbidrag kronor 2,182:.— och beräknad uttaxering på 
bevillning kronor 3,475: —. 

Drätselkammaren, som icke hade något att erinra mot fortsättningsskolans stat, ville 
beträffande det av folkskolestyrelsen framlagda förslaget till stat för folkskolan anföra 
följande: 



 

1938 den 15 december. 

Sedan församlingen övertagit hållandet av garage för kyrkoherden, bör, då detta 
inrymmes i en folkskolans fastighet, i hyra av församlingen till skolkassan erläggas 
förslagsvis 250 kronor per år. 

Posten ordinarie underhåll av fastigheter föreslås minskad till 4,000 kronor. Därest 
avsedda målningsarbeten kunna utföras helt eller delvis på 1938 års anslag, bör möjlighet 
föreligga att med det sålunda angivna underhålls- anslaget ordna de nämnda skolplanerna 
Drätselkammaren förordar, att dessa arbeten utföras i stadens regi, men att kostnaden 
påföres skolkassan. 

Genom de av drätselkammaren föreslagna förändringarna skulle slutsumman för 
folkskolans stat uppgå till kronor 158,914 och beloppet att uttaxera till kronor 63,642. 

Drätselkammaren beslöt dels föreslå stadsfullmäktige att antaga folksko- lestyrelseus 
förslag med de av drätselkammaren gjorda ändringarna och dels upptaga de sålunda till 
uttaxering föreslagna beloppen uti 1939 års förslag till utgifts- och inkomststat för staden. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga förslagen med iakttagande av vad 

drätselkammaren med hänsyn till desamma föreslagit. 
Tillika beslöto stadsfullmäktige beträffande hyra för garage, att denna skall utgå enligt 

drätselkammarens förslag. 
De sålunda nu av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna innefattas i 

denna  .............................................................................  Bil. N:o 10, 1938. 

§ 246  
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat barnavårdsnämndens 

förslag till utgifts- och inkomststat under år 1939, och utvisade detta förslag i 
utgifter 14,954 kronor, varav för uttaxering på bevillning 7,654 kronor. 

Enligt bilagt utdrag av sitt protokoll för den 14 nästlidne november hade 
drätselkammaren beslutit föreslå förslagets antagande, vilket ock blev stads-
fullmäktiges enhälliga beslut. 
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Den nu sålunda antagna utgifts- och inkomststaten innefattas i denna   Bil. N:o 11, 
1938. 

§ 247  
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat nedannämnda, av densamma 

granskade förslag till utgift sstater under år 1939: 
Nykterhetsnämnden 400 kr., Sundhets vården 22,000 kr., Samrealskolan 4,000 kr., 

Parkstyrelsen 4,200 kr., Renhållningen 13,000 kr., Vatten- och avloppsledningar 15,500 kr., 
Brandväsendet 16,700 kr., Polisväsendet 27,135 kr. 

För sundhetsvården var anmärkt, att köttbesiktningsbyråns inkomster för år 1939 beräknats 
till 6,000 kronor. 

Enligt bilagda skrivelser hade drätselkammaren gjort följande erinringar mot förslagen: 
att förslaget för parkstyrelsen nedsättes till 3,500 och förslaget för branu- väsendet till 

16,300 kronor, det sistnämnda på grund av löneförhållanden för brandchefen och vice 
brandchefen. 

I övrigt hade drätselkammaren ej haft något att mot förslagen erinra. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga samtliga dessa förslag med iakttagande av vad 

drätselkammaren yttrat med hänsyn till förslagen för parkstyrelsen och brandväsendet. 
Den nu sålunda antagna utgiftsstaten för samrealskolan innefattas i denna   Bil. N:o 12. 

1938. 

§ 248  
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat av densamma upprättat, nu 

föreliggande förslag till utgifts- och inkomststat för staden under år 1939 jämte hamnstyrelsens 
förslag till utgifts- och inkomsrsiat för stadens hamninrättning under samma år. 

Härjämte voro fogade utdrag av drätselkammarens protokoll för den 21 nästlidne november 
rörande dessa båda förslag. 

Budgetsberedningens yttrande över ifrågavarande förslag förelåg i följande skri velse: 
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Protokoll, hållet vid sammanträde den 2 
december 1938 med den av stadsfullmäktige i 
Lysekil tillsatta budgetsberedningen för 
granskning dels av drätselkammarens förslag till 
utgifts- och inkomststat för staden under år 1939, 
dels av hamnstyrelsens förslag till utgifts- och 
inkomststat för stadens- hamninrättning under 
samma år. 

Närvarande: herrar Karl Källén, Fritz Lusch, Axel Ljungberg, Jakob Petterson och 
Arvid R. Molander samt kommunalborgmästaren Frans Orbell, som även vid 
sammanträdet var tillstä deskommen. 

Vid protokollet undertecknad, Sekreterare. 
§ 1 Herr Karl Källén, som i egenskap av stadsfullmäktiges ordförande utfärdat kallelse 

till detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 

§ 2 Till ordförande utsågs enhälligt herr Källén. 
§ 3 Drätselkammarens budgetsförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och 

beslöt beredningen enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka det- sammas antagande med 
en uttaxering av elva (11) kronor och 80 öre per skattekrona enligt 1938 års taxering. 

§ 4 Budgetsberedningen beslöt hos stadsfullmäktige tillstyrka, att betal-
ningsterminerna för stadsutskylder måtte bliva fyra liksom i år, och att dessa terminer måtte 
bestämmas till mars, juni, augusti och oktober å tider som av drätselkammaren närmare 
bestämmas.. 

§ 5 Hamnstyrelsens budgetsförslag för stadens hamninrättning genomgicks 
ävenledes punkt för punkt. 

Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 21 nästlidne november hade 
drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges herr ordförande för yttrandes avgivande 
remitterat detta förslag, avgivit följande yttrande över detsamma: 

”Drätselkammaren hade icke något annat att erinra mot förslaget än att å 
inkomstsidan borde upptagas en post å 3,000 kronor utgörande inkomst av båthamnar, 
planlegor och kranavgifter, samt att samma belopp upptoges på utgiftssidan unde 
rubriken underhåll såsom eventuell kostnad för beredandet av båtplatser vid piren från 
Släggö; vadan inkomster och utgifter alltså komme att balansera å kronor 59,392: 73. 
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Beredningen beslöt enhälligt hos stadsfullmäktige tillstyrka förslagets antagande med 
iakttagande av förenämnda ändringar. 

Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 

Justerat: 
KARL KÄLLÉN. 

Stadens budgetsförslag och budgetsberedningens yttrande förelågo i tryck och hade före detta 
sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 

De föreliggande handlingarna härvidlag föredrogos nu, varvid de nämnda .budgetsförslagen 
punkt för punkt genomgingos. 

Beträffande budgetsförslaget för staden yrkades följande ändringar: 
Herr Andersson: att elekricitetsverkets bidrag måtte upptagas med 50.000 i stället 

för föreslagna 35,000 kronor, då uttaxeringen kunde stanna vid kr. 11:50 per skattekrona 
och beloppet för oförutsedda utgifter ökas med 1.493 kronor. 

Herr Ljungberg talade för bifall till förslaget oförändrat, då ytterligare bidrag från 
elektricietsverket säkerligen kunde komma att behövas för åtskilliga ändamål, 
exempelvis bidrag till jordkassan. 

Herr Molander yrkade, att i förslaget posten ”arvode till drätselkammarens 
ordförande” med 500 kronor måtte ur detsamma utgå. 

Herr Ljungberg instämde i detta yrkande. 
Då överläggningen beträffande dessa båda poster i förslaget förklarats avslutad, 

beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att ej med hänsyn till desamma företaga någon 
ändring. 

Härefter beslöto stadsfullmäktige, ävenledes utan votering, att antaga dels 
drätselkammarens förslag till utgifts- och inkomststat för staden under år 1939 i 
oförändrat skick med en uttaxering av elva (11) kronor och 80 öre per skattekrona enligt 
1938 års taxering, dels budgetsförslaget för stadens hamninrättning med iakttagande av 
vad drätselkammaren och budgetsberedningen med hänsyn till detsamma yttrat. 

Tillika beslöto stadsfullmäktige att i enlighet med drätselkammarens av 
budgetsberedningen förordade förslag betalningsterminerna för stadsutskylder skola i 
likhet med i år bliva fyra och förläggas till mars, juni, augusti och oktober å tider som av 
drätselkammaren närmare bestämmas. 
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De nu sålunda antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och desa hamninrättning 
innefattas i denna ......................................................  Bil. N:o 13 a och b, 1938. 

§ 249. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse rörande sökande av understöd 

av skatteutjämningsmedel: 

”Utdrag av protokollet, hållet vid. 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 1 
december 1938. 

§ 380. 1 samband med behandlingen av ärendet i föregående § beslöt drät-
selkammaren föreslå stadsfullmäktige besluta att med hänsyn till dels det höga 
skattetrycket och dels den omständigheten, att staden även för nästkommade år kommer 
att lämna bidrag åt elever från staden, som bevista Lysekils, Uddevalla och Mölndals 
statliga yrkesskolor, till Konungen ingiva underdånig ansökan om understöd av 
skatteutjämningsmedel för år 1939 enligt 2 § 2 mom. i Kungl. förordningen den 16 
december 1927 angående understöd av skatteutjämningsmedel åt synnerligt skattetyngda 
kommuner. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Rätt utdraget från det justerade protokollet betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att till Konungen ingiva sådan underdånig ansökan, som i 

den föreliggande skrivelsen omförmäles. 

§ 250  
Val av sammankallande i stadsfullmäktige för tiden till nästa sammanträde 

därstädes förelåg. 
Herr Pettersson föreslog stadsfullmäktiges nuvarande ordförande herr Karl Källén, 

och utföll valet enhälligt i enlighet med detta förslag. 

§ 251  
Från drätselkammaren förelåg rörande tomt-försäljning en så lydande- skrivelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i 
Lysekil sammanträde den 13 december 1938. 

§ 391. Filaren Arvid Scherman här i staden hade genom skrivelse hos 
-drätselkammaren anhållit att få inköpa ett med adressnummer 6 vid Södra Kronbergsgatan 
betecknat tomtområde, vilket enligt en av stadsingenjören Sven H. Lundgren den 3 
innevarande december upprättad kartskiss innehölle c:a 380 kvadratmeter. 

Byggnadsnämnden, som satts i tillfälle att yttra sig i ärendet, hade enligr nu föredraget utdrag av 
dess protokoll för den 28 sistlidne november, § 101, tillstyrkt försäljningen ifråga. 

Efter föredragning av ärendet beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige anhålla om 
bemyndigande att. till herr Arvid Scherman få försälja tomtområdet n:r 6 vid Södra Kronbergsgatan mot 
ett pris, beräknat efter en Irona per kvadratmeter, samt de villkor i övrigt, drätselkammaren ägde fast-
ställa. 

Denna § förklarades genast justerad. 

Som ovan. 
FRANS ORBELL. 

Från protokollet rätt utdraget, betygar 
Ex officio: 

FRANS ORBELL.” 

Herr Ljungberg yrkade, att drätselkammaren tillika måtte bemyndigas att träffa uppgörelse med 
sökanden med hänsyn till ersättning till staden för att få inkoppla vatten- och avloppsledningar till 
fastigheten i fråga i av staden redan framdragna sådana ledningar. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna drätselkammaren sådant be-
myndigande som i dess föreliggande skrivelse oförmäles med iakttagande av det av herr 
Ljungberg gjorda tilläggsyrkandet. 

§ 252. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid 
drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 

13 december 1938.

§ 402. Sedan stadsfullmäktige vid sitt sammanträde den 24 sistlidne november, § 
209, beslutat dels att ingå till Kungl. Väg- och Vatteubyggnadssty- relsen med 
hemställan att insidan av vågbrytaren vid Släggö måtte för en kostnad av 12,000 kronor 
ordnas i enlighet med ett av ingenjören Ström den 10 oktober 1938 upprättat förslag, 
betecknat alternativ I, dels att, därest nämnda belopp, 12,000 kronor, icke kunde 
inrymmas i kostnaden för den under arbete varande småbåtshamnen, staden skulle 
ansvara för detta belopps erläggande, dels ock att den eventuella kostnad, som kunde 
komma på stadens del, skulle utgå av för hamninrättningen tillgängliga medel, hade 
Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsen i skrivelse den 10 innevarande december till 
drätselkammaren,, under meddelande att styrelsen under ovan angiven förutsättning 
beträffande- stadens ansvar för merkostnaderna bifallit den gjorda hemställan, anhållit 
att i enlighet med bifogat formulär få emotse skriftlig fönbindelse rörande det av-
stadsfullmäktige sålunda beslutade betalningsansvaret härutinnan; varande vid. 
skrivelsen jämväl fogad ljuskopia av den lorslagsritning, enligt vilken kajbyggnad skulle 
utföras längs vågbrytaren. 

Efter ärendete föredragning beslöt drätselkammaren anhålla hos stadsfullmäktige 
om bemyndigande för drätselkammarens ordförande redaktören Axel Ljungberg att med 
kontrasignation av kommunalbörgmästaren Frans- Orbell med för staden bindande 
verkan underteckna förbindelsen ifråga. 

Denna § förklarades genast justerad. 
Som ovan. 

FRANS ORBELL. 
Från protokollet rätt utdraget, betygar 

Ex officio: 
FRANS ORBELL.” 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna sådant bemyndigande, som i 
drätselkammarens föreliggande skrivelse omförmäles. 

§ 253  
Genom föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes föreslog 

drätselkammaren, att stadsfullmäktige måtte besluta att i och för bestridande 
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av för staden löpande utgifter under år 1939 upptaga å checkräkning ett lån å 20,000 kronor i Aktiebolaget 
Göteborgs Bank här i staden, med rätt för staden att, om så skulle vara erforderligt, övertrassera med ett 
belopp av högst 80,000 kronor samt att bemyndiga drätselkammaren träffa avtal med nämnda bank i 
berörda avseende, 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med vad i den föreliggande skrivelsen omförmäles. 

§ 254  
Genom föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes föreslog drätselkammaren, att 

stadsfullmäktige måtte besluta att i och för bestridande av för staden löpande utgifter under år 1939 
upptaga a checkräkning ett lån å 15,000 kronor i Aktiebolaget Göteborgs Handelsbank härstädes med rätt 
för staden att, om så skulle vara erforderligt, övertrassera med ett belopp av högst 60,000 kronor samt att 
bemyndiga drätselkammaren träffa avtal med nämnda bank i berörda avseende. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med vad i den föreliggande skrivelsen omförmäles. 

§ 255  
Rörande fryserianläggning förelåg från Industri- och Kommunikationskommittén en så lydande 

skrivelse: 

”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Vid Stadsfullmäktiges sammanträde den 3 februari 1937 uppdrogs åt Industri- och 

Kommunikationskommittén att verkställa och till Stadsfullmäktige inkomma med utredning rörande 
behov av fryserianläggning för att bl. a. kunna tillhandahålla is åt fiskare. 

Kommittén har rid olika tillfällen behandlat denna fråga och även stått i förbindelse med tillverkare 
av fryserianläggningar. Det är önskvärt, att en sådan anläggning kommer till stånd, men det har visat sig, 
att den blir jämförelsevis dyr att bygga. 

Vid sina undersökningar har kommittén kommit i förbndelse med Svenska Turbinfabriks 
Aktiebolaget Ljungström 1 Finspång, och detta företag har ställt i utsikt, att is i tillräcklig mängd och till 
ett jämförelsevis lågt pris skulle kunna levereras från dess fabrik i Alsbäck. Något bestämt besked kan 
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dock ännu ej lämnas, enär experimenten, som måste göras, komma att taga rätt så lång tid.
Kommittén anser det vara klokast, att Staden avvaktar resultatet av nämnda 

experiment, innan några omfattande utredningar göras beträffande byggandet av en 
fryserianläggning. Svenska Turbinfabriks Aktiebolaget har lovat att lämna definitivt 
besked, så snart som experimenten kunna betraktas som avslutade. 

Lysekil den 7 december 1938. 

LYSEKILS INDUSTRI- OCH KOMMUNIKATIONSKOMMITTÉ. 

JOHN MÖLLER, 
ordförande. 

/EVERT NILSSON, 
sekreterare.” 

Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 

§ 256  
Herr vice ordföranden föreslog, att stadsfullmäktige måtte besluta ingå till 

vederbörande myndigheter med hemställan om tillmötesgående av det önskemålet, att det i 
den blivande utredningen för väg-, bro- och färjförbindelser 
Lysekil—Skaftö—Flatö—Orust måtte beträffande broar över MJalö strömmar beaktas 
vikten av att det beräknas hög broar och ej lågbroar. 

Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 

§ 257  
Såsom avslutning på årets arbete i stadsfullmäktige yttrade herr ordföranden 

följande: 
”Med detta sammanträdes slut är arbetsåret i Lysekils stadsfullmäktige till ända. Det 

beslut vi i dag fattat om att höja skattesatsen med 30 öre är icke ägnat att inge glada 
känslor. Enligt min uppfattning har det tillkommit av orsaker, som fullmäktige icke ha 
haft möjlighet att ändra. Skola vi föra en sund skattepolitik och ej med lånemedel betala 
våra dagliga utgifter, så var denna höjning ofrånkomlig: vi hade intet annat val. 
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Med detta års utgång lämna icke mindre än tio av fullmäktiges ledamöter vår krets, och flera 
av dessa ha tillhört fullmäktige under en lång följd av är. 

Ni, Herr vice ordförande, har tillhört stadsfullmäktige i 26 år, därav 17 år som ordförande. Att 
för mig här minna om alla de stora arbetsuppgifter, som Ni utfört under denna långa rymd av år, som 
Ni suttit i stadsfullmäktige, är icke möjligt. Jag vill endast nu, när Ni sannolikt för alltid lämnar 
fullmäktige, uttala stadens hjärtliga tack för allt det arbete Ni utfört i dess tjänst under de gångna 
åren.  ____________  Man förmodan, att Ni för alltid lämnar stadsfullmäktige, 
får kanske tagas med reservation. Clemencau, ”den franske tigern”, utförde vid hög ålder sina 
största arbetsuppgifter. Med den vitalitet Ni besitter, kanske Ni kan komma tillbaka hit. 

Ni herr Jakob Petterson, har tillhört stadsfullmäktige ett tiotal år. När Ni nu vid så 
jämförelsevis unga år lämnar fullmäktige, är det min förhoppning, att Ni fortfarande skall kunna 
arbeta för stadens bästa i de styrelser och nämnder, som Ni alltjämt, tillhör. 

Herr Elmkvist är också en av dem, som länge tillhört stadsfullmäktige och som i styrelser och
nämnder utfört ett gagnerikt arbete för staden. 

Av de tio, som lämna fullmäktige, nämner jag endast dessa tre. Icke därför att jag 
undervärderar det arbete, som Ni övriga utfört. Jag har alltid trott jnig finna, att Ni vid 
överläggningar och i de ståndpunkter Ni intagit alltid handlat med stadens bästa för ögonen. Jag ber 
att till (Eder samtliga få uttala ett hjärtligt tack! 

Hr Holmqvist lämnar nu sin befattning som stadsfullmäktiges sekreterare. Ni har under 
närmare 25 år fört fullmäktiges protokoll och nedlagt nit och intresse på detta arbete till stort gagn 
för staden. Jag ber att på stadens och mina egna vägnar härför få uttala ett hjärtligt tack. 

Slutligen vill jag till samtliga i stadens tjänst anställda såväl som förtroendevalda, vilka 
fullgjort arbete för staden i olika styrelser och nämnder och även till övriga ledamöter uttala ett 
hjärtligt tack. Jag ber också få tacka för överseendet med fel och brister vid ledandet av 
förhandlingarna samt tillönskar Eder alla en god jul och ett gott nytt år.” 

Herr vice ordföranden tog därefter till orda och yttrade ungefär följande: ”Herr ordförande, 
mina herrar! 
När jag någon gång i januari i år var gäst hos Göteborgs stadsfullmäktige, som firade sitt 

75-årsjubileum, uttalade landshövdingen, att enligt hans uppfattning stadsfullmäktigeledamöterna 
icke borde sitta kvar för länge. Jag 
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antog, att detta var ett principuttalande och att det ej tog sikte på förhållandena i 
Göteborg. Yttrandet var av den art, att det gav anledning till eftertanke, och denna styrkte 
mig i mitt beslut, att detta år skulle bli mitt sista av denna långa årsföljd, som jag tillhört 
Lysekils fullmäktige. 

Då jag ser tillbaka på dessa långa 26 år, är det med ett visst drag av vemod, men 
också med glädje. Med vemod, när jag tänker på hur litet resultatet svarar mot 
ansträngningarna. Det är ju en allmän uppfattning, att vi i denna stad sackat långt bakåt 
och att den fortfarande är på glid bakåt. Jag är av naturen icke pessimist. Jag är av den 
övertygelsen, att när man ser naturen i vintersömn, fortgår ett arbete därunder, som skall 
frambringa vad vi älska se på sommaren. Det är den hemliga verkstaden, som 
frambringar detta. Även kommuner och städer ha sin period av dvala, då man hämtar 
krafter till nya ansträngningar. Se vi på historien, finna vi, att detta är riktigt. — Jag 
tänker med glädje, när jag ser tillbaka, på det utmärkta samarbete, som jag haft i denna 
sal under de gångna 26 åren. Jag står i tacksamhetsskuld till alla dem, som haft fördrag 
med min ”ojämnhet i lynnet”, såsom någon uttryckt det. 

Det uttalades någon gång på 1890-talet i andra kammaren av S. A. Hedin, kallad 
”braständaren”, att han beklagade livligt den rådande bristen på partier i Sveriges 
riksdag. (Hade han levat i dag, skulle han fått känna sig över hövan bönhörd. Skriften 
säger, att partier måste finnas, på det att det rättsinniga skall varda uppenbarat. Se vi detta 
i timlig mening, finna vi, att partier äro nödvädiga för att komina fram till ett bättre läge 
än det som förut varit och för att begåvningarna skola komma till sin fulla rätt, i vilket 
stånd eller vilken klass de än finnas. På samma gång som det är en fördel med att 
partierna finnas, så finnes även en avigsida, och denna är att partiet från att vara ett medel 
kan bli ett mål. Om så sker, blir det lätt ett partisinne, som skymmer människan, och hon 
glömmer uppgiften. Vi äro dock alla lika, när skådespelet en gång är slut. 

Vad jag i avskedsstunden skulle vilja önska Lysekils stadsfullmäktige och Lysekils 
stad det är, att man med öppen blick för vad som kan uppnås — och enligt min 
övertygelse har Lysekil ännu många outnyttjade möjligheter att taga vara på: dess läge är 
förenat med fördelar, som förtjäna beaktas — och med detta ständigt i sikte måtte leda 
sig mera av allmännytta än av partinit och av personliga fördelar. I intet fall får man 
glömma detta och låta partiet skymma bort målet, utan alltid behandla frågorna ur sakliga 
synpunkter. 

Jag tackar för ordförandens hjärtliga ord till mig och till alla de övriga. Det är med 
en känsla av tillfredsställelse vi nu kunna lämna denna sal, tillfreds- 
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ställelse över att det alltid varit ett gott kamratskap rådande, vilka åsikter man än haft och huru de än 
kunnat divergera i olika frågor. Med vår tacksamhet härför förena vi även ett tack till ordföranden för 
hans förmåga att leda våra förhandlingar. Att vara föredragande i stadsfullmäktige innebär att ha satt 
sig in i alla de frågor, som förekomma här, och det är förenat med mycket arbete. 

Herr ordföranden får ursäkta, att jag vänder mig till drätselkammarens ordförande, som på 
samma gång som jag kom in i fullmäktige. Om hans förtjänster kunna vi alla vara ense i dessa tre 
punkter: hans stora kunnighet, hans förmåga att sätta sig in i och penetrera olika frågor och hans 
oerhörda flit. 

Jag ber att få önska alla en god jul och ett gott årsskifte 1939!” 
Som ovan. 

AXEL HOLMQVIST. 
J usterat: 

KARL KÄLLÉN. 
GUNNAR FLODIN. 

EUGÉN AHRENIUS. 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst å 

rådhuset fredagen den 30 december 1938 kl. 6 e. m. betygas 
KARL KÄLLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1939. 



 

Bii. N:o 1, 1938.

Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads Styrelser och nämnder år 
1938 jämte revisorer och deras suppleanter för samma år. 

Drätselkammaren: 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas av Stadsfullmäktige samtidigt för en tid av 4 år. 
Anmälan om nyval göres till Stadsfullmäktige före den 1 november. 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter. 

Ledamöter: 
1) Redaktören Axel Ljungberg, ordf. 1938, kvarstår till och med 1938. 
2) Gjutaren Karl Källén, vice ordf. 1938, ikvarstär till och med 1940. 
3) Stenhuggaren Axel Olsson, kvarstå»’ till och med 1938. 
4) Fabrikören Evald Luckey, kvarstår till och med 1938. 
5) Trafikchefen John Swedenfelt, kvarstår till och med 1940. 
6) Filaren Richard Magnusson, kvarstår till och med 1940. 

Suppleanter: 
1) Järnhandlaren Pontus Lundbom, ers. Ljungberg, kvarstår t. o. in. 1938. 
2) Handlanden Axel Johansson, ersi. Källén, kvarstår t. o. m. 1940. 
3) Stenhuggaren Johan Svensson, ers. Axel Olsson, kvarstår t. o. m. 1938. 
4) Disponenten John Möller, ers. Luckey, kvarstår t. o. m. 1938. 
5) Disponenten Gunnar Flodin, ers. Swedenfelt, kvarstår t. o. m. 1940. 
6) Posttjänstemannen Ernst Appelgren, ers. Magnusson, kvarstår t. o. m. 1940. 

Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter, således valda: Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 
ledamöter och 2 suppleanter. 
Hälsovårdsnämnden väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
Drätselkammaren väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 

Ledamöter: 
Järnhandlaren Pontus Lundbom, vice ordf. 1938, vald av Stadsfullmäktige till och med 1939. 
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Filaren Richard Magnusson, vald av Stadsfullmäktige till och med 1939. Kontoristen 
Gunnar Rosén, vald av Stadsfullmäktige till och med 1939. Doktor Axel Nilsson, vald 
av Hälsov årdsnämnden för 1938. 
Konsul Alfr. Bovik, ordf. 1938, vald av Drätselkammaren för 1938. 

Suppleanter: 
Apotekaren A. Cöster1, vald av Stadsfullmäktige till och mied 1939. 
Järnsvarvaren Hjalmar Westergren, vald av Stadsfullmäktige t. o. m. 1939. 
Stenhuggaren Axel Olsson, vald av Hälsovårdsnämnden för 1938. 
Redaktören Axel Ljungberg, vald av Drätselkammaren för 1938. 

Fattigvårdsstyrelsen: 

Består av 9 ledamöter och 5 suppleanter, därav 5 ledamöter väljas samtidigt för 4 år 
och övriga 4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 

Val förrättas vartannat år. Den 28 jan. 1909 beslöts, att andre stadsläkaren skulle 
hava rätt att närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna, m!en icke i 
besluten. Denna styrelse väljes av Stadsfullmäktige, som även välja ordf, och v. ordf. 
Av ledamöterna skall minst en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 

Ledamöter: 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1938. 
Handlanden Axel Johansson, vald till och med 1938. 
Husmodern Viktoria Carlsson, vald till och med 1938. 
Stenhuggaren H. O. Carlsson, vald till och med 1938. 
Fröken Svea Hallén, vald till och med 1938. 
Förvaltaren Ragnar Rosén, ordf, till och med 1940, vald till och med 1940. 
Disponenten Gunnar  Flodin, vald till och med 1940. 
Mätarteknikern Eugen Ahrenius, v. ordf. t. o. m. 1940, vald till och med 1940. 
Boktryckaren Emil Johansson, vald t. o. m. 1940. 

Suppleanter: 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmkvist, vald till och med 1938. 
Bleckslagareu Birger Mattsson, vald till och med 1938. 
Församlingsdiakonissan Märta Mattiasson, vald till och med 1938. 
Snickaren Gustav Olsson, vald till och med 1938. 
Kärnmakaren Paul Maunula, vald t. o. m. 1938. 
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Valnämnd för tiden 1938 t o. m. 1941: 
Ledamöter: 

Kommunalborgmästaren Frans Orbell, självskriven ledamot och ordförande. 
Rådman Josef Centerwall, vald av Stadsfullmäktige. 
Rådman Gunnar Nyblom, vald av Stadsfullmäktige. 

Suppleanter: 
Stadsfogden Erik Atterfelt, vald av Stadsfullmäktige. 
Stadsf iskalen Elias Sandell, vald av Stadsfullmäktige. 

Nykterhetsnämnden: 
Väljes enligt Stadsfullmäktiges beslut den 27 nov. 1924 av Stadsfullmäktige och består av 6 

ledamöter och 3 suppleanter. 
Val förrättas vartannat år och sker för en tid av 4 år. Stadsfullmäktige välja även ordf, och v. 

ordf. Av ledamöterna skall minst en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 

Ledamöter: 
1937 t. o. m. 1940. 

Handlanden Fritz G. Olsson, Järnsvarvaren Hjalmar Westergren och Sten- huggeriförmannen Anders 
Edberg. 
1935 t. o. m. 1938: 

Sysslomannen Carl Högberg, ordf. t. o. m. 1938, skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin och 
stenhuggeriidkaren Gust. Hällegårdb, vice ordf. t. o. m. 1938. 

Suppleanter: 
1937 t o. m. 1940: 

Kärnmakaren Paul Maunula och bryggmästaren Carl O. Jacobsson. 
1935 t. o. m. 1938: 

Fru Sofia Isaksson. 

Byggnadsnämnden: 
Består av 5 ledamöter och 5 suppleanter. Stadsfullmäktige välja 4 ledamöter och 4 suppleanter. 

Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
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Ledamöter: 
Kommunalborgmästaren Frans Orbell, vice ordförande 1938, självskriven ledamot. 

Valda t. o. m. 1941: 
1) Kontraktsprosten Fritz Lusch, ordförande 1937, vald av Stadsfullmäktige. 
2) Handlanden Axel Johansson, vald av Stadsfullmäktige. 
3) Byggmästaren C. A. Tobiasson, vald av Stadsfullmäktige. 
4) Fru Henny Johansson, vald av Stadsfullmäktige. 

Suppleanter: 
1) Byggmästaren Nils Hansson, vald av Stadsfullmäktige. 
2) Snickaren Gustav Olsson, vald av Stadsfullmäktige. 
3) Snickaren Anders Frykman, vald av Stadsfullmäktige. 
4) Snickaren Hans Johansson, vald av Stadsfullmäktige. 

Hamnstyrelsen;
Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, 

vilka alla väljas för 2 år. 1 ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 ledamöter och 
2 suppleanter väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, alt ena året väljas 2 
ledamöter och andra 2 ledamöter och 2 suppleanter. 

Ledamöter: 
Vaktmästaren Jakob Petterson, t. o. m. 1939, vald av Stadsfullmäktige. 
Fabrikören Wiktor Lindbom, t. o. m. 1938, v. ordf. 1938, vald av Stadsfullmäktige. 
Skeppsmäklaren Axel Olsson t. o. m. 1939, vald av Stadsfullmäktige. 
Montören Erik Carlsson, t. o. m. 1938, vald av Stadsfullmäktige. 
Rådman Gunnar Nyblom, t. o. m. 1939,ordf. 1938, vald av Magistraten. 

Suppleanter: 
Stenhuggaren Gustav Carlsson, t. o. m. 1938, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Joel Callert, t. o. m. 1938, vald av Stadsfullmäktige. 
.Sjömanshusombudsmannen Frithiof Hjelmvik, t. o. m. 1938, vald av Magistraten. 

Fiskauktionsstyrelsen: 
Väljos för en tid av 4 år. 1938 t. o. m. 1941: 
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Ledamöter: 
Fabrikören Wiktor Lindbom, ordförande 1938. 
Fiskhandlaren Carl Mattsson. 
Mekanikern Otto Olsson. 
Disponenten James öhrnberg, v. ordf. 1938. 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 

Suppleanter: 
Nämndemannen F. J. Elmkvist. 
Handlanden Evald Andersson. 
Handelsbiträdet Nils Franzén. 

Hälsovårdsnämnden: 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. Enligt 

hälsovårdsstadgans kap. 1 § 2 mom. 1 skall polischefen vara ledamot och är den främste av 
stadsläkarna ävenledes självskliven ledamot. 

Ledamöter: 
Kommunalborgmästaren Frans Orbell, självskriven ledamot i egenskap av polischef. 
Försite stadsläkaren doktor Axel Nilsson, ordf. 1938, självskriven ledamot. 
Handlanden Fritz G. Olsson, t. o. m. 1939, v. ordf. 1938, vald av Stadsfullmäktige. 
Stenhuggaren Axel Olsson, t. o. m. 1939, vald av Stadsfullmäktige. 
Provinsialläkaren doktor Rolf Hallgren t. o. m. 1941, vald av Stadsfullmäktige. 

Suppleanter: 
Konsul Alfred Bövik, t. o. m. 1939, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Evald Andersson, t. o. m. 1941, vald av Stadsfullmäktige. 
Bryggeriarbetaren A. Vilh. Johansson, t. o. m. 1939, vald av Stadsfullmäktige. 

Renhållningsstyrelsen: 
Enligt S. F. beslut den 20 juni 1924, § 92, skall denna slyrelse bestå av 5 ledamöter med 2 

suppleanter. 
Val sker för en tid av 4 år. 
Valda t. o. m. 1939: 



 

6

Ledamöter: 
Filaren Svante Johansson. 
Filaren Richard Magnusson. 
Försäljningschefen E. Andersson. 
Järnhandlaren Joel Callert, v. ordf. 1938. 
Disponenten John Möller, ordf. 1938. 

Suppleanter: 
Gjutmästaren Anders Olsson. 
Gjutaien Gunnar Ingevaldsson. 

Folkskolestyrelsen: 
Enligt S. F. beslut den 20 nov. 1931, § 136 i prot., senare kompletterat, består 

folkskolestyrelsen av 9 ledamöter med 5 suppleanter, valda av Stadsfullmäktige. 
Valet sker för en tid av 4 år. 

Kontraktsprosten Fritz Lusch, ordf. 1838. 
Valda fr. o. m. 1936 t. o. m. 1939: 

Ledamöter: 
Stadsfiskalen Elias Sandell. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
Ingenjören Fredrik Andersson. 
Järnsvarvaren Hjalmar Westergren. 
Järnarbetaren Herbert Andersson. 

Rektor Sigfrid Sandström. 
Kontoristen Gunnar Rosén. 
Snickaren Rudolf Johansson. 
Kärnmakaren Paul Maunula, v. ordf. 1938. 

Suppleanter: 
Fru Hilly Rosén. 

Stadsfogden Erik Atterfelt. 
Disponenten Ivar Hansson. 
Fru Henny Olsson. 
Konservarbetaren Harald Hedman. 
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Samrealskolans lokalstyrelse: 
Stadsfullmäktige välja 2 ledamöter och 2 suppleanter för en lid av 4 år. 
Valda fr. o. m. 1/7 1935 t. o. m. 30/6 1939: 

Ledamöter: 
1) Mekanikern Otto Olsson. 
2) Disponenten James öhrnberg. 

Suppleanter: 
1) Kärnmakaren Paul Maunula. 
2) Bryggmästaren Carl O. Jakobsson. . 

Barnavårdsnämnden: 
Jämlikt Stadsfullmäktiges beslut den 28 maj 1925, § 78 i prot., senare kompletterat, skola 

Stadsfullmäktige välja för en tid av 4 år 6 ledamöter och 6 suppleanter således: 
från fattigvårdssiyrelsen 1 ledamot och 1 suppleant, 
från kommunens folkskolor 1 ledamot och 1 suppleant 

samt 4 andra ledamöter och 4 suppleanter. 
Dessutom är församlingens kyrkoherde och förste stadsläkaren självskrivna ledamöter av 

nämnden. 
Av nämndens ledamöter skall minst en vara kvinna, likaså en av suppleanterna. 
Stadsfullmäktige välja ordförande i nämnden. 

Självskrivna ledamöter: 
Kontraktsprosten Fritz Lusch. 
Förste Stadsläkaren doktor Axel Nilsson. 

Av Stadsfullmäktige valda leda möter och suppleanter: 
Från fattigvårdsstyrelsen för tiden 1938 t. o. m. 1941: 

Ledamot Fröken Svea Hallén med mätarteknikern Eugen Ahrenius som suppleant. 

Från kommunens folkskolor för tiden 1938 t. o. m. 1941: 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström med folkskolläraren John öhrby som suppleant. 
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övriga ledamöter och suppleanter: 
För tiden 1938 t. o. m. 1941: 

Ledamot: Stadsfiskalen Elias Sandell, v. ordf. t. o. m, 1941, med Rådman Gunnar Nyblom 
som suppleant. 

För tiden 1936 t. o. m. 1939. 
Ledamöter: Församlingsdiakonissan Märta Mattiasson, Kyrkoadjunkten Åke Janson, 

ordf. t. o. m. 1939, och Reparatören Eric Hansson med respektive suppleanter 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, Sysslomannen Carl Högberg och 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 

Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. Väljas av 

Stadsfullmäktige. 

Ledamöter: 
Valda 1937 t. o. m. 1940: 

Kontraktsprosten Fritz Lusch, ordf. 1938. 
Redaktören Axel Ljungberg, v. ordf. 1938- Järnsvarvanen Sixten Arsenius. 

Valda 1935 t. o. m. 1938: 
Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
Handlanden Axel Johansson. 

Suppleanter: 
Ingenjören Holger Hermansson. 
Filaren Richard Magnusson. 
Ingenjören Fredr. Andersson. 

Parkstyrelsen: 
Tillsattes av S. F. 30 augusti 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 

suppleanter, att väljas för 4 år. 
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Valda t. o. m. 1938: 
Ledamöter: 

Byggmästaren Rob. G. Christenson, ordf. 1938. 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck. 
Järnsvarvaren Erik Andersson, v. ordf. 1938. 
Källarmästaren Gust. Johansson. 
Handlanden A. Th. Jakobsson. 

Suppleanter: 
Fotografen John Westling. 
Trädgårdsarbetaren Bror Pettersson. 

Handels- och sjöfartsnämnden: 
Den 8 maj 1903 beslöto S. F. tillsätta denna nämnd, vara ledamöter väljas för högst 2 år, dock på 

viss tid. Nämnden består av 8 ledamöter enligt Stadsfullmäktiges beslut 20/12 1908. 

Valda för åren 1937 och 1938: 

Ledamöter: 
Fabrikören Wiktor Lindbom, ordf. 1938. 
Skeppsmäkiaren Axel Olsson. 
Trafikchefen John Swedenfelt. 
Fabrikören Evald Luckey, v. ordf. 1938. 
Disponenten John Möller. 
Lotsförmannen John Linding. 
Kontoristen Gunnar Rosén. 
Posttjänstemannen Ernst Appelgren. 

Polisnämnden: 
Enligt S. F. beslut den 19 november 1925, § 162 i protokollet, tillsattes en polisnämnd, 

som skall bestå av 5 ledamöter med 5 suppleanter, vilka väljas för 4 år i sänder. 
Valda t. o. mi 1941: 
Ledamiöter: 

1) Juvelerare Gordon Wikström. 
2) Stenhuggaren Gustav Karlsson. 
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3) Byggmästaren Rob. G. Christenson, ordf. .1938. 
4) Biandchefen Gust. A. Löfgren. 
5) Mekanikern Otto Olsson, v. ordf. 1938. 

Suppleanter: 
1) Handlanden Gillis Eriksson. 
2) Packiråstaren Folke Nilsson. 
3) Postmästaren Gösta Boheman. 
4) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
ö) Stenhuggaren Karl E. Karlsson 

Pensionsnämnden: 

Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens Befall-
ningshavande samt 6 ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i december, ordföranden 
och hans suppleant samt ledamöter och suppleanter för en tid av 4 år, men så att halva 
antalet ledamöter och suppleanter väljes vartannat år. 

Ordförande: Redaktören Axel Ljungberg, till och med 1941. 
Suppleant: Handlanden Fritz G. Olsson, till och med 1941. 

Ledamöter: 
1) Vaktmästaren Jakob Petterson, till och med 1941. 
2) Poliskonstapeln C. I. Alexander sson, till och med 1939. 
3) Nämndemannen F. J. Elmkvist, till och med 1939. 
4) Snickaren Hans Johansson, till och med 1941. 
5) Disponenten James Öhrnberg, till och med 1941. 
6) Brandmästaren A. J. Nordmark, till och med 1939. 

Suppleanter: 
1) Stenhuggaren Karl E. Karlsson, till och med 1941. 
2) Brandchefen Gust. A. Löfgren, till cch med 1939. 
3) Boktryckaren Emil Johansson, till och med 1939. 
4) Sysslomannen Carl Högberg, till och med 1941. 
5) Posttjänstemannen E. M. Appelgren, till och med 1941. 
6) Förvaltaren Ragnar Rosén, till och med 1939. 
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Taxeringsnämnderna för år 1938: 
Skola väljas av Stadsfullmäktige varje år före den 15 jan. inen väljas i regel under december 

föregående år. Dessutom utser Konungens Bcfallningö- havande ordförande och 1 ledamot i var 
och en av nämnderna. 

Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1938: 

Första distriktet: 

Ordförande: T. f. Borgmästaren Josef Centerwall. Kronoombud: Rådman Gunnar Nyblom.

Andra distriktet: 

Ordförande: Rådman Gunnar Nyblom. Kronoombud: Trafikchefen John Swedenfelt. 
Valda av Stadsfullmäktige för år 1938: 

Första distriktet: 
Ledamöter: 1) Handlanden Axel Johansson. 2) Filaren Torsten Hafström. 3) 

Försäljningschefen E. Andersson. 4) Nämndemannen F. J. Elmkvist. 5) Disponenten Gunnar 
Flodin. 

Suppleanter: 1) Handlanden Evald Andersson. 2) Järnsvarvaren John V. Johansson. 3) 
Kontoristen Åke Lindström. 4) Stenhuggaren Johan Svensson. 5) Fabrikören Folke Ekstedt. 

Andra distriktet: 
Ledamöter: 1) Trädgårdsmästaren Carl V. Olsson. 2) Lokeldaren Einar Franzén. 3) 

Reparatören Eric Hansson. 4) Snickaren Anders Frykman. 5) Stenhuggaren Axel Olsson. 
Suppleanter: 1) Fabrikören Axel Carlsson. 2) Handlanden Ivar Bengtsson. 3) Handlanden 

Verner Falk. 4) Fabrikören Birger Mattsson. 5) Stenhuggaren Ludvig Olsson. 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 

angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 

Fastighetstaxeringsnämnderna för året 1937/1938. 
Av Konungens befallningshavande utsedda ordförande m. m. för nämnda år: desamtma 

som för de båda andra taxeringsnämnderna. 
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Första distriktet: 
Ledamöter: 1) Byggmästaren Verner Melander. 2) Järnhandlaren Joel Callert. 3) 

Filaren Torsten Hafströmi 
Suppleanter: 1) Byggmästaren Adolf Wennerberg. 2) Handlanden Axel G. Johansson. 

3) Filaren John Johansson. 

Andra distriktet: 
Ledamöter: 1) Byggmästaren Nils Hansson. 2) Trädgårdsmästaren Carl V. Olsson. 3) 

Stenhuggaren Gustaf Bengtsson. 
Suppleanter: 1) Snickaren Hans Johansson. 2) Loikföraren Olof Andersson. 3) 

Reparatören Eric Hansson. 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 

angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
Direktionen för tuberkulossjukstugan inom Sunnerviken för åren 1938 och 1939. 

Ledamot: Gjutaren Karl Källén. 
Suppleant: Förvaltaren Ragnar Rosén. 

Hästuttagningsnämnden: 
Består av 3 ledamäter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår. Stadsfullmäktige 

välja i december 2 ledamöter och 2 suppleanter. 3:dje ledamoten med suppleant förordnas 
av Konungens 'Befallningshavande för samma tid och skall vara nämndens ordförande. Se 
Svensk Författningssamling n:o 261 2/7 1915, § 7. 

Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande till o. med 1939: 
Lantbrukaren Axel Olsson, Broberg, Biodalen. 
Suppleant: Lantbrukaren Torsten Sjöberg, Hallinden. 

Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1939: 
Ledamöter: 

Fabrikören Gust. Karlson. 
Åkaren Viktor Andersson. 

Suppleanter: 
Åkaren Adolf Karlsson. 
Åkaren Viktor Svensson. 
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Vägnämnd för tiden 1937 t. o. m. 1940. 
Väljes i oktober vart fjärde år. 

Ledamot: Kontraktsprosten Fritz Lusch. 
Suppleant: Stationskarlen Algot Hallberg. 

Brandförsäkringskommittén, 
som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrade i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för kommande år under december 
månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter, och skall försäkringsbolaget om valet 
underrättas. 

Valda för år 1938: 
Ledamöter: 

Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 

Suppleanter: 
Byggmästaren Adolf Wennerberg. 
Snickaren Gustav Olsson. 

Brandbefäl: 
Brandchef och vice brandchef väljas av brandstyrelsen tills vidare med 3 månadens ömsesidig 

uppsägning. 
Brandchef: Frisören Gust. A. Löfgren. 
Vice brandchef: Handlanden Gillis Eriksson. 

Brandstyrelsen: 
Denna styrelse består av 4 ledamöter med 2 suppleanter, valda av S. F. för en tid 'av 4 år, dock 

så att första gången väljes halva antalet för 2 år ocb halva för 4 år. 
Magistraten väljer dessutom 1 ledamot och 1 suppleant, helst lagfarna, för samma tid. 

Ledamöter: 
1937 t. o. m. 1940: 

Juveleraren Gordon Wikström, vald av Stadsfullmäktige. 
Posttjänstemannen Ernst Appelgren, vald av Stadsfullmäktige. 
Rådman Gunnar Nyblom, v. ordf. 1938, vald av Magistraten. 



 

14 

1935 t. o. m. 1938: 
Byggmästaren Rob. G. Chris ten son, ordf. 1938, vald av Stadsfullmäktige. Reparatören 

Eric Hansson, vald av Stadsfullmäktige. 

Suppleanter: 
Sysslomannen Carl Högberg, vald av Stadsfullmäktige t. o. m. 1938. 
Filaren Torsten Hafström, vald av Stadsfullmäktige t. o. m. 1938. Poliskonstapeln J. S. 

Bemdtsson, vald av Magistraten t. o. m. 1940. 

Lysekils föreläsningsförenings styrelse. 
S. F. välja en ledamot och en suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även 

S. F. välja 1 revisor med 1 suppleant. Föreningen väljer 4 ledamöter med 2 suppleanter samt 
1 revisor med 1 suppleant. 

Valda av S. F.. för år 1938: 
Ledamot: Musikdirektören Kaii Sandström. 
Suppleant: Servitören Gustav Engelbrektsson. 

Styrelsen för Lysekils skolor för yrkesundervisning. 
Valda av S. F. för tiden 1/7 1937—30/6 1940: 

Bryggmästaren Carl O. Jacobsson, ordf. 
Fabrikören Ragnar Englund. 
Disponenten John Möller. 
Jäinsvarvaren Herbert Andersson. 
Gjutaren Gunnar Ingevaldsson. 

Huvudmän i Lysekils Sparbank. 
S. F. utse 8 huvudmän. Huvudman utses för 4 år. 

Redaktören Axel Ljungberg, för 1935, 1936, 1937 och 1938. 
Konsul A. W. Christensson, 99 1936, 1937, 1938 och 1939. 
Stenhuggaren Herman J. Gunnarsson, ff 1937, 1938, 1939 och 1940. 
Fabrikören Evald Luckey, 99 1938, 1939, 1940 och 1941. 
Mekanikern Otto Olsson, 99 1936, 1937, 1938 och 1939. 
Vaktmästaren Jakob Petterson, 99 1937, 1938, 1939 och 1940. 
Juveleraren Gordon Wikström, 99 1938, 193», 1940 och 1941. 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson, 99 1935, 1936, 1937 och 1938. 
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Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktie* bolag under år 1938.

Ombud: Gjutaren Karl Källén. 
Suppleant: Disponenten John Möller. 

Systemaktiebolagets styrelse: 

Ledamot: Filaren Svante Johansson, för 1938 t. o. m. 30/9. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson, för 1938 t. o. m. 30/9. 

Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags Styrelse: 

Stadsfullmäktige välja enligt sitt beslut den 15 okt. 1925, § 127 i prot., 3 ledamöter med 3 
suppleanter jämte 1 revisor med 1 suppleant. Val sker för en tid av ett år, dock så att det gäller från 
det ena till det andra årets ordinarie bolagsstämma. 

En av de av Stadsfullmäktige valda ledamöterna i styrelsen skall vara ledamot av 
nykterihetsnämnden, likaså en av suppleanterna. 

Valda för tiden från ordinarie bolagsstämman i februari 1938 till ordinarie bolagsstämman i 
februari 1939: 

Styrelseledamöter: 
Stenhuggeriidkaren Gust. Hällegårdh, från nykterhetsnämnden. 
Montören Nils ‘Erdmann. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 

Styrelsesuppleanter: 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, från nykterhetsnämden. 
Järnsvarvaren Hjalmar Westergren. 
Musikdirektören Karl Sandström. 

Överförmyndare: 

Väljes i oktober av S. F. för en tid av 4 år. 
Valda t. o. m. 1940: 

Förvaltaren Ragnar Rosén. 
Suppleant: Redaktören Axel Ljungberg. 
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Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
Valda första gången i oktober 1917. Väljas för en tid av 6 år. 
Valda från 1936 t. o. m. 1941: 

Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
Byggmästaren C. A. Tobiasson. 

Ida Sannes fond: 
2 ledamöter väljas av S. F. i december för viss tid, hittills 3 år, att jämte 

församlingens kyrkoherde, som är självskriven ledamot, förvalta fonden. 
Valda till och med 1939: 

Disponenten Emil Löfberg. 
Fabrikören Robert Lycke. 

Johanna Maria Svenssons fond: 
3 ledamöter väljas av Stadsfullmäktige senast i december för viss tid, hittills 3 år, att 

förvalta fonden. 
Valda till och med 1939. 

Kontraktsprosten Fritz Lusch. 
Disponenten Emil Löfberg. 
Fabrikören Robert Lycke. 

Engbergska donationens stipendienämnd. 
Enligt S. F. beslut den 18 dec. 1925, § 169 i prot., består denna nämnd av 3 ledamöter 

med 2 suppleanter. 
Val förrättas av Stadsfullmäktige och sker senast i december för en tid av 3 år. 

Stadsfullmäktige välja ordf, i nämnden. 

Valda till och med 1940: 
Ledamöter: . . 

Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
Rektor Sigfrid Sandström, ordförande. 
Musikdirektören Karl Sandström. 
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Suppleanter: 
Montören Erik Carlsson. 
Sjömanshusombudsmannen Frithiof Hjelmvik. 

DIVERSE KOMMITTÉER, NÄMNDER M. M. 

Valkommittén: 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter, som årligen väljas av S. F. enligt samma 

bestämmelser som för ordförande och vice ordförande i Stadsfullmäktige. 
Stadsfullmäktige välja ordf. 

Valda för år 1938: 
Ledamöter: 

Vaktmästaren Jakob Petterson, ordf. 
Musikdirektören Karl Sandström. 
Disponenten John Möller. 
Stenhuggeriförmannen E. J. Elmkvist. 
Lokeldaren Einar Franzén. 

Sluppieanter: 
Stenhuggaren Axel Olsson. 
Trafikchefen John Swedenfelt. 
Posttjänstemannen E. M. Appelgren. 

Budgetsberedningen: 

5 ledamöter och 2 suppleanter väljas senast i november varje år enligt § 6 i stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 

För år 1937 valdes: 
Gjutaren Karl Källén, ordf. 
Kontraktsprosten Fritz Lusch. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Vaiktmästaren Jakob Petterson. 
Fil. Doktor Arvid R. Molander. 
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Suppleanter: 

Stenhuggaren Johan Svensson. Fabrikören Evald Luckey. 

Kommunalombud vid mantalsskrivningen år 1937. 

Väljas årligen senast i november. 
Kommunalombud: 

Sysslomannen Carl Högberg. Kontoristen Åke Lindström. Stenhuggaren Gustav 
Bengtsson. Kontoristen Per Sandell. 

Suppleanter: 
Fattigvårdstillsyningsmannen Erik Lilliefelth. 
Poliskonstapeln Sigfrid Johansson. 

Arbetslöshetskommittén: 

tillsatt av Stadsfullmäktige den 3 september 1914 på obestämd tid och består av 8 
ledamöter, däribland inberäknat den av Konungens Befallningshavande förordnade 
ordföranden. Konungens Befallningshavande förordnar även suppleant för ordföranden. 
Dessutom 4 av Stadsfullmäktige valda suppleanter. 

Av Konungens Befallningshavande förordnade för år 1938: 
Filaren Svante Johansson, ordförande. 

Stenhuggaren Gustav V. Carlsson, ordförandens suppleant. 

Av stadsfullmäktige valda: 
Verkmästaren A. W. Johnsson. 
Förvaltaren Ragnar Rosén. 
Snickaren Gustav Olsson. 

Konservarbetaren Folke Nilsson. 
Konservarbetaren Harald Hedman. 
Bokhållaren Carl Josefsson. 
Disponenten Gunnar Flodin. 
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Suppleanter: 
Fabrikören Robert Lycke. 
Järnarbetaren Gunnar Pettersson. 
Elektrikern Gustav Johansson. 
Bryggmästaren Carl 0. Jacobsson. 

Lysekils idrottsplatsförening: 
För år 1938: 

Stadens ledamot i föreningens styrelse: 
Fabrikören Ragnar Englund med Posttjänstemannen E. M. Appelgren som suppleant. 

Stadens ombud vid föreningens sammanträden under år 1938: 
Kontoristen Gunnar Rosén. 

Föreningen Lysekils Idrottshall u. p. a. 
Ledamot i styrelsen för år 1938. 

Doktor Yngve Broman med Montören Olof Söderman som suppleant. 

Kommitté för utredning rörande fiskauktioner. 
Vald av Stadsfullmäktige 21/12 1937 tills vidare: 

Försäljningschefen E. Andersson, sammankallande, Fil. Doktor Arvid R. Molander och Järnsvarvaren 
Herman Dahlgren. 

Kommittérade för Lysekil—Skatte—Flatö om väg-, bro- och färjför- bindelser. 
Valda av Stadsfullmäktige på obestämd tid. 

Ledamöter: 
Kontraktprosten Fritz Lusch. 
Kontoristen Gunnar Rosén. 

Kommitté för frågan om Grötös förbindelse med fastlandet, vald tills vidare: 
Ledamöter: 

Valda av Stadsfullmäktige: 
Kontraktsprosten Fritz Lusch, ordf. 
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Trafikchefen John Swedenfelt. 
Handlanden Axel Johansson. 
Lotsförmannen John Linding. 

Valda av Drätselkammaren: 

Redaktören Axel Ljungberg.  
Konsul Alfr. Bovik. 

Vald av hamnstyrelsen. 

 
Rådman Gunnar Nyblom.  

Kommitté för utredning om byggandet av stadshus, vald av Stadsfullmäktige 17 jan. 
1935 tills vidare: 

Kontraktsprosten Fritz Lusch, ordf. 
Mekanikern Otto Olsson.  
Fil. D:r Arvid R. Molander.  
Vaktmästaren Jakob Petterson.  
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. Stadsfogden Erik Atteifelt.  
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 

Kommitté för utredning av stadens badhusfråga, tillsatt av Stadsfullmäktige den 22 
oktober 1936 tills vidare: 

Gjutaren Karl Källén, sammankallande.  
Redaktören Axel Ljungberg. 
Disponenten John Möller. 

Industri- och kommunikationskommitté, beslutad av Stadsfullmäktige 

den 17 december 1936. 
För år 1938: 

Disponenten John Möller, ordförande. 
Järnhandlaren Joel Callert. 
Lokföraren Einar Franzén. 
Korrespondenten Evert Nilsson. 
Filaren Albin Tellman. 
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Luftskyddsnämnd, vald av Stadsfullmäktige tills vidare: 
Ledamöter: 1) Gjutaren Karl Källén, sammankallande, 2) Redaktören Axel Ljungberg. 3) 
Fabrikören Evald Luckey. 

Suppleanter: 1) Stenhuggaren Axel Olsson. 2) Nämndemannen F. J. Elm- kvist. 3) 
Disponenten Gunnar Flodin. 

Kommitté för utredning rörande byggandet av kontrollslakteri, tillsatt av Stadsfullmäktige 
17/3 1938 på obestämd tid: 

Ledamöter: Disponenten John Möller, sammankallande, Handlanden Fritz G. Olsson, 
Verkmästaren Ernfiid Carlsson, Lokel daren Olof Andersson och Lok eldaren Einar Franzén. 

REVISORER OCH DERAS SUPPLEANTER FÖR GRANSKNING AV NE- DANNAMDA 
RÄKENSKAPER FÖR ÄR 1938. 

Drätselkammaren och Folkskolestyrelsen. 

Revisorer: 
Handlanden Ragnar Larsson, sammman kallande, Filaren John Johansson, 

Bankkamrenaren Eric Hallgren, Disponenten Ivar Hansson och Järnvägstjänstemannen 
Nils Kylén. 

Suppleanter: 
Banktjänstemannen Sven Brunell, förste, Järnsvarvaren John V. Johansson, andre och 

Grosshandlaren Folke Kiistensson, tredje. 

Hamnstyrelsen. 

Revisorer: 
Filaren Thorvald Johansson, sammankallande, Kontoristen ^ke Lindström och 

Filaren Axel G. Johansson. 

Suppleanter: 
Kontoristen Karl Josefsson, förste, och Läderhandlaren Erik Callert andre. 
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Suppleant: 
Banktjänstemannen Thore Andersson. 

Arbetslöshetskommittén. 

Revisorer: 
Bankkamrer aren Eric Boustedt, sammankallande, och Bokhållaren Carl Gustafsson. 

Suppleanter: 
Banktjänstemannen Sixten Rosendahl, förste, och Folkskolläraren Thor Johansson, 

andre. 

Samrealskolans byggnadsfond för tiden 1/7 1937—30/6 1938 samt 1/7 1938—30/6 1939. 
Revisorer: 

Bankkamreraren Eric Boustedt, sammankallande, och Servitören Gustav Engelbrektsson
  

Direktionen för tuberkulossjukstugan inom Sunnerviken för åren 1937 och 1938. 
Revisorer: Verkmästaren Axel österberg och Handlanden Allan Breming. 
Suppleanter: Filaren Albert Tellman och Kontoristen Karl Johansson. 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar betygas 

AXEL HOLMQVIST, 
Stadsfullmäktiges sekreterare. 

LyMkiUporien. Tryckeri 1938. 



 

Bil. N:o 2. 1938.

Sammandrag av Lysekils Barnavårdsnämnds 
räkenskaper för år 1937. 

KASSA-TABLÅ. 

INKOMSTER: 
Behållning i kassan från 1936  ....  ...............................................  31; 99 
Stadens anslag, inberäknat tillägsanslag på 1,000 kr .........................     7,105:- 
Bidrag för utackorderade barn  ....................................................  5 793. ig 

Kronor 12,930: 17 

UTGIFTER: 
Omkostnader för utackorderade barn  .........................................  9 413:97 
Omkostnader i övrigt  ..................................................................   912- 61 
Ordförandens arvode m. m ..........................................................   800:-________ 
Behållning å postgiro 116222 ....................  ................................  1,720: 60 
Kontant i kassan  .........................................................................       82:99 

Kronor 12,930: 17 

INKOMSTERS OCH UTGIFTERS KONTO. 

INKOMSTER. 
Behållning i kassan från 1936  .................................................................    31: 99 
Anslag av staden, inberäknat tilläggsanslag  .........................................  7,105: — 

Kronor 7,136: 99 

UTGIFTER: 
Kostnader för utackorderade barn  ..............  9,413: 97 
Avgår inbetalta bidrag  ................................  5,793: 18 3,620.79 
Omkostnader i övrigt  ..................................................................              912: 61 
Ordf:s arvode m.  .....  ...................................................................                800: — 
Behållning å postgiro 116222 .....................  1,720: 60 
Kontant i kassan ...............................................  82: 99 1,803: 59 

Kronor 7,136:99 



 

Tillgångar och skulder den 31 December 1937. 

Tillgångar: 
Årets kassabehållning .....  1,803: 59 
Varifrån avgår ett från 

1936 kvarstående under 
1937 icke gäldat underskott  1,000:
 ............................................. — 

Kronor 803:59 

Skulder: 

Årets överskott ........................  803: 59
Kronor 803: 59

VERKSAMHETEN. 

Under året ha 12 fosterhem besökts, därav 10 i samband med fosterhems-
inventering av barnavårdsombudsman Gerd Holmqvist, och fanns intet att anmärka 
mot vården. 

En gosse, förut utackorderad i Göteborg har genom nämndens försorg 
intagits på Gravahemmet, Forshaga, för åtnjutande av psykopatisk vård. 

Under året har Kammarrätten avdömt ett mål till Lysekils nackdel, vilket 
kommer att förorsaka nämnden en utgift på över 900 kronor. Att årets överskott 
likväl på papperet blivit så stort beror dels på att nämnda utgift icke under år 1937 
utbetalats, då ränteberäkningen var felaktig, dels på att samtliga fordringar mot 
förmodan kunnat under året indrivas. 

I övrigt har verksamheten fortgått som förut utan störande avbrott. 
Lysekil den 31 december 1937. 

ÅKE JANSON. 

REVISIONSBERÄTTELSE. 

Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Barnavårdsnämnds räken-
skaper och förvaltning för år 1937, hava fullgjort detta uppdrag. 

Då revisionen ej givit anledning till någon anmärkning, tillstyrka vi full 
ansvarsfrihet för 1937 års förvaltning. 

Lysekil den 31 december 1937. 
GUNNAR ROSÉN. ERIK BOUSTEDT. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1938. 



 

Bil. N.*o 3, 1938. 

Sammandrag av Lysekils Fattigvårdsstyrelses räkenskaper 
och förvaltning för år 1937. 

INKOMSTER: 
Staden anslag  ........................................... 
Landstingsbidrag  ...................................... 
Statsbidrag  ............................................... 
Återbetalningar från kommuner och 

enskilda personer  ............................. 
Stadskassans utlägg för räntor och 

amorteringar å lån  ............................ 

UTGIFTER: 
Ålderdomshemmet: 

Kostpengar  ............................................... 
Avlöningar  ............................................... 
övriga utgifter  .......................................... 
Hospitals- och övrig sjukvård  .................. 
Underhåll, bränsle, ljus (understöds-

hemmet)  ........................................... 
Underhåll av 16 övriga byggnader . —
Understöd till diverse personer ................. 
Arbetslöshetsunderstöd till diverse personer 

 .......................................................... 
Medicin  .................................................... 
Arvoden  ...............   .................................. 
Diverse omkostnader  ............................... 
Förskotterade medel från år 1936 .... 
Innestående å postgiro .............................. 
KC.->5 abehållning  ............................  

 Transport

80,900: —
15,475: 18

4,939; 95

37,250: 14

13,155: 68
Kronor 151,720: 95

8,410: 80 
3,475:— 
5,982:22 17,868:02 

22,424: 41 

1,145: 16 
6,924:13 

66,440: 42 

17,145: 56 
926: 72 

2.900: — 
1,307: 52 
1,027:88 

310:48 
144: 97 138,565: 27 

138,565: 27



 

Transport
Genom stadskassan gjorda utlägg- 

Räntor å lån: 
Ä stadens 1930 års amort.-lån i Lyse- 

kils Sparbank  ....................................  
Å andel i staden 1933 års amort.-lån Nko 

1 hos Kungl. Pensionsstyrelsen • • 
Amorteringar å lån: 
A stadens 1930 års amort.-lån i Lyse- 

kils Sparbank  ..................................  
Å andel i staden 1933 års amort.-lån 'N:o 

1 hos Kungl. Pensionsstyrelsen • • 
Olycksfallsförs. avgifter: 
Avgift till Rikslörsäkringsanstalten • • 

138,565: 27

2,100: — 

3,032:— 5,132: — 

5,000: — 

2,965:— 7,965: — 

58:68 13,155:68
Kronor 151,720: 95

Balansräkning per den 31 december 1937. 

TILLGÅNGAR: 
Fastigheter: Ålderdomshemmet  .............  
Understöds hemm et  ..............................  
Diverse smärre hus  ................................  
Inventarier: 
I åldensdomhemmet  ..............................  
I understödshemmet  ..............................  
Fordringar av främmande kommuner 
Innestående å postgiro  ...........................  
överskott å kostpengar i särskild kassa 
K&ssabehållning till år 1938  .................  

155,000: — 
15,000: — 
15,000: — 185,000: 

7,000: — 
1,000: — 8,000: — 

4,927: 25
310: 48
126: 23
144: 97

Kronor 198,508: 93

SKULDER:
1930 års amorteringslån i Lysekils Sparbank   

Transport 65,000: — 
65,000: — 



 

Transport 
Andel i stadens 1933 års amorteringslån 

hos Kungl. Pensionsstyrelsen .... 

Kapitalbehållning  ....................................  

Ovanstående uppgifter om lån, amortering och räntor har lämnats av stadskamrer 
Axel Holmqvist. 

Lysekil den 2 Mars 1938. 

EMIL LÖFBERG. 

65,000: — 

63,489: — 
128,489: — 

70.019: 93 
Kronor 198,508: 93 



 

Revisionsberättelse. 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Fattigvård&styrelses räken-

skaper och förvaltning för år 1937, få efter fullgjort uppdrag avgiva följande 
berättelse. 

Räkenskaperna äro förda med ordning och samtliga utgiftsposter försedda 
med verifikationer. Styrelseprotokollen och samtliga försäkringsbrev hava 
granskats och ej givit anledning till någon erinran. Vi hava besökt ålder-
domshemmet och funnit allt i gott skick. 

Då revisionen ej givit anledning till anmärkning och fattigvårdens förvaltning 
handhafts på ett förtjänstfullt sätt, tillstyrka vi, att styrelsen beviljas full 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 

Lysekil den 23 Mars 1938. 

GUNNAR ROSÉN. ERIK BOUSTEDT. 
Revisorer. 

LyMkil«po(ten> Tryckeri 1938. 



 

Bil. N:o 4, 1938.

LYSEKILS STADS DRÄTSELKAMMARE 
får härmed lämna följande redogörelse över stadens och dess 

donationers räkenskaper och förvaltning för år 1937. 

Vid årets början utgjorde: 
Stadens tillgångar  ...................................  
Stadens skulder  ......................................  

2,362,585: 66 
1,915,351: 46 

Kapiltalbehållning Kronor 447,234 : 20

Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har staden haft följande
inkomster och utgifter:

INKOMSTER: 
Överskott från år 1935  ....................  79,000: 38
S. A. Sundhetsvården: 

Köttbesdktningsbyråns inkomister 4,608:75
5. B. Allmänna byggnader och platser: 

1. Automobilskattemedel. .. . 13,552:31 
2. Tomt- och bergarrenden: 

För året  ...................................  7,588:26 
Äldre  ......................................  1,112:78 8,701:04 

3. Vattenavgifter  .....................................................  17,519:27 
4. Renhållningskärl, vinst ..... 1,113:50 
5. Stenkrossen, vinst  ...................  2,280:35 
6. Diverse inkomster: 

Besparat anslag för Bans-
viksgatans ledningsarbeten

Bidrag från hamninrättningen 
för reklamannonsering

Övriga smärre inkomster 
Transport

577:38 

100: - 
89:41 766:79 43,933:26 
 -------  -  ---------------  127,542:39 



 

Transport 127,542: 39 
s. C. 

S. D. 

Verk och inrättningar: 
Hannn.inrättningens' andel i löner, 

polisbevakning m. m ..................  
Skatter ock liknande avgifter: 

373,424: 28 
13,151:27 

60,500:79  

 

4,400: - 

 

1. Stadsutskylder: Vid uppbörder   
Å årets restlängder  .............  
Å äldre restlängder 60,542: 70 
Avgår restitue- rade belopp    
                                 41: 91 447,076: 34 

 

 2. Kommunal progressivskatt vid 
uppbörd  ..............................  

3. Nöjesskatt  .............................  
4. Bevillningsavgifter  .........  
5. Hundskatt  .............................  

 

4,306: 70 
11,979: 75 

177: 82 
1,325: — 464,866:61 

S. E . övriga inkomster : 
1. Understöd av skatte ut jäm- 

ningsmedel  ....................  
2. Bötesmedel  ...........................  
3. Elektricitetsverkets bidrag .. 
4. Bidrag från Lysekils Pilsner- 

dricksutskänkningsaktfeboiag 
till arbetslösheten  ..................  

Underskott  .................... 

 

20,814: - 
18: - 

35,000: — 

6,000:... 

Kronor 

61,832: - 
658,640: — 

4,987: 68 
663,627: 68 

UTGIFTER: 
S. I A. Fattiguården: 

Ordinarie anslag för året ..................  77,700: — 
Tilläggsanslag för år 1936 .... 14,800: — 92,500: 
Räntor å lån  .............................................................. 5,132: 
Amorteringar å lån  ................................................... 7,965: 
Avgift till Riksförsäkrings- anstalten  ............................   58:68 105,665:68 

Transport 105,655:68



 

Transport 
I revisionsberättelsen för fattig- 

vårdsstyrelsen är alnslag upp- 
tagit med 80,900 kronor, då 
av 1936 års tilläggsanslag upp- 
tagits 11,600 kronor i 1937 års 
räkenskaper. 

105,655:68

5. I B. Nykterhetsnämnden:
Anslag av staden 700: — + 75: — 
Avgår statsbidrag  .........................  

S. II. Sundhetsvården: 
Egentliga sundhetsvården .... 
Köttibesiktningsibyrån  ................  

5, III A. Undervisningen: 
a. Folkskolan  ............................  
b. Fortsläittningsiskolan  ...........  
c. Samrealskolan : 

Skolbyggnadens renovering. . 
Fastigheters underhåll ... 
Vattenavgifter  .........................  

775: — 
75:  700: —

19,215: 33 
644: 58 19,859: 91 

61,248: — 
4,159: — 

5,000: - 
217: 56 
318: 75 

5,536: 31 
Anskaffning och underhåll av 

inventarier  .............................. 
Bostads- och bränsileersättning 
Lärjungepremier  ...................... 

Telefonavgift  ......................... 
övriga ändamål  .......................  

d. Pöireläsningsföreningen .... 
och folkbiblioteket  ................ 

e. Skolor för yrkesundervisning f. 
Arbetarnas bildningsförbund g. Stadens 

yrkesskolor  ................................... 
S. III B. Barnavårdsnämnden  ... 

Enl. nämndens räkenskaper 
7.105, då 1,000 uppburits 1936. 

Transport

574: 92 
2,695: - 

200: - 
70: — 
81:10 9,157:33 

   700: 
1 300: — 2,000: — 
 --  -------             625: - 

300: - 
2,000: — 79,489:33

8,105: -

213,809: 92



 

Transport 213,809:92
S. IV. Allmänna byggnader och platser: 

A. Utgifter direkt under denna 
huvudrubrik: 

Underhåll av fastigheter ..............  4,121: 93 
Anskaffning och underhåll av inventarier   

 .................................................  6,011:86 
Sandning och snöskottning .. 5,162:43 
Arvode till fastighetsregister- föraren  .....  250:— 
Vinkelmätningsinstrument, reserverat,     1,000:— 
övriga ändamål  .....................................  4,502;31 21,048:53 

B. Gatuarbeten.: Underhåll  ............      10,748: 10 
Södra Kvarngatans forts., kom-  
pletteringsarbeten  ......................   195:89 
Rösgatan, komplett.-arbeten .. 974: 15 
Kungsgatans stensättning .... 9,212:30 
Skottegatan  ..............................   8,300: — 
Ros viks torg, uppfart från ång 
båtsbryggan  ..............................   5,429:22 

Landsvägen: reparation av vägrenar   
                        4,913: 32 

stämpling ...... 1,300;— 6,213:32 
C. Parkstyrelsen  .......................  
D. Gatubelysningen: 

Ström 3,179: 10, materiel 
980: 60  ..........................  

E. Gaturenhållningeai: 
Sopning 1,885: —, bevattning 3,428 : 66

  .....................  
F. Renhållningen: 

Entreprenölrarvode  ...........................  8,700: — 
Fönesitåndarens lön  .......................  1,500: — 

Transport 10,200:— 

41,072:98 
3,500: — 

4,159:70 

5,313; 66 

213,809: 92



 

Transport 
     10,200:- 
Inköp och underhåll av klosett- 

kärl  .......................................  437:75 
Underhåll av byggnader och 

väg ........................................ 1,296:66 
Inventarier  ................................ 195:95 
Torvmull  .................................. 395:50 
Bränsle, lyse och renhållnings- 

artiklar  .................................. 527:56 
Nybyggnad av boningshus, 

utom till år 1938 överfört be- 
lopp å 2,120 kronor  .............. 6,993: 12 

övriga ändamål  ....................................  84: 50 
G. Vattenledningar: 

Diftkostnader .... 9.123:62 
Underhåll  ................  6,549:58      15,673:20 
Stora Kyrkogatan, komplette- 

ringsarbeten  .......................... 589:36 
Kungsgatan mellan Rosviks- 

och Skottegatorna  ................. 12,206:17 
Badhusgatan  ............................. 5,530:12 
Lilla Kyrkogatan  ...................... 3,047:40 
Strandvägen  ............................. 1,396:02 
Pumpaggregat: 
Rotemyrsfiltema .. 1.492:15 
övre Valbodalsmyren 2,105,35        3,597:50 
Södra hamnen .... 2,150:— 
Avgår bidrag ............   875:—        1,275:  
Rotemyrsfiltema  .......................          30,041:35 

H. Avloppsledningar: Underhåll   4,679:23 
Kungsgatan mellan Rosviks- 

och Skottegatorna  .................  6,105: 10 
Badhusgatan  .............................  2,690:50 
Lilla Kyrkogatan  ......................  1,551:30 
Strandvägen  ..............................  580:03 
Del av Landsvägsgatan....           1,257:23 

Transport 16,863:39

20,131: 04

73,356:12

213,809: 92 

213,809:92



 

Transport 16,863:39 
Södra hamnen ....              768:- — 
Avgår bidrag  .........  ........  375: — 393;— 17,256:39 

I. Brandväsendet: 
Anskaffning och underhåll av 

inventarier  ..............................               4,487:35 
inkl, årets andel i inköp av ut- 
ryckningsbil. 
Löner och arvoden samt be- 
klädnadsersättning till brand- 
cheferna  ......................................             12,076:60 
Beklädnad och utrustning av 

brandimännen  ........................                 116:52 
Försäkring av brandbilar .... 571: 58 
Bränsle, smörjolja, lyse och 

renhållningsarriklar  ................                 800:24 
Annonser, trycksaker, skrivma- 

teriel, porton och telefonav- 
gifter .......................................                 694:36 

övriga ändamål  .........................  ........... 424:11 
Avgår följande: 19,170:76 
Stallhyra  .......................  200: — 
Bidrag från Städernas 

Allm. Brandstodsbol.  500: — 
Eldsläckningsersättn.       82: 50 
Ers. för hamnkonto- 

rets uppvärmning 50: — 832:50 18,338:26 
J. övriga behov: 

Löner och arvoden  ....................              3,550: — 
Telefonavgifter  .........................              96:40 
Brandfötasäkringspremier .... 715:06 
Understöd till f. d. stadsar- 

betare  ...................................  900: — 5,261:4€ 

5. V. Verk och inrättningar: 
A. Magistraten och rådhusrätten 13,808: 68 
B. Stadsfullmäktige och nämn- 

ders expedition                                                       22,775:81 
Transport 36,584:49 

213,809: 92 

209,438; 14 

423,248:06 



 

C. Polisväsendet 
D. Uppbördsverket 
E. övriga behov 

Transport 36,584:49 
25,945:13 
10,479: 52 
40,090:82 

423,248:06 

113,099:96 
S. VI. Avskrivning å egentliga kommunalutkylder: Influtna nettobelopp uppföras 
och icke bruttobelopp med avsikriv- uing. 

S. VII. Räntor å lån: 
Lysekils Sparbank, 1922 års am. lån 

 ................................................... 2,405: — 
Införlivningsiånen av år 1931 .. 2,721:39 
Kungl. Penisionistsiyrelsen, 1933 års 

am. lån n:o 1 .............................  2,797: 49 
Göteborgs och Bohus Läns Sparbank, 1933 

års am. lån n:o 2 .. 2,609:07 
Lysekils Sparbank, 1935 års 

am.-lån n:o 1  ............................  1,633: 50 
Lysekils Sparbank, 1935 års 

am.-lån n:o 2  ............................  1,645:88 
Lysekils Sparbank, 1935 års am.-lån A 1 

 ..................................................  1,527: 50 
Uddevalla Sparbank, 1935 års 

am.-lån A 2  ..............................  4,582: 50 
Lysekils Sparbank, 1935 års 

am.-lån B 1  ..............................  3,607: 48 
Uddevalla Sparbank, 1935 års 

am.-lån B 2  ........................  10,822: 50 
Lysekils Sparbank, 1935 års tillf, am.-lån 

 ..................................................  550: — 
ödmanska hjälpfonden  .................  755: - 
Checkräkning  ............................... 736:25 36,393:56 

S. VIII. Amorteringar å lån: 
Lysekils Sparbank, 1922 års am. 

lån  ............................................  
Införlivningsiånen av år 1931 .. 

Transport 

3,500: — 
3,380:76 
6,680:76 572,741:58 



 

Transport 
Kungl. Penisåonsstyrelsen, 1933 
års am. lån n:ol ..........................  

Göteborgs och Bohus Läns Spar- 
bank, 1933 års am. lån n:o 2.. 

Lysekils Sparbank, 1935 års am.- 
lån n:o 1  ...............................  

Lysekils Sparbank, 1935 års am.- 
lån n:o 2  ...............................  

Lysekils Sparbank, 1935 års am.- 
lån B 1  .............................  

Uddevalla Sparbank, 1935 års 
am.-lån B 2  ...........................  

S. IX. Oförutsedda utgifter: 
Fördelade å vederbörande 

konton. 
S. X. Kyrkan: 

Avskrivning å fordringar  .......  

6,680: 76 572,741:58 

2,736:93 

5,750: - 

3,300: - 

3,150: - 

6,000: - 

18,000: - 45,817: 69 

43,786: —
1,282:41

Kronor 663,627:68

Fördelning av kostnaderna å nedanstående konton: 
S. II. Sundhetsvården: 

Löner, pensioner och arvoden 
.. Annonser, trycksaker, 
skrivmateriel m. m ............... 
Telefonavgifter  ..................  

Förbrukningsartiklar och 
desinfektioner  .................... 

Folkbadet  ...........................  
Bidrag till dispensärverksam-

heten  ..............................  
Bidrag till Sunnervikens 

tuberkulossjukstuga  ............ 
övvriga ändamål, varav 

inventarier 393: 29,......... 
  

Köttbasiktningsbyrån: 
Städning  .............................  

240: - 
240: - 

12,607: 50 

224:18 
282: - 

145:88 
3,956: 30

1,126: 20

250: - 

623:27 

19,215:33 



 

Transport 240: g 19,215:33
Lyse och renhåUningsartiklar .. 102:39 
Telefon avgifter  ...................  189:80 
övriga ändamål  .........................  112:39 644:58 

Kronor
5. V. Verk och inrättningar:  

A. Magistraten och rådhusrätten: 

19,859: 91
19,859: 91

11,440: - 

1,224:48 
261:50 
871:70
11: —

15,980: -
3,108:01
1,220: -

416: -
596:85 

180: - 

348: - 

312: —
311:95 
303: - 

24,061:25
168: 32 
600: - 

533: 07 

169:15 
473:65 

26,005:44

13,808:68 

22,775: 81

36,584: 49

Löner och arvoden  ....................  
Annonser, trycksaker, skrivma-

teriel m. m ...............................  
Teiefonavgifter  .........................  
Representationskostnader .. övriga 
ändamål  ....................................  

B. Stadsfullmäktige och nämnders 
expedition: 

Löner och arvodien ...................  
Annonser och trycksaker .... Skriv-
och ribmateriel  .........................  
Porbon  ......................................  
Telefonavgifter  .........................  
Städning av stadsingenjörskon- 

toret  ........................................  
Avgift till Svenska Stadsförbundet 

 ................................................  
Prenumeration å Svenska Stads-

förbundets tidskrift ...............  
Representationskostnader .... 
övriga ändamål  .........................  

C. Polisväsendet: 
Löner, pensioner, arvoden och 

beklädnadsersättning .... 
Medicin  ...................................  
Städning  ...................................  
Bränsle, lyse och renhållnings-

artiklar ....................................  
Annonser, trycksaker, skriv-

materiel m. m ..........................  
Telefonavgifter  .........................  

Transport



 

Transport 26,005:44 36,584:49 
öyriga ändamål  .......................  

Avgår ersättning för uppl&tel- 

 39:69 
26,045:13 

 

se av polisarrest  ..................  
D. Uppbörds verket: Löner och 

arvoden  ..................................  
Ersättning till stadsfogden för 

kontor  .................................. 
Annonser, trycksaker, skriv-

materiel m. m ......................  
Telefonavgifter  ......................  
Försäkringspremier  ................  

 100: — 

7,693: 67 

500: — 

1,638:85 
199:75 
302: 25 

25,945:13 

övriga ändamål  ......................  
E. övriga behov: 

Kostnader för rådhuslokaierna: 
 Hyra  ......................  5,000: — 
Uppvärmning .... 821: — 
Städning  ...................  650: — 
Lyse och renhåll- 

ningsartiklar ....        386:28 
Kronoutskylder  .....................  
OlycksfalLsförsäkringsavgifter 

för hos staden anställda .... 
Anslag tall arbetsförmedlingen 
Allmänna pensionsförsäkringen: 
Arvode till pensionsnännndens 
ordförande  .............................  

Annonser, trycksaker, skriv-
materiel m. m .......................  

Utlägg för oguldna grundavg. 
Bidrag för pensionstillägg .. 
Arbetslöshetsverks ämbeten: 

500: - 

182:57 
1,860: - 

7,403: 32 

145: — 

6,857: 28 
411: 69 

2,348: 44 
400: — 

9,945:89 

10,479: 52 

Dagunderstöd .. 13,281: 76 
Avgår statsbidrag.. 7.612:30 5,669:46 
Ortstillägg  .............................         5,403:86 
Utrustning och resor  .............        2,316: 55 

    Transport: 13,389:87 19,963:30 73,009:14 



 

Transportt Arvoden till ordförande 
och vice ordförande ...................

Städning  ...................................  
Annonser, trycksaker, porton, 
telefonavgifter m. m ..................  
Arbetslöshetsräkning  ................  

Avgifter för elever vid statl. 
yrkesskolor  ...............................

Helgresor  ..................................  
Extra arbetslöshetsanslag till julen 

 ...............................................  
övriga ändamål  .........................  

13,389:87 19,963:30 73,009:14 

1,320: - 
100: — 

261:70 
50: - 

3,101: — 
422: 35 

1,000: - 
482:60 20,127:52 40,090:82 

Kronor 113,099: 96 

Stadens ekonomiska ställning vid årets slut är i enlighet med 
Utgående Balansers Konto följande: 

Tillgångar: 
Kassabéhållning  ......................................  
Checkräkning med Aktiebolaget Göteborgs 

Handelsbank  ......................................  
Fordran av jordkaissan  ............................  
Jordfastigheter  ........................................  
Gator, platser och vattenrätt  ....................  
Byggnader: 
Staden  .....................................................  
Fattigvården .............................................  
Folkskolan  ..............................................  
Vattenlednigsverket  ................................  
Renhållningsverket  .................................  
Idrottsplatsen  ..........................................  
Elektricitetsverket med dess anläggningar 

 .........................................................  
Bryggor, kajer och övriga hamnan-

läggningar ........................................  
Inventarier: Drätselkammaren  ................  

20,000: - 
185,000: - 
265,000: — 

4,000: -

2,789: 70 

11,000: —
37,126: 94

440,000: —
1: -

470,000: - 
340,000: - 

25,000: —
1,000: —

125,000: - 

348,948: - 

Transport 4,000: - 1,800,865:64



 

Transport 
Stadsingenjörskontoret och förråden .. 

Brandväsenidet  ............................................  
Fattigvården  .................................................  
Folkskolan  ...................................................  
Safnrealskolan  ............................................  
Hamnan rättningen  .....................................  
Aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag 

(nom. 713,500)  ...............................  
Fattigvårdens lån av staden  ........................  
Folkskolans lån av stad'en (andel i 1922 

års am. lån i Lysékils Sparbank) 
Diverse personers Konto, fordringar, .. 
Innestående statsbidrag: 

t Dagunderstöd  ...........................................  
Tröte- och Rotemyrarnas fördämnings- 

murar  ....................................................  
Fävskotterade anslag m. m. för år 

1937: 
Undervisningen, samrealskolan,  ..............  
Allmänna byggnader och platser, växel- 

strömsmotor  .........................................  
Renhållningen, nybyggnad på Trone- 

backen,  .................................................  
Tröte- och Rotemyrarnas fördämnings- 

murar: 
stadens utlägg  .....................  60,181: 02 
avgår statsbidrag  .................  22,962: 34 
D rott ni u gsga ta ns b ergsprän gningsarb. 
Brandväsendet, 1938 års andel i utgift 

för utryckningsbil  ............................  
Renhållningskärl  ......................................  
Lilla vattendammenis vattenledning 
Lysekils Idrottsplatsförening, utlägg 

för idrottsplatsens kompdetterings- 
arbeten  ............................................  

Transport 

4,000:— 1,800,865:64 
2,000: — 
5,000: — 
8,000: — 
5,000: - 
5,000: - 
1,000: — 30,000: — 

120,000: — 
128,489: — 

37,500: — 
5,841:21 

1,878: 57 

1,985:10 3,863:67 

6,000: - 

1,194: 30 

2,120: - 

37,218: 67 
1,113: 63 

3,500: — 
1,670: 50 
1,098:97 

7,303: 43 
61,219: 50 2,126,559:52 



 

Transport 
Väg-, bro- och färjförbindelsers utredning   
Lysekils Stads Yrkesskolor, förskotte- rade medel   

Dom tionens placering: 
 
 

Lysekils Sparbank, för G. A. Engbergs  
donationsfond  ..........................................  
Lysekils Sparbank, för Ludvig Pihls  
museidonation  .........................................  
Lysekils Sparbank, för Curmanska fon- 
den 
   
Obligationer: 
För G. A. Engbergs donationsfond .... 50,000: — 
För Fattiga sjukais fond  ................................  15.000: — 
Förvaltningen av Ida Sannes fond ............  
Förvaltningen av Johanna Maria Svens- 
sons fond  .................................................  
Underskott för år 1937  ....................  

2,126,559: 52

89,897:47

2,000: — 80,675:63
4,987: 68

Kronor 2,302,120:30

Restantier å tomtarrenden  ....................           762:60 
„ stadsutskylder  ......................... 213,171:56 

municipalutskylder - - - - 29:20
„ kommunal progressivskatt 27:90 
„ pensionsavgifter   ..... 6,184:54 

Kronor 220,175.80

SKULDER: 
Lysekils Sparbank, 1922 åns am. lån .. 
Lysekils Sparbank, 1930 års am. lån.. 
Inföilivningslånen av år 1931  .................  
Kungl. Pensionsstyrelsen, 1933 års am.-

lån n:o 1  ..................................  
Göteborgs och Bohus Läns Sparbank, 1933 
års am. lån n:o 2  ..................................... 

Transport

Följande fordringar äro ej upptagna bland tillgångarna: 

125,000: — 
65,000: - 
62,213:28 

123,842:25 

92,000: - 
468,055:53 

61,219:50 

6,352: 97

22,325: - 

1,824: 34 

6,296:58 

2,554:71 

65,000: -
     3,000: - 



 

Transport 468,055:53 
Lysekils Sparbank, 1935 års am. Lån 
n:o 1  ...........................................   56.100:- 
Lvcekils Sparbank, 1935 års am. lån  
n:o 2  ...........................................   56,700:- 

Lysekils Sparbank, 1935 års am. Lån  
A1   .............................................................    43,000: - 
Uddevalla Sparbank, 1935 års am. Lån  
A2   129,000: - 
Lysekils Sparbank, 1935 års am. Län B1 
   105,000: - 
Uddevalla Sparbank, 1935 års äm. Lån 
 B2   315,000:- 
Lysekils Sparbank, 1935 års tillfälliga  
am. lån  ........................................................................   20,000: - 

Lysekils Sparbank, el. verkets 1935 års tillfälliga am. län 30,000:-  1,222,855:53 
Checkräkning med A.-B. Göteborgs  
Bank  .................................................................................    77,320:20 

Fattigvårdens skulder  .......................................................  128,489; — 
Folkskolans skulder  ...........................................................  95,850: 
Hamninrättningens skulder  ..............................................  146,898; — 
Polispensionering  ..................................          2,550: 
Oguldna likvider  ...................................        1827:62 

Förskotterade medel ............................         1,556: 
Skottegatan, förskott, anslag under  
1937  ............................................     4,374:21 
Reserverade medel: 
Undervisningen, Folkskolan           3,000:- 

Yrkesskolorna .... 2,000: — 5,000: — 
Allm. byggnader och platser: 
Vinkelmätningsinstrument  .................       1,000: — 
Kommunalborgmästareexp. och rätts- 
väsendet, för registerkarta  ..............................  950: — 
Jfarklösen, idrottsplatsen       974 : 40 

Trälebergsomr. 16,782: — 17,756:40 24,706:40 
Transport 1,706,426:96 



 

Transport 
Donationer: 

Ida Sannes fond  ..........................................  3,000: — 
Johanna Maria Svenssons fond  ...................  2,000: — 
Fattiga sjukas fond  ......................................  15,000: — 
G. A. Engbergs donationsfond ....................  51,824:34 
Ludvig Pihls museidonation  .......................  6,296:58 
ödmanska hjälpfonden  ................................  25,225: — 
Cunmanska fonden                                          2,554:71 
Överskott för år 1936 ..................................  , 
Kapitalbehållning  .......................................  

1,706,426: 96 

    105,900: 63 
29,575:82 1,841,903:41 

460,216:89 
Kronor 2,302,120: 30 

Staden har för Lysekils Idrottsplatsförening u. p. a. tecknat borgensförbindelse för 
ett lån å 12,000: — kronor hos Svenska Gymnastik- och Idrottsföreningarnas 
Riksförbund. 

Kapitalbehållningen har uppstått enligt följande tablå:

Ingående balans år 1937  ..................  
Gottgörelse från jordkassan genom a- 

mortering å 1935 års am. lån i Lysekils 
Sparbank och Uddevalla Sparbank, lånen A 1 
och A 2, Minskning av stadens skulder genom 
amorteringar å lån: 
staden 45,817: 69, elektr. verket  25.000:—, 
fattigvården 7,965:— . folkskolan 4,450: —  
ökat värde å bryggor, kajer och övriga 

hamnanläggningar  .................................  

16,000: -

83,232: 69

28,948: -

447,234 20

128,180:69

Avgår följande: 
Avskrivning å jordfastigheter  ....................  
Avskrivning å byggnader  ...........................  
Avskrivning å inventarier  ..........................  

Transport 

575,414: 89 

30,000: - 
11,000: — 
5,000: - 
46,000:- 575,414:89 



 

Transport 46,000: — 575,414:89
Avskrivning å aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag   ......... 20,000: — 
Ökning av hamnens skulder  .............................................  49,198: - 115,198 - 

Kronor 460,216:89 

Härmed lämnas följande uppgifter beträffande tomtarrenden, stadsutskylder, 
municipalutskylder, kommunal progressivskatt och pensionsavgifter: 

Tomtarrenden, restantier 31/12 1937; 
1932  ..............................................               134:- 
1933  ...................................................               134:- 
1934   134:- 
1935   27:20 
1936  ..............................................              127:20 
1937 206:20 

Kronor 762:60 

Stadsutskylder 1936—1937 
längden upptager  ................................         478,725:19 
Avgår vad på staden belöper ...............   .................................................. 1,819:22 

Nettobelopp Kronor 476,905:97

Resultat av vid uppbörder influtna samt å restlängd uppförda samt 
direkt avkortade belopp: 

Influtit vid uppbörder   ........................................................................  373,424:28 
Årets 4 restlängder  ............................................................................  103,262: 99 
Direkta avkortningar  .................................................................................  218:70 

Kronor 476,905; 97 

Sluttablå äver dessa utskylder: 
Influtit vid uppbörder  .........................................................................  373,424:28 
Influtit å restlängder  .........................................................  73,693:97 
Avgår restituerade belopp  .....................................................   41; 91 73,652:06 

Kronor 447,076:34 



 

Beräknat enligt utgifts- och inkomst- 
staten  .........................................  brutto 

Beräknad .avskrivning enl. staten ...............  
Influtit mera än vad som beräknats .. 
Om beloppen 430,850 och 16,226: 34 

sammanläggas, så upstår ett belopp av 

478,722: — 
47,872: — 430,850: — 

Kronor 16,226:34 

Kronor 447,076:34 

Restantier å stadsutskylder:
 Bal. 1/1 1937 Infl. 1937 Bal. 31/12 1937 
1927-1928 72: -  72: — 
1928-1929 436:46  436. 46 
1930-1931 301:65  301: 65 
1031-1932 1,678:80  1,678: 80 
1932-1933 . 12,900:30 1,094:69 11,805:61 
1933 -1934 38,186:68 9,831:10 28,355: 58 
1934-1935 56,562: 53 18,734:58 37,827: 95 
1935—1936 87,953: 23 30,882: 33 57,070: 90 

1936—1937 
198,091; 65 60,542: 70 137,548: 95 

enl. restlängd. 103,262: 99 13,151:27 90,111:72 
 301,354: 64 73,693: 97 227,660:67 
avkortat under året  14,489: 11 

Kronor 213,171:56 

Municipalutskylder, restantier 31/12 1937 
1930. Bal. 1/1 1937 29:20 Infl. 1937 — Bal. 31/12 1937  Kronor 29:20 

Kommunal progressivskatt: 
1936-1937 Längden upptager  ....................................  
Influtit vid uppbörder................................  
Restlängd  .................................................  

Kronor 

Kronor 

4,318: - 
4,306: 70 

12: 30 
4,319: - 

+ differens alltså kr. 1: — 

Restantier den 31/12 1937: 
1935-1936 Bal. 1/1 1937 15:60 Infl. 1937 — Bal. 31/12 1937 15:60 
1937 -1937 „     12:30 „  „  12:30 

    Kronor 27:90              Kronor 27:90 



 

Pensionsavgifter, grundavgifter, restantier 31/12 1937: 
Bal. 1/1 1937                                                  Infl. 1937 Bal. 31/12 1937 
1933 45: -  .....................   45: - 
1934 721:54 267:- 454:54 
1935 3,558:- 987:— 2,571:- 
1936 Bal. 30/6 1937 4,482; — ____________ 1,368: — ___________ 3,114: — 

       Kr, 8,806:54                    Kr, 2,622: —           Kronor 6,184: 54 

DONATIONER. 
Ida Sannes fond. 

Innestående i Lysekils Sparbank vid å- 
rets början  ..........................................................................  . 3,000: — 
Upplupen ränta under året  ..........................................................................  75: — 

Kronor 3.075 — 
Uttagit under året för utdelning i enlighet 
med donationens bestämmeler 75: — 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut ....................................... 3,000:— 

Kronor 3.075 — 
Johanna Maria Svenssons fond. 

Innestående i Lysekils Sparbank vid å- rets början ........................................... 
 .................................................................................................... 2,000:— 

Upplupen ränta under året  ...................................................................  50: — 
Kronor 2,050: — 

Uttagit under året för utdelning ien-
lighet med donationens bestämmel-
ser    50:— 

Innestående i Lysekils Sparbank vid  
årets slut  ................................................................................................. 2,000: — 

Kronor2,050: — 
Fattiga sjukas fond. 

Behållning vid årets böljan genom pla- 
cering i obligationer  ........................................................................    15,000:- 
Upplupna räntor under året  ......................................................................  675: — 

Kronor 15,675: —



 

Utbetald ränta under året till donator i 
enlighet med donationens bestäm- 
melser  ..............................................  

Behållning vid årets slut genom inne- 
hav av följande obligationer: 

2 st. Sv. Stat. 4 1/2 % av år 1930 
ä 5,000 kr .........................................  

1 st. Kon.-rik. Sveriges Stadshypoteks- 
kassas 4 1/2 °/o av år 1930  ..............  

G. A. Engbergs donationsfond. 
Behållning vid årets början  .....................  
Upplupna räntor under året  .....................  

Utbetalda stipendier under året  ...............  
Tillgångar vid årets slut: 
5 st. Kon.-rik. Sveriges Stadshypoteks- 

kassas 4 1/2 % obligationer av år 
1933 å 10,000 kr. 

Innestående i Lysekils Sparbank 

Ludvig Pihls museidonation. 
Innestående i Lysekils Sparbank vid 

årets början  ......................................  
Upplupen ränta under året  ......................  
Innestående i Lyselkils Sparbank vid 

årets slut  ..........................................  
ödmanska hjälpfonden. 

Fordran av staden vid årets början .... 
Upplupen ränta under året  ......................  

Utbetalda understöd under året i en- 
lighet med donationens bestäm- 
melser  ..............................................  

Fordran av staden vid årets slut  ..............  

10,000: — 

5,000: — 

50,000: —
1,824 : 34

675: —

15,000; —
Kronor 15,675: —

51,535: 97
2,288: 37 

Kronor 53,824 : 34
2,000: — 

51,824 : 34 
Kronor 53,824: 34 

6,143: 01
153: 57

Kronor 6,296: 58

25,170: —
755: —

Kronor 25,925: —

700: — 
. 25.225: — 

Kronor 25.925: — 



 

Curmanska fonden. 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets 

början  .............................................  
Upplupen ränta under året  ....................  
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets 

slut 

2,492: 41
62: 30

Kronor 2,554: 71

För den särskilda förvaltningen av jordkassan och årets tomtförsäljningar 
lämnas följande översikt: 

Stadens fordran av jordkassan vid årets 
början  ............................................  

Amortering å 1935 års amorteringslån i 
Lysekils Sparbank och Uddevalla 
Sparbank, respektive A 1 och A 2 

Tomtförsäljningar under året  ..............  
Stadens fordran av jordkassan vid årets 

dut  ..............................................  

22,887: 94

16,000: r—
Kronor 38,887: 94 

1,761: —

37,126: 94 
Kronor 38,887: 94 

Lysekil den 12 april 1938. 

FÖR LYSEKILS STADS DRÄTSELKAMMARE:

AXEL LJUNGBERG, 
ordförande. 

/AXEL HOLMQVIST. 
St ad skamrer. 



 

REVISIONSBERÄTTELSE. 
Undertecknade, av Stadsfullmäktige i Lysekil utsedda att granska Drätselkammaren 

och och Lysekils Folkskolestyrelses räkenskaper och förvaltning för ftr 1937, få efter 
verkställd revision avgiva följande berättelse: 

För fullgörandet av vårt uppdrag hava vi genomgått räkenskapsböcker och funnit såväl 
inkomster som utgifter vara försedda med vederbörliga verifikationer. Vi hava vidare 
genomgått protokoll förda vid Stadsfullmäktiges, Drätselkammarens och 
Folkskolestyrelsens sammanträden. 

De, i förvaltningsberättelserna upptagna tillgångarna och skulderna stämma med 
räkenskaperna, och anse vi tillgångarna vara upptagna med skäliga belopp. 

Försäkringsbrev samit värdehandlingar tillhöriga staden och de under Drät-
selkammaren och Folkskolestyrelsen sorterande fonderna hava befunnits vara i ordning 
samt förvara.de på betryggande sätt. 

De den 31 december 1937 utestående kommunalskatterestantierna finna vi alldeles för 
höga. Genom effekiv indrivning på ett tidigt stadium skulle absolut bättre resultat ernås. Att 
till och med ledamöter i den församling, som har til] uppgift att besluta om kommunens 
finanser, restera för kommunalut- skylder för ej så små belopp, måste anses oförsvarligt. 

I revisionen har även den av Stadsfullmäktige utsedde yrkesrevisorn deltagit. 
Som anledning till anmärkning ej föreligger, tillstyrka vi, att ansvarsfrihet beviljas för 

den tid, revisionen omfattar. 

Lysekil den 19 maj 1938.

FOLKE EKSTEDT. 

JOHN JOHANSSON. 

S. RAGNAR LARSON. 

SVEN BRUNELL. 

Lysekilspoatens tryckeri 1938. 



 

Bil. N:o 5, 1938. 

LYSEKILS FOLKSKOLESTYRELSE
får härmed lämna följande redogörelse över folkskolans m. fl. 

räkenskaper och förvaltning för år 1937: 
Folkskolana räkenskaper. 

Vid årets början utgjorde: 
Skolans tillgångar  ..................................................................................  310,464: 86 
Skolans skulder  ......................................................................................  155,744: 57 

Kapitalbehållning Kronor 154,720: 29 

Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har skolan haft följande 
inkomster och utgifter: 

INKOMSTER: överskott från år 1935 
 ..................................................................  
Hyror m. m ...............................................  
Statsbidrag*  .............................................  
Anslag av staden  ...................................... 
Fortsättningsskolans överskott för året 

Kronor 145,114: 18

UTGIFTER: 
Underhåll av fastigreter  ...........................  
Anskaffning och underhåll av inventarier 
Lärares avlöningar  ..................................  
Andra avlöningar  ....................................  
Avgift till Riksförsäkringsanstalten .. 
Undervisningsmateriel  ...........................  
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar .. 
Brandförsäkringspremier  ........................  
Tandvård  ................................................  
Skolbad  ..................................................  
Skolbiblioteket  ........................................  
Avgår statsbidrag  ....................................  

Transport

1,113: 73 
2,419: 63 

104,472: 63 
5,100: — 

381: 88 
3,732: 67 
5,956: 26 

660: 85 
2,765: 25 

740: 75 

508: 53 
127,852: 18 

1,148: 53 
640: — 

4,225: 26
194: —

78,419: 57 
61,248: — 

1,027: 35



 

Transport 
Räntor å län: 
Statens Pensionsanstalt  .............................  2,757:59 
Stadskassan  ...................................................  1,170: 
Checkräkning  ...................................................... 359:93 
Amorteringar å lån: 
Statens Pensionsanstalt  ..........................    2,948: 45 
Stadskassan  ...................................................  1,500: 
Övriga utgifter: 
Annonser, trycksakeroch skrivmateriel 663: 31 
Porton och telefonavgifter  ...............................  321: 95 
Läkareundersökning  ................................  337: — 
Lärjungepremier  ..............................................  400: — 
Extra barnbespisning  ....................................  3,029:

.................................................................................... 33 
övriga ändamål  ................................................  237: 40 

4,988: 99 
Avgår bidrag från Röda Korset till lä- 

kareundersökning  .................................... 400: — 
överskott  ................................................  

127,852: 18 

4,287: 52 

4,448 : 45 

4,588: 99 141,177: 14 
3,937: 04 

Kronor 145,114: 18 

Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers Konto 
följande: 

TILLGÅNGAR: Kassabehållning  ..........................................................  532: 01 
Innestående statsbidrag  ............................................................................  .10,000: 
Innestående anslag av staden  ......................................................................  3,000: 
Förskotterade medel  .......................................................................................  700: 
Fastigheter: Skolhuset vid Färgaregatan  .  100,000: — 
2 skolhus, Stora Kyrkogatan 22 och 

Föreningsgatan 27  ....................  55,000:— 
1 skolhus, Stora Kyrkogatan 7  ....................  10,000: — 
Parkskolehuset  ..................  .........................  30,000: — 
Gymnastikhuset  ..................................     20,000: — 
Skolhuset på Slätten  ...................................  50.000: — 265,000: 

Transport 279,232: 01 



 

Inventarier:
Transport 279,232: 01 

1 skolhuset vid Färgaregatan..........................  2,000: — 
1 de tvenne skolhusen, Stora Kyrkogatan 

22 och Föreningsgatan 27  ........................  500: — 
1 skolhuset, Stora Kyrkogatan 7  .....................  500: — 
1 parkskolebuset  ......................................    500: — 
I gymnastikhuset  .............................................  500: — 
I skolhuset på Slätten  ...................................  1,000: — 
Undervisningsmateriel, inneliggande lager   

5,000: —

500: —
Donationers placering: 

Lysekils Sparbank, för Hanna Petrelius' 
understödsfond .................................  

Lysekils Sparbank, fö’r Johan Johanssons 
donationsfond  ..................................  

Obligationer för samma fond  ..................  
Inteckningar för samma fond  ..................  

1,172: 44 

6,623: 93 
550: — 

31,000: — 38,173: 93 39.346: 37 
Kronor 324,078: 38

SKULDER: 
Statens Pensionsanstalt  ..........................................   58,331:26 
Stadskassan, andel i stadens 1922 års 

amort- lån i Lysekils Sparbank ..  37,500: —  95,831:26 
Skolbiblioteket  ............................................................................    500:— 
Checkräkning med A.-B. Göteborgs Han- 
delsbank  ......................................................................................      398: 15 
Oguldna likvider  .........................................................................  2,213: 12 

Donationer: 
Hanna Petrelius’ understödsfond ....  1,172: 44 
Johan Johanssons donationsfond ....           38,173: 93 39,346: 37 
Överskott: 
För år 1936  .......................................        7.683: 70 
För år 1937 .............................................................    3,937:0411,620:7 149,909: 64 
Kapitalbehållning  ............................................................................   174,168: 74 

Kronor 324,078 : 38



 

Kapitalbehållningen har uppstått på följande sätt:  
Ingående balans år 1937  .......................................................................  154,720: 29 

Minskning av skolans skulder genom 
amorteringar å lån  .................................................................................  4,448:45 

Okat värde å skolhuset, Stora Kyrkogatan 22, genom av staden utförda 
ändrings- och renoveringsarbeten 15,000: — 

Kronor 174,168: 74

Folkskolebibliotekets räkenskaper
INKOMSTER: 

Statsbidrag  ....................................   640: — 
Anslag av staden  ...................................   508: 53 

UTGIFTER: 
Inköp och inbindning av böcker ..... 619: 23 

Kronor 1,148: 53 

Brandförsäkringspremie  ........................  
övriga utgifter  .............................  

5: 50 
23: 80 648: 53 

Fordran av folkskolan  ...........................   500: — 
  Kronor 1,148: 53 

Fortsättningsskolans räkenskaper. 
INKOMSTER:  
Statsbidrag  ........................................  

Anslag av staden  .......................................  

UTGIFTER: 
 Lärarlöner  ........................................  

Undervisningsmateriel  ...............................  
Skolköket: 
 Hushållspengar  .........................................  
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar.. 
överskott överfört till folkskolans in- 
komster  ......................................................  

4,595: —
4,159: —

Kronor 8,754: —

6,105: — 
601: 05 

650: — 
370: 60 1,020: 60 7,726: 65 

1,027: 35
Kronor 8,754: —



 

Innestående i Lysekils Sparbank vid 
årets början  ......................................  

Upplupen ränta under året  .......................  

Uttagit under året i Lysekils Sparbank 
för utdelning av lärjungepremier .. 

Innestående i Lysekils Sparbank vid 
årets slut  ...........................................  

Johan Johanssons donationsfonds räkenskaper. 
Behållning vid årets början  ......................  
Upplupna räntor under året  ......................  

Barnbespisning under året  .......................  
Behållning vid årets slut: 

Innestående i Lysekils Sparbank .... 
11 st. Svenska Statens premieobliga- 
tioner  .......................................................  
2 st. inteckningsreverser  ..........................  

Lysekil den 12 februari 1938. 

FÖR LYSEKILS FOLKSKOLESTYRELSE: 
FRITZ LUSCH, 

ordförande. 

/AXEL HOLMQVIST, 
kassaförvaltare. 

Beträffande revisionsberättelsen så hänvisas till gemensam sådan för drät-
selkammaren och folkskolesfcyrelsens räkenskaper och förvaltning. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1938. 

Hanna Petrelius’ understödsfonds räkenskaper. 

1,168: 20
29: 24

Kronor 1,197: 44

25: —

1,172: 44
Kronor 1,197: 44

6,623: 93 

550: — 
31,000: — 38,173: 93 

Kronor 39,323: 93 

38,412: 70 
911: 23

Kronor 39,323: 93
1,150: —



 

Bil. N:o 6, 1938. 

STYRELSEBERÄTTELSE. 

Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk får härmed till Stadsfullmäktige avgiva 
följande berättelse över Elverkets räkenskaper och förvaltning under år 1937. 

Elverkets ställning pr 31 december 1937 är enligt Utgående Balans Konto följande: 

TILLGÄNGAR. 
Fastigheter  ..................................................  
Maskiner och instrumentering ....................  
Inventarier  ..................................................  
Verktyg  ......................................................  
Ledningsnätet  .............................................  
Mätare och strömbegränsare  ......................  
Diverse materiel  .........................................  
Fordringar  ..................................................  
Innestående å postgiro  ................................  
Kassabehållning  .........................................  

SKULDER. 
Lån i Lysekils Sparbank  ............................  
Bokskulder .................................................  
Vinst- och Förlust Konto  ...........................  

5,000: — 
25,000: — 

1: — 
1: — 

10,000: — 
5,000: — 
6,943: 02 

49,982: 81 
313: 49 

9,405: 46 
Kronor 111,646: 78 

30.000 — 
14,385: 79 
67,260: 99 

Kronor 111,646 : 78 



 

Elverkets värde år 1937 (utan avskrivningar).

Fastigheten, S:a Hamngatan 10  ...............  
fluvudtransformatorstationen  ..................  
Nedtransforinatorstationerna å Slätten.. 
Ncdiranslormatorstationen i G:a staden 

Vid årets början. 
5,700: — 

900: — 
900: — 
900: — 

Vid årets slut. 
5,700: — 

900: — 
900: — 
900: — 

Transformatorkiosk i Dalskogen  ............. 400: — 400: — 
Nedtransformatorstation vid Slätteskär 

Transformator n:r 1 med instrumentering 
Dieselmotor med generator  ....................  
Omformareaggregatet  ............................  
Hög- och lågspänningsinstrumenfering i 

Elverket  ...............................  

1,200: — 1,200: — 

Ackumulatorbatteri  ................................  
Utjämningsaggregatet  ....................  
Transformatorer med instrumentering 

i tvenne stationer å Slätten .... 
Transformator med instrumentering i 

G:a staden  ...................................  

Transformator n:r 2 med instrumente- 

1: — 1: — 

ring  .................................................  
Enankareomformare med instrumente- 

3,700: — 3,700: — 

ring och automatik  ..........................  
Tvenne transformatorer' med instrumen- 

28,199: — 28,199: — 

tering i Träleberg  ............................  
Transformator med instrumentering i 

1,300: — 1,300: — 

Dalskogen ...............................  
Transformator med instrumentering i 

500: — 500: — 

stationen vid Slätteskär  ....................  2,300: — 2,300: — 
Ledningsnätet  .........................................  16,022: 89 16,022: 89 
Mätare och kontrollapparater  .................  5,000: — 6,825: 40 
Inventarier  ......................................  1: — 664: 09 
Verktyg  ...................................................  1: —     187: 15 
Diverse materiel  ......................................  3,817: 80 6,943: 02 

J. Elverket bundet kapital Kronor 70,842: 69 76,642: 55 



 

Elverkets bokförda värde.

Elverkets bokförda värde vid 1936 års slut var   
Tillkommer för nyanskaffningar år 1937 

Avgår avskrivningar  ...................................  
Elverkets bokförda värde vid 1937 års slut  .  

70,842: 69 
5,799: 86

76,642: 55 
24,697: 53 

Kronor 51,945: 02

Sammandrag av Vinst- och Forlust Konto utvisar följande siffror:

INKOMSTER. 
Från 1936 överförd vinst  ............................  
Energi Konto  ..............................................  
Abonnentavgifters Konto  ...........................  
Material Konto  ...........................................  
Diverse Inkomster  ......................................  

UTGIFTER. 
Inlevererat till Drätselkammaren • • • • 
Intresse Konto  ............................................  
Förvaltningskostnader  ................................  
Utskylder och Försäkringspremier .. • • 
Tillverkningskostnader  ..............................  
Distributionskostnader  ...............................  
Osäkra FordringarsKonto (avskrivn.) 
Fastigheters Konto „ 
Maskiners Konto „ 
Inventariers Konto „ 
Verktygs Konto „ 
Ledningsnätets Konto „ 
Mätare- o. Strömbegränsare Konto „ 
Överföres till 1938 års Vinst och Förlust 
Konto  .........................................................  

183,580: 31 
11,794: 55 49: 

58 446: 66 

54,519: 95 

195,871: 10 
 Kronor 250,391: 05 
 

35,000: — 
1,119: 03 

14,293: 68 
6,360: 31 

73,782: 04 
27,662: 73 123,217: 79 

214: 74 
5,000: — 

11,000: — 

 

663: 09 
186: 15 

 

6,022: 89 
1.825: 40 24,912: 27 

67,260: 99
Kronor 250,391: 05



 

Rörelsen under år 1937 liar alltså givit ett bruttoöverskott av kr. 72,653: 31. Styrelsen har 
beslutat avskriva kr. 24,912: 27. Årets nettovinst uppgår till kr. 47,741:04, vilka järnte å Vinst-
och Förlust Konto kvarstående kr. 19,519:95, sammanlagt kr. 67,260: 99, överföra® i ny 
räkning. Under år 1937 har Styrelsen av 1936 års vinstmedel inlevererat kr. 35,000:— till 
Drätselkammaren. 

Nedgången i energiförsäljningen år 1936 med icke mindre än c:a 11,500 kronor har icke 
bara återhämtats utan även överskridits. Energiförsäljningen har ökat med c:a 15,300 kronor 
jämtfört med år 1936. Elverkets totala inkomster år 1937 uppgiugo till kr. 195,871: 10 (1936 kr. 
179,631: 15). Totala utgifterna äro 1937 kr. 123,217:79 mot kr. 123,524:52 år 1936. Utgifterna 
för 1937 äro alltså c:a 300 kronor mindre under det att inkomsterna äro c:a 16,200 kronor högre 
än året 1936. 

Elverkets drift har under året fortgått normalt. Bland nyanslutna abonnenter märkes iV.-B. 
Lysekils Emballagefabrik med en effektuttagning av c:a 30 kW. 

Ledningsnätet har undergått behövliga reparations- och justeringsarbeten och befinner sig 
i mycket gott skick. Fördelningsledningen från tryckpunkten vid Samrealskolan till Strandhotell 
II har förstärkts till 95 mml2 och härifrån till stolpen vid Strandvägen 38 till 50 mm2. 

Från Trollhätte Kraftverk har under år 1937 mottagits 1,830,630 klWh mot 1,655,220 
kWh år 1936, en ökning med 175,410 kWh. Till Skandia-Verken har levererats 338,159 kWh 
(1936 298,457 kWh) och till Sveriges Förenade Konservfabriker 122,320 kWh (1936 107,502 
kWh). Huvudmiätaren i Elverket har registrerat 895,001 kWh mot 856,210 kWh år 1936. 

Mätaren för den utgående högspänningsluftledningen från huvudtransfor- matorstationen 
har registrerat 167,706 kWh mot 149,740 kWh år 1936. Ef- fekrvärdet var 79,28 kW =

medeltalet av de två högsta månadsavläsningama. 
Dieselaggregatet har genererat 17,055 kWh (1936 13,724 kWh). Totalsumman av 

genererad och mottagen elenergi uppgår till 1,847,685 kWh mot 1,668,944 kWh år 1936, en 
ökning med över 10 °/o. 

Slutligen kan Styrelsen med glädje meddela att den sista inbetalningen på det stora 
amorteringslånet verkställdes den 1 september 1937. Endast ett lån i Lysekils Sparbank å kr. 
30,000: — finnes kvar. 

Lysekil i maj 1938. 
FRITZ LUSCH. 

AXEL LJUNGBERG. GUST. A. LÖFGREN. 
AXEL JOHANSSON. S. ARSENIUS. 

/Ivar Hyllengren. 



 

REVISIONSBERÄ TTELSE 
över Lysekils Elverks räkenskaper och förvaltning för år 1937. 

Undertecknade, av Stadsfullmäktige i Lysekil utsedda att granska Lysekils Stads 
Elektricitetsverks räkenskaper och förvaltning för år 1937, få efter fullgjort uppdrag avlämna följande 
berättelse: 

Räkenskaperna äro förda med god ordning och kassaböckernas inkomst- och utgiftsposter 
försedda nued vederbörliga verifikationer. 

Styrelsens protokoll hava vi genomgått och ej funnit anledning till anmärkning. 
Beträffande resultatet av Elverkets rörelse hänvisa vi till Styrelsens berättelse. 
Mot av Styrelsen föreslagen disposition av årets bruttoöverskott, kr. 72,653: 31, hava vi ej något 

att erinra. 
Vi bestyrka riktigheten av Elverkets ställning enl. inventarieboken den 31 december 1937 samt 

den upprättade Vinst- och Förlusträkningen. De i styrelseberättelsen lämnade uppgifterna 
överensstämma med Elverkets räkenskaper. 

Dagens kassabehållning, kr. 2,718: 63, är kontrollerad och överensstämmer med kassaböckerna.
Elverkets räkenskaper hava siffergranskats av stadens revisor, varöver särskilda. rapporter 

avgivits till vilka vi hänvisa. 
Då revisionen icke givit anledning till någon anmärkning och då Elverkets förvaltning handhafts 

på ett förtjänstfullt sätt, tillstyrka vi full och tacksam ansvarsfrihet 'för 1937 års förvaltning. 

Lysekil den 25 maj 1938. 

G. INGEVALDSSON. GUNNAR PETTERSSON. 

ERIK ABRAHAMSSON. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1938. 



 

Bil. N.'o 7, 1938. 

BERÄTTELSE. 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva nedanstående berättelse över 

Hamninrättningens räkenskaper och förvaltning för år 1937. 
Vid årets början utgjorde: 

Hamninrättningens tillgångar  .................                             322,404:51 
Hamninrättningens skulder  .....................     97,700: —

                  Kapitalbehållning Kr. 224,704: 51 

Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har Hamninrättningen haft 
följande inkomster och utgifter: 

INKOMSTER: 

Hamnuppbördernas följande poster: 
Båtar under .10 ton  ............................  2,037: 95 
Fartyg  ................................................  6,137: 17  

Passagerareångare  .............................. 9,193: 21  

Varor  .................................................  27,883: 09 45,251: 42 
Norra båthamnen  ...............................  580: —  

Södra båthamnen  ...............................  175: —  

Gullmars båthamn  .............................  235: —  

Planlegor  ...........................................  2.484: 02  

Kranavgifter  ......................................  324: — 3,798: 02 
Fiskauktionerna  .................................  
Div. Inkomster ...................................  

 2,000: — 
74: 54 

Kronor 51,123: 98 

UTGIFTER: 
Löner, provisioner och arvoden: 

Hamnkaptenens lön  .....................................  3,000: — 
Hamnlotsens lön  ..........................................  1,200: — 
Hamnkaptenens provision  ..............................  182: 46 
Hamnkassörens provision  .....................  . 3,231: 50 

Transport 7,613:96 



 

Transport 7,613: 96 
Ordf, räkenskaps- och sekr. arvode ....        400: 8,013. 96 

Underhåll m. m.: 
Bryggor, kajer, och övriga hamnanlägg- 
ningar  ..............................................       7,674:21 

Släggö fyr  ....................................................  150: 
Bojar och förtöjningar  ..........................   489 : 80 
Diverse utgifter  ........................................  7,067: 66 15,381: 67 
Bidrag till stadskassan 4,400: — 
Hamnbelysningen 3,329: 30 

Räntor å. lån: 
1922 års amorteringslån i Lysekils  
Sparbank  ...................................................   635: 26 
1931 års amorteringslån i Lysekils  
Sparbank  .................................................    1,474: 69 
Lån hos Lysekils Pilsnerdricksutskänk-  
ningsaktiebolag  ....................................               747: 56 

2,857: 51 
Avg&r ränta å checkräkning  ................    88:19  2,769: 32 

Amorteringar å lån: 1922 års amorteringslån i Lysekils 
Sparbank  ...................................... 3,850: — 

1931 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 
 ...................................................... 

Lån hos Lysekils Pilsnerdricksutskänk- 
ningsaktiebolag  ............................  

3,900: — 

2,000; — 43,644 : 25 
K a p i t a l K o n t o .............................  7,479: 73 

Kronor 51,123: 98 

Enligt Utgående Balansers Konto har Hamninrättningen vid årets slut följande tillgångar och 
skulder: 

TILLGÅNGAR: KassabehåHning  .....................................................  94: 26 
Checkräkning med A.-B. Göteborgs 

Handelsbank  ..................................................................................  8,789: 98 
Transport 8,884: 24 



 

Transport 
Bryggor, kajer och. övriga hamnanlägg- 

ningar  ................................................  
Inventarier  ................................................  

SKULDER: 

8,884 : 24 

348,948: — 
1,000: — 

Kronor 358,832: 24 

Lysekils Sparbank, 
ringslån  .............  

1922 års amorte- 

Lysekils Sparbank, 
ringslån  ............. 

1931 års amiorte- 

Lysekils Sparbank, 
ringslån  ..............  

1937 års amorte- 

Lysekils Pilsnerdricksutskänknings- 
aktiebolag  ........................................  

K a p i t a 1-Konto    

19,250: — 

50,700: — 

58,948: — 

18,000: — 146,898: — 
211,934: 24

Kronor 358,832: 24

Kapitalbehållningen har uppstått sålunda:
Ingående balans år 1937  ..........................  
Amorteringar  ..........................................  
1937 års vinst  ..........................................  

Avgår avskrivningar å bryggor, kajer och 
övriga hamnanläggningar .... 

224,704: 51
9,750: —
7,479: 73

241,934: 24

30,000: —
Kronor 211,934 : 24

Lysekil den 21 januari 1938. 

FÖR HAMNSTYRELSEN I LYSEKIL. 
GUNNAR NYBLOM. 



 

REVISIONSBERÄ TTELSE. 
Undertecknade, som tillsammans med auktoriserade revisor Herr Fredrik 

Olsson i Leo Bredbergs Revisionsbyrå, Göteborg, blivit utsedda att granska 
Lysekils Stads Hammkassa under år 1937, få härmed avgiva följande 
berättelse: 

Räkenskaperna äro försedda med fullständiga verifikationer. Huvudbbks-
konto och balansräkning hava granskats och äro med räkenskaperna överens-
stämmande, likaså hava bank- och kassatillgodohavanden granskats och 
överensstämma dessa med bokförda belopp. 

Då det vid granskningen av räkenskaperna icke framkommit något som 
givit anledning till klander, hemställa vi, att Styrelsen beviljas full ansvarsfrihet 
för den tid, revisionen omfattar. 

Lysekil den 27 maj 1938. 

ERIK BOVIK. THORVALD JOHANSSON. 
ÅKE LINDSTRÖM. 

Lyiekiltpoetena Tryckeri 1938. 



 

Bil. N:o 8, 1938.

INKOMSTER: 
Kassaibehållning vid årets början ....  
I banker innestående medel vid årets  
början:  .......................................  

Lysekils Sparbank  ...........................  
Göteborgs Handelsbank  ...................  

Uttaxerade medel från stadskassan .. 
Försålda gravplatser: 

Kyrkogården Åkerbräckan ...............  
Kyrkogården Dalskogen  ..................  

Arrenden  ..................................................  
Räntor  ......................................................  
Bidrag från allmänna Kyrkofonden 
Lån i Lysekils Sparibank för Gravkapellet 

 .........................................................  
Lån i Lysekils Sparbank för Kyrkoher-

debostället  ........................................  
Statsbidraget för Gravkapellet  .................  
Försåld Clorex  .........................................  
Förskotterade medel  ................................  

UTGIFTER: 
Amorteringar å lån  ...................................  
Räntor å lån  .............................................  
Kyrkoherdens lön  ....................................  
Adjunktens lön  ........................................  
Kyrkokassörens lön  .................................  
Organistens lön  ........................................  
Kyrkokören  .................................  ............  

Transport

Sammandrag av Lysekils kyrkokassas räkenskaper 
för år 1937. 

145: — 
375: — 

62: 14

17: 63
640: 33 657: 96

41,786: —

520: —
80: — 
11:86 

2,181:67

20,000: — 

8,000: - 

Summa Kronor 

28,000. -
3,750: —

11: -
1,225:03

78,285; 66

10,314:78 
5,234:40
8,634:17

       6,000 - 
100: — 

       3,000:- 
300: -

33,583:35



 

Transport 33,583: 35 
Kyrkovaktinäsl arens lön  .................................  1,500: — 

„ semesterersättning 50: — 
„ tacksägelseringning 75: — 
„ tvättersättning . . 30:— 
„ avgiftsfri ringning                   797:—                                2,452:— 

Kyrkogårdsvaktmästareus lön  ........................    2,000: - 
„ avgiftsfri 

gravöppning  .............................................  79: — 2,079: — 
Bränsle och Lyse  ............................................................................................  1,414:34 
Blanketter  ................................................     302: 63 
Nattvardsvin och oblater  .........................     101:45 
Kyrkogårdarnas underhåll  .......................     337:60 
Assuranspremier   .............................                                                           865: 18 
Telefoner  .................................................     567:50 
Tornurets vård   ............................                                                         150: — 

Avgift till prästerskapets änke- och pupillkassa   89:36 
Underhåll av kyrkan  .........................................................  3,168:16 

Underhåll av kyrkoherdebostället .... 5,980: 67 
Underhåll och anskalffning av inventarier  _____ 542: 25       9,691:08 
Skatter  ..................................................     233:41 
Biblar ochandra böcker .........................                                                        228:60 
Annonser  ..............................................................................................    321:53 
Diverse utgifter .....................................     81:05 
Inlöst tillfälligt låu  ..................................         4,500: — 
Inlöst garaget i Södra skolan  ................     1,200: — 

Kostnader under år 1937 för gravka- 19,695:57 
pellet  ...............................................  

Innestående i banker vid årets slut: 
Lysekils Sparbank  ...........................  18:05 
Göteborgs Handelsbank  ..................  373:96  ____  392; 01 

Summa Kronor 78,285: 56 

INVENTARIUM DEN 31 DECEMBER 1937. 
TILLGÅNGAR: 

Innestående i banker: Lysekils Sparbank  .............  18:05 
Transport               18:05 



 

Transport 18:05 
Göteborgs Handelsbank  ...................................   373. 96 392:01 

Kyrkan 108,900:00 — 10 % .................................................................................. 98,000:- 
Jnventarier 3,800: 00 — 10 %  ...........................................................................   3,400: - 
Kyrkoherdebostället 27,000: 00 — 10 % 24,300: - 
Gamla kyrkogården  ..........................................................................................  100; — 
Kyrkogården i Äkerbräckan 950. 00 
   10 °/o  ........................................................................................................  850:— 
Kyrkogården i Dalskogen 21,600: 00 _  
10 °/o  ............................................................................................................................    19,400

 ............................................................................................................................... - 
Kyrkans jord i Parken    ..........................                                                              100: — 
Gravkapellet   ..........................                                                         19,695:57 
Garaget i Södra skolan  ................................   .....................................................  1,200: - 

          Summa Kronor 167,437:58 

SKULDER: 
Kungl. Postsparbanken  ..............................  18,657:03 
Statens Pensionsanstalt  ..............................  49,301:40 
Lysekils Sparbank  ......................................  54,625: — 
Lysekils Spanbank (Gravkapellet) ....             20,000: — 
Lysekils Sparbank (Kyrkoherdebostället)        8,000: — 150,583:43 
Kapitalbehållning  .......................................     

 .........................................................................                   16,854: 15 
Summa Kronor              167,437:58 

FONDER: 
Lysekils Prästänkefond: vid årets början  ............  12,000: — 

ränta under året  ..................................                 300: — 12,300: — 
Utbetalt till änkefru Bastholm .....................  300: — 12,000: — 
Kristine Lyckes donationsfond:  
vid årets början  ..........................................   903:70 

ränta uåder året  ...............................................  22:49 926: 19 
Underhåll av Gamla kyrkogården .... 10:— 916:19 
Albin Karlssons sjukfond: vid årets början  .     13,331:69 

ränta under året  ............................................  329:68 13,661:37 
Utbetald sjukhjälp  ......................................                                      511:— 13,150:37 

Transport . 26,066:56 



 

Transport 26,066: 56
Ljuskronefouden: vid årets början  ........  

ranta under året  ..............................  
Gravfonder enligt specifikation  ............  
Bårtäckskassan:  ..............................  

vid årets början  .............................. 
influtit under året  ..........................  
ränta under året  .............................  

Summa fonder vid årets slut  ................  
Alla fonder innestående i banker. 

Lysekil den 23 maj 1938. 
ROB. G. CHRISTENSON, 

Kyrkok assör. 

59: 12
1: 18

1,000:22
107: -
25: 67

60:30
23.826:07

1,132:89
Kronor 51.085:82

Revisionsberättelse. 
Undertecknade, utsedda till revisorer för Lysekils Kyrkokassa, för år 1937, få 

efter fullgjort uppdrag avgiva följande utlåtande: 
Vi hava granskat kassaboken samt räkenskapsböckerna över samtliga fon- der 

och funnit alla utgifter styrkta med vederbörliga verifikationer och intyga 
riktigheten av bilagda sammandrag, över inkomster, utgifter, tillgångar, skulder 
och fonder av den 23 maj 1938. 

Det förskotterade beloppet kronor 1,225: 03 har tillkommit på grund av att 
utgifter motsvarande ovannämnda belopp utbetalts under år 1938 men intagits i 
1937 års räkenskaper. 

För gravkapellets uppförande har under året utbetalts kr. 19,695: 57 vilket inte 
motsvarar den verkliga kostnaden, utan kommer det resterande beloppet att 
utbetalas under år 1938. 

Vi hava även granskat samtliga banktillgodohavanden och tillstyrka an-
svarsfrihet. 

Lysekil den 24 maj 1938. 
GUNNAR ROSÉN. OTIS HANSSON. 

Revisorer. 

l.yrekihpmiene Tryckeri 1938. 



 

Bil. N:o 9, 1938.

Utgifts- och Inkomststat för Fattigvården i Lysekil 
under år 1939. 

U t g i f t e r: 
ÅLDERDOMSHEMMET: 

Vårdkostnader  ..........................................  
Underhåll av byggnader  ...........................  
Bränsle, kraft och belysning  ....................  
Lön till husmodern  ...................................  
Lön tiill kokerskan  ...................................  
Lön till 3 biträden  ....................................  
Semestervikarie och matpengar  ...............  
Fickpengar tiill de gamla  .........................  

YTTRE FATTIGVÅRDEN:
Underhåll av hus och inventarier 
Understöd, vård, underhåll, ibeklädnad 
och bränsle  ...............................................  
Hospitals- och annan sjukvård  .................  
Lön till sysslomannen  ..............................  
F. d. redogörarens arvode  .........................  
Diiv. omkostnader, porto, tel. och försäk- 

ringspemier m.  .....  ............................  
Hyra, städning, bränsle och ljus å syss- 

lomansexpeditionen  ................  
Oförutsedda utgifter  .......................  
Ränta och amortering å lån • • • 
Beräknad avskrivning med 8 %  å ut- 

taxering på bevillniing .......................  

10,500: — 
1,000: — 
2,500: — 
1,200: — 

600: — 
1,620: — 

430: — 
1,200: — 21,500: — 

4,000: — 

60,000:- 
23,000: — 
2,900: — 
1,350: .. 

1,600: — 

1,200: — 
1,731: — 95,781: — 117,331 

12,800 

5,960 
Kronor 136,091: 



 

Inkom ster: 

ÅLDERDOMSHEMMET: 

Statsbidrag å avdelningen Iför kroniskt sjuka  2,600: — 
Från Landstcng för samma ................................  500: — 
Från Käringön enl. kontrakt ..............................  100: — 
Återbet. och pensioner fr. enskilda ....  12,600: — 15,800: — 

övriga inkomster: 

Beräknat statsbiidrag  ..............................  1,200: — 
Från Landsting för sjuka .........................  11,000: — 
Återbetalning från kommuner, pensio-  
sioner och enskilda  ......................................  32,000: — 44,200: — 60,000: — 
Uttaxering kr. 1: 69 på 45,024 bevill- ningskronor  ...................................  76,091: — 

Kronor 136,091: —

Antagen av Stadsfullmäkige den 10 december 1938; betygas

KARL KÄLLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST.

Lytekilapotien» Tryckeri 1938. 



 

BII. n:o 10, 1938. 

Utgifts- och Inkomststat för Folkskoleväsendet i 
Lysekil under år 1939- 

FOLKSKOLAN: 

Utgifter: 

Ordinarie underhåll av fastigheter ....                  4,000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier  ........................................   2,000: — 
Lärarelöner, hostads- och bränsleersättning  .....................................   111,055: — 

Andra avlöningar:
Sekreterarearvode  ...............................................  200: — 
Vaktmästarelöner  ............................................  5,300: — 5,500: — 
Avgift till riksförsäkringsanstalten .... 450:  __  
Undervisningsmateriel  .....................................  2,800: — 
Fri undervisningsmateriel  ................................  1,500: — 4,300: — 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar.. 6,000: — 
Brandförsäkringspremier  ..........................................................  700: — 
Tandvård  ...............................................................................  3,500: — 
Skolfilm  ....................................................................................  500: — 
Skolbibliotek  ......................................................  500: — 
Klassbibliotek  .....................................................  400: — 900: — 
Räntor å lån  ...........................................................................  3,800: — 
Amorteringar å lån .................................................................  6,600: — 

Transport 149,305: — 



 

Transport 
övriga utgifter: 

149,305: —

Annonser, trycksaker, skrivmateriel 
m. in .....................................................  700: — 

Porton och telefonavgifter  .........................  300:  _  
Läkareundersökning avskolbarn ........  1,000:  _  
Lärjungepremier  ........................................  400: — 
Barnbespisning  .....................................   2,000: — 4,400: — 
Oförutsedda utgifter  ..........................                           495: ,— 154,200: — 
Beräknad avskrivning med 8 % å ut- 
taxering  .............................................................................................  4,714: — 

Kronor 158,914: —

Inkomster: överskott från år 1937 
 ...........................................................  
Hyresinkomst  ....................................  
Statsbidrag: 

Till lärarelöner  ...........................  
Byggnadsbidrag till redan ibefintliga

undervisningslokaler  .................  
Underhålls- och materielbidrag • • •  

Uttaxering på bevillning 

3,937: — 
250: — 

88,685: — 

1,050: — 
1,350: — 91,085: — 95,272: — 

63,642: —
Kronor 158,914: —

F O R T S Ä T T N INGSSKOL A N.

Utgifter: Lärarelöner  ...........  
Undervisningsmateriel Skolköket 
 ..................................................  
Oförutsedda utgifter  ...........  

  
Beräknad avskrivning med 8% å ut- 

taxering på bevillning  

3,556: — 
600: — 
1,000: — 
244: — 5,400: — 

257: —
Kronor 5,657: —



 

Inkomster: 

Statsbidrag  .............................................................................................  2,182: — 
Uttaxering på bevillning  ........................................................................  3,475: — 

Kronor 5,657: —

Antagna av Stadsfullmäktige den 15 december 1938; betygas 

KARL KÄLLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST.

Lytekil«po«t»na Tryckeri 1938. 



 

Bil. n:o 11, 1938.

UTGIFTS- OCH INKOMSTSTAT FÖR LYSEKILS 
BARNAVÅRDSNÄMND UNDER ÅR 1939. 

Utgifter:

Bidragsförskott: 
6 barn å 25: — kr. i mån ...............................  1,800:   
17 barn å 20: — kr. i mån .............................  4,080:   
3 barn å 15: — kr. i mån ..................................  540: — 6,420:  __  

Utackorderade barn: 
8 barn å 25: — kr. i mån ...............................  2,400: — 
8 barn å 20: — kr. i mån ...............................  1,920: — 
1 barn å 15: — kr. i mån ..................................  180: — 
1 barn å Betanihemmet i Göteborg .... 600: — 
1 barn å Gravahemmet  ....................................  300: — 
1 barn å Solhem i Borås  ..................................  400: — 
Annonser, porton, trycksaker och resor.            300: — 
Del i arvode till sysslomannen  .....................  1,000: — 
Oförutsedda utgifter  ........................................  826: — 7,926: — 
Beräknad avskrivning å uttaxering på 

bevillning 8 %  .............................................................  608: — 14,954: — 
Kronor 14,954: — 

Inkomster: 
Ersättning från Barnavårdsnämnder 

och Landsting  .............................. • • • 2,800: — 
      Transport 2,800: — 



 

Transport 2,800: —
Ersättning från Staten och enskilda....        4,500: — 7,300: — 
Att uttaxera 17 öre p& 45,024 bevill- 

ningskronor 7,654: — 14,954: 
Kronor 14,954:

Antagen av Stadsfullmäktige den 15 december 1938; betygas 

KARL KÄLLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST.

Lyaekibpostena Tryckeri 1938.



 

Bil. Nio 12, 1938. 

UTGIFTSSTAT FÖR SAMREALSKOLAN I 
LYSEKIL UNDER ÅR 1939- 

Underhåll av fastighet  ...................................................................................  300:— 
Anskaffning och underhåll av inventarier 1,000: — 
Hyresersättning till rektor  ...........................................................................  1,650:— 
Hyres- och bränsleersättning till vaktmästaren  ..........................................................  

 ................................................................................................................. 450:— 
Teleifonavgifter  ...................................................................................................  70: — 
Lärjungepremier  ................................................................................................  200: — 
Anslag till biblioteket  ........................................................................................  100: — 
Oförutsedda utgifter  .........................................................................................   230: — 

Summa Utgifter: 4,000: — 

Antagen av Stadsfullmäktige den 15 decemlber 1938; betygas 

KARL KÄLLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspostcnt Tryckeri 1938- 



 

Bil. N:o 13 a, 1938. 

Utgifts- och inkomststat 
för Lysekils Stad under år 1939. 

INKOMSTER: 
A. Sundhetsvården: 

Köttbesiktningsbyråns inkomster . .. 6,000: — 

1. 
2. 
3. 

B. Allmänna byggnader och plats ir: 
Automobilskattemedel  .........................  
Tomt- ocb bergarrenden  ......................  
Vattenavgifter  ......................................  

7,000: - 
8,000: — 

17,000. - 32,000: - 

5,300: - 

17,350: - 

1. 

2. 

C. Verk- och inrättningar: 
Genom kommlunalborgmästaretjäiis- ten 
inflytande sportler  ................................ 
Hamninrättningens andel i löner, 
polisbevakning m. m .............................  

900: — 

4,400: - 

1. 
2. 
3. 
4. 

5. 

B. Skatter och liknande avgifter: 
Stadsutskylder, se sista sidan. 
Kommunal progressivskatt ...................  
Nöjesskatt  ............................................  
Bevillningsavgifter för utländska ar- tister
  ............................................  
Hundskatt  ............................................  

4,250: — 
11,500; - 

100: - 
1,500: — 

1. 
E. Övrjga inkomster: 
Understöd av skatteutjämniings- medel 
..............................................................  

14,484: - 
50: — 

35,000: - 

3.000: - 

2. 
3. 
4. 

Bötesmedel  .................................  
Bidrag från elektricitetsverket Bidrag från 
Pilsnerdricksutskänk- ningsaktiebolaget till 
arbetslöshetens lindrande .....................  52,534: — 

  Summa inkomster 113.184: - 



 

UTGIFTER: 
Underskott frän år 1937  ....................................................................................  4,987: 

I A. Fattigvården: 

Stat enligt Bil. n:r 9 ........................................................................................  76,091. 

I B. Nykterhetsnämnden:  
Förslagsanslag  ............................................................................................  400: 

II. Sundhetsvården: 

Förste stadsläkarens lön ............................  
Andre stadsläkarens 10*0  .....................  
Stadens bidrag till läkaren å länssjuk- 

huset i Lysekil  ...................................  
Arvode till besiktningsveterinären 

Arvode till mikroskopist och kassörska 
Hälsovårdstillsyningsmannens lön .... 
Förre hälsovårdstillsyningsmannens 
pension  ....................................................  
Pension till f. stadsbarnmorskan Eleo- 

nore Berndtsson  ...............................  
Arvode till hälsovårdsnämndens sekrete- 

rare  ..................................................  
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier 

m. m .................................................  
Förste stadsläkarens och hälsovårds- 

tnllsyningsmannens telefoner .... 
Desinfektioner .........................................  
Anslag för varmbadhus  ...........................  
Bidrag till dispensärverksamheten .... 
Bidrag till Sunnervikens kommunal- 

förbund  ...............................  ...  ........  
övriga ändamål och oförutsedda ut- 

utgifter  .............................................  

Köttbesiktningsbyråns utgilfter  ...............  
Transport 

1,950: - 
800: - 

1,500: - 
3,000: — 
900: — 
2,950: - 

1,600: — 

600: — 

260: - 

300: — 

230: - 
426: — 
4,000: - 

1,126: — 

1,300: - 

600: - 
21,330: — 

670: - 
22,000: — 
103,478: - 



 

Transport 103,478:
III A. Undervisningen:

a. Folkskolans stat enligt Bil. n:r 10. 
b. Fortsättningsskolans stat enl. Bil. n:r 10

  
c. Samrealskolans stat enl. Bil. n:r 12 d. 
Anslag till föreläsningsföreningen och 
folkbiblioteket  ..........................................  
e. Anslag till skolor för yrkesundervisning 

 — 
f. Anslag till arbetarnas bildningsförbund 

  
g. Anslag till nykterhetskurs  .................  

III B. Barnavårdsnämnden: 

Stat enligt Bil. n:r 11  ...............................  

63,642: - 

3,475: 
4,000: - 

2,000: - 

700: — 

300: - 
250: - 74,367: - 

IV. Allmänna byggnader och platser:

A.      Utgifter direkt under denna huv
Underhåll av fastigheter  ...........................  
Anskaffning o. underhåll av inventarier 
Sandning och snöskottning  ...................... 
Inköp av sandningsmaskin  ....................... 
Arvode till fastighetsregisterföraren.... 
Inköp av kompressor  ..............................  
Representation och övriga ändamål 

B. Ga tu arb e t en: 
Underhåll  ................................................  
Drottninggatan, stenkant  .......................... 
Rosviksgatan, inkl, marklösen  ................  
Verkstadsgatan  .......................................  

C. Parkstyrelsen: 
Anslag till planteringar ............................  

D. Gatubelysningen, inkl, lampor 
 

Transport

udrubrik: 
2,500: - 
3,000: - 
2,000: — 

350: — 
250: — 

4,000: — 
4,000: - 

8,000: — 
6,300: — 
7,200: - 

800: - 

7,654: —

16,100: - 

22,300: — 

3,500: — 

4,000: — 
45,900: — 185,499: —



 

Transport
E. Gatu renhållningen: Sopning 

2,000: —, bevattning 3,500: — 

F. Renhållningen: Entreprenörens 
arvode enligt kontrakt Föreståndarens lön 
  
Underhåll av latrinkärlen och inköp av nya 

 .......................................................  
Underhåll av byggnader och väg .... 
Underhåll av inventarier ..  ......  .  ..........  
Inköp av torvmull  ................................  
Elektrisk energi, bränsle och lyse ....
Oförutsedda utgifter  ............................  

G. Vattenledningar: 
Vattenverkets driftkostnader: 

Avlöning åt tillsyningsmannen  ............  
Sekreterarearvode  ................................  
Telefonavgifter  ....................................  
övriga driftkostnader  ...........................  

Underhåll av vattenledningar med till-
hörande byggnader  .....................  

Kyrkplanen  ..........................................  
Södra Kronbergsgatan  .........................  
Utredning för högreservoarens påbyggn. 
Inköp av filtersand  ...............................  
Del av kostnaderna för Tröte- och Rote-

myrarnas fördämningsmurar 

H. Avloppsledningar: Underhåll, 
spolning och rengöring .... Rosviksgatan 
  
Kyrkplanen  ..........................................  
Södra Kronbergsgatan  .........................  

Transport

45,900: — 185,499: - 

5,500: -

9,000: - 
1,500: - . 

400: — 
800: - 
200: - 
400: — 
500: — 
200: ~ 13,000: — 

2,600: - 
250: — 
150: — 

6,500: — 
9,500: — 

4,000: - 
2,200: — 
3,000: — 

900: — 
1,800: — 

10,000: — 31.4OO: 

3,000: — 
5,800: - 
1,100: — 
1,500:— 11,400:-;_ 

107,200: - 185,499: 



 

Transport 107,200: — 185,499: -

L Brandväsendet: 
Anskaffning och underhåll av inventarier, 
brandtelegraf och brandtelefon Inköp av 
slang och kopplingar  ...............................  
Arvode till brandchefen ...........................  
Beiklädnadsersättning till densamme  
Arvode till vice brandchefen  ...................  
Beklädnadsersättning till densamme .. 
Brandmästarens lön och beklädnadser-
sättning  ....................................................  
Skorstensfejarens lön  ..............................  
Ersättning till 20 brandmän jämte 2 

förmansarvoden  ................................  
Extra tjänstgöring  ....................................  
Brandsynearvoden  ...................................  
Sekreterarearvode ....................................  
Beklädnad och utrustning av brandmännen 

 ...........................................................  
Bilförsäikringspremier  ............................  
Bränsle, smörjolja, lyse och renhållnings-

artiklar  ...............................................  
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier, 

porton och telefonavgifter  ...................  
övriga ändamål och oförutsedda utgifter 

Avgår följande inkomster: 
Bidrag från Städernas Allmänna 

Brandstodsbolag ..  500: — 
Hyra för stall  ............................  150: — 

J. övriga behov: 
Lön till arbetsförmannen  .........................  
Arbetsförmannen telefon  .........................  
Brandförsäkringspremier .........................  
Understöd  ................................................  

700: - 
2,000: - 

700: - 
100: - 
100: - 
100: - - 

3,450: - 
800: - 

5,000: - 
800: - 
500: - 
100: - 

400: — 
800: - 

800: - 

400: — 
200: — 

16,950: — 

650:- 16,300: -

3,550: — 
70: - 

700: — 
600:— 4,920:-- 128,420:- 

Transport 313,919: — 



 

Transport 313,919: —

V. Verk och inrättningar: 
A. K o m m u n a 1 b o r g m ä s t a r e- 

expeditionen och rättsväsendet: 
Kommunalborgmästarens lön  ...................  
Pensionsavg. för kommunalborgmästareu 
Ersättning till vikarie för densamme .. 
Lön till biträde & borgmästareexpeditionen 

 ..........................................................  
Tingshusbyggnadsmedel  ...........................  
Ersättning till nämndemän  ........................  

Stadsfiskalens lön och tjänstgöringspen-
ningar 1,500: personligt löne-
tillägg 1,200: —   

Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. 
 ...........................................................  

Telefonavgifter  .......................................  

B. Stadsfullmäktige och nämnders 
expedition: 

Lön till stadskamreraren. och stads-
kassören  ..........................................  

Lön till biträde & drätselkammaren .... 
Stadsingenjörens lön  ..............................  
Arvode till drätselkammarens ordförande 
Arvode till arkitekt  ..................................  
Arvode till revisor  ..................................  
Annonser och trycksaker  ........................  
Skrivmaterialier för stadsfullmäktige och 

drätselkammaren  ...............................  
Rit- och skrivmaterialier för stadsingen-

jörskontoret  ....................................... . 
Porton  .....................................................  
Drätselkammarens och stadsingenjörens 

telefoner  ............................................  
Transport

6,500: - 
675: — 
500: - 

3,000: — 
3,439: - 

500: — 

2,700: - 

1,200: - 
300: - 18,814: - 

5,500: - 
1,500: — 
6,500: - 

500: - 
600: — 
700: - 

3,000: - 

400: - 

400: - 
400: — 

500: —  
20,000:— 18,814:— 313,919: — 



 

Transport
Avgift till Svenska Stadsförbundet Svenska 
Stadsförbundets tidskrift .... 

20,000:— 18,814: 
358: - 
312:- 20,670: 

313,919: — 

C. Polisväsendet:
Löner, ålderstillägg och beklädnadser- 

sättning åt 6 ordinarie konstaplar . . 
Lön och beklädnadsersättning åt 1 extra 

konstapel  ...........................................  
Pension till f. poliskonstapel J. A. Winge 
Andel i pension till C. A. Qvillberg.... 
Pensionsavgift för 2 ordinarie konsta- 
pelsbefattningar beräknad till .... 
Extra tjänstgöring  ....................................  
Medicin  .................................................... 
Städning  ...................................................  
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier  
m. m .........................................................  
Telefonavgifter  ........................................  
Kostnad för telefon till polisen, för- 
slagsvis  ...................................................  
Rannsakningsfångars underhåll och 

transport  ...........................................  

Avgår ersättning för upplåtelse av po-
lisarrest  .............................................  

27,135: -

D. U p p b ö r d s v e r ket:
T. f. stadsfogdens lön  ..................................  3,000:— 
Bötes- och skatteexekutoms lön och be- 
klädnadsersättning  ................................     3,500: — 
Arvoden till mantalsskrivningsombud och för 

upprättande av pensions-  
längd  ................................................................... 350: — 
Arvoden till taxeringsnämndens leda-  
möter samt utgifter för uppbörder 1,000:— 

Transport 7,850:— 66,619: - 313,919: — 

19,900: -

2,200: — 
1,800: - 

135: - 

700: — 
400: - 
100: — 
600: - 
500: - 

300: - 
400: - 

100: — 

100: - 
   27,235: - 

100: - 



 

Transport
Ersättning till stadsfogden för kontor 

Annonser, trycksaker, skrivmaterialier 
m. m ...........................................................

Stadsfogdens och skatteexekntorns telefoner 
...........................................................  

Försäkringspremier  .................................  

E. övriga behov: 

Hyra för rådhuslokalema 5,000:—
Uppvärmning av   d:o              900: — 
Städning av d:o            1,000: — 
Lyse för rådhuslokalerna 450:—
Kronoutskylder  ....................................... 

Olycksfallsförsäkring för hos staden 
anställda  ............................................  

Anslag till arbetsförmedlingen  ...............  
Allmänna pensionsförsäkringen: 
Arvode till pensionsnämndens ordförande 

 .............................................  500: — 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. 

m. för pen- sionsnämnden  ...  200: — 
Bidrag för tilläggspensioner 33,500: — 
Arbetslöshetsanslag  ................................  
Bidrag till Jordkassan  ............................  
Bidrag till hamninrättningen för ränta och 

amortering å lån för småbåtshamnen 
 .........................................................  

66,619: —

10,150: -

69,363: —

VI. Avskrivning å egentliga kommunalutskylder:

Beräknat belopp för år 1939  ................... 

VII. Räntor å lån:
1922 års am. lån i Lysekils Sparbank..

1931 års kvarvarande 7 st. införliv-
ningslån  ...................................................

Transport

313,919: —

146,132: -

25,812: -

485,863: — 

7,850: — 
500: — 

1,200: — 

300: - 
300;- 

7,350: - 
500: — 

2,500:- 
400: — 

34,200: — 
15,000: - 

5,000: — 

4,413: - 

2,520: - 

2.430: — 
4,950: - 



 

Transport
1933 års am. lån n:o 1 hos Kungl. Pen- 

sionsstyrelsen  ....................................  
1933 års am. lån n:o 2 i Göteborgs och Bohus 

läns Sparbank  ....................................  
1935 års am. lån n:o 1 i Lysekils Sparbank 

 ...........................................................  
1935 års am. lån n:o 2 i Lysekils Sparbank 

 ...........................................................  
1935 års am. lån i Lysekils Sparbank A1 1935 
års am;, lån i Uddevalla Sparbank A2 1935 års 
am. lån i Lysekils Sparbank B1 1935 års am. 
lån i Uddevalla Sparbank B2 
1935 års tillfälliga lån i Lysekils Sparbank 

 ...........................................................  
Checkräkning  ...........................................  
ödmanska hjälpfonden  .............................  

VIII. Amorteringar å lån: 
1922 års am. lån i Lysekils Sparbank 
1931 års kvarvarande 7 st. införliv- ningslån 

 ...........................................................  
1933 års am. lån n:r 1 hos Kungl. Pen-

sionsstyrelsen  ....................................  
1933 års am. lån n:o 2 i Göteborgs och Bohus 

läns Sparbank  ....................................  
1935 års am. lån n:o 1 i Lysekils Sparbank 

 ...........................................................  
1935 års am. lån n:o 2 i Lysekils Sparbank 

 ...........................................................  
1935 års am. lån i Lysekils Sparbank B1 1935 
års am. lån i Uddevalla Sparbank B2 1935 års 
tillfälliga am. lån i Lysekils 

Sparbank  ...........................................  

IX. Oförutsedda utgifter: 

4,950: - 485,863: - 

2,547: — 

2,588: - 

1,584: — 

1,606: — 
1,251: - 
3,753: — 
3,218: — 
9,653: - 

600: - 
3,000: - 
760:-- 35,510: — 

3,500, — 

4,113: — 

2,989: — 

5,750: — 

3,300: — 

3,150: - 
6,500: — 
19:500: — 

5,000:— 53,802: - 

9,399: —
Summa utgifter kronor 584,574: —



 

Transport 584,574: —
Då härifrån avgår beräknad inkomst med .............................................  113,184: - 
Utgör bristen sålunda  ...........................................................................  471,390: — 

Härtill kommer: 

X. Kyrkan: 
Av kyrkofullmäktige beslutad uttaxering ................................................  59,890: — 

Alltså total brist kronor 531,280: —

Bristen täckes på följande sätt: 
Uttaxering av 11: 80 kronor per skattekrona, och då skattekronornas 
antal utgör 45,023 : 70 uppstår härigenom ett belopp av kronor 531,280: —
Betalningsterminerna bliva fyra, nämligen i mars, juni, augusti och oktober å tider, 
som drätselkammaren närmare bestämmer. 

För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprättas följande 

Utgifts- och inkomstförslag. 

INKOMSTER: 
Tomtförsäljningar till belopp, som icke kan beräknas. Bidrag från staden 
 ................................................................................................  Kronor 5,000: — 

UTGIFTER: 
Brist från år 1938  .........................................................................  C:a 55,000: 

— 
1937 års amorteringar å lån i Lysekils 

Sparbank och Uddevalla Sparbank 
(motsvarande f. d. 1905 års obligationslån).  ...............................  20,000:
 .............................................................................................................. — 

Kronor 75,000: —

Antagen av Stadsfullmäktige den 15 december 1938; betygas 
KARL KÄLLÉN. 

/AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1938 



 

Bil. N:o 13 b, 1938.

Utgifts- och Inkomststat för Hamninrättningen i 
Lysekil under år 1939. 

Inkomster: 
Behållning från år 1937 ...........................  7,479: 73 
Beräknad hamnuppbörd  .............................  43,000: — 
Beräknad inkomst av båthamnar, planle- 

gor och kranavgifter .........................      3,000: — 
Beräknad inokmst av fiskhamnen ............  1,500: — 
Bidrag från stadskassan till ränta och 

amortering av lånet för småbåts- 
hamnen  .................................................  4,413: — 

Utgifter: 
Löner, arvoden m. m. 

Hamnkaptenens lön  ......................................  3,400: 
Hamnkassörens lön  ......................................  1,200: 
Hamnlotsens lön  .................................. • • 1,200: 
E. Eliassons prov., förslagsvis  .....................  700: 
F. hamnkassören E. Löfbergs pension.. 1,350: 
Ordf, räkenskaps- och sekr.-arvode .... 400: 
Kontorslokal, hyra, ljus och städn ...............  ..... 750: 

Underhåll m. m. 
Bryggor, kajer och övriga hamnanläggn.     14,000:- 
Släggö fyr  ...................................................      150:- 
Bojar och förtöjningar  ....................................  600:- 
Anskaffning av handkran  ........................      4,000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier 1,000.- 
Diverse utgifter  ..................................  ....  .  .       1,250:- 

Transport 

59,392: 73 
Summa kronor 59,392: 73 

9,000: — 

21,000: — 
30,000: — 



 

Transport 
Till stadskassan. 

30,000: 

Bidrag till polisbevakningen  ......................  
Bidrag till stadsångenjörens lön  .................  
Bidrag till renhållningen .............................  

2,700: — 
1,500: — 
200:-                           4,400: 

11 am nbel ys ningen. Belysningen, 
förslagsvis  .................................................  4,000: — 

Belysninganläggning vid småbåtsham- nen, 
förslagsviis  ................................................  2,500: — 6,500: — 

Räntor & lån: 
1922 års amorteringslån i Lysekils Spar- 

 

bank  ..................................................  
1931 års amorteringslån i Lysekils Spar- bank 

 ............................................................  

462: — 

1,404: — 
1937 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 

(för småbåtshamnen)  .........................  1,620: — 
Lån för fcskauktionsrörelsen .....................  680: — 4,166: — 

Amorteringar å lån: 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 

 ............................................................  3,850: — 
1931 års amorteringslån i Lysekils Sparbank

  ...........................................  3,900: — 
1937 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 

(för småbåtshamnen)  .........................  5,000: — 
Lån för fuskauktionsrörelsen .....................  1,000: — 13,750: — 
Oförutsedda utgifter  .................................. 576: 73 

Antagen av Stadsfullmäktige den 15 

Summa kronor 59,392: 73 

deceanber 1938; betygas 

KARL KÄLLÉN.

/AXEL HOLMQVIST. 

Lysckilapostcn. Tryckeri 1938. 



 

Bil. N:o 14, 1938. 

Följande ärenden hos stadsfullmäktige äro vid 1938 års 
slut oavgjorda: 

1934 Dec. 20, § 181. Motion av herr vice ordföranden m. fl. om utredning i och för 
byggandet av stadshus, överlämnad till för ändamålet tillsatt 
kommitté. 

1936 Sept. 17, § 155. Ärendet rörande badortsfrågan, överlämnat till beredning för att 
utredas. 

1937 Juni 10, § 92. Tullförvaltaren Torsten Schantz skrivelse rörande tulllokaler, remiss 
drätselkammaren. 

Dec. 10, § 176. Herr Foss' motion rörande fiskhandeln, jämte drätselkammarens 
yttrande, överlämnad till kommitté för utredn. 

§ 179 Drätselkammarens framställning om verkställande av 
utredning angående stadens befattningshavares löne- och 
anställningsvillkor, remiss drätselkammaren. 

§ 185 Polismännen Alexanderssons, Berndtssons och Mattssons 
skrivelse med framställning om befrielse från pensions-
avgifters erläggande, jämte polisnämndens och drät-
selkammarens yttranden, bordlagd. 

1938 Febr. 24, § 41. Herr Möllers motion rörande kontrollslakteri, överlämnad till 
kommitté för utredning. 

§ 186 Herrar Molanders, Anderssons och Foss motion rörande 
varmbadhusfrågan, remiss till kommitté för utredning. April 21, § 81. Frågan om 
anställande av biträd, överkonstapel, bordl. Aug. 18, § 153. Herr vice 
ordförandens motion om användning av stadsparkens restaurang, remiss 
drätselkammaren. 

§ 187 G. Sundströms m. fl. skrivelse om iordningställande av viss 
del av Stengatan, remiss drätselkammaren. 

Okt. 20, § 188. Verkstadsskolornas skrivelse om vatten- och avlopps- ledn., 
bordlagd. 

Nov. 24, § 225. Herr kommunalborgmästaren Orbells ansökan om lönereglering, 
remiss drätselkammaren. 

Dec. 15, § 230. Val av div. kommunala befattningar, remiss valkommittén. 
§ 238 Brandchefens och vice brandchefens begäran om löneökning, 

bordlagd. 
Lysekil den 31 december 1938. 

KARL KÄLLÉN. 
Lysekilspottens Tryckeri 1939*

/AXEL HOLMQVIST. 



 

REGISTER 1938. 
Allmänna arbeten under år 1939, 236. 
Allmänna vägar, anbringande av vägvisaretavlor vid Kvistrum m. m., 163. Anslag: 
Arbetarnas Bildningsförbund, 198. Arbetslöshetskommittén, 241. 

Beviljande av tillägganslag till barnavårdsnämnden, 197. Byggnands-
nämnden, arkitektarvode, 240. Brandstyrelsen, 234. För anordnande av en 
utställning av båtmodeller i Lysekil, 90, 104. Göteborgs- och Bohus läns 
polistekniska förenings u. p. a., 218. Framdragande av vatten- och 
avloppsledningar, 164. Lysekils stads yrkesskolor, 155, 156, 187, 216. 
Lysekils Simsällskap, 231. Medlemskap i Svenska Stadsförbundet, 167. 
Föreläsnings- och folkbiblioteksverksamhet, 215. Om extra anslag till 
arbetslösa under den instundande julen, 213. Prenumeration å Svenska 
Stadsförbundets tidskrift, 168. Revision år 1939 m. m., 210. Till 
navigationsskolan, 134, 143. Till nykterhetsundervisning, 170. Öv-
ningsmateriel för luftskyddskurser, 192. 

Abonnemang å en med stadens vapen och namn graverad sten å det planerade 
“Sweden Square“ å New-Yorkutställningen, 166. 

Alsterberg, Nils, befrielse från skyldighet att tjänstgöra som stadsvaktmästare, 89. 
Arbetslöshetskommittén: Beviljande av anslag till elever vilka bevistade statliga 

yrkesskolorna, 241. Skvivelse rörande anläggandet av en våg- brytare i norra 
hamnen, 33. Tilläggsanslag för fortsättande av arbetena med Tröte- och 
Rotemyrarna, 242. 

Arbetstidslag för detaljhandeln och butiksstängningslag, betänkande med förslag till, 
59. 

Arbetarnas bildningsförbund, anslag, 198. 
Auktoriserade revisorns rapport, 110. 
Avslutningstal, 257. 
Avsprängt område i Drottninggatan, planering av, 112. 
Barnavårdsnämnden: Ansökan om beviljande av tilläggsanslag för innevarande år, 

197. Redogörelse och revisionsberättelse, 121. Utgifts- och inkomststat, 246.
Barnbeklädningsbidrag m. m., betänkande, 118. 



 

Betänkande i barnbeklädningsfrågan, 118, betänkande i näringsfrågan, 117. 
Bostadsförsörjning för mindre bemedlade barnrika familjer i egna hem ,18, 193. 
Bovik, Alfr., om tillstånd att utskänka pilsnerdricka under viss tid, 120. 
Brandväsendet, beviljande av anslag, 234. Utgifts- och inkomststat, 247. Bro- 
Väg- och Färgförbindelser, 256. 
Butikstängningslag och arbetstidslag för detaljhanden, betänkade med förslag 

till, 59. 
Byggnadsnämnden: Anslags beviljande till arkitektarvode, 240. Avgivet ytt- . 
rande över betänkande av 1934 års byggnadsindustrisakkunniga, 191. 
Normalförslag till taxa å avgifter för granskning av ritning i och för byggnadslov 
m. m., 145. Upprättande av ett inventarium å stadens ej bebyggda byggnads- och 
industritomter, 142. 
Budgetsberedningen, val av ledamöter, 183. 

Dalskogen, framdragande av gatubelysning, 45, 141. 
Distriktveterinärens stationsort, 39 
Drottninggatan, planering av avsprängt område, 112. 

Drätselkammaren: Avgående ledamöter, 203. Avsägelse samt nyval av leda-
mot, 140. Förvaltnings- och revisionsberättelser, 123. Val av ordföran-
de och vice ordförande, 6. 

Ehnberg, Aug: Foss motion ang. beviljande av provisorisk pension, 72. 
Hälsovårdsnämndens skrivelse ang. pension, 32. 

Elektricitetsverket: Förvaltnings- och revisionsberättelser, 125. Skrivelse ang. 
kontrakt mellan staden och Kungl. Vattenfallsstyrelsen rörande 
leverans av elektrisk energi, 38. Uppsättning av flera 
gatubelysningslampor vid utfarsvägen, 45, 141. 

Engberg G. A. donationsfond, stipendier, 152. 

Fattigvården: F. d. Carolina Carlssons stuga, Bansviksgatau 18., ang. försälj-
ning, 114. Fattigvårdstillsyningsmannen Eric Lilliefelths ansökan om 
bemyndigande av en gratifikation, 47. Förvaltnings- och 
revisionsberättelser, 122. Hemställan om att få disponera halva övre 
våningen i tullhuset för exp. till fattigvårds- och 
barnavårdssysslomannen, 113. Utgifts- och inkomststat, 244. 

Fiskauktionslokalerna, framdragande av vattenledning, herr Lindboms motion, 
66, 73. Fiskhamns anläggande, motion av herrar J. Möller och J. Callert, 
22. Framflyttning av tiderna, för lokalernas öppethållande, 92. Förvalt-
nings- och revisionsberättelser, 222. Uppsättande av en vattenpost å 
kajen vid båthamnen intill jänrvägen, 66. 



 

Folkskolan, Anhållan om godkännande av förslag till nyanläggnings- och änd-
ringsarbeten samt reparationsarbeten, 79. Förvaltnings- ocs revisions-
berättelser, 124. Pvovisoriska årliga lönetillägg tillerkännes skolvakt- 
mästarna, 80. Utgifts- och inkomststat, 245. 

Fryserianläggning, uppförande av, 255. 
Frälsningsarméns skrivelse med hemställan om bidrags beviljande, 46, 56. 
Färgaregatan och Stengatans iordningsställande, 157. 
Färg, bro- och vägförbindelser, 256. 
Föreningen Lysekils Idrottshall u. p. a., hemställan att stadsfullmäktige måtte utse en 

ordinarie ledamot och en suppleant i föreningens styrelse, 21, 31. Herrar 
Molanders, Anderssons och Foss’, motion ang. tillsättande av en kommitté att 
uppgöra förslag till byggande av nytt varmbadhus, 48, 57. Skrivelse rörande 
planering av tomt för idrottshall, 58. 

Gatubelysnings framdragande till utfarstvägen till Dalskogen, 45, 141. 
Gatuarbeten, inköp av en kompressor, 60. 
Gator och vägar: anbringande av vägvisartavlor vid Kvistrum, 163. Färgare- gatan och 

Stengatans iordningsställande, 157. Iståndsättande av Kungsgatans trottoarer. 
92. 

Grundell P., skrivelse ang. uppsägelse av uppdraget såsom överförmyndare, 15. 
Gullmarsfjorden, föreningen u. p. a., erbjudan till staden att inköpa förenings 
varmbadshus, 169. Erbjudan till staden att inköpa Lysekils Havsbad, 227, 235. 
Göteborgs Bank, A. B., upptagande av lån, samt övertrasseriug, 253. 
Göteborgs Handelsbank, AB., upptagande av lån samt övertrassering, 253. 
Göteborgs och Bohus läns polistekniska förening u. p. a., anslag, 218. 

Hamnstyrelsen, Ang. vågbrytare vid Släggö, 209. Förvaltnings- och revisions-
berättelser, 126. Hemställan att staden måtte bereda plats för hamnkontor i 
någon av stadens byggnader, 196. Utgifts- och inkomststat, 248. 

Handels- och sjöfartsnämndens skrivelse rörarde sjöförklaringar och sjöförhör vid trem 
ann ating i Lysekil, 65, 85. 

Hamnlotsbefattningen, 233. 
Hamnkaptenstjänstens omorganisation, 101. 
Holmqvist, Axel, stadskamrerare, ansökan om tillerkännande av ett årligt belopp såsom 

kompensation för minskad inkomst, 226. 
Hyresersättning till Samrealskolans rektor, 119. 
Hyresgästernas Riksförbund, insändandet av ombud till allmän svensk bostads- 

kongress, 178. 



 

Hälsovårdsnämndens: Anslag till avlöning åt mikroskopist och kassörska å 
köttbesiktningsbyrån, 78. Herr Foss’ motion ang. hälsovårdstillsynings- mannen 
Aug. Ehnbergs pension, 63. Hälsovårdstillsyningsmannen Nils Alsterbergs befrielse 
från skyldigheten att tjänstgöra som stadsvaktmästare, 89. Inrättande av nytt 
veterinärdistrikt med station för vete- • rinären i Lysekil, 77. Lysekils 
Köpmannaförenings förslag att upprätta ett kontrollslakteri i Lysekil, 41. Skrivelse 
med förslag om beviljande av pension till hälsovårdstillsyningsmannen Aug. 
Ehnberg, 32. Skrivelse ang. köttbesiktningsfrågan, 24, Upprättande till val av kom-
mittéledamöter samt tillsättande av en kommitté å fem personer att utreda frågan om 
byggandet av kontrollslakteri, 55. 

Idrottens hus: skrivelse ang. tillhandahållandet av tomt för uppförande av idrottens 
hus, 50. 

Industri- och byggnadstomter, upprättande av ett inventarium å staden ej bebyggda 
tomter, 142. 

Järnväg, Lysekils, överlåtelse till staten, 115. 

Kompressor, inköp av för användning till gatuarbeten, 60. 
Kommunaltjänstemännens och polispersonalens anhållan om löneökning, 220, 

237. 
Kommunalutskylder, ansökningar om befrielse, 67, 76, 105, 174, 194, 223. 

Kontrollslakteri, utredning, 243. Tillsättande av kommitté att utreda frågan, 55. 
Konferens hållande i Strömstad, utseende av ombud, 133. 

Kungl. Vattenfallsstyrelsen, ang. kontrakt mellan staden och styrelsen rörande 
leverans av elektrisk energi, 38. 

Kungsgatans trottoarer, iståndsättande av, 92. 
Köttbesiktningsbyrån; att staden måtte anslå ett belopp att avlöna mikroskopist och 

kassörska, 78. Ang. köttbesiktningsfrågan, 24. Distriktsveterinärens 
distriktsort, 39. 

Lag om semester, sakkunnigas yttrande, 20. 
Lilliefelths, Eric, skrivelse med begäran om gratifikation, 47, 116. 
Ledamöter, drätselkammaren, avgående 203. 

Luftskyddsnämnd, tillsättande, 37. Beviljande av anslag till övningsmateriel för 
luftskyddskurs, 192. Val av ledamöter och suppleanter, 54. 

Lysekils Arbetslöshetskommitté, förordnande till ordförande och suppleant samt 
revisorer, 14. 

Lysekils Föreläsningsförening, förvaltnings- och revisionsberättelser, 149. 
Lysekils Havsbad, föreningen Gullmarsfjorden u. p. a., er b ju dan till staden att 

inköpa varmbadshuset samt Havsbadet, 169, 227, 235. 



 

Lysekils Idrottshall u. p. a., Hemställan om att stadsfullmäktige måtte utse en ordinarie 
ledamot och en suppleant i föreningens styrelse, 21, 31. Herrar Molanders, 
Anderssons och Foss’ motion ang. tillsättande av en kommitté att uppgöra 
förslag till byggande av nytt varmbadhus, 48, 57 Skrivelse rörande planering 
av tomt till idrottshallen, 58. 

Lysekils Järnvägsaktiebolag, överlåtande av järnvägen till staten, 115, 195. 
Lysekils Köpmansförenings skrivelse om byggandet av kontrollslakteri i Lysekil, 41. 
Lysekils Pilsnerdriksutskänkningsaktiebolag, ansökan om utsträckt utskänk- ningstid, 

120. Användning av vinstmedel, 214. 
Lysekils Simsällskap, beviljande av anslag, 231. 
Lysekils Sparbank, upptagande av lån, 36. 
Lysekils skolor för yrkesundervisning: Ansökan om anslag för framdragande av vatten-

och avloppsledningar samt utförande av sanitära anläggningar i dessa lokaler, 
156. Ansökan om anslag till reparationer av skolornas lokaler vid Fridhem, 
155. Anslags beviljande, 216. Revisionsberättelse, 40. Årsberättelse, 40. 

Lysekils stads erkända sjukkassas hemställan om bidrag, 217. 
Lysekils stad: Utgifts- och inkomststat, 248. 
Lycke Carl J. Hemställan om användandet av stadens vapen som dekor å föremål m. m., 

232. 
Länsstyrelsens resolution ang. utsträckt tid för utskänkning av rusdrycker, 199-
Länsstyrelsens skrivelse ang. förordnande av kommunalborgmästare i Lysekil, 5. 
Löfgren G. A., hemställan om höjning av lönen, 238. 

Mantalsskrivningsombud, 184. 
Motioner: Herr Foss, om utseende av ledamot och suppeant i styrelsen för Lysekils 

Idrottshall, 21, 31. Herr Foss ang. provisorisk pension till 
hälsovårdstillsyningsnammen Aug. Ehnberg, 63, 72. Herrar Franzéns och 
Olssons, om förbättrandet av gatubelysningen å stadens utfartsväg och genom 
Dalskogen, 45, 141. Herr Källéns om bidrags beviljande till Frälsningsarmén, 
46. Herr vice ordförandens om utnyttjande av stadsparkens restaurant, 153. 
Herr Ljungbergs, rörande verkstadsskole- frågan, 204. Herrar Molanders, 
Andersson och Foss' ang. tillsättande av en kommitté att uppgöra förslag till 
byggandet av ett nytt varmbadhus, 48, 57. Herrar Möllers och Callerts om 
anläggande av fisk- hamn, 22. Herr Möllers aug. utfyllande av området mellan 
kvarteret Clupea och Åkercräckans kyrkogårdsområde, 23, 103. Herr Möllers 
om att staden skulle ingå som medlem i Bohusläns Företagareförening, 212. 
Herr Liischs ang. anslag till anordnande av en utställning av båt- 



 

modeller i Lysekil, 90, 104. Herr Ljungbergs, om tillsättande av en 
kommitté för prövning av frågor rörande nuvarande yrkesskolor, 211. Herr 
Lindboms, ang. byggnads- och industritomter, 68. Herr Ljungbergs ang. 
förslag till stadsplan väster om Turisthotellet och Havsfiskelaboratoriet samt 
Lassamyren och dess område, 224. Herrar E. Anderssons, Arvid R. 
Molanders och Karl Sandströms, ang. indrivning av skatterestantier, 135. 

Navigationsskolan, uppehållande av skolan samt anslags beviljande av staden, 134. 
Norra Hamnen; förslag om utfyllande av piren samt anläggande av vågbry- tare, 247. 
Nykterhetsnämnden, utgifts- och inkomststal, 247. 
Nykterhetsundervisnings hållande i Lysekil, beviljande av anslag, 170. 
Näringsfrågan, betänkande, 117. 
Oavgjorda ärenden vid 1937 års slut, 42. 
Ombuds utseende rörande konferens i Strömstad, 133. 
Ombuds utseende till Hyresgästernas Riksförbunds Allmänna svenska bostads- 

kongress, 189. Mantalsskrivningsombnd, 184. 
Omorganisation av hamnkaptenstjänsten, 101. 
Orbell, Frans, hemställan om lönereglering, 225. Länsstyrelsens förordnande, för 

kommunalborgmästaren i Lysekil att vara överexekutor i staden, 86. 
Ordningsföreskrift, 83. 
Parkstyrelsen: Revisionsberättelse, 61. Utgifts- och inkomststat, 247. 
Pilsnerdricksaktiebolaget: Utsträckt utskänkningstid samt konsul Alfr. Boviks 

ansökan om tillstånd att utskänka pilsnerdricka under viss tid, 120. An-
vändning av vinstmedel, 214. 

Polisväsendet: Anskaffandet av skrivmaskin, 81. Förslag om semestervikarie 81, 
Polispersonalens och kommunaltjänstemännes anhållan om löneökning, 
220, 237. Tidsenligare lokaler, 81. Utgifts- och inkomststat 247. 
Återbesättande av den efter poliskonstapeln J. A. Winge ordinarie tjänsten, 
74, 81. 

Post- och Inrikes Tidningar, prenumeration, 191. 
Prenumeration: Svenska Stadsförbundets tidskrift, 168. Post- och Inrikes Tidningar, 

191. 

Remitterade ärenden, 43, 62, 88, 131, 154, 177, 202. 
Renhållningsstyrelsen: Godkännande av konstrakt, 219. Utgifts-och inkomststat, 

247. 
Restauranten i stadsparken, uthyrning av, 64, 75. 



 

Revisorns, auktoriserade, rapport, 110. 
Revision, anslag till under år 1939, 210. 
Rusdrycker: Länsstyrelsens resolution ang. utsträckt tid för utskänkning av 

rusdrycker, 199. Systemaktiebolagets i Uddevalla ansökan om utsträckning 
av utskänkningstiden, 175, 176. System aktiebolagets i Uddevalla ansökan 
om rätt att få idka årsutskänkning i Lysekil, 19, 34. Till- ståndsbevis för 
utskänkning, 171, 

Samrealskolan: Hyresersättning till rektor, 119. Utgifts-och inkomststat, 247. 
Semestersakkunnigas yttrande över betänkande med förslag till lag om semester, 20. 
Sjöförklaringar och sjöförhörs hållande vid tremannating i Lysekil, skrivelse från 

Handels- och sjöfartsnämnden, 65, 85. 
Sjukkassa, Lysekils stads erkända, hemställan om bidrag, 217. 
Skatteutjämningsmedels sökande, 249. 
Skatteindrivning, utredning om, 144. 
Skatterestantier, ang, indrivning av, motion om, 135. 
Slakteri, kontroll-, ang. utredning om 243. 
Staden: Utgifts- inkomststat, 248. Förvaltnings- och revisionsberättelser, 123. 
Stadsfullmäktige: Avslutningstal, 257. Befrielse från ledamotskap, 130, 151. 

Förteckning över oavgjorda ärenden, 42. Harald Foss' avsägelse från 
ledamotskap i stadsfullmäktige, 91. Ledamöter, förteckning vid årets början, 
1. Nyval av ledamöter, 93, 136, 158. Sekreteraretjänstens överförande till 
kommunalborgmästaren, 16. Yttrande över av 1934 års 
byggnadsindustrisakkunniga avgifvet betänkande, 191. Yttrande över förslag 
om bostadsförsörjning för mindre bemedlade barnrika familjer i egna hem, 
18. Val av ledamöter, 182. Val av sammankallande, 250. 

Stadsparkens restaurant, uthyrning av densamma under sommaren. 64, 75. 
Stadsingenjörskontorets överflyttning till rådhusfastigheten, 106. 
Stadsutskylder: Ansökningar om befrielse, 67, 76, 105, 174, 194, 223. 
Stadshusbyggnadsfrågan; utlåtande i frågan av den tillsatta kommittén, 84, 186. 
Stengatans och Färgaregatans iordningsställande, 157. 
Stipendier: Utdelning av G. A. Engbergs donationsford, 152. 
Strandvägen; framdragande av vatten- och avloppsledningar till fastighet n:r 43, 186. 
Stora Kyrkogatan 19: Försäljning av tomten, 35. 
Stora vattendammens användande till skridskobana, 102. 
Sunnervikens kommunalförbunds bygdesanatorium: Uppkommen förlust å tu-

berkulossjukstugan i Gläborg, 108. Styrelse- och revisionsberättelser, 173. 
Utgifts- och inkomststat, 201. 



 

Sundhetsvården: Köttbesiktningsfrågan, 24. Utgifts- och inkomststat, 247. 
Sunnervikens Häradsrätt: Framställning om behörighet för häradsrätten, att i viss 

angiven ordning upptaga sjörättsmål, 146. 
Sunmervikens Tingshusstyrelse: Handlingar rörande räkenskaper, 129. 
Svenska Stadsförbundet: Inbjudan till staden, att låta representera sig vid be-

mälda förbunds konferens i Stockholm, 87. Medlemskap, 167. Prenu-
meration, 168. 

Svenska Brandskyddsföreningens begäran att staden måtte ingå såsom medlem i 
föreningen, 111. 

Systemaktiebolagets i Uddevalla ansökan om rätt att få idka årsutskänkning av 
rusdrycker i Lysekil, 19, 34. 

Systemaktiebolaget i Lysekil: Förvaltnings- och revisionsberättelser, 128. 
Stadsplan: Förslag till, område väster om Turisthotellet och Havfiskelabora-
toriet som Lassamyrens oeh dess område, motion av Herr Ljungberg. 224. 

Svenska Barnmorskeförbundets framställning till Konungen, 221. 
Söderberg Albert, ansökan om förbättrade löneförmåner, 82. 
Södra Kronbergsgatan 6, försäljning av tomtområde, 251.  

Taxor,: Taxa å avgifter till byggnadssakkunnig för ritningsgranskning, 145. 
Tingshusstyrelse Sunnervikens: Handlingar rörande räkenskaper, 129. 
Tillståndsbevis för utskänkning av rusdrycker i Lysekil, 171. 
Tomtförsäljningar: Försäljning av tomtområde vid S. Kronbergsgatan, 251. 

Herr Lindboms motion ang. byggnads- och industritomter, 68. Ang. 
försäljning av tomtområde, 165. Tomtförsäljning med villkor om bygg-
nadsplikt med viss påfölid, 162. 

Trafikdagar: Anordnande av trafikdagar i Lysekil, 148. 
Tuberkulossjukstugan i Gläborg: Lysekils andel i förlust å driften, 108. 
Tullmål: Ansökan om tillstånd för tullmåls hållande vid tremannating i Lyse-

kil, 44. 
Turistbyrå: Förslag om startande av turistbyrå i staden, 200, 208. 

Utskänkning: Alfr. Boviks ansökan 120. Lysekils Pilsnerdricksutskänknings-
aktiebolags ansökan om utsträckt utskänkningstid, 120. Systemaktie-
bolagets i Uddevalla ansökan om utsträckt utskänkningstid, 175, 176. 

Val: Brandstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 10. Byggnadsnämnden, 
ordförande och vice ordförande, 8. Drätselkammaren, ordförande och 
vice ordförande, 6. Elektricitetsverket, ordförande och vice ordförande. 
97. Fiskauktionsstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 13. Hamn- 



 

styrelsen, ordförande och vice ordförande, 28. Handels- och sjöfarts- nämnden, 
ordförande och vice ordförande, 29. Hälsovårdsnämnden, ordförande och vice 
ordförande, 7. Kommunala befattningar, 99. Luft- skyddsnämnden, ledamöter 
och suppleanter, 54. Lysekils stads vattenlednings- och avloppsverks styrelse, 
ordförande och vice ordförande, 11. Mantalsskrivningsombud, 184. Nyval av 
drätselkammareledamot, 140. Ombud till Hyresgästernas Riksförbunds 
Allmänna kongress, 189. Nyval av stadsfullmäktigeledamöter, 91, 136, 158. 
Parkstyrelsen, ordförande och vice ordförande, 98. Polisnämnden, ordförande 
och vice ordförande, 9. Renhållningsstyrelsen, ordförande och vice ordförande,
12. Stadsfullmäktigeledamöter, 182. Val av överförmyndare, 30. Val ar 
sammankallande, 250. 

Valkommittén, val av ledamot, 100. Arbetslöshetskommittén, val av suppleant, 172. 
Budgetsberedningen, val av ledamöter, 183. 

Valnämnd m. fl., ersättning, 190. 
Varmbadhus; tillsättande av kommitté att uppgöra förslag till uppförande av ett nytt 

varmbadhus, 48, 57. 
Vatten- och avloppsledningar: Framdragande av vattenledning till fiskauk-

tionslokalerna, 66, 73. Framdragande till fastigheten n:r 43 Strandvägen, 109. 
Utgifts- och inkomststat, 247. 

Veterinärdistrikt, inrättande av nytt, med station för veterinären i Lysekil, 77. Väg- bro-
och färgförbindelser, 256. 
Väg- och vattenbyggnadsstyrelsens anhållan om viss skriftlig förbindelse ang. 

vågbrytaren å Släggö, 252. 

Yrkesskolorna: Ansökan om beviljande av anslag till reparationer av skolornas lokaler å 
Fridhem, 187. Avstyrkande av anslag för utförande av yttre vatten- och 
avloppledningar vid skolornas lokaler å Fridhem, 188. Motion om tillsättande 
av en kommitté for prövning av frågor rörande nuvarande yrkesskolor, 211. 

Ärenden: Remitterade, 43, 62, 88, 131, 154, 177, 202. Oavgjorda vid 1937 års slut, 42. 
Ödmanska hjälpfonden; understöd, 107. 
Överexekutors förordnande, 86. 

Lyiekilrpowen» Tryckeri 1939- 



  

Förteckning å årets numrerade bilagor. 

N:o 1. Förteckning över ledamöter och suppleanter i stadens styrelser och nämnder 
jämte revisorer och deras suppleanter. 

N:o 2. Barnavårdsnämndens redogörelse och revisionsberättelse. 
N:o 3. Fattigvårdsstyrelsens redogörelse och revisionsberättelse. 
N:o 4. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 5. Folkskolans, fortsättningsskolans, skolbibliotekets, Petrelius' under- stödsfonds 

och Johan Johanssons donationsfonds förvaltnings- och 
revisionsberättelser. 

N:o 6. Elektricitetsverkets styrelse- och revisionsberättelser. 
N:o 7. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 8 Kyrkans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 9. Fattigvårdens utgifts- och inkomststat. 
N:o 10. Folkskoleväsendets utgifts- och inkomststater. 
N:o 11. Barnavårdsnämndens utgifts- och inkomststat. 
N:o 12. Samrealskolans utgiftsstat. 
N:o 13 a. Stadens utgifts- och inkomststat. 
N:o 13 b. Hamninrättningens utgifts- och inkomststat. 
N:o 14. Förteckning över oavgjorda ärenden i Stadsfullmäktige vid 1938 års slut. 

Lysekilspoatens Trycken 1939- 


